

မြန်မာ့အလင်း

၁၂၇၅ ခုနှစ်က တည်ထောင်သည်။ Established in 1914
Myanma Alinn Daily

ကုသိုလ်ကောင်းမှု လျင်မြန်စွာပြု

စိတ်သည် မကောင်းမှုတွင် မွေ့လျော်တတ်သဖြင့် ကောင်းမှုပြု
သောအခါ နို့နှေးတတ်ရကား မကောင်းမှုမှ စိတ်ကိုတားမြစ်၍
ကုသိုလ်ကောင်းမှုတို့ကို အချိန်မဆိုင်ဘဲ ဆောလျင်စွာ ပြုလုပ်ရာ
၏။ ကောင်းမှုပြုလိုသော စိတ်ဆန္ဒပေါ်လာလျှင် အဆောတလျှင်
ပြုလုပ်နိုင်ရန် ကြိုးစားရာ၏။ ပါပဝဂ် (ဓမ္မပဒ - ၁၁၆)

၁၃၇၈ ခုနှစ်၊ တပို့တွဲလဆန်း ၆ ရက် ၂၀၁၇ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီ ၂ ရက်၊ ကြာသပတေးနေ့၊ အတွဲ (၅၆)၊ အမှတ် (၁၂၅)

ဒုတိယအကြိမ် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်၊ ပြည်သူ့လွှတ်တော်၊

အမျိုးသားလွှတ်တော်တို့၏ နှစ်ပတ်လည်နေ့အထိမ်းအမှတ် အခမ်းအနားကျင်းပ

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၁

ဒုတိယအကြိမ် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်၊ ပြည်သူ့လွှတ်တော်၊
အမျိုးသားလွှတ်တော်တို့၏ နှစ်ပတ်လည်နေ့ အထိမ်းအမှတ်
အခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက် ၁၁ နာရီခွဲတွင် နေပြည်တော်ရှိ
လွှတ်တော်ထမင်းစားခန်းမဆောင်၌ ကျင်းပသည်။

အခမ်းအနားသို့ ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် နာယက
အမျိုးသားလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ မန်းဝင်းခိုင်သန်း၊ ပြည်သူ့
လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဝင်းမြင့်၊ ပြည်ထောင်စုတရားသူကြီးချုပ်
ဦးထွန်းထွန်းဦး၊ နိုင်ငံတော်ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေဆိုင်ရာခုံရုံး
ဥက္ကဋ္ဌ ဦးမျိုးညွန့်၊ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲ ကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ
ဦးလှသိန်း၊ ဒုတိယတပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ကာကွယ်
ရေးဦးစီးချုပ်(ကြည်း) ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်း၊
ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် ဒုတိယနာယက အမျိုးသားလွှတ်တော်
ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌဦးအေးသာအောင်၊ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ
ဦးတီခွန်မြတ်၊ ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် ဥပဒေရေးရာနှင့်
အထူးကိစ္စရပ်များ လေ့လာဆန်းစစ်သုံးသပ်ရေးကော်မရှင်
ဥက္ကဋ္ဌ သူရဦးရွှေမန်း၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများ၊ ပြည်ထောင်စု
ရှေ့နေချုပ်၊ ပြည်ထောင်စုစာရင်းစစ်ချုပ်၊ နေပြည်တော်ကောင်စီ
ဥက္ကဋ္ဌ၊ လွှတ်တော်ရေးရာ စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၁ ❖



ဒုတိယအကြိမ် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်၊ ပြည်သူ့လွှတ်တော်၊
အမျိုးသားလွှတ်တော်တို့၏ နှစ်ပတ်လည်နေ့ အထိမ်းအမှတ်
အခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်လာကြသူများအား တွေ့ရစဉ်



ယခုနှစ်တွင် မြန်မာနိုင်ငံခရီးသွားမြှင့်တင်ရေးကို ဦးစားပေးဆောင်ရွက်မည့် မြိတ်ကျွန်းစုဒေသ

ယခုနှစ်အတွင်း မြန်မာနိုင်ငံခရီးသွားမြှင့်တင်ရေး မြိတ်ကျွန်းစုကို ဦးစားပေးဆောင်ရွက်မည်

သတင်း- မောင်စိန်လွင်(မြန်မာ့အလင်း)၊ ဓာတ်ပုံ- မင်းထက်

ရန်ကုန် ဖေဖော်ဝါရီ ၁
မြန်မာနိုင်ငံ ခရီးသွားမြှင့်တင်ရေးအတွက် ယခုနှစ် ၂၀၁၇ ခရီးသွားနှစ်တွင် မြိတ်ကျွန်းစုခရီးစဉ်များ
ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့် ပြည်တွင်းပြည်ပခရီးသွားများ ပိုမိုသွားရောက်လည်ပတ်လေ့လာနိုင်ရေး ဦးစားပေး
လုပ်ဆောင်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ဟိုတယ်နှင့်ခရီးသွားလာရေးဝန်ကြီးဌာန ဟိုတယ်နှင့်ခရီးသွားညွှန်ကြားမှု
ဦးစီးဌာနမှ သိရသည်။
“ကျွန်တော်တို့အနေနဲ့ အခု ၂၀၁၇ခုနှစ်မှာ မြိတ်ကျွန်းစုကို ပြည်တွင်းပြည်ပခရီးသွားတွေ ပိုမိုများပြား
အောင် ဦးစားပေးဆောင်ရွက်မယ်။ ဒီနှစ်အတွင်းမှာ ခရီးသွားဒေသတွေ ထပ်ပြီးအသစ်ပေါက်လာအောင်
ထပ်ပြီးဖော်ထုတ်နေပါတယ်။ အလားတူပဲ မြန်မာနိုင်ငံအတွက်ခရီးသွားအလားအလာရှိတဲ့ဒေသတွေ ထပ်ထပ်
ပြီး ဖော် ထုတ်နေတယ်။ ဒီလိုလုပ်ကိုင်နေရင်းနဲ့ ဒေသတွင်းကရော၊ နိုင်ငံတကာကပါ မြန်မာနိုင်ငံအတွက်
စိတ် အဝင်စားဆုံးဖြစ်နိုင်မယ်ထင်တဲ့ ဒေသမျိုးကို ၂၀၁၆ ခုနှစ်မှာ ကျွန်တော်တို့ ထပ်ပြီးမိတ်ဆက်မယ့် အစီ
အစဉ်ရှိပါတယ်။ ဒီနှစ်မှာကတော့ မြိတ်ကျွန်းစုကို ဦးစားပေးပေါ့။ နောက် ဒီထက် ပိုကောင်းတဲ့ အလားအလာ
ရှိတဲ့ နေရာတွေလည်း အနှံ့အပြားပေါ်လာဦးမှာပါ။ ဒီထဲမှာမှ ထုတ်ဖော်ကြေညာမယ်ဆိုရင် ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပ
ဧည့်သည်တွေအတွက် နေထိုင်ရေး၊ သွားလာရေး။ စာမျက်နှာ ၄ ကော်လံ ၁ ○

ရွှေပြည်နန်း သနပ်ခါး

ပည်းညှိ ဓာတ်ကန်း လှဖြူဝင်း ၀၀၀ ငွေပြောင်းကြို သဘာဝအသားဖြူ

ဒေါ်မိမိလှိုင် (ကထိက၊ သမိုင်းဌာန၊ ပဲခူးတက္ကသိုလ်)၊ အမှတ်(၁၂၁)၊ ဝိုင်း/ငြောက်(၄)လမ်း၊ ပဲခူးမြို့။

ကျွန်မက ဆိုင်ကယ်နဲ့(၅)မိုင်ဝေးတဲ့ ပဲခူးတက္ကသိုလ်ကို နေ့တိုင်းအလုပ်သွားရာမှ မျက်နှာမှာ အမည်းစက်နဲ့အညိုကွက်တွေများများလာလို့ စိတ်ညစ်နေခဲ့တာကြာပါပြီ။ သား(၃)ယောက်မွေးပြီးကတည်းက သနပ်ခါးအတုံးက ကျွန်မရဲ့ရန်သူဖြစ်သွားပါတယ်။ အလုပ်တာဝန်တွေနဲ့ မအားလပ်နိုင်တာကြောင့် ရွှေပြည်နန်းသနပ်ခါးအစီမံခန့်ခွဲရေး ဘဏ္ဍာရေးဦးစီးဌာနမှ မျက်နှာမှာရှိနေတဲ့ အမည်းစက်နဲ့အညိုကွက်တွေ မရှိတော့ လောက်အောင်ပါးသွားပြီး ဖြူစင်ဝင်းပသွားတာကို သတိထားမိလာပါတယ်။ အမှန်တကယ်ပြောရရင် သွေးဦးသားအဆင်သင့်ဘူးတွေကို လွယ်လွယ်ကူကူလို့ ဝယ်လိမ့်ဖြစ်တာပါ။ ရွှေပြည်နန်းသနပ်ခါးက တကယ်သနပ်ခါးအကောင်းတွေနဲ့ စိမ်းဖော်စပ်ထားတာဖြစ်ပြီး တကယ်လက်တွေ့ကောင်းတာမို့ အစဉ်အမြဲလိမ်းတော့မှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ရွှေပြည်နန်း သဘာဝအသားဖြူသနပ်ခါး အစီမံခန့်ခွဲရေးလေးကို အခုတော့ သားတွေနဲ့အတူ လှူပြီးတောင်လိမ်းနေရပါတယ်...

ထပ်ဆင့်ထောက်ခံအပ်ပါသည်
ဒေါ်ခင်ခင် (ရုံးအုပ်)၊ ဆောက်လုပ်ရေးတံတားအထူးအဖွဲ့(၆)၊ မော်လမြိုင်မြို့။

(ရွှေပြည်နန်း သနပ်ခါးသုံးစွဲခြင်းကြောင့် ရရှိသော အကျိုးကျေးဇူးများနှင့် ပတ်သက်၍ ကိုယ်တိုင်ကြိုတွေရသော ဖြစ်ရပ်များကို အခြေခံပြီး (စာမျက်နှာ ကန့်သတ်ချက်မရှိ) နေရပ်လိပ်စာအပြည့်အစုံ၊ ဆက်သွယ်ရန်ရန်နံပါတ်တို့ဖြင့် (အမှတ်-၅၃၁ (B)) မိုးကုတ်လမ်းသွယ်၊ စက်မှုရန် (၃)၊ တောင်အုံမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့) သို့ လိပ်စာဖြင့် အသေးစား ပေးပို့နိုင်ပါကြောင်း လေးစားစွာဖြင့် စိတ်ဝင်အပ်ပါသည်။

အနာဂတ်ဖက်ဒရယ်ပြည်ထောင်စု၏ အတွေးအခေါ်များ

တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ၏ အခွင့်အရေး ကာကွယ်စောင့်ရှောက်သည့် နည်းဥပဒေဆိုင်ရာ အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲ နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်၏ ပြောကြားချက်များသည် အနာဂတ် ဖက်ဒရယ်ပြည်ထောင်စုကြီးတွင် ပြည်ထောင်စုသား တိုင်းရင်းသား အားလုံး ခံယူကျင့်သုံးထိုက်သည့် သဘောထားများ ယုံကြည်ပါသည်။ အရေးအတွက်များသော တိုင်းရင်းသားများမှ လူနည်းစုနှင့် လူမျိုးစုငယ် များ၏ ဘာသာစကားနှင့် ယဉ်ကျေးမှုထုံးတမ်းအစဉ်အလာများအား မပျောက်ကွယ်အောင် စောင့်ရှောက်ရမည် ကြီးလေးသည့်တာဝန်ရှိပါ ကြောင်း နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် က ပြောကြားခဲ့ခြင်းသည် နိုင်ငံတော်တွင် နှစ်ပေါင်းများစွာ မင်းမဲ့ခဲ့ သော အတွေးအခေါ်ဟောင်းတစ်ရပ်ကို တွန်းလှန်လိုက်ခြင်းဖြစ်ပါသည်။

အဆိုပါ အတွေးအခေါ်ဟောင်းမှာ တိုင်းရင်းသားလူနည်းစုတို့၏ ဘာသာ စကားနှင့် ယဉ်ကျေးမှုထုံးတမ်းအစဉ်အလာများ အားကောင်း လာခြင်းသည် ပြည်ထောင်စုမှ ခွဲထွက်ရေးကို အားပေးအားမြှောက် ဖြစ်စေသည်ဟူသော အယူအဆဖြစ်ပါသည်။ နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံ ပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် ချပြလိုက်သည့် အတွေးအခေါ်မှာ လူများစုက လူနည်းစုတိုင်းရင်းသားလူမျိုးတို့၏ ဘာသာစကားနှင့် ယဉ်ကျေးမှုထုံးတမ်းအစဉ်အလာများအား ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ခြင်း သည် ညီနောင်သားချင်းစိတ်ဓာတ်ကို တိုးပွားစေ၍ ဖက်ဒရယ် ပြည်ထောင်စု၏အုတ်မြစ်ကို ခိုင်မာစေသည်ဟူသော သဘောပင်ဖြစ်ပါ သည်။ နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်၏ အတွေးအခေါ်သည် လောကပါလတရားတို့ကို ထွန်းကားစေမည့် အတွေးအခေါ်အဖြစ် ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းတင်အပ်ပါသည်။

အခွင့်အရေးနှင့်တာဝန်ကို ခွန်တွဲပြီး တူညီသောတန်ဖိုးထားမှု မိမိတို့၏ လူ့အသိုက်အဝန်းသည် တိုးတက်နိုင်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ဟူသော နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်၏ ခံယူချက်သည် အလေးအနက် နှလုံးသွင်းခံယူရမည့် သဘောထားဟု ယူဆပါသည်။ အနာဂတ်ဖက်ဒရယ်ပြည်ထောင်စုကို ပုံဖော်ရာ၌ ပြည်ထောင်စုသားအားလုံးက မိမိတို့ရယူလိုသည့် အခွင့်အရေးကို မိမိတို့က ပြန်လည်ဖော်ဆောင်ရမည့် ပြည်ထောင်စုအပေါ် တာဝန် ဝတ္တရားတို့ကို ချိန်ထိုးယှဉ်တွဲစဉ်းစားမှသာလျှင် လက်တွေ့ကျ၍ မျှတ သည့် ချဉ်းကပ်ပုံတို့ ပေါ်ထွက်လာမည်ဖြစ်ပါသည်။ မတူကွဲပြားသော တိုင်းရင်းသားလူမျိုးတို့၏ အခွင့်အရေးများ မျှမျှတတ တန်းတူရည်တူ ကာကွယ်စောင့်ရှောက်နိုင်ရန်အတွက် ပြည်ထောင်စုသားတိုင်းသည် ပွင့်လင်းသောသဘောထားဖြင့် အခြားသူများ၏ ဆွေးနွေးပြောကြား ချက်များကို နားလည်လက်ခံစဉ်းစားပေးရန် လိုအပ်သည်ဟူသော နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်၏ ပြောကြားချက်သည် အနာဂတ် ဖက်ဒရယ်ပြည်ထောင်စု၏ အခြေခံအုတ်မြစ်သဘောထားဖြစ်ပါသည်။ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးသည် မိမိတို့တစ်နိုင်ငံလုံးရှိ ပြည်သူ့ ပြည်သား များကို အကျိုးဖြစ်စေမည့် ဥပဒေများနှင့် ကာကွယ်လွှမ်းမိုးထားခြင်း ဖြစ်သည်။ ဖိနှိပ်ချုပ်ချယ်ခြင်းမဟုတ်ဟူသော နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံ ပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်၏ ပြောကြားချက်သည် အနာဂတ် ဖက်ဒရယ်ပြည်ထောင်စု၏ ဥပဒေဆိုင်ရာ အခြေခံသဘောထားဖြစ် ကြောင်း လေးစားစွာ ကောက်နုတ်တင်ပြအပ်ပါသည်။ ။

၂၀၁၇ ခုနှစ်၊ နှစ်(၇၀)မြောက် ပြည်ထောင်စုနေ့ အမျိုးသားရေးဦးတည်ချက် (၄)ရပ်

- (၁) ပြည်ထောင်စုစိတ်ဓာတ် နိုးကြားရှင်သန်ရေး၊
- (၂) အမျိုးသားစည်းလုံးညီညွတ်မှုခိုင်မာအောင် တည်ဆောက်ရေး၊
- (၃) ဒီမိုကရေစီဖက်ဒရယ်ပြည်ထောင်စု ပေါ်ပေါက်ရေး၊
- (၄) ပြည်သူများ၏ လူမှုစီးပွားဘဝများ တိုးတက်မြင့်မားရေး၊



ပြင်ဦးလွင်မြို့နယ်ရှိ မိဘမဲ့ပရဟိတပညာသင်စောင့်ရှောက်ရေးကျောင်း အလှူရှင်များလိုအပ်

ပြင်ဦးလွင် ဖေဖော်ဝါရီ ၁
မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ပြင်ဦးလွင်မြို့နယ် သင်္ဘောတိုက်ရေမောင်းကုန်းကျောင်းတိုက် မိဘမဲ့ပရဟိတပညာသင်စောင့်ရှောက်ရေး ကျောင်း၌ စေတနာရှင် အလှူရှင်များ လိုအပ်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။
မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ပြင်ဦးလွင်မြို့နယ် သင်္ဘောတိုက်ရေမောင်းကုန်းကျောင်းတိုက်၌ စေတနာရှင် အလှူရှင်များ နည်းနေ သည့်အတွက် အလှူရှင်များကို ဖိတ်ခေါ်လျက်ရှိကြောင်း၊ မိဘမဲ့ကလေး စုစုပေါင်း ၁၅၀ ကျော်ရှိကြောင်း၊ အဝတ်အစား၊ စာရေးကိရိယာ၊ ဆန်၊ ဆီ၊ ဆား အားလုံးကို အလှူခံကြောင်း၊ လှူဒါန်းလိုပါက ကျောင်းထိုင်ဆရာတော် ဦးနေက ဖုန်း ၀၉- ၇၉၀၄၀၇၈၅၉ သို့ ဆက်သွယ်လှူဒါန်းနိုင်ကြောင်း သိရသည်။ (၀၆၉)

ဒို့ညီနောင်ထု တည်ထောင်ပြု ပြည်ထောင်စုနေ့ ဒို့မမေ ။ ပြည်ထောင်စုအရေး ညီအောင်တွေး မနေးဆောင်ရွက် ပြည်သူ့အတွက် ။ ပင်လုံစိတ်ဓာတ် လွှမ်းခြုံပတ် မြင့်မြတ်မြန်မာ တည်စေရာ ။

ရွှေ၊ ငွေ၊ စက်သုံးဆီနှင့် နိုင်ငံတကာသုံး ငွေကြေးပေါက်ဈေးနှုန်း		၁-၂-၂၀၁၇	ခင်ရတနာ-စုစည်းသည်။
ရွှေဈေးနှုန်း(အောင်သမာဓိ ရွှေဆိုင်)		နိုင်ငံတကာ ငွေကြေးဈေးနှုန်း (ပဟိုဘတ်)	
ရန်ကုန်	၁၆ ပဲရည်	အမေရိကန်	တစ်ဒေါ်လာ ၁၃၅၀ . ၀
ရန်ကုန်	၁၅ ပဲရည်	ဥရောပ	တစ်ယူရို ၁၄၅၆ . ၉
မန္တလေး	၁၆ ပဲရည်	စင်ကာပူ	တစ်ဒေါ်လာ ၉၅၅ . ၈
စက်သုံးဆီဈေးနှုန်း (စက်သုံးဆီအသင်း)		ထိုင်း	တစ်ဘတ် ၃၈ . ၄
ဒီဇယ်	၆၉၀/၇၀၀ ကျပ်	အိန္ဒိယ	တစ်ရူပီး ၁၉ . ၉
အောက်တိုန်း	၇၀၀/၇၁၀ ကျပ်	တရုတ်	တစ်ယွမ် ၁၉၆ . ၁
အောက်တိုန်း	၇၄၀/၇၅၀ ကျပ်	မလေးရှား	တစ်ရင်းဂစ် ၃၀၄ . ၇
ပရီမီယံဒီဇယ်	၇၁၀/၇၂၀ ကျပ်		

စာတည်းမှူးချုပ် - အောင်နိုင်ဦး
 စာတည်းမှူး - ဝင်းရွှေ
 စာတည်းများ - ထိန်လင်း၊ မြင့်စိုး၊ ကြည်ဝင်း၊ ဝင်းကျော်၊
 သက်မွန်ဦး၊ ခြူးစန္ဒီနွေး၊ ကလျာမိုးမြင့်
 သတင်းထောက်မှူး - မြင့်ဆွေ
 ထုတ်ဝေခြင်းအမှတ် - (၀၁၀၉၃)
 ပုံနှိပ်ခြင်းအမှတ် - (၀၀၈၇၇)

မြန်မာ့အလင်း mmalin.npt@gmail.com,
 www.facebook.com/MYANMAALINNNEWS

နေပြည်တော်-စာတည်းမှူး ၀၆၇-၃၆၁၄၂၊ စာတည်းအဖွဲ့ ၀၆၇-၃၆၁၄၅၊ ဖက်စ် ၀၆၇-၃၆၁၄၆၊
 ရန်ကုန်ရုံးခွဲ-အမှတ်(၅၃)၊ နတ်မောက်လမ်းသွယ်(၁)၊ ဗိုလ်ချုပ်(၂)ရပ်ကွက်၊ ဗဟန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့၊
 စာတိုက်သေတ္တာအမှတ်-၄၀၊ စာတည်းအဖွဲ့ ၀၁-၅၄၄၃၀၉၊ မန်နေဂျာ ၀၁-၅၄၄၃၁၄၊ နီမံ
 ၀၁-၅၄၄၃၁၅၊ ငွေစာရင်း ၀၁-၅၄၄၃၁၆၊ မြေကြေး ၀၁-၅၄၄၈၃၄၊ ၀၁-၅၅၉၁၀၈၊ Fax
 ၀၁-၅၄၆၂၂၁၊ ၀၆၇-၃၆၁၄၈၊ မြန်မာ့အလင်း ၀၁-၅၄၄၃၁၇၊ Fax ၀၁-၈၆၀၄၅၄၆။

❖ **ရှေ့မှ**
ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌများနှင့် အတွင်းရေးမှူးများ သုံးခွဲခွဲဆန္ဒနယ်မှ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဒေါ်စုစုနှင့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ နိုင်ငံရေးပါတီများမှ

လွှတ်တော်များ၏ သက်တမ်းသည် ယနေ့တစ်နှစ်ပြည့်မြောက်ခဲ့ပြီ ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ပြည်သူ့လူထုက တူညီသည့်ဆန္ဒဖြင့် ရွေးချယ်တင်မြှောက်ခဲ့သည့် ဒုတိယအကြိမ် လွှတ်တော်သက်တမ်းမှစပြီး

စောင့်ကြည့် ထိန်းကျောင်းခြင်းစသည့် တာဝန်များကို ဆောင်ရွက်ခဲ့ပါကြောင်း။

ပြဋ္ဌာန်းနိုင်ရန်ဆောင်ရွက်

မိမိတို့ တာဝန်ယူခဲ့သည့် ကာလအတွင်း ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်က နိုင်ငံတော်နှင့် နိုင်ငံသားများ အကျိုးဖြစ်ထွန်းစေမည့် ဥပဒေများအသစ်ရေးဆွဲခြင်း၊ ပြင်ဆင်ခြင်းနှင့် ရုပ်သိမ်းခြင်းတို့ ဆောင်ရွက်ရာတွင် အသစ်ပြဋ္ဌာန်းသည့် ဥပဒေပါးခု၊ ခေတ်ကာလအခြေအနေနှင့် လိုက်လျောညီထွေခြင်းမရှိတော့သည့် အတွက် ပြင်ဆင်ခဲ့ရသည့် ဥပဒေရှစ်ခုနှင့် ရုပ်သိမ်းခဲ့ရသည့် ဥပဒေခြောက်ခုတို့ကို ဆောင်ရွက်ပြဋ္ဌာန်းခဲ့ပါကြောင်း၊ ဥပဒေအသစ်များ ရေးဆွဲပြဋ္ဌာန်းရာတွင်လည်း ပြည်သူများအကျိုးကို အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်နိုင်မည့် ဥပဒေများဖြစ်ရေးအတွက် လွှတ်တော်က အလေးထားဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း၊ ယခုစတုတ္ထပုံမှန် အစည်းအဝေးတွင်လည်း ပြဋ္ဌာန်းရန်ကျန်ရှိနေသည့် ဥပဒေများကို

ကဏ္ဍနှင့် တရားစီရင်ရေးကဏ္ဍများကိုလည်း ထိန်းညှိဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း။

အရှိန်အဟုန်ဖြင့်ဆောင်ရွက်

ဒီမိုကရေစီရှင်သန်နိုင်စေရန်အတွက်

သည်နှင့်အမျှ ဒီမိုကရေစီစနစ်သည်လည်း ခိုင်မြဲလာမည်ဖြစ်သည့်အတွက် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ အနေဖြင့် မိမိတို့၏ စွမ်းရည်မြှင့်တင်မှုအောင်ဆောင်ရွက်ပြီး ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာ

ရွက်ခဲ့ပြီးမှ လက်ရှိအခြေအနေကို ဆိုက်ရောက်လာခြင်းဖြစ်ပါကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် မိမိတို့ ကိုယ်စားလှယ်များအားလုံးက ဒါကို သတိမပြတ်ရန်လိုပါကြောင်း၊ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များသည် ယခုတစ်နှစ်ပြည့်သွားပြီ ဖြစ်သည့်အတွက် တစ်နှစ်ထက်တစ်နှစ် မိမိတို့၏ အရည်အသွေးများ မြင့်မားတိုးတက်လာပါမှ လွှတ်တော်ကြီး ခိုင်မာတောင့်တင်းမည် ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ထိုသို့ လွှတ်တော်ကြီး ခိုင်မာတောင့်တင်းမှုသာလျှင် မိမိတို့နိုင်ငံ၌ ဒီမိုကရေစီ အခြေခံအုတ်မြစ် မြဲမြံမည် ဖြစ်ပါကြောင်း။

ခိုင်မာတောင့်တင်းရန်လို

လွှတ်တော်ကြီးခိုင်မာတောင့်တင်းမှု မရှိလျှင် ဒီမိုကရေစီအခြေခံအုတ်မြစ် မခိုင်မာနိုင်ပါကြောင်း၊ ဗဟိုအစိုးရ၊ ဗဟိုအဖွဲ့အစည်းများကို ကြည့်ကြည့် ပြည်နယ်၊ တိုင်းအစိုးရ၊ ပြည်နယ်၊ တိုင်းအဖွဲ့အစည်းများကို ကြည့်ကြည့် လွှတ်တော်ပေါ်ပြီးမှ လွှတ်တော်ကနေ ဆင့်ကဲပေါ်ပေါက်လာ



ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်နာယက အမျိုးသားလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ မန်းဝင်းခိုင်သန်း အမှာစကားပြောကြားစဉ် (သတင်းစဉ်)



ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဝင်းမြင့် အမှာစကားပြောကြားစဉ် (သတင်းစဉ်)



ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်နာယက မန်းဝင်းခိုင်သန်း (၃၇) ကြိမ်မြောက် အာဆီယံပါလီမန်များ အထွေထွေညီလာခံ အောင်မြင်စွာ ကျင်းပနိုင်ခဲ့ခြင်းအတွက် ကူညီဆောင်ရွက်ပေးခဲ့သော ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာနအား ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာပေးအပ်စဉ်



ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဝင်းမြင့် (၃၇) ကြိမ်မြောက် အာဆီယံပါလီမန်များ အထွေထွေညီလာခံ အောင်မြင်စွာ ကျင်းပနိုင်ခဲ့ခြင်းအတွက် ကူညီဆောင်ရွက်ပေးခဲ့သော ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနအား ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာပေးအပ်စဉ်

ကိုယ်စားလှယ်များနှင့် ဌာနဆိုင်ရာအကြီးအကဲများ တက်ရောက်ကြသည်။

တစ်နှစ်ပြည့်မြောက်

အခမ်းအနားတွင် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်နာယက အမျိုးသားလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ မန်းဝင်းခိုင်သန်းက ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်၏ ဒီမိုကရေစီအသွင်သဏ္ဍာန်နှင့် အနစ်သာရကို ထင်ဟပ်စေသည့် ဒုတိယအကြိမ်

မိမိတို့တာဝန်ယူခဲ့သည့်ကာလအတွင်း လွှတ်တော်၏ တာဝန်များဖြစ်သည့် နိုင်ငံသားများ၏ အကျိုးစီးပွားကို ခေတ်စနစ်နှင့်အညီ ဖော်ဆောင်နိုင်ရန် ဥပဒေများ အသစ်ရေးဆွဲခြင်း၊ ပြင်ဆင်ခြင်း၊ ရုပ်သိမ်းသင့်သည့် ဥပဒေများရုပ်သိမ်းခြင်းစသည့် ဥပဒေပြုခြင်းလုပ်ငန်းများအပြင် အုပ်ချုပ်ရေးကဏ္ဍနှင့် တရားစီရင်ရေး ကဏ္ဍတို့ကို တတ်နိုင်သမျှ ပိုင်းခြား

ပြဋ္ဌာန်းနိုင်ရန် ဆောင်ရွက်နေပါကြောင်း။

ထိန်းညှိဆောင်ရွက်

လွှတ်တော်က ဥပဒေပြုခြင်းလုပ်ငန်းများအပြင် နိုင်ငံတော်၏အကျိုး၊ ဒေသ၏အကျိုး၊ ပြည်သူ့လူထု၏အကျိုးအတွက် လွှတ်တော်အတွင်း အဆိုများတင်သွင်းခြင်း၊ မေးခွန်းများမေးမြန်းခြင်းနှင့် ကော်မတီများအလိုက် ကော်မတီလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြင့် အုပ်ချုပ်ရေး

စွမ်းရည်မြှင့်တင်မှုအား အားကောင်းခိုင်မာသော လွှတ်တော်များရှိနေရန် မဖြစ်မနေလိုအပ်သည့်အတွက် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၊ လွှတ်တော်ရုံးဝန်ထမ်းများ၏ ဘက်စုံစွမ်းရည် မြှင့်တင်ရေးအတွက် ပြည်တွင်းပြည်ပ ပညာရှင်များနှင့် ပူးပေါင်းပြီး အရှိန်အဟုန်ဖြင့်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း၊ လွှတ်တော်များ စွမ်းရည်မြှင့်တင်မှုအား အားကောင်းလာ

နိုင်ငံသားအားလုံး တောင့်တလျက်ရှိသည့် ငြိမ်းချမ်းရေး၊ သာယာဝပြောပြီး ချမ်းသာကြွယ်ဝ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်သည့် ဒီမိုကရေစီဖက်ဒရယ် ပြည်ထောင်စုပေါ်ပေါက်လာရေးအတွက်လည်း အားသွန်ခွန်စိုက်ဆက်လက်ကြိုးပမ်း အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ပေးကြပါဟု ဆန္ဒပြုရင်း နိဂုံးချုပ်ပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဝင်းမြင့်က ယခုကဲ့သို့ ဒုတိယအကြိမ် လွှတ်တော်သက်တမ်း တစ်နှစ်ပြည့်မြောက်သည့်အခမ်းအနားကို ကျင်းပနိုင်ခြင်းသည် ပထမအကြိမ် လွှတ်တော်သက်တမ်းတွင် တာဝန်ယူခဲ့သည့် လွှတ်တော်အသီးသီး၏ ဥက္ကဋ္ဌများက မိမိတို့ကို လွှတ်တော်လုပ်ငန်းစဉ်များ အဆင်ပြေချောမွေ့အောင် ကူညီပံ့ပိုးခဲ့သည့် အကျိုးဆက်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ဒုတိယအကြိမ် လွှတ်တော်သက်တမ်း တစ်နှစ်ပြည့်ပြီဆိုသည့်အခါ၊ မိမိတို့ ဒီမိုကရေစီနိုင်ငံတော်တည်ဆောက်ရန် လုပ်သည့်အခါ ဒီမိုကရေစီအသွင်ကူးပြောင်းရေး လမ်းစဉ်သို့ ခြေချခါစသာ ရှိပါသေးကြောင်း၊ ဒီမိုကရေစီအသွင်ကူးပြောင်းရေး၏ လမ်းစဉ်ပေါ်ရောက်ရန်မှာ မိမိတို့အားလုံး ပန်းခင်းလမ်းကို လျှောက်လှမ်းခဲ့ရခြင်း မဟုတ်ပါကြောင်း။

နောက်တစ်ခုမှာ မိမိတို့ကို ဖဲဆန္ဒရှင်မိတ်ပြည်သူများက ဒီမိုကရေစီ လိုလားသည့် စိတ်ဆန္ဒ၊ အာသာဆန္ဒပြင်းပြင်းပြပြဖြင့် မဲပေးလိုက်ခြင်းဖြစ်ပါကြောင်း၊ ဒီမိုကရေစီ အာသာဆန္ဒပြင်းပြသည့် ဖဲဆန္ဒရှင်များကို တာဝန်ကျေရန် မိမိတို့ ဒီမိုကရေစီပန်းတိုင်သို့ လျှောက်လှမ်းကြရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ဒီမိုကရေစီပန်းတိုင်ကို လျှောက်လှမ်းသည့်အခါ ပြင်းထန်သည့် စိတ်ဓာတ်၊ မလျော့သည့် လုံ့လဝီရိယ၊ ခိုင်မာသည့်ဆန္ဒ၊ အမှာအမှန်ကို ခွဲခြားဆုံးဖြတ်နိုင်သော ဉာဏ်ပညာအမြော်အမြင်များနှင့် မိမိတို့ဆက်လက်ပြီး ဒီမိုကရေစီပန်းတိုင်ရောက်အောင် စည်းစည်းလုံးလုံး ညီညီညွတ်ညွတ်ဖြင့် လျှောက်လှမ်းနိုင်ကြရန် အလေးအနက်ပြောကြားအပ်ပါကြောင်း။

ဒုတိယအချက်အနေဖြင့် ဒုတိယအကြိမ် လွှတ်တော်သက်တမ်း၏ ပထမတစ်နှစ်တာကာလမှာပင် မိမိတို့နိုင်ငံဂုဏ်ကို ဆောင်နိုင်ခဲ့ပါကြောင်း၊ လွှတ်တော်၏ ဂုဏ်သိက္ခာကို မြင့်မားစေခဲ့ပါကြောင်း၊ ယင်းမှာ (၃၇)ကြိမ်မြောက်အာဆီယံပါလီမန်များ အထွေထွေညီလာခံကို ခမ်းနားထည်ဝါ



နှစ်ပတ်လည်နေ့ အထိမ်းအမှတ် အခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်လာကြသူများအား တွေ့ရစဉ် (သတင်းစဉ်)

မဖြစ်မနေ အသုံးပြုနေရသည့် အသုံးအဆောင်ပစ္စည်းများ အရည်အသွေးပြည့်မီစွာ ထုတ်လုပ်နိုင်ရေးကြိုးစား

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၁

တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဝိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်သည် ယနေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် တပ်မတော် မိုးရေကာဗျင်စက်ရုံနှင့် ဖိနပ်စက်ရုံ(လှိုင်းတက်)တို့သို့ ရောက်ရှိရာ အစည်းအဝေးခန်းမ၌ တာဝန်ရှိသူများက ကုန်ထုတ်လုပ်မှု အခြေအနေများကို ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။

ထို့နောက် တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်က စစ်မြေပြင်တွင်လည်းကောင်း၊ လုပ်ငန်းခွင်တွင်လည်းကောင်း လက်တွေ့သုံးစွဲရာတွင် တွေ့ရှိရသည့် အားသာချက်၊ အားနည်းချက်များကို အခြားသော ပြည်တွင်းပြည်ပ ထုတ်ကုန်ပစ္စည်းများနှင့် နှိုင်းယှဉ်သုံးသပ်ဖော်ထုတ်၍ မိမိစက်ရုံထုတ်ကုန်ပစ္စည်းများ အရည်အသွေး ပိုမို တိုးတက်ကောင်းမွန်ရေး၊ သုံးစွဲသူများ ပိုမို၍ သက်သောင့်သက်သာရှိစေရေး အမြဲ မပြတ် ဆန်းစစ်ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်သွားရန်၊ ထို့အပြင် ကျောင်းသုံးကျော့ပိုးအိတ်၊ ဖိနပ်၊ ဦးထုပ်၊ ခါးပတ်စသည်ဖြင့် နိုင်ငံတော်ထမ်းများနှင့် ပြည်သူလူထု မဖြစ်မနေ အသုံးပြု နေရသည့် အသုံးအဆောင်ပစ္စည်းများကိုပါ အရည်အသွေးပြည့်မီစွာ ထုတ်လုပ်နိုင်ရေး သုတေသနပြုလုပ်၍ ကြိုးစားလုပ်ဆောင်ရန်၊ မိမိစက်ရုံ၏ စက်စွမ်းအားပြည့်လည်ပတ်၍ ကုန်ပစ္စည်းများ ထုတ်လုပ်နိုင်ခြင်းဖြင့် ယင်းအသုံးအဆောင်ပစ္စည်းများ ပြည်ပမှ ဝယ်ယူ သုံးစွဲခြင်းကြောင့် နိုင်ငံခြားငွေသုံးစွဲရမှုပမာဏကို တစ်ဖက်တစ်လမ်းမှ လျော့ချနိုင် သည်အထိ အထောက်အကူဖြစ်စေရေး မျှော်မှန်းလုပ်ဆောင်ရန်၊ စက်ရုံဝန်ထမ်းများ၏ သက်သာချောင်ချိမှုကို ထိရောက်စွာ လုပ်ဆောင်နိုင်မည့် တစ်ပိုင်တစ်နိုင် စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများ စီမံဆောင်ရွက်ပေးရန်တို့အား မှာကြားသည်။

ထို့နောက် တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်နှင့် အဖွဲ့ဝင်များသည် ခင်းကျင်း ပြသထားသည့် တပ်မတော်သုံး ချပ်ဝတ်တန်ဆာ အသုံးအဆောင်ပစ္စည်းများနှင့် စက်ရုံမှ ထုတ်လုပ်သည့် ဖိနပ်အမျိုးမျိုးတို့အား ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။

ယင်းနောက် မိုးရေကာဗျင်စက်ရုံအတွင်းရှိ ရက်ကန်းဌာနနှင့် ချပ်ဝတ်တန်ဆာ ဌာနတို့အတွင်း တပ်မတော်သုံး ချပ်ဝတ်တန်ဆာပစ္စည်းများ ထုတ်လုပ်နေမှုနှင့် ဖိနပ် စက်ရုံအတွင်း ဖိနပ်ထုတ်လုပ်နေမှု အဆင့်ဆင့်တို့ကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးခဲ့ ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ (သတင်းစဉ်)



တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဝိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် တပ်မတော်မိုးရေကာဗျင်စက်ရုံနှင့် ဖိနပ်စက်ရုံ(လှိုင်းတက်)၌ ဖိနပ်ထုတ်လုပ်နေမှုအဆင့်ဆင့်ကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးစဉ်

စာမျက်နှာ ၃ မှ

အောင်မြင်စွာ ကျင်းပနိုင်ခဲ့၍ ဖြစ်ပါ ကြောင်း၊ ယင်းသို့ ခမ်းနားထည်ဝါ အောင်မြင်စွာ ကျင်းပနိုင်ခြင်းမှာလည်း လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌများသာမက ဒုတိယ ဥက္ကဋ္ဌ နှစ်ဦး၊ အဆင့်ဆင့်သော အရာရှိ၊ အရာခံ၊ အမှုထမ်း၊ အရာထမ်း၊ ဝန်ထမ်း များအားလုံး၏ တက်ညီလက်ညီ မမော မပန်း ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ပေးမှုကြောင့် ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ထို့ပြင် နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဦးဆောင်ပြီး ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဌာန အသီးသီး၏ ပိုင်းဝန်းကူညီပံ့ပိုးမှုကြောင့် မိမိတို့ ခမ်းနားထည်ဝါ အောင်မြင်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ပါ ကြောင်း၊ ဒါကို အလေးအနက်ဂုဏ်ပြုအပ် ပါကြောင်း၊ လွှတ်တော်၏ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ နှစ်ဦးနှင့် လွှတ်တော်ဝန်ထမ်းအသီးသီး၊ အရာထမ်း၊ အမှုထမ်းအသီးသီး၏ပုဂ္ဂိုလ် အလေး အနက်ဂုဏ်ပြုအပ်ပါကြောင်း၊ လွှတ်တော် မှ ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းတင်ပါကြောင်း ပြော ကြားသည်။

ဂုဏ်ပြု မှတ်တမ်းလွှာများ ပေးအပ် ယင်းနောက် ပြည်ထောင်စု

လွှတ်တော်နာယက မန်းဝင်းခိုင်သန်း၊ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဝင်းမြင့်၊ ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် ဒုတိယနာယက ဦးအေးသာအောင်နှင့် ပြည်သူ့လွှတ်တော် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးတီခွန်မြတ်တို့က (၃၇) ကြိမ်မြောက် အာဆီယံပါလီမန်များ အထွေထွေညီလာခံ အောင်မြင်စွာကျင်းပ သော ဝန်ကြီးဌာနများနှင့် လူပုဂ္ဂိုလ်များ၊ ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်ဥပဒေရေးရာ နှင့် အထူးကိစ္စရပ်များ လေ့လာဆန်းစစ် သုံးသပ်ရေး ကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင်နှင့် လွှတ်တော်အကူအညီပေးရေး မိတ်ဖက် အဖွဲ့အစည်းများဖြစ်ကြသည့် ကုလသမဂ္ဂ ဖွံ့ဖြိုးမှုအစီအစဉ် (UNDP)၊ နိုင်ငံ တကာ ပါလီမန်များအဖွဲ့ (Inter-Parliamentary Union)မှ တာဝန် ရှိသူများအား ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာများ ပေးအပ်သည်။

ဂုဏ်ပြုနေလှယ်စာ ထို့နောက် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် နာယက၊ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌတို့ သည် နှစ်ပတ်လည်နေ့ အထိမ်းအမှတ် အခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်လာကြ

သူများနှင့်အတူ ဂုဏ်ပြုနေလှယ်စာ အတူ တကွ သုံးဆောင်ကြသည်။

ဂုဏ်ပြုပန်းခြင်းပေးအပ် ဆက်လက်၍ လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌများ နှင့် တက်ရောက်လာကြသူများသည် လွှတ်တော်သဘင်ဆောင်ခန်းမ၌ ကျင်းပ သည့် နှစ်ပတ်လည်နေ့အထိမ်းအမှတ် ယဉ်ကျေးမှုဇေယျာဓိပုဗ္ဗိသို့ တက်ရောက် ကြည့်ရှုအားပေးပြီး ယဉ်ကျေးမှုအဖွဲ့များ အား ဂုဏ်ပြုပန်းခြင်းပေးအပ်သည်။

စတင်ကျင်းပ ဒုတိယအကြိမ် ပြည်ထောင်စု လွှတ်တော်၏ ပထမပုံမှန် အစည်းအဝေး ကို ၂၀၁၆ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီ ၈ ရက်မှ ၉ နှစ် ၆ ရက်အထိ လည်းကောင်း၊ ဒုတိယပုံမှန် အစည်းအဝေးကို ၂၀၁၆ ခုနှစ် ဇူလိုင် ၂၅ ရက်မှ အောက်တိုဘာ ၇ ရက်အထိ လည်း ကောင်း၊ တတိယပုံမှန်အစည်းအဝေးကို ၂၀၁၆ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာ ၁၆ ရက်မှ ဒီဇင်ဘာ ၂၀ ရက်အထိ လည်းကောင်း ကျင်းပခဲ့ပြီး စတင်ပုံမှန်အစည်းအဝေးကို ၂၀၁၇ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီ ၃၀ ရက်တွင် စတင်ကျင်းပလျက် ရှိသည်။

မောင်တောမြို့၌ ရခိုင်ရိုးရာရထားဆွဲပွဲတော် ကျင်းပမည်

မောင်တော ဖေဖော်ဝါရီ ၁ ရခိုင်ရိုးရာရထားဆွဲ ပွဲတော်ကို မောင်တောမြို့၌ မြန်မာသက္ကရာဇ် ၁၃၇၈ ခုနှစ် တပို့တွဲလဆန်း ၁၃ ရက်၊ ၁၄ ရက် နှင့် ၁၅ ရက် (ဖေဖော်ဝါရီလ ၉ ရက်၊ ၁၀ ရက် နှင့် ၁၁ ရက်)နေ့များတွင် ကျင်းပ သွားမည် ဖြစ်ကြောင်းသိရသည်။

အဆိုပါပွဲတော်ကို မောင်တောမြို့ စည်ပင်သာယာရေးအရောက် မင်းဘာ ကြီးလမ်းတစ်လျှောက်၌ ည ၇ နာရီမှ ၉ နာရီအထိ ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်သည်။ “ရခိုင်ရိုးရာ ရထားဆွဲပွဲတော်ကို မောင်တောဒေသခံပြည်သူတွေရဲ့ ဆန္ဒနဲ့ အညီ ကျင်းပလို့တဲ့ဆန္ဒရှိပါတယ်။ ပွဲတော် ကျင်းပရေးကော်မတီတွေလည်း ဖွဲ့စည်း ထားပါတယ်။ လုံခြုံရေးအတွက် နယ်မြေခံ ရဲတပ်ဖွဲ့၊ နယ်ခြားစောင့်ရဲတပ်ဖွဲ့၊ တပ်မတော်နဲ့ ပြည်သူ့အင်အားတွေရယူ ပြီးလုံခြုံရေးအကောင်အထည်ဖော် အောင်မြင်စွာကျင်းပမှာ ဖြစ်ပါတယ်” ဟု ရခိုင်ရိုးရာ ရထားဆွဲပွဲတော်ကျင်းပရေး ကော်မတီအစည်းအဝေးတွင် မောင်တော ခရိုင် စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးစိန်ထွန်း

က ပြောကြားသည်။ ရခိုင်ရိုးရာ ရထားဆွဲပွဲတော်ကို အမျိုးဂုဏ်၊ ဇာတိဂုဏ်မြင့်မားရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုအမွေအနှစ်များ၊ အမျိုးသား ရေးလက္ခဏာများ မပျောက်ပျက်ရအောင် ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ရေး၊ တိမ်မြုပ် ပျောက်ကွယ်လု ဖြစ်နေသော ရိုးရာပွဲလမ်း သဘင်များ စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာကျင်းပ လာနိုင်ရေး၊ မျိုးဆက်သစ်လူငယ်များ အတွေ့အကြုံ ဗဟုသုတတိုးပွားစေပြီး ရိုးရာအစဉ်အလာပွဲတော်များအား ဆက် လက် ထိန်းသိမ်းရေးနှင့် တိုင်းရင်းသား လူမျိုးအချင်းချင်း မိမိတို့ရိုးရာလေ့စရိုက် အချင်းချင်း သိရှိရပြီး အချင်းချင်း စည်းလုံးညီညွတ်စွာ ပူးပေါင်းပါဝင်ဆင်နွှဲ နိုင်ရေး ဟူသည့် ရည်ရွယ်ချက်များဖြင့် ကျင်းပသွားမည် ဖြစ်ကြောင်းသိရသည်။ ရခိုင်ရိုးရာရထားဆွဲပွဲတော်ကို ရှေး ယခင်ကာလများကတည်းက ကျင်းပခဲ့ ကြောင်းသိရပြီး နောက်ပိုင်းတွင် ကျင်းပမှု မရှိသလောက်နီးပါးဖြစ်ခဲ့ကြောင်း သိရ သည်။ ရခိုင်ရိုးရာရထားဆွဲပွဲတော်ကို သုံး နှစ်ဆက်တိုက်ကျင်းပပြီးလျှင် တစ်နှစ်၊

နှစ်နှစ်ခန့် မကျင်းပဘဲ နားနေတတ် ကြောင်း၊ ထို့နောက် သုံးနှစ်ဆက်တိုက် ဆက်လက်ကျင်းပကြောင်း၊ ပွဲတော် ကျင်းပပြီးလျှင် တစ်နှစ်၊ နှစ်နှစ်ခန့် ထပ်မံ နားနေကြောင်းလည်း သိရသည်။ “ရခိုင်ရိုးရာရထားဆွဲပွဲကို ဘယ်နေ့ ဘယ်ရက်ကတည်းက ကျင်းပခဲ့တယ်လို့ အတိအကျမသိရပေမယ့် ရှေးယခင် ရခိုင်မင်းများလက်ထက်က မင်းနေပြည် တော်ကနေ ကျေးလက်ဒေသတွေအထိ ကျင်းပခဲ့ကြတယ်လို့ သိရတယ်။ နောက် ပိုင်း ပွဲတော်မကျင်းပဖြစ်သလောက် နီးပါးပြတ်တောက်သွားခဲ့တယ်။ မျိုးဆက် သစ်လူငယ်တွေအတွက် ရခိုင်ရိုးရာရထား ဆွဲပွဲဆိုတာ မမြင်ဖူး၊ မကြားဖူးသလောက် နီးပါးအထိ ဖြစ်သွားခဲ့တယ်။ အင်မတန် ဝမ်းနည်းဖွယ်ကောင်းပါတယ်။ ဒါကြောင့် ဒီလထဲမှာ ရခိုင်ရိုးရာရထားဆွဲပွဲကို စည်စည်ကားကား သိုက်သိုက်မြိုက်မြိုက် ကျင်းပသွားမှာဖြစ်ပါတယ်” ဟု ရခိုင်ရိုးရာ ရထားဆွဲပွဲ ကျင်းပရေးကော်မတီဝင် တစ်ဦးက ပြောပြသည်။

သတင်း - မင်းမင်းဇော်၊ နေဝင်းထွန်း

ရှေ့မှ

နောက် သယ်ယူပို့ဆောင်ရေးနဲ့ စားသောက်ရေး အစရှိတဲ့ လုပ်ငန်းစဉ်အားလုံးမှာပါ အဆင်ပြေအောင်ဆောင်ရွက်နိုင်မှ ခရီးစဉ်အသစ် ပေါ်ထွန်းလာမှာဖြစ်လို့ ချိန် ကတော့ နည်းနည်းစောနေသေးတယ်။ ဒါပေမယ့် ၂၀၁၈ မှာ နောက်ထပ် ဦးစားပေး ခရီးစဉ်ဒေသဆိုတာမျိုး ရွေးချယ်ပြီးတဲ့အချိန်ကျရင် ထပ်မံပြီးတော့ အသိပေးမှာပါ” ဟု ဟိုတယ်နှင့် ခရီးသွားလာရေးဝန်ကြီးဌာန ဟိုတယ်နှင့် ခရီးသွား ညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာနမှ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးတင့်သွင်က ပြောကြားသည်။

တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး မြိတ်ကျွန်းစုဒေသခရီးစဉ်ဖြစ်သည့် ကော့သောင်း၊ မြိတ်နှင့် ထားဝယ်ခရိုင်တို့သည် ယခင်ကတည်းက ခရီးသွားဒေသတစ်ခုအဖြစ် ထင်ရှား စွာတည်ရှိပြီးဖြစ်သည်။ ယခုနှစ်တွင် ပြည်တွင်းပြည်ပခရီးသွားများ ပိုမိုတိုးပွားရေး အတွက် ခရီးသွားကုမ္ပဏီများ၊ Website များ၊ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး Website ပိုမိုတော့၊ ဝီဒီယို နှင့် ရုပ်ရှင်စသည့်တို့ဖြင့် ဖြန့်ချိသွားမည်ဖြစ်ပြီး စင်ကာပူတွင် ဇန်နဝါရီလ အတွင်းကကျင်းပခဲ့သော အာဆီယံခရီးသွားလုပ်ငန်းဖိုရမ်နှင့် ခရီးသွားပြခန်း၌လည်း မြိတ်ကျွန်းစု ဒေသနှင့်ပတ်သက်သော အသေးစိတ်အချက်အလက်များကို ပြည်ပမီဒီယာ များအား ဟိုတယ်နှင့်ခရီးသွားလာရေးဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် ချပြလုပ်ဆောင်နိုင်ခဲ့ ကြောင်း သိရသည်။

“မြိတ်ကျွန်းစုခရီးစဉ်မှာ ကျွန်းအားလုံး ၈၀၀ ကျော်ရှိတယ်။ ဒီနှစ်ဖြင့်တင်မူ

အနေနဲ့က တကယ်သွားလာလည်ပတ်လို့ ကောင်းတဲ့နေရာတွေ၊ လုံခြုံစိတ်ချရမှုကောင်း တဲ့ နေရာတွေက ကျွန်းတွေကို ခရီးစဉ်ရေးဆွဲသွားမှာပါ။ အဲဒီလိုရေးဆွဲတဲ့အခါမှာ ခရီးသွားလုပ်ငန်းရှင်တွေရဲ့တာဝန်ပဲ။ ဝန်ကြီးဌာနအနေနဲ့ကတော့ မူဝါဒပိုင်းဆိုင်ရာ ရယ်၊ မြှင့်တင်ပိုင်းဆိုင်ရာရယ် လုပ်ဆောင်ပေးမယ်။ ပထမဆုံးက နိုင်ငံတကာမီဒီယာကို ဖိတ်ခေါ်ပြီးတော့ မြိတ်ကျွန်းစုကဘာလဲဆိုတာကိုပြသရမယ်။ သူတို့ကနေ ဒီကသာယာ လှပမှု၊ လုံခြုံမှု စတဲ့အားသာချက်တွေကို ဖြန့်ဝေမယ်။ အဲဒီလိုနဲ့ ကမ္ဘာ့နိုင်ငံက ပြည်သူ တွေသိလာတဲ့အခါ လာရောက်လည်ပတ်တဲ့သူတွေ များလာမှာဖြစ်ပါတယ်။ ပြီးခဲ့တဲ့ ဖိုရမ်မှာ ပြည်ပမီဒီယာအဖွဲ့တွေကို က်စမ်းမဲတွေ ဖောက်ခဲ့တယ်။ မတ် ၃၁ ရက်မတိုင်ခင် ပြည်ပမီဒီယာတွေ လာကြမှာပါ။ ခရီးစဉ်အတွက် နေထိုင်စရိတ်ကိုတော့ ဒီကတာဝန်ယူ ပေးရမှာပါ” ဟု ဟိုတယ်နှင့်ခရီးသွားလာရေးဝန်ကြီးဌာန ဟိုတယ်နှင့်ခရီးသွားညွှန်ကြားမှု ဦးစီးဌာနမှ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဒေါ်ခင်သန်းဝင်း ကပြောသည်။

မြိတ်ကျွန်းစုဒေသ ခရီးစဉ်တစ်လျှောက်တွင် ရေပေါ်ရေအောက် သန္တာကျောက် တန်း မျိုးစိတ် ၅၁၈ မျိုး၊ ခရုကမာမျိုးစိတ် ကိုးမျိုး၊ ငါးမျိုးစိတ် ၄၂၅ မျိုး၊ ငှက်မျိုးစိတ် ၂၂၈ မျိုး၊ နို့တိုက်သတ္တဝါ ၁၉ မျိုးတို့အပြင် ကုန်းနေရေနေ သွေးအေး၊ သွေးနွေးသတ္တဝါမျိုးစိတ် ပေါင်း မြောက်မြားစွာ နေထိုင်ကျက်စားလျက်ရှိသော ဒေသဖြစ်သည်။ မြိတ်ကျွန်းစုသည် ကျွန်းကြီး၊ ကျွန်းငယ်ပေါင်း ၈၀၀ ကျော်ရှိပြီး ကျွန်း ၂၀ ကျော်တွင် အောက်ချင်းငှက် များ ရှင်သန်နေထိုင်လျက်ရှိရာ သူဌေးကျွန်းသည် ထင်ရှားသည်။ မြိတ်ကျွန်းစုအတွင်းရှိ

လန်ပုံအမျိုးသားအဏ္ဏဝါဥယျာဉ်သည် ၁၉၉၆ ခုနှစ် ဩဂုတ် ၂၀ ရက်တွင် စတင်တည် ထောင်ခဲ့ပြီး ကျွန်းအနီးတစ်ဝိုက်တွင် ရေပေါ်ရေအောက် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်မျိုးစုံနှင့် သတ္တဝါ မျိုးစုံတို့ကို ခရီးသွားများအနေဖြင့် လေ့လာတွေ့ရှိနိုင်မည်ဖြစ်သည်။ ကျွန်းအချို့ တွင် နေထိုင်မှုဘဝထူးခြားလှသော ဆလုံ လူမျိုးများ နေထိုင်ကျက်စားရာ မြိတ်ကျွန်းစုသည် ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပ ခရီးသွားများအတွက် သဘာဝကို အခြေခံသော ခရီးသွားလုပ်ငန်း ဆိုင်ရာ အခြေခံအဆောက်အအုံများနှင့် ပြည့်စုံပြီး ဆလုံလူမျိုးတို့၏ ထူးခြားသော လူမှုနေထိုင်မှုဘဝကိုလည်း လေ့လာနိုင်သည့် ဒေသတစ်ခုဖြစ်သည်။ မြိတ်ကျွန်းစုသည် National Geographic Traveler အဖွဲ့၏ သုတေသနပြုချက်အရ Best Trip 2015 တွင် အဆင့် (၁၁) ရရှိသော ဒေသဖြစ်၍ နိုင်ငံတကာမှ ခရီးသွားများ ၏ စိတ်ဝင်စားမှု ပိုမိုမြင့်တက်လာသည့် ဒေသတစ်ခုလည်းဖြစ်သည်။

ယခုနှစ်တွင် အဓိကဦးစားပေးလုပ်ဆောင်မည့် ထားဝယ်ဒေသ၊ မြိတ်ဒေသနှင့်

ကော့သောင်းဒေသများသို့ ပြည်တွင်းပြည်ပခရီးသွားများဝင်ရောက်မှုမှာ ၂၀၁၇ ခုနှစ် တွင် သုံးသိန်းနီးပါးနှင့် ၂၀၁၆ ခုနှစ်တွင် နှစ်သိန်းခွဲကျော်ရှိခဲ့ပြီး ယခုနှစ်တွင် ခရီးသွားများ ပိုမိုဝင်ရောက်နိုင်ရန် ပြည်တွင်းပြည်ပ ခရီးသွားလုပ်ငန်းကုမ္ပဏီများနှင့်ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်သည်။ မြန်မာနိုင်ငံ၌ ဟိုတယ်နှင့်ခရီးသွားလာရေးဝန်ကြီးဌာန စာရင်းများအရ ၂၀၁၇ ခုနှစ်တွင် ၄၃၁၀၀၀၀ သန်းရှိခဲ့ကာ ၂၀၁၆ ခုနှစ်တွင် ၂၃၁၀၀၀၀ သန်းရှိခဲ့သဖြင့် ယခင်နှစ်နှင့်နှိုင်းယှဉ်လျှင် ၃၈ ရာခိုင်နှုန်း ကျဆင်းခဲ့ကြောင်းသိရသည်။

လန်ပုံအမျိုးသားအဏ္ဏဝါဥယျာဉ်သည် ၁၉၉၆ ခုနှစ် ဩဂုတ် ၂၀ ရက်တွင် စတင်တည် ထောင်ခဲ့ပြီး ကျွန်းအနီးတစ်ဝိုက်တွင် ရေပေါ်ရေအောက် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်မျိုးစုံနှင့် သတ္တဝါ မျိုးစုံတို့ကို ခရီးသွားများအနေဖြင့် လေ့လာတွေ့ရှိနိုင်မည်ဖြစ်သည်။ ကျွန်းအချို့ တွင် နေထိုင်မှုဘဝထူးခြားလှသော ဆလုံ လူမျိုးများ နေထိုင်ကျက်စားရာ မြိတ်ကျွန်းစုသည် ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပ ခရီးသွားများအတွက် သဘာဝကို အခြေခံသော ခရီးသွားလုပ်ငန်း ဆိုင်ရာ အခြေခံအဆောက်အအုံများနှင့် ပြည့်စုံပြီး ဆလုံလူမျိုးတို့၏ ထူးခြားသော လူမှုနေထိုင်မှုဘဝကိုလည်း လေ့လာနိုင်သည့် ဒေသတစ်ခုဖြစ်သည်။ မြိတ်ကျွန်းစုသည် National Geographic Traveler အဖွဲ့၏ သုတေသနပြုချက်အရ Best Trip 2015 တွင် အဆင့် (၁၁) ရရှိသော ဒေသဖြစ်၍ နိုင်ငံတကာမှ ခရီးသွားများ ၏ စိတ်ဝင်စားမှု ပိုမိုမြင့်တက်လာသည့် ဒေသတစ်ခုလည်းဖြစ်သည်။

ယခုနှစ်တွင် အဓိကဦးစားပေးလုပ်ဆောင်မည့် ထားဝယ်ဒေသ၊ မြိတ်ဒေသနှင့်

ကော့သောင်းဒေသများသို့ ပြည်တွင်းပြည်ပခရီးသွားများဝင်ရောက်မှုမှာ ၂၀၁၇ ခုနှစ် တွင် သုံးသိန်းနီးပါးနှင့် ၂၀၁၆ ခုနှစ်တွင် နှစ်သိန်းခွဲကျော်ရှိခဲ့ပြီး ယခုနှစ်တွင် ခရီးသွားများ ပိုမိုဝင်ရောက်နိုင်ရန် ပြည်တွင်းပြည်ပ ခရီးသွားလုပ်ငန်းကုမ္ပဏီများနှင့်ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်သည်။ မြန်မာနိုင်ငံ၌ ဟိုတယ်နှင့်ခရီးသွားလာရေးဝန်ကြီးဌာန စာရင်းများအရ ၂၀၁၇ ခုနှစ်တွင် ၄၃၁၀၀၀၀ သန်းရှိခဲ့ကာ ၂၀၁၆ ခုနှစ်တွင် ၂၃၁၀၀၀၀ သန်းရှိခဲ့သဖြင့် ယခင်နှစ်နှင့်နှိုင်းယှဉ်လျှင် ၃၈ ရာခိုင်နှုန်း ကျဆင်းခဲ့ကြောင်းသိရသည်။

မန်းရွှေစက်တော်ဘုရား ပါဒခြေတော်ရာနှစ်ဆူနှင့် ဗုဒ္ဓပူဇော်ယဉ်ကျေးမှုပွဲ

မင်းဘူး ဖေဖော်ဝါရီ ၁

မင်းဘူးတိုင်းဒေသကြီး မင်းဘူးဒေသရှိ မန်းရွှေစက်တော်ဘုရားကြီး ပါဒခြေတော်ရာနှစ်ဆူနှင့် (၂၅၅၄) ကြိမ်မြောက် ဗုဒ္ဓပူဇော်ယဉ်ကျေးမှုပွဲကို ဖေဖော်ဝါရီ ၁ ရက် က ကျင်းပခဲ့သည်။ (ယာပုံ)

အခမ်းအနားသို့ တိုင်းဒေသကြီး သံသရာယဉ်ကျေးမှု ဓါတ်တော် ဘဒ္ဒန္တ ပဏ္ဍိတသာရ(အောင်မြေရတနာကျောင်းတိုက်)၊ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဒေါက်တာအောင်မိုးညို၊ တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးတာ၊ ဒု-တပ်မမှူး ဝင်းဇော်၊ တိုက်မန်းရွှေစက်တော်ဘုရား ဗုဒ္ဓပူဇော်ယဉ်ကျေးမှုနှင့် အောက်ခြေတော်ရာ အလင်းပေါက် ဖန်အုပ်ဆောင်ကြီးတို့ကို ဖွင့်လှစ်ပေးသည်။ ဆက်လက်၍ တိုင်းသံသရာယဉ်ကျေးမှုနှင့် ဓါတ်တော် ၃၆ ပါးတို့အား အထက်ခြေတော်ရာသို့ ပင့်ဆောင်ကာ အထက်ခြေတော်ရာတို့ကို ထပ်မံဖွင့်လှစ်ပေးခဲ့သည်။

မန်းရွှေစက်တော်ဘုရားပွဲအား တပို့တွဲလဆန်း ၅ ရက်မှ နှစ်ဆန်းတစ်ရက်နေ့အထိ ကျင်းပမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ (မင်းဘူးမြို့နယ်မှ)



ဂျပန်နိုင်ငံဝန်ကြီးချုပ်၏ ဇနီးနှင့်အဖွဲ့ ရန်ကုန်ဘုန်းတော်ကြီးနှင့် သီလရှင်ပညာရေးကျောင်းများသို့ သွားရောက်လှူဒါန်း

ရန်ကုန် ဖေဖော်ဝါရီ ၁

Greater Mekong Initiative ၏ အစီအစဉ်ဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံသို့ရောက်ရှိနေသည့် ဂျပန်နိုင်ငံဝန်ကြီးချုပ် မစ္စတာရှင်ဇီအာဘေး၏ ဇနီး Mrs. Akie Abe နှင့်အဖွဲ့သည် ယနေ့နံနက် ၉ နာရီခွဲတွင် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဒဂုံမြို့သစ်(မြောက်ပိုင်း)မြို့နယ် (၅၁) ရပ်ကွက်ရှိ မြို့ဦးဘုန်းတော်ကြီးသင်ပညာရေးကျောင်းသို့ သွားရောက်ပြီး အလှူငွေနှင့် ကျောင်းသုံးပစ္စည်းများ လှူဒါန်းကြသည်။ ထို့နောက် ဂျပန်နိုင်ငံဝန်ကြီးချုပ် မစ္စတာ ရှင်ဇီအာဘေး၏ဇနီးနှင့်အဖွဲ့သည် ဒဂုံမြို့သစ်(တောင်ပိုင်း) မြို့နယ်ရှိ မေတ္တာရောင်ခြည် သီလရှင်သင်ပညာရေးကျောင်း၊ သန်လျင်မြို့နယ်ရှိ သဒ္ဓမ္မဇောတိကာရုံ ရွှေကျင်ကျောင်းတိုက်ရှိ ရွှေကျင်ဘုန်းတော်ကြီးသင်ပညာရေးကျောင်း၊ သီတဂူသာသနာပြုကောလိပ်ရှိ ဓမ္မဒီပဘုန်းတော်ကြီးသင်ပညာရေးကျောင်းနှင့် ဒဂုံမြို့နယ်ရှိ မေရီချက်(ပိ) မင်း နားမကြားသော ကလေးများကျောင်းများသို့ သွားရောက်ကြပြီး အလှူငွေနှင့် ကျောင်းသုံးပစ္စည်းများ လှူဒါန်းခဲ့ကြသည်။ (သတင်းစဉ်)

ပြည်ထောင်စုနေ့ကျင်းပရေး စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ တိုင်းရင်းသားရိုးရာယဉ်ကျေးမှုအဖွဲ့များအား တွေ့ဆုံနှုတ်ဆက်

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၁

နှစ်(၇၀)မြောက် ပြည်ထောင်စုနေ့ ကျင်းပရေး စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာ မျိုးအောင်သည် ယနေ့နံနက် ၉ နာရီ တွင် နေပြည်တော်ရှိ စစ်ကြောရေးနှင့် တည်းခိုရေးစခန်းခန်းမ၌ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များမှ တိုင်းရင်းသားရိုးရာ ယဉ်ကျေးမှုအဖွဲ့များအား တွေ့ဆုံ နှုတ်ဆက်သည်။ ပြည်ထောင်စုနေ့ ကျင်းပရေးစီမံ ခန့်ခွဲမှုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌက ယဉ်ကျေးမှု အဖွဲ့များသည် ပြည်ထောင်စုနေ့အခမ်း အနားသို့ တက်ရောက်လာသည့် ဧည့်သည်တော်များအား မိမိတို့၏ရိုးရာ ယဉ်ကျေးမှုအကများကို ဖော်ထုတ် ပြသ၊ ကပြဖျော်ဖြေသွားရမည်ဖြစ်သဖြင့် ဖျော်ဖြေရေးအတွက် အလေးအနက် ထားပြီး လေ့ကျင့်သွားကြရန် ယဉ်ကျေးမှု အဖွဲ့အားလုံးသည် မြန်မာနိုင်ငံသား မှ ရိုးရာယဉ်ကျေးမှုအဖွဲ့များကို ဖိတ်ကြား ဖော်ထုတ်ပေးပြီး ပြည်ထောင်စုနေ့ မှာ ကျင်းပရေး စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ကျင်းပရေး စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာ မျိုးအောင်သည် တိုင်းရင်းသား ရိုးရာယဉ်ကျေးမှုအဖွဲ့ခေါင်းဆောင်များ နှင့်အဖွဲ့ဝင်များအား ရင်းရင်းနှီးနှီးနှုတ်ဆက် ပြီး စစ်ကြောရေးနှင့်တည်းခိုရေး စခန်း အတွင်းရှိ တည်းခိုဆောင်များ၊ ဆေးပေး ခန်း၊ စာကြည့်တိုက်နှင့် ဆပ် ကော်မတီ ရုံးခန်းတို့ကို လိုက်လံကြည့်ရှုစစ်ဆေးခဲ့ ကြောင်း သိရှိရသည်။ (သတင်းစဉ်)

ထူးခြားသည့် ညအပူချိန် ထူးခြားသည့် ညအပူချိန်များမှာ ဟားခါးမြို့၌ ၀ ဒီဂရီစင်တီဂရိတ်နှင့် နမ့်စန်မြို့၊ ဟဲတိုးမြို့နှင့် လွိုင်လင်မြို့တို့၌ ၅ ဒီဂရီစင်တီဂရိတ်စီ တို့ ဖြစ်ကြသည်။

ရန်ကုန်မြို့တွင်းညပိုင်းပြေးဆွဲနေသော YBS လိုင်းကားများ ည ၁၀ နာရီအထိ ပြေးဆွဲမှုမရှိလျှင် ယာဉ်ပြေးဆွဲခွင့် ပိတ်သိမ်းမည်

ရန်ကုန် ဖေဖော်ဝါရီ ၁

ရန်ကုန်မြို့တွင်းစနစ်သစ်အနေဖြင့် ဇန်နဝါရီ ၁၆ ရက်က စတင် ပြောင်းလဲပြေးဆွဲနေသော YBS ယာဉ်လိုင်းကားများအနေဖြင့် ပြည်သူများအဆင်ပြေစေရန် ညပိုင်း ၁၀ နာရီအထိ ပြေးဆွဲပေးရန် သတ်မှတ်ထားသော်လည်း ပြေးဆွဲမှုမရှိသည့်ယာဉ်အား သတ်မှတ်စည်းကမ်းချက်နှင့်အညီ ယာဉ်ပြေးဆွဲခွင့်ကို ပိတ်သိမ်း သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး သယ်ယူပို့ဆောင်ရေး ကြီးကြပ်ကွပ်ကဲမှု အာဏာပိုင်အဖွဲ့မှ သိရသည်။ “ကျွန်တော်တို့အနေနဲ့ ရန်ကုန်မြို့တွင်းပြေးဆွဲနေတဲ့ YBS ယာဉ်လိုင်းကားတွေကို ညပိုင်းခရီးသွားပြည်သူတွေ အဆင်ပြေ စေဖို့ ညပိုင်းမှာ ၁၀ နာရီအထိ ပြေးဆွဲပေးဖို့ သတ်မှတ်ထားပြီး ဖြစ်ပါတယ်။ ခုတော့ ပြေးလည်းပြေးဆွဲကြပါတယ်။ တကယ်လို့ သတ်မှတ်ထားတဲ့အတိုင်းမလိုက်နာဘူး၊ စည်းကမ်းနဲ့ လျော်ညီမှု မရှိလို့ ပြည်သူတစ်ဦးတစ်ယောက်ကတိုင်ရင် အဲဒီယာဉ်လိုင်း ကားကို ပထမအနေနဲ့ ခေါ်ပြောပါမယ်။ အဲဒီလိုခေါ်ပြောလို့မှ မလိုက်နာဘူးဆိုရင်တော့ ယာဉ်လိုင်းပြေးဆွဲခွင့်ကို ပိတ်သိမ်း သွားမှာဖြစ်ပါတယ်” ဟု တိုင်းဒေသကြီး သယ်ယူပို့ဆောင်ရေး ကြီးကြပ်ကွပ်ကဲမှုအာဏာပိုင်အဖွဲ့မှ ဒေါက်တာ မောင်အောင် က ပြောသည်။



အနည်းငယ်သောအခက်အခဲများ ရင်ဆိုင်ကြုံတွေ့နေရကြောင်း သိရသည်။ “ခုကျွန်တော်မောင်းနေတဲ့ ယာဉ်လိုင်းက မြို့တွင်းဆိုတော့ မနက် ၅ နာရီကနေ ည ၁၀ နာရီအထိဆိုတော့ တော်တော်လေး ပင်ပန်းတယ်။ ဒါပေမယ့် အဆင်ပြေပါတယ်။ နောက်တစ်ခု အခက်အခဲက အငှားယာဉ်တွေကိုစွပ်။ သက်ဆိုင်ရာတိုင်းဒေသ ကြီးသယ်ယူပို့ဆောင်ရေး ကြီးကြပ်ကွပ်ကဲမှုအာဏာပိုင် အဖွဲ့အနေနဲ့ မှတ်တိုင်တွေမှာ အငှားယာဉ်တွေ ရပ်ပေးထားတာ တွေကို ကုမ္ပဏီပေးဘူး။ ကျွန်တော်တို့ယာဉ်မောင်းတွေ အဓိက ကြုံနေရတာ အဲဒီပြဿနာပဲ။ မတော်တဆ တစ်ခုခုဖြစ်ရင် ကျွန်တော်တို့ ယာဉ်မောင်းတွေ အပြစ်တင်ခံရဦးမယ်” ဟု YBS ယာဉ်လိုင်းမှ ယာဉ်မောင်း ကိုမင်းသူအောင်က ပြော သည်။ သတင်း -မင်းခေတ်၊ ဓာတ်ပုံ-မိုးမေ

လူကုန်ကူးခံရသည့် မြန်မာနိုင်ငံသား ၄၄ ဦးအား မြဝတီမြို့သို့ လာရောက်လွှဲပြောင်း

မြဝတီ ဖေဖော်ဝါရီ ၁

ကရင်ပြည်နယ် မြဝတီခရိုင် မြဝတီမြို့အမှတ်(၄)ရပ်ကွက်ရှိ ယာယီစောင့်ရှောက်ရေး ဂေဟာတွင် ဇန်နဝါရီ ၃၁ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီခွဲက ထိုင်းနိုင်ငံသို့ သွားရောက် အလုပ်လုပ်ကိုင်ကြသည့် မြန်မာအလုပ်သမားများထဲမှ လူကုန်ကူးခံရသူများအား ထိုင်းနိုင်ငံ လူမှုဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့် လူသားလုံခြုံရေးဝန်ကြီးဌာနလက်အောက်ရှိ ဂေဟာအသီးသီးတွင် လက်ခံစောင့်ရှောက်ထားသည့် လူကုန်ကူးခံရသူများအနက်

နိုင်ငံသားစစ်စစ်မှန်မှန်မြို့သူ မြန်မာအလုပ်သမား ၄၄ ဦးအား ထိုင်းနိုင်ငံ တာ(၆)ခရိုင် လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးဦးစီးဌာနမှ Pol-Capt VUTTHICHAJ TEEKAYU ခေါင်းဆောင်သည့် တာဝန်ရှိသူများသည် မြဝတီမြို့သို့ လာရောက်အပ်နှံပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ရှင်းလင်းပြောကြား မြဝတီခရိုင် လူမှုဝန်ထမ်းဦးဌာနမှ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးမြင့်ဇော်က ထိန်လင်းအောင်(ပြန်/ဆက်)

တိုင်းပြည်၏ နိုင်ငံရေး၊ စီးပွားရေး၊ လူမှုရေး စသည်တို့နှင့် စပ်လျဉ်း၍ ရှုထောင့်စုံမှ သဘောထားအမြင်စုံတို့ကို အများပြည်သူသို့ တင်ပြပေးနိုင်ရန် ဤကဏ္ဍကို ဖွင့်လှစ်ခြင်းဖြစ်၍ စိတ်ဝင်စားသူမည်သူမဆို ပါဝင်ရေးသားရန် ဖိတ်ခေါ်ပါသည်။ သို့သော် ကြမ်းတမ်းပြင်းထန်သော အယူအဆ၊ အရေးအသားများကို သတင်းစာ၏ မူဝါဒအရ ဖော်ပြပေးနိုင်မည်မဟုတ်ကြောင်းနှင့် ဤကဏ္ဍတွင် ပါရှိသမျှတို့သည် သက်ဆိုင်ရာ ဆောင်းပါးရှင်အသီးသီး၏ အာဘော်များသာဖြစ်ကြောင်း အစီရင်ခံအပ်ပါသည်။ (စာတည်းအဖွဲ့)

ပြစ်မှုနောက်တွင် ထိုက်တန်သည့် ပြစ်ဒဏ်ကပ်တော့မည်

မကြည်ဖြာ(သင်္ချာ)

ဥပဒေကို ကမ္ဘာပေါ်ရှိနိုင်ငံတိုင်းတွင် မိမိတို့နိုင်ငံနှင့်ဆီလျော်အောင် ပြဋ္ဌာန်းသုံးစွဲကြသည်။ ဥပဒေရှိမှန်းသိလျက်နှင့် အနိုင်ကျင့်ပြုမှုနေကြသည်ကို ကမ္ဘာနှင့် အဝှမ်းတွင် မြင်ကြားသိရသောအခါ ရှင်လျက်နှင့်သေနေရသည့် ဥပဒေဖြစ်ကြောင်း ဝမ်းနည်းစွာတွေးမိသည်။ ကမ္ဘာပေါ်တွင်တည်ရှိသည့် နိုင်ငံများတွင်ပါဝင်သည့် ကျွန်ုပ်တို့နိုင်ငံတွင်လည်း ဥပဒေသည် အမှန်တကယ် အသုံးဝင်သည် မဝင်သည် ဆိုသည်နှင့် တစ်သမတ်တည်း ဥပဒေရှိပါ၏လောဟု သံသယဖြစ်မိပါသည်။

တရားဥပဒေကို မှန်ကန်မှုတစ်သော ညွှန်ကြားချက်၊ အမိန့်၊ စည်းမျဉ်းဟု ဆိုနိုင်သည်။ သို့သော် ဥပဒေသည် အမိန့်သက်သက်မဟုတ်ဘဲ လူသားတို့အကျိုးနှင့် အကျိုးခံစားရပိုင်ခွင့် (Right) နှင့်အတူ တာဝန် (Duty) ကို ညီညွတ်မျှတစေရန် ထုတ်ပြန်သည့် အမိန့်မျိုးသာဖြစ်သည်။ ဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေများကို အများပြည်သူ သိအောင် ကြော်ငြာခြင်းပြုခဲ့လျှင် တိုက်ရိုက်ဥပဒေပြုသည် (Direct Legislation) ဟုဆိုသည်။ ကြေညာသည့်နေ့မှစ၍ အာဏာတည်သည်။ အသက်ဝင်သည်။

လောကပါလတရားဟူသည် ဟိရိုနှင့်ဩတ္တပ္ပတရားနှစ်ပါးဖြစ်ပြီး ဟိရိုဩတ္တပ္ပဟု တွဲလျက်ပြောဆိုကြသည်။ ဟိရိုတရားသည် မကောင်းမှုအကုသိုလ်ဒုစရိုက်မှ ရှုတ်ခြင်းသဘောလက္ခဏာရှိပြီး ဩတ္တပ္ပဟူသည် မကောင်းမှုအကုသိုလ်ဒုစရိုက်မှ ကြောက်လန့်ခြင်းသဘောဖြစ်သည်။ ကျင့်ဝတ်သိက္ခာဟူသည်ကား ကောင်းမြတ်သော ကိုယ်ကျင့်တရားဖြစ်၍ မိမိလုပ်ငန်းအပေါ် တာဝန်သိသိ၊ သစ္စာရှိရှိဖြင့် သဘောထားပြည့်ဝစွာ ထမ်းဆောင်ခြင်းဖြစ်သည်။

ပြစ်မှုများကို စစ်ဆေးစီရင်ခြင်းအခန်းတွင် ပါဝင်သည့် ဝရမ်းမှုစစ်ဆေးသော ကျင့်ထုံးကျင့်နည်းများတွင် တရားလိုမလာရောက်ခြင်း၊ တရားခံမလာရောက်ခြင်းတို့သည် လည်း တရားစီရင်ရေးကို ထိခိုက်စေသည်သာဖြစ်သည်။ တရားလို မလာရောက်သဖြင့် မပြီးဆုံးနိုင်သည့် အမှုများသည် နိုင်ငံ၏ ပုံရိပ်ကို သွယ်ဝိုက်၍ ထိခိုက်စေသည်

ကြသည်။ ဥပမာ မယားစရိတ်နှင့် ကလေးစရိတ် လျှောက်ထားခြင်းဆိုင်ရာ ဥပဒေတွင်ပါဝင်သည့် ပြဋ္ဌာန်းချက်သည် အသစ်ပြုပြင်ပြီးသည့်တိုင်အောင် ခေတ်ကာလနှင့် လျော်ညီမှုမရှိသေးပေ။ ထိုနည်းတူစွာ ကာယိန္ဒြေနှင့်ဆိုင်သော ဥပဒေ၊ ကိုယ်ထိလက်ရောက်ကျူးလွန်သော ဥပဒေတို့သည် ခေတ်ကာလနှင့် မကိုက်ညီတော့ပါ။

ထိုအတူ နိုင်ငံတော်အစိုးရမှထုတ်သည့် အောင်ဘာလေထိလက်မှတ် ရောင်းချခြင်းတွင် ၂၀၀ ကျပ်ထက်ပိုမရောင်းရန် အမိန့်ထုတ်ထားသော်လည်း ထိုစွန့်ချိနန်းလေတိုင်း တဖြည်းဖြည်းတက်လာသည့်ဈေးကို လူသိရှင်ကြားပင် အသံချစ်စက်ဖွင့်လျက်ကြေညာပြီး လမ်းတကာ၊ ရပ်ကွက်တကာပတ်၍ ရောင်းချနေခြင်းကို တားမြစ်အရေးယူကြောင်း မကြားမိပေ။

ပြစ်မှုများကို စစ်ဆေးစီရင်ခြင်း အခန်းတွင်ပါဝင်သည့် ဝရမ်းမှုစစ်ဆေးသော ကျင့်ထုံးကျင့်နည်းများတွင် တရားလိုမလာရောက်ခြင်း၊ တရားခံမလာရောက်ခြင်းတို့သည်လည်း တရားစီရင်ရေးကို ထိခိုက်စေသည်သာဖြစ်သည်။ တရားလို မလာရောက်သဖြင့် မပြီးဆုံးနိုင်သည့်အမှုများသည် နိုင်ငံ၏ပုံရိပ်ကို သွယ်ဝိုက်၍ ထိခိုက်စေသည်။

ယခုလတ်တလောတွင် လူပြောသူပြောများနေသည့် ပုဒ်မ ၆၆(ဃ)သည် အာမခံပေး၍ မရကြောင်း သိထားကြပြီး နောက်ပိုင်းတွင်မူ အာမခံပေးနိုင်သည်ဟု သိရပြန်သောအခါ သားရေကွင်းကဲ့သို့ အလျော့အတင်းပြုနိုင်သည့် ဥပဒေဟု လူပြောသူပြောများကာ စကားတင်းဆို ပြက်ရယ်ပြုဖွယ် ဖြစ်ရသည်မှာလည်း မည်မျှသည့် တရားစီရင်ချက်ဖြစ်ကြောင်း ထင်ရှားစွာပြနေပါသည်။

မော်တော်ယာဉ်နှင့်ပတ်သက်သည့် ဥပဒေကို ကြည့်ကြည့်ဦးစို့။ ‘ ကားရပ်ရန် နေရာမပြုနိုင်လျှင် ကားပါမစ်ထုတ်ပေးခြင်းမပြု’ ဟူသည့် ဥပဒေကို ထုတ်ပြန်လိုက်သော်လည်း အမှန်တကယ် ကားရပ်ရန်နေရာမရှိ၍ ကားပါမစ်နေရာလုရင်း အသက်ပါပေးလိုက်ရသည့် ဖြစ်ရပ်များပေါ်ပေါက်ခဲ့သည်။ မော်တော်ယာဉ်လျှောက်ထားသူများသည် ရန်ကုန်တိုင်းအစွန်အဖျားတွင် နေထိုင်သူများထံမှ မှတ်ပုံတင်၊ သန်းခေါင်စာရင်းများကို အခကြေးငွေပေးကာ ငှားရမ်းသုံးစွဲပြီးလိမ့်လည်၍ မော်တော်ယာဉ်လျှောက်ထားမှုများကြောင့် ထုတ်ပြန်ထားသည့် ဥပဒေသည် အသက်ဝင်သော်လည်း အကျိုးသက်ရောက်မှုမရှိပြန်ပေ။

ထိုသို့ မှတ်ပုံတင်၊ သန်းခေါင်စာရင်းများကို ငှားရမ်းသုံးစွဲကာ လျှောက်ထားခြင်းသည် မြန်မာနိုင်ငံတွင် ယခင်ကလည်း ရှိခဲ့ဖူးသည်။ လက်ကိုင်ဖုန်းတစ်လုံးလျှင် သိန်းငါးဆယ်ပေးရသောခေတ်၌ မှတ်ပုံတင်တစ်ခုလျှင် ငွေတစ်သောင်းကျပ်ပေးပြီး ငှားရမ်းကာ လက်ကိုင်ဖုန်းလျှောက်ထားကြပြီး လူပေါ်လူဇော်လုပ်ကြသော ခေတ်အား ပြန်တွေးမိသည်နှင့် ယခု မော်တော်ယာဉ်လျှောက်ထားမှုကို ထိုဖုန်းလျှောက်ထားမှုအတိုင်းဖြစ်လာမည်ဟု ကျွန်ုပ်တို့ကြံတွေးပြီးသားဖြစ်သည်။ မည်သည့်ကိစ္စအတွက် လျှောက်ထားသည်ဖြစ်စေ လျှောက်လွှာလက်ခံသူသည် အပြန်အလှန် စိစစ်ပြီးမှ လက်ခံရန်လိုသည်။ ထောက်ခံစာတောင်းမည်ဆိုပါက လိမ်လည်ရယူနိုင်

သည့် ထောက်ခံစာများဖြင့် တင်ပြလာနိုင်သည်ကို ထည့်သွင်းစဉ်းစားရန် လိုပါသည်။

မြန်မာနိုင်ငံ၏ မော်တော်ယာဉ်ဥပဒေတွင် ‘ မည်သည့်အကြောင်းကြောင့် တိုက်တိုက် တိုက်သူအမှား’ ဟူသည့် အချက်ကိုလည်း ပြင်ဆင်ရပါမည်။ ရုတ်တရက် ထွက်လာသည့် လူများ၊ စက်ဘီးများ စသည်တို့ကိုရှောင်ရင်း မရှောင်နိုင်သည့်ဘက် သို့ တိုက်ခိုက်မိသည့်အတွက် ယာဉ်မောင်းများနစ်နာရခြင်းရှိနေပါသည်။ အဝေးပြေးလမ်းပေါ်တွင် အခြားသောယာဉ်များမမောင်းရသည့် ဥပဒေကြောင့်လည်း ကားမောင်းသူတို့ဘက်မှ သက်သာသွားရသည်။ သို့သော် စည်းကမ်းမဲ့မောင်းသူတို့ကြောင့် စည်းကမ်းနှင့် မောင်းသူတို့သည် အထိနာနေရဆဲပင် ဖြစ်သည်။

ကိုယ်ပိုင်ကားစီးပါက အန္တရာယ်များသဖြင့် ခရီးသည်တင်ကားများစီးမည်ဆိုပါကလည်း မိမိကိုယ်ကို သရဏံဂုံတင်ပြီးမှ စီးရမည့်အခြေအနေ ဖြစ်နေပါပြီ။ မှတ်တိုင်မရောင်မီ ခရီးသည်ကိုတွန်းချခြင်း၊ ခရီးသည်ကို ရိုက်နှက်အနိုင်ကျင့်ခြင်းများကြောင့် အမည်ပျက်နေပြီဖြစ်သည့် ခရီးသည်တင်ကားတို့ကိုလည်း စဉ်းစားပြီးမှ စီးရမည့်အခြေအနေပါ။ အမျိုးသမီးများအတွက် ကာယိန္ဒြေထိပါးစော်ကားခံရသည့် နေရာသည်လည်း ခရီးသည်တင်ကားပေါ်တွင်သာဖြစ်သည်။ ထိုသို့ အရက်ရသည့်အခါ ကူညီမည့်သူမရှိ၊ ကယ်တင်မည့်သူမပါဘဲ စိတ်ဆင်းရဲမှုကို မျှီသိပ်လျက် စီးနေရသည်ကို အမျိုးသမီးအတော်များများ ကြုံတွေ့ကြဖူးမည်သာ။

အထက်ပါအကြောင်းအရာများသည် ကျွန်ုပ်တို့ နေ့စဉ်ကြုံတွေ့ကြားသိနေရသော ထမင်းစားရေးသောက်ပမာ အလွယ်တကူဖြစ်နေသည့် ဖြစ်ရပ်များသာ။ ကျွန်ုပ်တို့ ပြည်သူများသည် မတရားမှုများကြားတွင် ကျင်လည်ခဲ့ရပြီး ထိုလုပ်ရပ်များအပေါ် ပြန်လည်တုံ့ပြန်ရန် အခွင့်အရေးနှင့်အခြေအနေမပေးပါ။ မတရားမှုများကို အကြိတ်ခံရင်း အသက်ပေးရပေါင်းလည်းများလှပါပြီ။ အားကိုးအားထားပြုကာ တိုင်တည်ရင်ဆိုင်နိုင်မည့် ပြည်သူ့ဘက်မှလိုက်သည့် အဖွဲ့အစည်းဖြစ်ပါစေဟု ဆုတောင်းမျှော်လင့်ရသည်မှာ အမောပင်။

ယခုအချိန်တွင် ကျွန်ုပ်တို့မျှော်လင့်သည့် အမှန်တရားကို ဦးထိပ်ပန်ဆင်လျက် ပြည်သူ့ရှေ့မှားမားရပ်မည့် အဖွဲ့သစ်တစ်ခုသည် ကျွန်ုပ်တို့ပြည်သူများရှေ့ဝယ်ပေါ်ပေါက်လာပြီဟူသော သတင်းစကားကိုကြားရသည့်အခါ ကျွန်ုပ်တို့အလွန်ဝမ်းသာမိသည်။

ယခုထွက်ပေါ်လာသည့် အဖွဲ့မှာ “ ဥပဒေရေးရာနှင့် အထူးကိစ္စရပ်များ လေ့လာဆန်းစစ်သုံးသပ်ရေးကော်မရှင်” ဖြစ်သည်။ ထိုကော်မရှင်သည် ပြည်သူများ ကြုံတွေ့နေရသည့် အခက်အခဲများကို ဥပဒေဘောင်အတွင်းမှ တိကျစွာဖြေရှင်းပေးမည်ဖြစ်ပြီး ဥပဒေနှင့် တောင်မဝင်သည့်ကိစ္စများ၊ အသက်မဝင်သည့်ဥပဒေများနှင့် အကျိုးမရှိသော ဥပဒေများကို ဖျက်ခြင်း၊ ပြင်ခြင်းများ ပြုလုပ်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ ကျွန်ုပ်တို့ခံစားခဲ့ရသည့် တစ်ဖက်သတ်ဥပဒေများကို အောင်မြင်စွာ ပြောင်းလဲနိုင်ရန်အတွက် မျှော်လင့်မိပါသည်။

‘ပြစ်ဒဏ်သည် ပြစ်မှုနှင့် အနီးကပ်လိုက်လာသဖြင့်တယ်’ ဟု ပညာရှင် ဖရော့ကပ်က ပြောဖူးသည်။ ထိုအတိုင်းပင် ပြစ်မှုကျူးလွန်သူကို ထိုရောက်သည့် ပြစ်ဒဏ်ပေးမည်ဆိုပါက ပြစ်မှုနှင့် ပြစ်ဒဏ်ကို တွဲလျက်မြင်လာပြီး ရာဇဝတ်မှုများ လျော့ပါးသွားမည်သာ။

မျှော်လင့်သည့်အတိုင်း ဖြစ်လာနိုင်ရန်အတွက် ပြည်သူများအားလုံး ပူးပေါင်းပါဝင်ကြရန်လိုသည်။ ကော်မရှင်သည်လည်း ပူးပေါင်းပါဝင်လာသည့် ပြည်သူများကို အလေးထားလျက် တလေးတစားနှင့် အမြင်ချင်းဖလှယ်ကာ လက်တွဲလုပ်ဆောင်ရမည်ဖြစ်သည်။ ယခုအစိုးရသည် ပြည်သူမှ တင်မြှောက်ထားသည့် ပြည်သူ့အစိုးရဖြစ်သည့်အတွက် ပြည်သူတို့၏ အခက်အခဲများကို ကူညီဖြေရှင်းပေးနိုင်ရမည်။ ကြောက်ရွံ့နာကျင်မှုများဖြင့် ဖြတ်သန်းရင်ဆိုင်ခဲ့ရသည့် ပြည်သူများကို စောင့်ရှောက်ပေးမည့် ကော်မရှင်ဖြစ်စေချင်သည်။ မလိုရာဖြတ်၊ လိုရာသွင်းပြီး ပြုပြင်ရမည့်ဥပဒေများကို “ ဥပဒေရေးရာနှင့် အထူးကိစ္စရပ်များ လေ့လာဆန်းစစ်သုံးသပ်ရေးကော်မရှင်” နှင့် ပူးပေါင်းကူညီကာ အေးချမ်းသာယာသည့် နိုင်ငံတော်ကို မျှော်မှန်းကြပါစို့ဟု တိုက်တွန်းလိုက်ရပါမည်။

မင်းတပ်မြို့၌ မဟာဓာတ်အားလိုင်းရရှိ၍ စတင်အသုံးပြုလျက်ရှိ

မင်းတပ် ဖေဖော်ဝါရီ ၁
ချင်းပြည်နယ် မင်းတပ်မြို့၌ မဟာဓာတ်အားလိုင်း(၆၆) KV ဓာတ်အားလိုင်းရရှိအသုံးပြုလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ အဆိုပါ (၆၆) KV မဟာဓာတ်အားလိုင်းကို ဇန်နဝါရီ ၃၁ ရက်က လက်ခံရရှိဆောင်ရွက်ကြောင်းနှင့် မြို့တွင်းဓာတ်အားလိုင်းများ (၁၁/၀.၄)KV ဓာတ်အားခွဲရုံများနှင့် ချိတ်ဆက်စမ်းသပ်၍ ဇန်နဝါရီ ၃၁ ရက် ညနေ ၄ နာရီခွဲတွင် (Grid System) မီးဖြင့် အများပြည်သူများအား စတင်မီးပေးဖြန့်ဖြူးပေး လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ (ခရိုင် ပြန်/ဆက်)

ပြည်ထောင်စု၏ ဘဏ္ဍာငွေအရအသုံးဆိုင်ရာဥပဒေကြမ်းပါ ရငွေသုံးငွေများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ လွှတ်တော်သို့ ရှင်းလင်းတင်ပြ

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၁

၂၀၁၀ ပြည့်နှစ်တွင် မြန်မာနိုင်ငံရှိ မြို့ပေါင်း ၃၃၀ ကျော်သည် စနစ်ကျနသော မြို့ပြ Urban Planning အဖြစ် အကွက်ချ တည်ဆောက်ပြီးဖြစ်သည့် မြို့များဖြစ်ရေးနှင့် အဆိုပါမြို့များ အားလုံးတွင် အစိုးရပိုင်းနှင့် ပုဂ္ဂလိက ပိုင်းဆိုင်ရာများမှ တည်ဆောက်မည့် အိမ်ခန်းတစ်သန်း တည်ဆောက်ပြီးစီးရေးကို ရည်မှန်းချက်ချမှတ်ဆောင်ရွက် လျက်ရှိကြောင်း ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးဝင်းနိုင်က ပြောကြားသည်။

ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင်ကျင်းပသည့် ဒုတိယအကြိမ် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် စတုတ္ထပုံမှန်အစည်းအဝေး တတိယ မြောက်နေ့တွင် ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီး ဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးဝင်းနိုင်က ၂၀၁၇-၂၀၁၈ ဘဏ္ဍာနှစ် အမျိုးသား စီမံကိန်းဥပဒေကြမ်းပါ စီမံကိန်းလုပ်ငန်း များနှင့် ၂၀၁၇ ခုနှစ် ပြည်ထောင်စု၏ ဘဏ္ဍာငွေအရအသုံးဆိုင်ရာ ဥပဒေ ကြမ်းပါ ရငွေသုံးငွေများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ လွှတ်တော်သို့ ရှင်းလင်းတင်ပြရာတွင် အထက်ပါအတိုင်း ပြောကြားခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်။

ဆက်လက်၍ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး က ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန၏ ၂၀၁၇-၂၀၁၈ ဘဏ္ဍာနှစ် အမျိုးသားစီမံ ကိန်းဥပဒေကြမ်းပါ စီမံကိန်းလုပ်ငန်း များနှင့်ပတ်သက်၍ မူဝါဒလေးရပ်၊ ရည်မှန်းချက်သုံးရပ်၊ လုပ်ငန်းစဉ် လေးရပ် တို့ ချမှတ်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါ ကြောင်း၊ ဝန်ကြီးဌာန၏ ရငွေလျာထား ချက်မှာ သာမန်ရငွေကျပ် ၅၄ ဒသမ ၂၉၂ ဘီလီယံ၊ ငွေလုံးငွေရင်းရငွေကျပ် ၃၇ ဒသမ ၅၉၀ ဘီလီယံ၊ ကြေးမြီရ ငွေကျပ် ၁၈၂ ဒသမ ၃၃၂ ဘီလီယံ ဖြစ်သည့်အတွက် ရငွေစုစုပေါင်းငွေကျပ် ၂၇၄ ဒသမ ၂၀၄ ဘီလီယံ ဖြစ်ပါကြောင်း၊ အသုံးစရိတ် လျာထားချက်မှာ သာမန်အသုံးစရိတ် ငွေကျပ် ၁၀၃ ဒသမ ၂၈၉ ဘီလီယံ၊ ငွေလုံးငွေရင်းအသုံးစရိတ်



ဒုတိယအကြိမ် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် စတုတ္ထပုံမှန်အစည်းအဝေး တတိယနေ့ကျင်းပစဉ်

ငွေကျပ် ၃၇၄ ဒသမ ၇၇၉ ဘီလီယံ၊ ကြေးမြီအသုံးစရိတ်ငွေကျပ် ၂၅ ဒသမ ၀၀၀ ဘီလီယံဖြစ်သည့်အတွက် အသုံး စရိတ် စုစုပေါင်းငွေကျပ် ၅၀၃ ဒသမ ၀၆၈ ဘီလီယံ ဖြစ်ပါကြောင်း။

ဆောက်လုပ်ရေး ဝန်ကြီးဌာန၏ ဖော်ပြပါ ရငွေလျာထားချက်နှင့် သုံးငွေ လျာထားချက်များကို စီမံကိန်းနှင့်ဘဏ္ဍာ ရေးဝန်ကြီးဌာန တတ်ဂျက်သတ်မှတ် မှုဘောင်အတွင်း ရေးဆွဲထားခြင်းဖြစ်ပြီး စီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာနနှင့် ဘဏ္ဍာရေးကော်မရှင်တို့မှ အဆင့်ဆင့် စိစစ်ဖြတ်တောက် အတည်ပြုပြီးဖြစ်ပါ ကြောင်း၊ ဝန်ကြီးဌာန၏ ရငွေလျာထား ချက် ငွေကျပ် ၂၇၄ ဒသမ ၂၀၄ ဘီလီယံ နှင့် သုံးငွေလျာထားချက်ငွေကျပ် ၅၀၃ ဒသမ ၀၆၈ ဘီလီယံတို့ကို ၂၀၁၇ ခုနှစ် ပြည်ထောင်စု၏ ဘဏ္ဍာငွေအရအသုံး ဆိုင်ရာဥပဒေကြမ်းတွင် ရငွေ၊ သုံးငွေ လျာထားချက်အဖြစ် အတည်ပြုပေးနိုင် ပါရန် ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။

စီမံကိန်းနှင့်ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်ဝင်းက စီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာနတွင် ဝန်ကြီးရုံးအပါအဝင် ဌာန၊ အဖွဲ့အစည်း ၂၁ ခုဖြင့် ဖွဲ့စည်းထားရှိပါကြောင်း၊ ၂၀၁၇-၂၀၁၈ အမျိုးသားစီမံကိန်းတွင် ဝန်ကြီး ဌာန၏ မူဝါဒ (၉) ချက်၊ ရည်မှန်းချက် (၁၅) ချက်နှင့် ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ် (၂၁) ချက် ချမှတ်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါ ကြောင်း။

၂၀၁၇-၂၀၁၈ ခု၊ ဘဏ္ဍာရေးနှစ် အတွက် ရငွေ၊ သုံးငွေများကို လျာထား ရေးဆွဲထားပါကြောင်း၊ ၂၀၁၇-၂၀၁၈ ခု၊ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်အရအသုံး စနစ်မှန်းခြေငွေ စာရင်းတွင် ရငွေအနေဖြင့် သာမန်ရ ငွေကျပ်သန်း ၆၅၃၉၃၀၃ ဒသမ ၉၄၃၊ ငွေလုံးငွေရင်းရငွေ ကျပ်သန်း ၁၆၇၉၉ ဒသမ ၂၆၆၆၆၆ ကြေးမြီရငွေကျပ်သန်း ၃၄၈၈၂ ဒသမ ၂၀၄ ဖြစ်သည့်အတွက် စုစုပေါင်းရငွေကျပ်သန်း ၆၉၀၅၄၆၀ ဒသမ ၄၃၉ ဖြစ်ပြီး အသုံးစရိတ်အနေဖြင့်

သာမန်အသုံးစရိတ် ကျပ်သန်း ၄၆၅၇၁၆၀ ဒသမ ၂၉၀၊ ငွေလုံးငွေရင်း အသုံးစရိတ် ကျပ်သန်း ၇၅၅၃၀ ဒသမ ၆၆၁၃၆ ကြေးမြီအသုံးစရိတ် ကျပ်သန်း ၁၁၀၇၉ ဒသမ ၅၅၅ ဖြစ်သည့်အတွက် စုစုပေါင်း အသုံးစရိတ် ကျပ်သန်း ၄၈၄၂၈၇ ဒသမ ၇၂၆ ဖြစ်ပါကြောင်း။

ဘဏ္ဍာရေးကော်မရှင်၏ ထောက်ခံ ချက်ဖြင့် ပေးပို့ထားသည့် စီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန၏ ၂၀၁၇-၂၀၁၈ ခု၊ ဘဏ္ဍာရေးနှစ် ရငွေလျာထားချက် ကျပ်သန်း ၆၉၀၅၄၆၀ ဒသမ ၄၃၉ နှင့် အသုံးစရိတ်လျာထားချက် ကျပ်သန်း ၄၈၄၂၈၇ ဒသမ ၇၂၆ တို့ကို အတည်ပြု ပေးပါရန် ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။

နေပြည်တော် ကောင်စီဝင် ဦးတင်ထွဋ်က နေပြည်တော်ကောင်စီ၏ ၂၀၁၇-၂၀၁၈ ဘဏ္ဍာနှစ် မူလလျာထား ချက်ခွင့်ပြုငွေ တောင်းခံမှုနှင့်စပ်လျဉ်း ၍ ၂၀၁၇-၂၀၁၈ ဘဏ္ဍာနှစ်အတွက် နေပြည်တော်ကောင်စီ၏ ရငွေ

လျာထားချက်စုစုပေါင်း ကျပ် ၁၀၆ ဒသမ ၄၂၃ သန်းနှင့် သာမန်အသုံးစရိတ် လျာထားချက်ကျပ် ၁၅၁၄ ဒသမ ၀၀၀ သန်း၊ ငွေလုံးငွေရင်းအသုံးစရိတ် လျာ ထားချက် ကျပ် ၂၅၈၀၂ ဒသမ ၁၅၄ သန်း ဖြစ်ပြီး အသုံးစရိတ်လျာထားချက် စုစု ပေါင်းမှာ ကျပ် ၂၇၃၀၆ ဒသမ ၁၅၄ သန်း ဖြစ်ပါကြောင်း။

ဆက်လက်၍ နေပြည်တော်စည်ပင် သာယာရေးကော်မတီ၏ ၂၀၁၇-၂၀၁၈ ဘဏ္ဍာနှစ် မူလလျာထားချက် ခွင့်ပြုငွေ တောင်းခံမှုနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ၂၀၁၇-၂၀၁၈ ဘဏ္ဍာနှစ် လျာထားချက်တွင် နေပြည် တော် စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ ရန်ပုံငွေရငွေစုစုပေါင်း ကျပ် ၂၉၄၀၈ ဒသမ ၂၃၄ သန်း၊ သာမန်အသုံးစရိတ် ကျပ် ၃၇၅၅ ဒသမ ၀၆၅ သန်းနှင့် ငွေလုံးငွေရင်းအသုံးစရိတ် ကျပ် ၃၇၅ ဒသမ ၁၄၀ သန်းဖြစ်ပြီး နိုင်ငံတော် ထောက်ပံ့ငွေ တင်ပြငွေကျပ် ၁၁၀၃၉ ဒသမ ၉၃၅ သန်း ဖြစ်ပါကြောင်း

(သတင်းစဉ်)



အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာစာချုပ်နှင့်စပ်လျဉ်းသည့် အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲကျင်းပ

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၁

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနနှင့် အရပ်ဘက် နှင့် နိုင်ငံရေးအခွင့်အရေးများဆိုင်ရာ ဗဟိုဌာန (Centre for Civil and Political Rights- CCPR) တို့ ပူးပေါင်း၍ အရပ်ဘက်နှင့် နိုင်ငံရေး အခွင့်အရေးများဆိုင်ရာ အပြည်ပြည် ဆိုင်ရာစာချုပ်နှင့် စပ်လျဉ်းသည့် အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲတစ်ရပ်ကို ယနေ့ နံနက် ၉ နာရီက နေပြည်တော်ရှိ Hilton Hotel ၌ ကျင်းပသည်။

ဆွေးနွေးပွဲသို့ ပြည်ထောင်စု တရား

လွှတ်တော်ချုပ်၊ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး ဌာန၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဌာန၊ ကာကွယ် ရေးဝန်ကြီးဌာန၊ နိုင်ငံတော်အတိုင်ပင်ခံ ရုံးဝန်ကြီးဌာန၊ ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီး ဌာန၊ သာသနာရေးနှင့်ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီး ဌာန၊ အလုပ်သမား၊ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေး နှင့် ပြည်သူ့အင်အား ဝန်ကြီးဌာန၊ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန၊ လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာ ချထားရေးဝန်ကြီးဌာန၊ တိုင်းရင်းသား လူမျိုးများရေးရာ ဝန်ကြီးဌာနနှင့် ပြည်ထောင်စုရေနေချုပ်ရုံးတို့မှ တာ သာရပ်ဆိုင်ရာအရာရှိများနှင့် ပြည်သူ့

လွှတ်တော်၊ အမျိုးသားလွှတ်တော်နှင့် မြန်မာနိုင်ငံ အမျိုးသားလူ့အခွင့်အရေး ကော်မရှင်တို့မှ ကိုယ်စားလှယ်များ တက်ရောက်ခဲ့ကြသည်။

ဆွေးနွေးပွဲတွင် ကုလသမဂ္ဂ လူ့အခွင့်အရေးကော်မတီအဖွဲ့ဟောင်း ပါဝင်သော တာဝန်ဝတ္တရားများနှင့် စပ်လျဉ်းသည့် ၎င်း၏အတွေ့အကြုံများ နှင့် ဗဟုသုတများကို တက်ရောက် လာကြသည့် ကိုယ်စားလှယ်များနှင့် အပြန်အလှန် ဆွေးနွေးပြောကြားခဲ့ ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

(သတင်းစဉ်)

တာချီလိတ်၌ ရှမ်းအမျိုးသားအဆင့် နိုင်ငံရေးအကြံ ပေးဆွေးနွေးပွဲကျင်းပ

တာချီလိတ် ဖေဖော်ဝါရီ ၁

၂၀၁၇ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီလတွင် ကျင်းပ မည့် ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံ ၌ ရှမ်းလူမျိုးများ၏ ဆန္ဒသဘောထားကို ထည့်သွင်းဆွေးနွေးနိုင်ရေးအတွက် ရှမ်း အမျိုးသားအဆင့် နိုင်ငံရေးအကြံ ပေးဆွေးနွေးပွဲကို ဇန်နဝါရီ ၃၁ ရက် နံနက် ၉ နာရီက ရှမ်းပြည်နယ်အရှေ့ပိုင်း တာချီလိတ်မြို့၊ ပါဆတ်ရပ်ကွက်ရှိ မဟာရာဇာနတ် ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်း၌ ကျင်းပသည်။

အခမ်းအနားတွင် ဆွေးနွေးပွဲ

ဖြစ်မြောက်ရေးတာဝန်ခံ ဦးစိုင်းသိန်း အောင်က ဒုတိယအကြိမ် (၂၁) ရာစု ပင်လုံ၌ နိုင်ငံရေးမှတောင်းဆွေးနွေးရာတွင် ရှမ်းတိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ၏ အသံ အကြံဉာဏ်များ ပါဝင်ဆွေးနွေးနိုင်ရေး အတွက် တိုင်းရင်းသားပြည်သူများနှင့် တွေ့ဆုံပွဲပြုလုပ်ခြင်းဖြစ်ပြီး ရှမ်းအရှေ့ တွင် တာချီလိတ်၊ မိုင်းယောင်း၊ မိုင်းဆတ်၊ မိုင်းတုံ၊ ကျိုင်းတုံမြို့များ၌ နိုင်ငံရေး၊ စီးပွားရေး၊ လူမှုရေး၊ လုံခြုံရေး၊ လယ်ယာ မြေနှင့် သယံဇာတခွဲဝေရေး စသည့်ကဏ္ဍ ဝါးရပ်ဖြင့် ဆွေးနွေးလျက်ရှိကြောင်း။

အဓိကအားဖြင့် ရှမ်းတိုင်းရင်းသား လူမျိုးများ၏ အသံ၊ အကြံဉာဏ်များ ရရှိနိုင်ရန်အတွက် ရည်ရွယ်ပြုလုပ်ခြင်း ဖြစ်ကြောင်း ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။ ဆက်လက်ပြီး ဒေါ်နန်းငွေမြ၊ စိုင်းရှန်လီနှင့် ဦးစိုင်းညွန့်လွင်တို့က ငြိမ်းချမ်းရေးကိုစွန့်ခွာပြီး လည်း ကောင်း၊ ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ် ကိုအခြေခံသည့် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ ဆိုင်ရာများကိုလည်းကောင်း၊ ဆွေးနွေး ကြကြောင်း သိရသည်။

မြင့်မိုရ်(တာချီလိတ်)



တူရကီနိုင်ငံက လှူဒါန်းသည့် ဆန်အိတ်များ မောင်တောမြို့၌ နှစ်ဖက်လူ့အသိုက်အဝန်းများအား ဆက်လက်ထောက်ပံ့မည်



မောင်တော ဖေဖော်ဝါရီ ၁

တူရကီနိုင်ငံအစိုးရနှင့် တူရကီပြည်သူများက မောင်တောဒေသအတွက် လှူဒါန်းပေးအပ်ခဲ့သည့် ဆန်အိတ်များကို မောင်တောဒေသရှိ နှစ်ဖက်လူ့အသိုက်အဝန်းများထံ စနစ်တကျ စုပုံဖြန့်ဖြူးထောက်ပံ့ပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

ယနေ့နံနက်ပိုင်းက ဘူးသီးတောင်မြို့မှ မောင်တောမြို့သို့ တူရကီနိုင်ငံက

ဒုတိယအကြိမ်လှူဒါန်းသည့် ဆန်အိတ် ၃၇၅ အိတ် ရောက်ရှိလာရာ မောင်တောမြို့မြို့အနောက်ရပ်ကွက်ရှိ ပုဂ္ဂလိက အငှားဂိုဒေါင်၌ လုံခြုံစွာစုပုံထားရှိပြီး မောင်တောဒေသရှိ ကျေးရွာများသို့ ဆက်လက်စုပုံဖြန့်ဖြူး ထောက်ပံ့ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

မောင်တောမြို့နယ် ဒုတိယအုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးဖြူလှက “မောင်တောဒေသမှာရှိတဲ့ နှစ်ဖက်လူ့အသိုက်အဝန်းတွေ

အတွက် တူရကီနိုင်ငံက ပထမအကြိမ် အဖြစ် ဆန်အိတ် ၃၉၉၀ လှူဒါန်းပါတယ်။ အဲဒီဆန်အိတ်တွေကို ရခိုင်ပြည်နယ် အစိုးရကတစ်ဆင့် စစ်တွေဘူးသီးတောင်-မောင်တော လမ်းကြောင်းအတိုင်း ရေလမ်း၊ ကုန်းလမ်းနဲ့သယ်ယူရပါတယ်။ ရောက်လာတဲ့ ဆန်အိတ်တွေကို ဒီမောင်တောက ဂိုဒေါင်မှာပဲ လုံခြုံစွာစုပုံပြီး မောင်တောဒေသမှာရှိတဲ့ နှစ်ဖက်လူ့အသိုက်အဝန်းက

ကျေးရွာတွေကို စနစ်တကျဖြန့်ဖြူးပေးနေပါတယ်။ ဒီနေ့အထိ ဆန်အိတ် ၃၇၅ အိတ် ဖြန့်ဖြူးပေးပြီးသွားပါပြီ” ဟု ဆိုသည်။

တူရကီနိုင်ငံအနေဖြင့် မောင်တောဒေသအတွက် ဒုတိယအကြိမ် ဆန်အိတ်များ ဆက်လက်လှူဒါန်းခဲ့ကြောင်းလည်း သိရသည်။

“မနေ့က တူရကီနိုင်ငံက ဒုတိယအကြိမ်လှူဒါန်းတဲ့ ဆန်အိတ် ၆၀၀ မောင်တောမြို့ကို ရောက်ပါတယ်။ ဒီနေ့လည်း ဆန်အိတ် ၃၇၅ အိတ် ထပ်မံရောက်ရှိပါတယ်။ ခရိုင်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးရဲ့ ညွှန်ကြားချက်နဲ့အညီ စနစ်တကျစုပုံပြီး နှစ်ဖက်လူ့အသိုက်အဝန်းတွေကို ဆက်လက်ဖြန့်ဖြူးပေးသွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒီနေ့ရောက် မနက်ဖြန်ပိုစနစ်နဲ့ သွက်သွက်လက်လက် ဖြန့်ဖြူးဆန်ဆန်ဖြန့်ဖြူးပေးနေပါတယ်” ဟု အဆိုပါ ဒုတိယမြို့နယ် အုပ်ချုပ်ရေးမှူးက ဆက်လက်ပြောကြားခဲ့သည်။

မင်းမင်းဇော် (သတင်းစဉ်)
ဓာတ်ပုံ-ဇော်ဇော်

မောင်တောမြို့နယ်၌ ရေမျောကမ်းတင်နေသည့် စက်လှေတစ်စင်းနှင့် လူနှစ်ဦး ဖမ်းဆီးရမိ

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၁

မောင်တောမြို့နယ် သပြေတောချောင်းတွင် မျောလာသော စက်လှေတစ်စင်းနှင့် လူနှစ်ဦးကို ဇန်နဝါရီ ၃၁ ရက် ညနေပိုင်းက ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

တပ်မတော်၊ နယ်မြေခံရတပ်ဖွဲ့ဝင်များပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့က ဇန်နဝါရီ ၃၁ ရက် ညနေ ၆ နာရီ ၁၅ မိနစ်က ရေမျောကမ်းတင်နေသော အလျားပေ ၃၀၊ အနံ ၁၀ ပေခန့်ရှိ မြင်းကောင်ရေ ၁၈ ကောင် တရုတ်အင်ဂျင်တပ်စက်လှေကို သပြေတောချောင်းဝတွင် ဖမ်းဆီးရမိခဲ့သည်။

အဆိုပါစက်လှေပေါ်တွင် စစ်တွေမြို့နယ် နာဇီကျေးရွာ၌ နေထိုင်သူ အိန္ဒိယဘာမတ်အိန္ဒိယ အင်နာရော့ဒူရာ (၂၈ နှစ်)နှင့် မောင်တောမြို့နယ် ကညင်တန်းကျေးရွာနေ ဆော်ရာအိမ်နိမိတ်အိန္ဒိယ ရှိတ်ကူ (၁၈ နှစ်)တို့ကို ဖမ်းဆီးရမိခဲ့သည်။

၎င်းတို့၏ ထွက်ဆိုချက်အရ အင်နာရော့ဒူရာသည် လွန်ခဲ့သည့် ရှစ်နှစ်ခန့်က လည်းကောင်း၊ ရှိတ်ကူသည် လွန်ခဲ့သည့် သုံးနှစ်ခန့်ကလည်းကောင်း ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နိုင်ငံ တက္ကနာမြို့ရွှေမြေမြို့ချောင်းရွာသို့ သွားရောက်နေထိုင်ခဲ့သူများဖြစ်ကြောင်း သိရှိရသဖြင့် ၎င်းတို့ကို ဥပဒေအရအရေးယူနိုင်ရန် ဆက်လက်စစ်ဆေးလျက် ရှိကြောင်း သိရှိရသည်။

(သတင်းစဉ်)



ဖမ်းဆီးရမိသူနှစ်ဦးအား စက်လှေနှင့်အတူ တွေ့ရစဉ်

မောင်တောမြို့နယ်၌ အမျိုးသမီးအလောင်း တစ်လောင်းတွေ့ရှိ

မောင်တော ဖေဖော်ဝါရီ ၁

ရခိုင်ပြည်နယ် မောင်တောမြို့နယ် အလယ်သံကျော်ကျေးရွာအုပ်စု လေယာဉ်ကွင်းကျေးရွာအနီးရှိ ပင်လယ်ကမ်းစပ်၌ ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီက အမည်မသိ အမျိုးသမီးအလောင်းတစ်လောင်းတွေ့ရှိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါအလောင်းကို အလယ်သံကျော်ကျေးရွာအုပ်စု၊ ကံပူးကျေးရွာမှ တံငါလုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်သူ ဟာဇီအူလာက စတင်တွေ့ရှိခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း အလောင်းကို အလယ်သံကျော် နယ်ခြားစောင့်ရဲတပ်ဖွဲ့စခန်းစခန်းမှူးက မောင်တောဆေးရုံသို့ ပို့ဆောင်စစ်ဆေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

မောင်ဇော် (သတင်းစဉ်)

ရခိုင်ပြည်နယ် မောင်တောခရိုင်အတွင်း အကြမ်းဖက်တိုက်ခိုက်သူများက အပြစ်မဲ့အရပ်သားပြည်သူများကို ဖမ်းဆီး၊ သတ်ဖြတ်မှုစာရင်း

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၁

၂၀၁၆ ခုနှစ် အောက်တိုဘာ ၉ ရက်တွင် ရခိုင်ပြည်နယ် မောင်တောခရိုင်အတွင်း အကြမ်းဖက်တိုက်ခိုက်မှုဖြစ်စဉ် ဖြစ်ပွားခဲ့ပြီးနောက်ပိုင်း တပ်မတော် စစ်ကြောင်းများနှင့် နယ်ခြားစောင့်ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များပူးပေါင်း၍ ကျေးရွာများ၌ နယ်မြေလုံခြုံရေးနှင့် တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးအတွက် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

အကြမ်းဖက်တိုက်ခိုက်သူများက အမှန်တရားဖော်ခြင်းမပြုနိုင်ရန်၊ အကြောက်တရားကြီးစိုးစေရန်၊ တာဝန်ရှိသူများနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု မရှိစေရန်ရည်ရွယ်၍ အပြစ်မဲ့အရပ်သားပြည်သူများနှင့် ကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဝင်များကို အကြောင်းမဲ့ ဖမ်းဆီးသတ်ဖြတ်မှုများပြုလုပ်ခဲ့သည်။

၂၀၁၆ ခုနှစ် အောက်တိုဘာ ၉ ရက်မှ ၂၀၁၇ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီ ၁ ရက်ထိ စုစုပေါင်း သေဆုံးသူ ၁၃ ဦးနှင့် ဖမ်းဆီးပျောက်ဆုံးသူရစ်ဦးတို့ ရှိကြောင်း နိုင်ငံတော်အတိုင်ပင်ခံရုံး သတင်းထုတ်ပြန်ရေးကော်မတီက သတင်းထုတ်ပြန်ထားသည်။

ရခိုင်ပြည်နယ် မောင်တောခရိုင်အတွင်း အကြမ်းဖက်တိုက်ခိုက်သူများက အပြစ်မဲ့အရပ်သားပြည်သူများကို ဖမ်းဆီး၊ သတ်ဖြတ်မှုစာရင်း (၁-၂-၂၀၁၇ ရက်နေ့အထိ)

စဉ်	ရက်စွဲ	သေဆုံး	ဖမ်းဆီး/ ပျောက်ဆုံး	မှတ်ချက်
၁။	၅-၁၀-၂၀၁၆	၂	-	
၂။	၁၄-၁၀-၂၀၁၆	၁	-	
၃။	၇-၁၁-၂၀၁၆	-	၂	ပြန်လည်တွေ့ရှိ
၄။	၁၇-၁၁-၂၀၁၆	၁	-	
၅။	၁၃-၁၂-၂၀၁၆	-	၁	
၆။	၂၁-၁၂-၂၀၁၆	၁	-	
၇။	၂၅-၁၂-၂၀၁၆	၁	-	
၈။	၂၆-၁၂-၂၀၁၆	၁	-	
၉။	၂၈-၁၂-၂၀၁၆	၁	-	
၁၀။	၂-၁-၂၀၁၇	-	၁	
၁၁။	၁၃-၁-၂၀၁၇	၁	-	
၁၂။	၁၄-၁-၂၀၁၇	-	၁	ပြန်လည်တွေ့ရှိ
၁၃။	၂၀-၁-၂၀၁၇	၃	-	
၁၄။	၂၂-၁-၂၀၁၇	-	၁	
၁၅။	၂၇-၁-၂၀၁၇	-	၂	
၁၆။	၂၈-၁-၂၀၁၇	၁	-	
စုစုပေါင်း		၁၃	၀	

ရခိုင်ပြည်နယ် မောင်တောခရိုင်အတွင်း အကြမ်းဖက်တိုက်ခိုက်သူများက အပြစ်မဲ့အရပ်သားပြည်သူများကို ဖမ်းဆီး၊ သတ်ဖြတ်မှုဖြစ်စဉ်များ (၁-၂-၂၀၁၇ ရက်နေ့အထိ)

စဉ်	ရက်စွဲ	ဖမ်းဆီး/ သတ်ဖြတ်သူ	ဖမ်းဆီး/ သတ်ဖြတ်ခံရသူ	မြို့နယ်/ ကျေးရွာ	မှတ်ချက်
၁။	၅-၁၀-၂၀၁၆	မောင်မောင်ဦး (၈) ဖွားသား	-	ဦးလှည့်ကျေးရွာ	တစ်ရွာတည်းနေ ကတော့လူလား၏ မောင်အိမ်၌ ဖြတ်ကျ ဖမ်းဆီးခြင်း ဖြစ်သည်။
၂။	၅-၁၀-၂၀၁၆	မောင်မောင်ဦး	-	ဦးလှည့်ကျေးရွာ	လှည့်ကျေးရွာလမ်းကမ်းပေါ်၌ ဖမ်းဆီးခြင်း ဖြစ်သည်။
၃။	၁၄-၁၀-၂၀၁၆	-	-	ဦးလှည့်ကျေးရွာ	ဦးလှည့်ကျေးရွာလမ်းကမ်းပေါ်၌ ဖမ်းဆီးခြင်း ဖြစ်သည်။
၄။	၁၅-၁၀-၂၀၁၆	ဦးသန်းထွန်း	မောင်မောင်ဦး	ကသာယာ (အထက်) မြို့ရွာ	တောင်ပေါ်၌ ဖမ်းဆီးခြင်း ဖြစ်သည်။
၅။	၂၅-၁၀-၂၀၁၆	မောင်မောင်ဦး	-	မြိုင်	လှိုင်ဦး မိဖုရား ဖမ်းဆီးခြင်း ဖြစ်သည်။
၆။	၇-၁၁-၂၀၁၆	မောင်မောင်ဦး	-	စင်ပိုင်ညောင်ကျေးရွာ	မောင်မောင်ဦး ဖမ်းဆီးခြင်း ဖြစ်သည်။
၇။	၁၃-၁၁-၂၀၁၆	ဦးစွာဦးမောင်ဦး	ဦးစွာဦးမောင်ဦး	မောင်မောင်ဦး (အထက်) မြို့ရွာ	ဟာဇီအူလာလမ်းကမ်းပေါ်၌ ဖမ်းဆီးခြင်း ဖြစ်သည်။
၈။	၁၇-၁၁-၂၀၁၆	မောင်မောင်ဦး	မောင်မောင်ဦး	မောင်မောင်ဦး (အထက်) မြို့ရွာ	မောင်မောင်ဦး ဖမ်းဆီးခြင်း ဖြစ်သည်။
၉။	၁၃-၁၂-၂၀၁၆	ဟာဇီအူလာ	MPT တပ်မတော်	သင်္ဃန်းကျေးရွာ	ဟာဇီအူလာလမ်းကမ်းပေါ်၌ ဖမ်းဆီးခြင်း ဖြစ်သည်။
၁၀။	၂၁-၁၂-၂၀၁၆	မောင်မောင်ဦး	မောင်မောင်ဦး	မိုင်လှ (အထက်) မြို့ရွာ	သတင်းထောက်များ၏ ဖမ်းဆီးခြင်း ဖြစ်သည်။
၁၁။	၂၅-၁၂-၂၀၁၆	မောင်မောင်ဦး	မောင်မောင်ဦး	မောင်မောင်ဦး (အထက်) မြို့ရွာ	တောင်ပေါ်၌ ဖမ်းဆီးခြင်း ဖြစ်သည်။
၁၂။	၂၆-၁၂-၂၀၁၆	မောင်မောင်ဦး	မောင်မောင်ဦး	မောင်မောင်ဦး (အထက်) မြို့ရွာ	တောင်ပေါ်၌ ဖမ်းဆီးခြင်း ဖြစ်သည်။
၁၃။	၂၈-၁၂-၂၀၁၆	မောင်မောင်ဦး	မောင်မောင်ဦး	မောင်မောင်ဦး (အထက်) မြို့ရွာ	တောင်ပေါ်၌ ဖမ်းဆီးခြင်း ဖြစ်သည်။
၁၄။	၂-၁-၂၀၁၇	မောင်မောင်ဦး	မောင်မောင်ဦး	မောင်မောင်ဦး (အထက်) မြို့ရွာ	တောင်ပေါ်၌ ဖမ်းဆီးခြင်း ဖြစ်သည်။
၁၅။	၁၃-၁-၂၀၁၇	မောင်မောင်ဦး	မောင်မောင်ဦး	မောင်မောင်ဦး (အထက်) မြို့ရွာ	တောင်ပေါ်၌ ဖမ်းဆီးခြင်း ဖြစ်သည်။
၁၆။	၁၄-၁-၂၀၁၇	မောင်မောင်ဦး	မောင်မောင်ဦး	မောင်မောင်ဦး (အထက်) မြို့ရွာ	တောင်ပေါ်၌ ဖမ်းဆီးခြင်း ဖြစ်သည်။
၁၇။	၂၀-၁-၂၀၁၇	မောင်မောင်ဦး	မောင်မောင်ဦး	မောင်မောင်ဦး (အထက်) မြို့ရွာ	တောင်ပေါ်၌ ဖမ်းဆီးခြင်း ဖြစ်သည်။
၁၈။	၂၂-၁-၂၀၁၇	မောင်မောင်ဦး	မောင်မောင်ဦး	မောင်မောင်ဦး (အထက်) မြို့ရွာ	တောင်ပေါ်၌ ဖမ်းဆီးခြင်း ဖြစ်သည်။
၁၉။	၂၇-၁-၂၀၁၇	မောင်မောင်ဦး	မောင်မောင်ဦး	မောင်မောင်ဦး (အထက်) မြို့ရွာ	တောင်ပေါ်၌ ဖမ်းဆီးခြင်း ဖြစ်သည်။
၂၀။	၂၈-၁-၂၀၁၇	မောင်မောင်ဦး	မောင်မောင်ဦး	မောင်မောင်ဦး (အထက်) မြို့ရွာ	တောင်ပေါ်၌ ဖမ်းဆီးခြင်း ဖြစ်သည်။

အသက်ကို ပရောမထားဘဲ ပြည်သူ့လူထု တာဝန်ကို ရဲရဲဝံ့ဝံ့ဆောင်ရွက်သူ

သတင်းဆောင်းပါး-မင်းသစ်(သတင်းစဉ်)၊ ဓာတ်ပုံ-နေလင်း

နာရေးကူညီမှုအသင်း(ရန်ကုန်)၏ ရွှေရောင်အနားပေါင်ကွပ်ထားသည့် ဂုဏ်ပြု မှတ်တမ်းလွှာနှစ်ခုမှာ ဆိုးအင်္ကျီတစ်စုံနှင့် လွှမ်းမိုးသည့်စည်းလေးက ခြေလေးချောင်း ထောက်စားပွဲခုံပုလေးပေါ်တွင် အထီးကျန်စွာရှိနေသည်။

ဇန်နဝါရီ ၂၉ ရက် ညနေ ၅ နာရီ ၀၅နီးကျော်ခန့်က ရန်ကုန်အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ လေဆိပ်ဧရိယာအတွင်း ပြည်ပခရီးစဉ်မှ ပြန်လာသည့်အခါ အမျိုးသား ဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်၏ ဥပဒေအကြံပေးပုဂ္ဂိုလ် တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေကြီး ဦးကိုနီအား အနီးကပ်သေနှုတ်ဖြင့် ပစ်သတ်လုပ်ကြံခဲ့သူအား တာဝန်ယူပြည်သူ တစ်ဦးအနေဖြင့် လိုက်လံဖမ်းဆီးရင်း သေနှုတ်သမား၏ပစ်ခတ်မှုကြောင့် အသက် သေဆုံးခဲ့ရသည့် အသက် ၄၈ နှစ်အရွယ် တက္ကစီယာဉ်မောင်း ဦးနေဝင်း(ခ) ဦးဝင်းလွင်၏ ဈာပနပြင်ဆင်ထားရာ နေရာဖြစ်သည်။

“ကားမောင်းတဲ့သူ သေနှုတ်နဲ့ပစ်ခတ်ရတာမယ့်ဘူး။ စတာ နောက် တာပဲထင်နေတယ်။ ယုံလည်းမယုံကြည်ဘူး။ ဖြစ်ရင်လည်း အပေါ်ယံလောက်ပဲ ဖြစ်မယ်ထင်တာ။ အခုလို အသက်ဆုံးရှုံးတဲ့အထိ ဖြစ်မယ်လို့မယုံဘူး” ဟု ဦးနေဝင်း၏ဇနီးဖြစ်သူ မစုသက်ခိုင်က ပြောသည်။

အိမ်ထောင်သက် ၁၀ နှစ်ကျော် ရှိပြီဖြစ်သည့် ဦးနေဝင်းသည် ၎င်းကွယ်လွန် ချိန်တွင် အသက်ခုနစ်နှစ်အရွယ် ဒုတိယတန်းကျောင်းသား၊ အသက်သုံးနှစ်ခွဲ အရွယ်သားနှင့် ၄၅ ရက် လသားအရွယ် ကလေးငယ်တစ်ဦးတို့ ကျန်ရှိခဲ့ကြောင်း ၎င်း၏ ဇနီးဖြစ်သူက ပြောသည်။

ဦးနေဝင်းသည် မိသားစုစီးပွားရေးအတွက် ရန်ကုန်အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ လေဆိပ်တွင် ခရီးသည်ပို့ဆောင်ရေးဆောင်ရွက်နေသည့် ပျံသန်းသော ပျံလွှား သယ်ယူပို့ဆောင်ရေးအသင်းသို့ လွန်ခဲ့သောခြောက်လခန့်က ဝင်ရောက်ခဲ့ပြီး ယာဉ်မောင်းအလုပ်ကို လုပ်ကိုင်ခဲ့ကြောင်း အသင်းဥက္ကဋ္ဌက ပြောသည်။

“အကြမ်းဖက်ပြီး သေနှုတ်ကိုင်လာတဲ့ လူတစ်ယောက်ကို နောက်ကနေ ပြေးလိုက်သွားပြီး ခဲနဲ့ထုတ်တယ်ဆိုတာ တော်ရုံတန်ရုံလူ မလုပ်နိုင်တဲ့ ကိစ္စတစ်ခုပါ။ နောက်ပြီး သေနှုတ်ကလည်း လက်ထဲမြှောက်ပြီး တောက်လျှောက်ကိုင်လာတာ မြင်နေရတယ်” ဟု ဦးနေဝင်း အသက်စွန့်ဆောင်ရွက်ခဲ့မှုအပေါ် ပျံသန်းသော ပျံလွှားသယ်ယူပို့ဆောင်ရေးအသင်းဥက္ကဋ္ဌက ပြောသည်။

ထို့အတူ ပျံသန်းသော ပျံလွှားသယ်ယူပို့ဆောင်ရေးအသင်းမှ အသက် ၆၀

ကျော်အရွယ် ယာဉ်မောင်း အန်ကယ်ဟစ်(ခ) ဦးညွှတ်ထွန်းက “ကိုနေဝင်းက ပရဟိတစိတ်ရှိတယ်။ ပရဟိတစိတ်ရှိလို့လည်း အခုလိုဖြစ်သွားတာပေါ့” ဟု ပြောသည်။

“ဖမ်းပေး၊ ဖမ်းဖမ်းဆိုပြီး လူအုပ်ကြီးက ငြာသံပေးပြီး လေဆိပ်ဘက်ကနေ ကားပါကင်ဘက်ဆင်းလာတဲ့ လူတစ်ယောက်နောက်ကို လိုက်ကြတယ်။ သူလက်ထဲ



မှာ သေနှုတ်ကိုင်ထားတော့လူတွေက အနားသိပ်ကပ်မလိုက်ကြဘူး။ ကိုနေဝင်း ကတော့ အနားထိကပ်သွားပြီး အကြမ်းဖက်သမားကို ခဲနဲ့လှမ်းပစ်လိုက်တယ်။ အဲဒီလို ခဲနဲ့ ချာလပတ်လည်ပြီး ပြန်အလုပ်မှာသေနှုတ်နဲ့ပစ်လိုက်တာ ကိုနေဝင်း ကို သေနှုတ်မှန်သွားတယ်” ဟု အန်ကယ်ဟစ်က ဖြစ်စဉ်ကို ပြောသည်။

ကိုနေဝင်း သေနှုတ်ထိမှန်လဲကျသွားချိန်တွင် ပျံသန်းသော ပျံလွှားသယ်ယူ ပို့ဆောင်ရေးအသင်းမှ တက္ကစီကားတစ်စီး ရောက်လာကာ ကားပေါ်သို့ ကိုနေဝင်း အား တင်ဆောင်ပြီး မြောက်ဥက္ကလာဆေးရုံသို့ အချိန်မီပို့ဆောင်ခဲ့သော်လည်း ရရှိသောဒဏ်ရာကြောင့် ဆေးရုံရောက်ပြီး ဆရာဝန်စစ်ဆေးသပ်စစ်ဆေးလိုက်ချိန်တွင် အသက်မရှိတော့ကြောင်း အန်ကယ်ဟစ်က ပြောသည်။

ပျံသန်းသော ပျံလွှားသယ်ယူပို့ဆောင်ရေးအသင်းမှ အသင်းသားများက ကွယ်လွန်သွားရှာသည့် ကိုနေဝင်း၏ နာရေးကိစ္စဆောင်ရွက်နိုင်ရန်နှင့် ကောင်းမှု ကုသိုလ်ပြုလုပ်နိုင်ရန် ကျန်ရစ်သူမိသားစုသို့ ငွေကျပ်ဆယ်သိန်းတိတိ ထောက်ပံ့

ပေးခဲ့ပြီး သားသမီးများပညာရေးအတွက် လိုအပ်ပါက ထောက်ပံ့ကူညီပေးသွား မည်ဟု ပျံသန်းသော ပျံလွှားသယ်ယူပို့ဆောင်ရေးအသင်းဥက္ကဋ္ဌက ပြောသည်။ ရန်ကုန်မြို့တွင် YBS ယာဉ်လိုင်းစနစ်သစ် စတင်ချိန်တွင် ရန်ကုန်လေဆိပ် ၌ ပြေးဆွဲနေသည့်ခရီးသည်တင်တက္ကစီအသင်းကားများ အခမဲ့ ပြေးဆွဲပေးခဲ့ရာ ပျံသန်းသော ပျံလွှားသယ်ယူပို့ဆောင်ရေးအသင်းမှလည်း ပါဝင်ခဲ့ရာ အသင်းသား တစ်ယောက်ဖြစ်သူ ကိုနေဝင်းအနေဖြင့်လည်း ပရဟိတစိတ်ဓာတ်အပြည့်ဖြင့် ပါဝင်ကူညီခဲ့သည်ဟု အသင်းဥက္ကဋ္ဌက ပြောသည်။

ကိုနေဝင်း၏ ကျန်ရစ်သူမိသားစုအား စေတနာရှင်များက ငွေကြေးထောက်ပံ့ လှူဒါန်းလျက်ရှိရာ နေအိမ်သို့လာရောက်ကူညီထောက်ပံ့သည့် လေကြောင်း ပို့ဆောင်ရေးညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာန ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူး (စီမံ) ဦးတင်မောင် နီက “ကိုနေဝင်းဖြစ်သွားတာက လေဆိပ်ဧရိယာအတွင်း ဖြစ်သွားတယ်။ သူလုပ် ကိုင်နေတာကလည်း လေဆိပ်ဧရိယာထဲ လုပ်ကိုင်နေတဲ့အတွက် လူမှုရေးအရ လာပြီး ကူညီထောက်ပံ့ပေးတာပါ” ဟု ပြောသည်။

လေကြောင်းပို့ဆောင်ရေးညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာနအနေဖြင့် ရန်ကုန်အပြည်ပြည် ဆိုင်ရာလေဆိပ်အား လေကြောင်းရဲတပ်ဖွဲ့၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ရဲတပ်ဖွဲ့နှင့် ပူးပေါင်းကာ အဆင့်မြှင့်တင်ပြီး လေဆိပ်လုံခြုံရေးကို တိုးမြှင့်လုပ်ဆောင်သွား မည်ဖြစ်ကြောင်း ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူး (စီမံ) ဦးတင်မောင်နီက ပြောသည်။

နိုင်ငံသားကောင်းတစ်ဦးအနေဖြင့် နိုင်ငံတော်ပြုပြင်ပြောင်းလဲရေးတွင် တစ်ထောင့်တစ်နေရာမှပါဝင်ပြီး တာဝန်ကျေပွန်ခဲ့သည်သာမက နိုင်ငံသား တစ်ဦး၏တာဝန်ကို အသက်ပေးပြီး ထမ်းဆောင်ခဲ့သည့် အဆိုပါသူရဲကောင်းအား နာရေးကူညီမှုအသင်း(ရန်ကုန်) က ဂုဏ်ပြုထားသည့် ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာ လေးက ယနေ့အချိန် ဖခင်ကွယ်လွန်ခဲ့သည်ကို မသိနိုင်သေးသည့် ၎င်း၏ သားသမီးများအတွက် နောင်တစ်ချိန် အမှတ်ရဂုဏ်ယူစရာ ဖြစ်လာမည်။

ပျော်ပျော်နေတတ်ပြီး အများအပေါ်ကူညီတတ်သည့် ပရဟိတစိတ်အပြည့် ရှိသူ ဦးနေဝင်းအတွက် ပျံသန်းသောပျံလွှား သယ်ယူပို့ဆောင်ရေးအသင်းမှ အသင်းသားများစုပေါင်းပြီး ဂူသွင်းသင်္ဂြိုဟ်ရန်အတွက် အသင်းဥက္ကဋ္ဌက “ဇန်နဝါရီ ၃၀ ရက်နေ့ ရန်ကုန်မြို့ ရေဝေးဝေးသန့်မှာ ကိုနေဝင်းကို သင်္ဂြိုဟ်ခဲ့တယ်။ မီးမရှိဘူး။ သူနဲ့ပတ်သက်ပြီး အမှတ်တရဖြစ်ဖို့ ဂူသွင်းသင်္ဂြိုဟ်ခဲ့တယ်” ဟု ၎င်းက ပြောသည်။



မီးငြိမ်းသတ်ယာဉ်များ လွှဲပြောင်းပေးအပ်

မြစ်ကြီးနား ဖေဖော်ဝါရီ ၁

ကချင်ပြည်နယ်အတွင်းရှိ မီးငြိမ်းသတ်ယာဉ်များလိုအပ်ချက်ရှိသည့် မြို့နယ်များ အတွက် ပြည်နယ်မီးသတ်ဦးစီးဌာနမှ ရေဂါလန် ၈၀၀ ဆုံ၊ CNJ မီးငြိမ်းသတ် ယာဉ်များအား သက်ဆိုင်ရာမြို့နယ်များသို့ လွှဲပြောင်းပေးအပ်ခြင်းအခမ်းအနားကို ဇန်နဝါရီ ၃၁ ရက်က ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ရှုံးမြေ ဧရိယာပြင်၌ ကျင်းပသည်။

အခမ်းအနားတွင် ဝယ်ယူတင်သွင်းခဲ့သော မီးငြိမ်းသတ်ယာဉ်များနှင့်ပတ်သက် သည့် စာရွက်၊ စာတမ်းများကို Young's Auto ကုမ္ပဏီကိုယ်စားလှယ်က ပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့ထံ လွှဲပြောင်းပေးအပ်ရာ ပြည်နယ်လုံခြုံရေးနှင့် နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီး ပိုလ်မူးကြီးသူရမျိုးတင်က လက်ခံယူပြီး မြစ်ကြီးနားခရိုင်အတွင်း အာလမ်ကျေးရွာ၊ မန်ခိန်ရပ်ကွက်၊ ကန်ပိုက်တီမြို့နှင့် ပန်ဝန်မြို့တို့အတွက် တစ်စီးစီ၊ မိုးညှင်းခရိုင် အတွင်း နန်မုန်း၊ လုံးတုံတို့အတွက် တစ်စီးစီနှင့် ဖားကန်မြို့နယ်အတွက် နှစ်စီး၊ ဗန်းမော်ခရိုင်အတွင်း ဒေါ်ဖုန်းယန်မြို့နှင့် စီသောင်ကျေးရွာတို့အတွက် တစ်စီးစီတို့နှင့် ဖားကန်မြို့နယ် ဆန်ခါကျေးရွာနှင့် သာယာကုန်းကျေးရွာတို့မှ ကိုယ့်အားကိုယ်ကိုး ဝယ်ယူခဲ့သည့် မီးငြိမ်းသတ်ယာဉ်နှစ်စီးနှင့် မြောက်ပိုင်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ်မှ ဝယ်ယူ ခဲ့သော မီးငြိမ်းသတ်ယာဉ်တစ်စီးတို့ကို ပြန်လည်လွှဲပြောင်းပေးအပ်ရာ သက်ဆိုင်ရာ ကိုယ်စားလှယ်များက လက်ခံယူကြသည်။ (ပြည်နယ် ပြန်/ဆက်)

မြစ်ဆုံရေအားလျှပ်စစ်စီမံကိန်းလုံးဝရပ်ဆိုင်းပေးရန် စုပေါင်းဆန္ဒထုတ်ဖော်

မြစ်ကြီးနား ဖေဖော်ဝါရီ ၁

ကချင်ပြည်နယ် မြစ်ကြီးနားမြို့ စိတာပူ ရပ်ကွက် Palm Spring Hotel ရှေ့ တွင် ဒေသခံပြည်သူများ မြစ်ဆုံရေအား လျှပ်စစ်စီမံကိန်း လုံးဝရပ်ဆိုင်းပေးရန် စုပေါင်းဆန္ဒထုတ်ဖော်ပွဲကို ဇန်နဝါရီ ၃၁ ရက်က ပြုလုပ်ခဲ့ကြသည်။

“အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ဘဏ္ဍာရေး ကော်ပိုရေးရှင်း (IFC)ကနေ ဒီဟိုတယ် မှ မြစ်ဆုံရေကာတာကို အားပေးတဲ့ အစည်းအဝေးလုပ်နေတယ်လို့ သိရ တယ်။ မြစ်ကြီးနားမှာတင်မဟုတ်ဘူး။ တခြားမြို့နယ်တွေမှာလည်း ပြုလုပ်ခဲ့ တယ်လို့သိရတယ်။ ဒါကြောင့် ဒေသခံ ပြည်သူတွေက စိတ်ပူလို့ ယခုလို စုပေါင်း ပြီးဆန္ဒထုတ်ဖော်ပွဲပြုလုပ်တာ ဖြစ် တယ်”လို့ မြစ်ဆုံစီမံကိန်းကြောင့် တန်ဖိုးကျကျေးရွာမှ အောင်မြင်သာစံပြ ကျေးရွာသို့ပြောင်းရွှေ့လာသူ ဒေါ်ဂျာ ခေါ်နီက ပြောသည်။

“ဒီမြစ်ဆုံစီမံကိန်းကို လုံးဝရပ်ဆိုင်း ပေးစေချင်တယ်။ အရင်နေရာမှာ လွတ် လွတ်လပ်လပ်ပြန်နေချင်တယ်။ ကျွန်မ တို့ကပြောင်းချင်လို့ ပြောင်းခဲ့တာမဟုတ် ဘူး။ အတင်းပြောင်းခိုင်းလို့ ခုနေရာ မှာနေရတာ။ စားဝတ်နေရေးအတွက် လုပ်ကိုင်စားသောက်ဖို့ လယ်ယာမြေမရှိ

လို့ ကျန်းမာရေး၊ လူမှုရေးနဲ့ ကလေးတွေ ရဲ့ ကျောင်းစရိတ်အခက်ခဲဖြစ်နေတယ်” ဟု ၎င်းက ပြောသည်။

“လက်ရှိအစိုးရအနေနဲ့ မြစ်ဆုံရေ အားလျှပ်စစ်စီမံကိန်းကို အချိန်မဆွဲဘဲ အမြန်ဆုံးရပ်ဆိုင်းပေးစေချင်တယ်။ ပြည် သူက အားကိုးပြီး ရွေးချယ်တင်မြှောက် ပေးတာတဲ့ အစိုးရဖြစ်တဲ့အတွက်ကြောင့် ပြည်သူအသံကို နားထောင်ပေးစေချင် တယ်” ဟု ဆက်လက်ရှင်းပြသည်။

“မြစ်ဆုံစီမံကိန်းနဲ့ မြန်မာနိုင်ငံရှိ ရေအားလျှပ်စစ်ကဏ္ဍ၏ မဟာဗျူဟာ မြောက် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ဆိုင်ရာ တန်ဖိုးချက်စီမံကိန်း ဖြစ်မြောက်ရေး အဖွဲ့ (SEA)ကို စီမံကိန်းနဲ့ပတ်သက်ပြီး ပံ့ပိုးပေးနေတယ်လို့ ကြားသိရတယ်။

မြစ်ဆုံစီမံကိန်းနဲ့ပတ်သက်ပြီး ပါဝင် ဆွေးနွေးခြင်း၊ အားပေးခြင်းမရှိဘူး” လို့ (SEA)အဖွဲ့ခေါင်းဆောင် Ms.Kate Lazarus က ဇန်နဝါရီ ၃၁ ရက်က Palm Spring Hotel ၌ ပြုလုပ်သော ဧရာဝတီမြစ်ဝှမ်းဒေသရှိ ဘက်ပေါင်းစုံမှ ပါဝင်ပတ်သက်သူများ၏ အခြေခံ တိုင်းတာချက်အပေါ် ဆန်းစစ်ခြင်းဆိုင်ရာ အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲတွင် ပြောကြား သည်။

“ကျွန်တော်တို့ (ACHC) ကုမ္ပဏီ အနေနဲ့ ဘာမှပြောစရာမရှိပါဘူး။ မြစ်ဆုံ ရေအားလျှပ်စစ်စီမံကိန်းလုပ်ဖြစ် မလုပ် ဖြစ်ကတော့ လက်ရှိအစိုးရနဲ့ ပြည်သူ တွေရဲ့ သဘောထားပေါ်မှာပဲ မူတည်ပါ တယ်” ဟု ဧရာဝတီအထက်ပိုင်း မြစ်ညာ

မြစ်ဝှမ်း ရေအားလျှပ်စစ်ထုတ်လုပ်ရေး ကုမ္ပဏီ မြစ်ကြီးနားဆက်ဆံရေးမှူး တာဝန်ခံ Mr. Zhang Hugwt က ပြောသည်။

အဆိုပါ မြစ်ဆုံရေအားလျှပ်စစ် စီမံကိန်းလုံးဝရပ်ဆိုင်းပေးရန် ဆန္ဒထုတ် ဖော်ပွဲတွင် ဒေသခံပြည်သူ ၃၀ ခန့်ပါဝင် ခဲ့ကြပြီး ဧရာဝတီမြစ်ညာမြစ်ဝှမ်းရေအား လျှပ်စစ်စီမံကိန်း (လုံးဝ) ရပ်ဆိုင်းရေး၊ ဧရာဝတီမြစ်ကို ပြည်သူများပိုင်ဆိုင်နိုင် ရေး၊ ဧရာဝတီမြစ် ထာဝစဉ်လွတ်လပ်စွာ စီးဆင်းရေး၊ ဒေသခံပြည်သူများ ယခင် နေရာသို့ လွတ်လပ်စွာနေထိုင်ခွင့်ရရှိရေး ဆိုင်းဘုတ်များကိုင်ဆောင်ပြီး ဆန္ဒ ထုတ်ဖော်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မင်းရာဇာ(မြစ်ကြီးနား)



ကျေးမှူးမြို့နယ်၌ မဲဆန္ဒရှင်စာရင်းများ ကြေညာ

ကျေးမှူး ဖေဖော်ဝါရီ ၁

ရန်ကုန်တောင်ပိုင်းခရိုင် ကျေးမှူးမြို့နယ်၌ ၂၀၁၇ ခုနှစ် ဧပြီ ၁ ရက်တွင် ကျင်းပမည့် ကြားဖြတ်ရွေးကောက်ပွဲအတွက် ဆန္ဒမဲပေးပိုင်ခွင့်ရှိသူများစာရင်းကို door to door စနစ်ဖြင့် ကောက်ယူပြုစုပြီး ပထမအကြိမ်အဖြစ် ဖေဖော်ဝါရီ ၁ ရက်မှ ၁၄ ရက်အထိ သက်ဆိုင်ရာ ရပ်ကွက်/ကျေးရွာကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲများနှင့် မဲရုံနယ်မြေများတွင် ကပ်ထားကြေညာထားရှိမည်ဖြစ်ပြီး မဲဆန္ဒရှင်ပြည်သူများက မိမိတို့ အမည်စာရင်းပါရှိမှု ရှိ/မရှိ လာရောက်ကြည့်ရှုရန် နှိုးဆော်ထားသည်။ ကျေးမှူးမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ် ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်နေရာတွင် အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ၊ ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ၊ မြန်မာနိုင်ငံ တောင်သူလယ်သမားဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးပါတီ၊ ဧလံ-စတီဒီမိုကရက်တစ်ပါတီ၊ ဒီမိုကရက်တစ်ပါတီ (မြန်မာ)၊ မြန်မာအမျိုးသားကွန်ဂရက်ပါတီနှင့် အမျိုးသားတိုးတက်ရေးပါတီ၊ နိုင်ငံရေးပါတီစုနှင့် တစ်သီးပုဂ္ဂလိကစနစ် ခုစုပေါင်း ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်ကိုးဦး ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်မည်ဖြစ်သည်။ ကျေးမှူးမြို့နယ်၌ မြို့ရပ်ကွက် ခုနစ်ရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာအုပ်စု ၅၅ အုပ်စုတွင် မဲရုံပေါင်း ၁၅၅ ရုံနှင့် ဆန္ဒမဲပေးပိုင်ခွင့်ရှိသူ ကိုးသောင်းလေးထောင်ကျော်ရှိပြီး မဲဆန္ဒရှင်စာရင်းများ ကြေညာထားရှိမှုကို ကျေးမှူးမြို့နယ် ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင် အဖွဲ့ခွဲဥက္ကဋ္ဌ ဦးအောင်မြတ်နှင့်အဖွဲ့ဝင်များက လိုက်လံစစ်ဆေးကြကြောင်း သိရသည်။ (မြို့နယ် ပြန်/ဆက်)



အန်ကောဝပ် ဝင်ရောက်လေ့လာကြေး တိုးမြှင့်ကောက်ခံ

ဖနောင်ပင် ဖေဖော်ဝါရီ ၁

ကမ္ဘောဒီးယားနိုင်ငံ နာမည်ကျော် အန်ကောဝပ်ရှေးဟောင်း သုတေသနဥယျာဉ်သို့ လာရောက်လည်ပတ်မည့် နိုင်ငံခြားသားဧည့်သည်များအတွက် လက်မှတ်ဈေးနှုန်းများကို ဖေဖော်ဝါရီ ၁ ရက်မှ စတင်တိုးမြှင့်ကောက်ခံလိုက်ကြောင်း အန်ကောဝပ် ရှေးဟောင်းသုတေသနဥယျာဉ်ဆိုင်ရာ ပြောရေးဆိုခွင့်ပုဂ္ဂိုလ်တစ်ဦးက ဖေဖော်ဝါရီ ၁ ရက်တွင် ပြောကြားခဲ့သည်။

ရှေးဟောင်းဥယျာဉ်သို့ တစ်နေ့တာဝင်ရောက်ခွင့်လက်မှတ်ကို အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၂၀ မှ ၃၇ သို့လည်းကောင်း၊ သုံးရက်တာလည်ပတ်ခွင့်လက်မှတ်နှုန်းထားကို ဒေါ်လာ ၄၀ မှ ၆၂ ဒေါ်လာသို့လည်းကောင်း၊ ခုနစ်ရက်တာ လည်ပတ်ခွင့်လက်မှတ်ကို ဒေါ်လာ ၆၀ မှ ၇၂ ဒေါ်လာသို့လည်းကောင်း အသီးသီးတိုးမြှင့်လိုက်ကြောင်း သိရသည်။

ကမ္ဘောဒီးယားနိုင်ငံသားများနှင့် အသက် ၁၂ နှစ်အောက် ကလေးများအတွက် အခမဲ့အစီအစဉ်ကို ဆက်လက်ထားရှိမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ခရီးသွားဧည့်သည်များအတွက် အန်ကောဝပ်ရှေးဟောင်းသုတေသနဥယျာဉ် အကြောင်း ဖော်ပြထားသည့် ဝက်ဘ်ဆိုက်အသစ် www.angkor.com.kh ကို ကြေညာထားကြောင်း အန်ကောဝပ်ရှေးဟောင်းသုတေသနဥယျာဉ်ဆိုင်ရာ ပြောရေးဆိုခွင့်ရှိသူ ကိုဆယ်က ပြောကြားခဲ့သည်။

ယင်းဝက်ဘ်ဆိုက်တွင် ဝီဇာလိုအပ်ချက်များ၊ လမ်းညွှန်မြေပုံများ စသည့် အရေးကြီးသည့်အချက်များ ဖော်ပြထားသည်။ အန်ကောဝပ်ရှေးဟောင်းသုတေသန ဥယျာဉ်သည် ဆီရမ်ရိဒ်ပြည်နယ်ရှိ ပါဝင်ပြီး ၁၉၉၂ ခုနှစ်က ယူနက်စကို ကမ္ဘာ့ အမွေအနှစ်စာရင်း ဝင်ဖြစ်ခဲ့သည်။

၂၀၁၆ ခုနှစ်က အန်ကောဝပ်ရှေးဟောင်းသုတေသနဥယျာဉ်သို့ ဝင်ရောက်ခဲ့ သည့် နိုင်ငံခြားသားဧည့်သည် ၂ ဒသမ ၂ သန်းရှိခဲ့ပြီး လက်မှတ်ရောင်းရငွေ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၆၂ ဒသမ ၅ သန်းရှိခဲ့ကြောင်း အစိုးရစာရင်းဇယားများအရ သိရသည်။ (ဆင်ဟွာ)

တောင်ကိုရီးယား သမ္မတရွေးကောက်ပွဲသို့ ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်မည် မဟုတ်ကြောင်း ဘန်ကီမွန်းပြောကြား

ဆိုးလ် ဖေဖော်ဝါရီ ၁

တောင်ကိုရီးယားသမ္မတရွေးကောက်ပွဲသို့ ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်မည်မဟုတ်ကြောင်း ကုလသမဂ္ဂအတွင်းရေးမှူးချုပ်ဟောင်း ဘန်ကီမွန်းက ဖေဖော်ဝါရီ ၁ ရက်တွင် ပြောကြားလိုက်သည်။

ကုလသမဂ္ဂအတွင်းရေးမှူးချုပ်ဟောင်း ဘန်ကီမွန်းအနေဖြင့် သမ္မတ ရွေးကောက်ပွဲ ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်မည်ဟု တရားဝင်ပြောကြားထားခြင်းမရှိသော် လည်း ကွန်ဆာပေးတစ်အသိုင်းအဝိုင်းအတွင်း သမ္မတဖြစ်နိုင်ခြေအရှိဆုံး ပုဂ္ဂိုလ်အဖြစ် အများက ရှုမြင်ထားသူတစ်ဦးဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

တောင်ကိုရီးယားသမ္မတအဖြစ် တိုင်းပြည်၏ နိုင်ငံရေးပြောင်းလဲမှုနှင့် အမျိုးသား စည်းလုံးညီညွတ်မှုကို ဦးဆောင်လိုသော ၎င်း၏ စစ်မှန်သောဆန္ဒကို လက်လွှတ် လိုက်တော့မည်ဖြစ်ကြောင်း ယနေ့ လွှတ်တော်သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲတွင် ဘန်ကီ မွန်းပြောကြားခဲ့သည်။

အဆိုပါသတင်းစာရှင်းလင်းပွဲသည် ကြိုတင်ကြေညာထားခြင်းမရှိဘဲ ပြုလုပ် ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ဘန်ကီမွန်းသည် ကုလသမဂ္ဂတွင် အမြင့်ဆုံးရာထူးတာဝန်ကို သက်တမ်း နှစ်ကြိမ် ထမ်းဆောင်ပြီးနောက် ဇန်နဝါရီ ၁၂ ရက်က တောင်ကိုရီးယားနိုင်ငံသို့ ပြန်လည်ရောက်ရှိလာခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

(ဆင်ဟွာ)



အမေရိကန်တရားသူကြီးချုပ်အဖြစ် နေးလ်ဂေါဆတ်ချ်အား ထရန်ရွေးချယ်

ဝါရှင်တန် ဖေဖော်ဝါရီ ၁

အမေရိကန်သမ္မတ ဒေါ်နယ်ထရန်သည် အမေရိကန်တရားသူကြီးချုပ်အဖြစ် နေးလ် ဂေါဆတ်ချ်ကို ရွေးချယ်တင်မြှောက် လိုက်ကြောင်းနှင့် တရားရုံး၏ ကွန်ဆာပေးတစ်အဖွဲ့ဝင် အများစုကို ပြန်လည် စုစည်းထိန်းသိမ်းနိုင်ရန်နှင့် ကိုယ်ဝန်ဖျက်ချခြင်း၊ သေဒဏ်အကြမ်း ဖက်မှုကို ထိန်းချုပ်ခြင်း၊ သေဒဏ်ပေးခြင်း နှင့်ဘာသာရေးဆိုင်ရာ တရားမျှတမှုများ အတွက် အုပ်ချုပ်မှုစည်းမျဉ်းများကို ပုံဖော်ရာတွင် အကူအညီပေးနိုင်ရန် အတွက် အသက် ၄၉ နှစ်ရှိ တရားသူကြီး နေးလ်ဂေါဆတ်ချ် ကို ခန့်အပ်လိုက်

ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ လွန်ခဲ့သော တစ်နှစ်အကြာက ကွယ်လွန်သွားခဲ့ပြီဖြစ်သည့် ကွန်ဆာပေး တစ်အဖွဲ့ဝင် အန်တိုနီဇာကာလီယာ၏ လစ်လပ်သွားသော နေရာ၌ မစ္စတာ နေးလ်ဂေါဆတ်ချ် ကို အစားထိုးခန့် အပ်လိုက်ကြောင်း အင်္ဂါနေ့တွင် ထရန်က ကြေညာခဲ့သည်။ ဂေါဆတ်ချ်သည် အမေရိကန် တရားရုံးချုပ်၏ အသက်အငယ်ဆုံး တရားသူကြီးချုပ်ဖြစ်လာခဲ့ပြီး ဆယ်စုနှစ် များစွာကြာသည်အထိ တရားရုံး၏ ရည်မှန်းချက်များကို ဆောင်ရွက်နိုင်မည့် သူဖြစ်ကြောင်း၊ ထူးချွန်ပြောင်မြောက်ပြီး စွမ်းရည်ပြည့်ဝကာ ထူးခြားသည့်ပုဂ္ဂိုလ်

ဖြစ်ကြောင်းနှင့် ပါတီနှစ်ခုကို အထောက် အကူပြုခဲ့ကြောင်း ထရန်က မျိုးစွမ်းခန်း ဖွင့်ခဲ့သည်။ သို့သော်လည်း ပြီးခဲ့သည့်နှစ်က သမ္မတဟောင်း ဘားရက်အိုဘားမား၏ တရားသူကြီးချုပ် ရွေးချယ်တင်မြှောက် မှုကို ရိပ်တိတ်လစ်ကန်ပါတီဝင်များက ပိတ်ပင်မှုများ ပြုလုပ်ခဲ့ကြသည်ဖြစ်ရာ ဂေါဆတ်ချ်အနေဖြင့် ဒီမိုကရက်တစ် ဥပဒေပြုအဖွဲ့ဝင်များ၏ အပြင်းအထန် ကန့်ကွက်ဆန့်ကျင်မှုများကို ရင်ဆိုင်ရ လျက်ရှိသည်။ ၎င်းကို ရွေးချယ်မှုသည် နိုင်ငံရေးအင်အားကြီးကြောင်းကို ပိုမိုနက်ရှိုင်း လာစေမည့် သဘောဆောင်လျက်ရှိ သည်။ (အင်န်အိတ်ချ်ကေ)

ဒုံးကျည်စမ်းသပ်မှုအသစ် ပြုလုပ်လျက်ရှိကြောင်း အီရန်အတည်ပြု နျူကလီးယားစာချုပ်ကိုဖောက်ဖျက်ခြင်းမဟုတ်ကြောင်း ပြောကြား

တီဟီရန် ဖေဖော်ဝါရီ ၁

အီရန်အစွလာမ္မစ်နိုင်ငံသည် ဒုံးကျည်စမ်းသပ်မှုတစ်ခု ကို လုပ်ဆောင်လျက်ရှိနေကြောင်း သို့သော် အဆိုပါစမ်းသပ်မှု သည် စက်မှုအင်အားကြီးနိုင်ငံများနှင့် ချုပ်ဆိုထားသည့် နျူကလီးယားသဘောတူစာချုပ်ကို ချိုးဖောက်ခြင်းမဟုတ် ကြောင်း အီရန်ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးက ဖေဖော်ဝါရီ ၁ ရက်က ပြောကြားခဲ့သည်။

နျူကလီးယားစာချုပ်ချုပ်ဆိုခဲ့သည့် ၂၀၀၅ ခုနှစ်မှ စတင်ကာ အီရန်သည် တိုက်ချင်းပစ်ဒုံးကျည်များကို စမ်းသပ် ပစ်ခတ်မှုလုပ်ဆောင်ခဲ့သည်။ သို့သော်လည်း ယခုစမ်းသပ်မှု သည် အမေရိကန်သမ္မတ ဒေါ်နယ်ထရန်လက်ထက်တွင် ပထမ ဆုံးသော စမ်းသပ်မှုဖြစ်သည်။ ထရန်သည် သမ္မတအဖြစ် အနိုင် ရရှိရေးအတွက် မဲဆွယ်စည်းရုံးမှုများ ပြုလုပ်ခဲ့ရာတွင် အီရန်၏ ဒုံးကျည်စမ်းသပ်မှုပြဿနာကို ရပ်တန့်သွားအောင် လုပ်ဆောင်

မည်ဟု ပြောကြားခဲ့သည်။ လက်တလောပြုလုပ်နေသည့် ဒုံးကျည်စမ်းသပ်မှုများသည် စည်းမျဉ်းဘောင်အတွင်းမှနေ၍ အစီအစဉ်တကျ စမ်းသပ် ဆောင်ရွက်နေခြင်းဖြစ်ပြီး အီရန်၏ ကာကွယ်ရေးကိစ္စရပ်များ တွင် အခြားနိုင်ငံသားများက ဝင်ရောက်စွက်ဖက်ခွင့်ပြုလိမ့် မည်မဟုတ်ဟု ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီး ဟူစိန်ဒက်ဂန်က ပြောကြား ခဲ့ကြောင်း တက်စီနပ်သတင်းအေဂျင်စီက ဖော်ပြသည်။ ထို့အပြင် ဒုံးကျည်စမ်းသပ်မှုသည် နျူကလီးယား သဘောတူစာချုပ်ကို ဖောက်ဖျက်နေခြင်းမဟုတ်ကြောင်း ၎င်းက ဆိုသည်။ အီရန်နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး မိုဟာမက်ဂျာဘင်ဇာရစ်က အီရန်သည် ၎င်း၏ တိုက်ချင်းပစ်ဒုံးကျည်များကို အသုံးပြုလျက် အခြားနိုင်ငံများကို မည်သည့်အခါမျှ တိုက်ခိုက်မှုလုပ်ဆောင် မည်မဟုတ်ကြောင်း အင်္ဂါနေ့တွင် ပြောကြားခဲ့သည်။ (ရိုက်တာ)

ဆီးရီးယားငြိမ်းချမ်းရေးဆွေးနွေးပွဲ ဖေဖော်ဝါရီ ၂၀ သို့ ရွှေ့ဆိုင်း

ဂျီနီဗာ ဖေဖော်ဝါရီ ၁

ကုလသမဂ္ဂလုံခြုံရေးကောင်စီက ဆီးရီးယားဆိုင်ရာ ကုလသမဂ္ဂအထူးကိုယ်စားလှယ် ဒီမီစတုလာကို ဆီးရီးယားပြဿနာ ဆိုင်ရာ ဂျီနီဗာငြိမ်းချမ်းရေးဆွေးနွေးပွဲ အမြန်ဆုံးပြန်လည်စတင်ရန်နှင့် ဆီးရီးယားနိုင်ငံမှ သက်ဆိုင်ရာအဖွဲ့အစည်းအားလုံး ခြွင်းချက်မရှိ ဆွေးနွေးပွဲတက်ရောက်ကြရန် ယမန်နေ့က ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။

မူလက ဆီးရီးယားပြဿနာဆိုင်ရာ ဂျီနီဗာငြိမ်းချမ်းရေးဆွေးနွေးပွဲကို ဖေဖော်ဝါရီ ၈ ရက်တွင် ကျင်းပရန် စီစဉ်ထားသော်လည်း လုံခြုံရေးကောင်စီသည် ယမန်နေ့က တံခါးပိတ်အစည်းအဝေးကျင်းပခဲ့ပြီးနောက်တွင် ယင်းအစည်းအဝေးကို ဖေဖော်ဝါရီ ၂၀ ရက်သို့ ရွှေ့ဆိုင်းလိုက်ပြီဖြစ်ကြောင်း ကြေညာခဲ့သည်။

ဆွေးနွေးပွဲကို နောက်ဆုတ်ခြင်းသည် ဆီးရီးယားအတိုက်အခံအုပ်စုများကို ပြင်ဆင်ချိန်ပိုမိုရရှိစေရန်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။

ပြီးခဲ့သည့် ရက်သတ္တပတ်က ရုရှား၊ တူရကီနှင့် အီရန်နိုင်ငံတို့သည် ဆီးရီးယားအပစ်အခတ်ရပ်စဲရေးကို အခြေရာနိုင်မည် သုံးနိုင်ပူးပေါင်းမှုယန္တရားတစ်ခုကို လည်ပတ်ဆောင်ရွက်နိုင်ရေး သဘောတူညီခဲ့ကြသည်။ (ဆင်ဟွာ)

ဒီမိုကရက်တစ်ပါတီ(မြန်မာ)က ၎င်းတို့၏ မူဝါဒ၊ သဘောထား၊ လုပ်ငန်းစဉ် စသည်တို့ကို ဟောပြောတင်ပြ

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၁

ဒီမိုကရက်တစ်ပါတီ(မြန်မာ) ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးတင်ဆွေက ၎င်းတို့ပါတီ၏ မူဝါဒ၊ သဘောထား၊ လုပ်ငန်းစဉ် စသည်တို့ကို ဖေဖော်ဝါရီ ၁ရက် ညပိုင်းတွင် ရေဒီယိုနှင့် ရုပ်မြင်သံကြားအစီအစဉ်များမှ ဟောပြောတင်ပြခဲ့ပါသည်။ အဆိုပါ ဟောပြောတင်ပြချက်အပြည့်အစုံမှာ အောက်ပါအတိုင်း ဖြစ်ပါသည်။



လေးစားအပ်ပါသော နိုင်ငံသူ နိုင်ငံသားအပေါင်းတို့ခင်ဗျား-

မင်္ဂလာအပေါင်းနှင့် ပြည့်စုံကြပါစေလို့ ဒီနေရာမှနေပြီး နှုတ်ခွန်းဆက်သပါတယ်။ လာမယ့် ဧပြီလ(၁)ရက်နေ့တွင် ဒုတိယအကြိမ်၊ လွှတ်တော်သက်တမ်း၏ ၂၀၁၇ ကြားဖြတ်ရွေးကောက်ပွဲ၊ ကျင်းပပါတော့မယ်။ ဒီမိုကရက်တစ်ပါတီ(မြန်မာ)မှ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးတွင် လစ်လပ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် (၄)နေရာကို ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်မည်ဖြစ်ပါတယ်။

ပါတီမှ ဒီမိုကရေစီစနစ်ကို ယုံကြည်သူတွေဟာ၊ ရွေးကောက်ပွဲတွေကို ဖြတ်သန်း ကြရပါမယ်။ ဒီနေရာမှာ ရွေးကောက်ပွဲစနစ်တွေဟာလည်း အရေးကြီးလှပါတယ်။ ဒီမိုကရေစီရေချိန်ကို မြှင့်ချင်သူတွေဟာ လက်ရှိရွေးကောက်ပွဲစနစ်ကို ပြောင်းလဲဖို့ လိုပါတယ်။ ကမ္ဘာမှာ ထင်ရှားတဲ့ စနစ်ကြီးနှစ်ခုကတော့ နိုင်ငံသူအကုန်ယူစနစ်နှင့် အချိုးကျကိုယ်စားပြု စနစ်ဆိုပြီးရှိပါတယ်။ ရွေးကောက်ပွဲစနစ်မတူတာနှင့်အမျှ နိုင်ငံရေး သဘာဝတစ်ခုမှာ နိုင်ငံရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု မတူညီပါဘူး။ ဒီမိုကရေစီနှုန်းစံ လည်း ကွာခြားသွားပါတယ်။

ယနေ့ဆိုလျှင် ပါတီပေါင်း (၉၀)ကျော်ရှိရာ၊ ပါတီတည်ထောင်သူခေါင်းဆောင် တိုင်းမှာ ကောင်းမွန်သော အတွေးအခေါ်များ၊ ထက်မြက်စူးရှသော အမြင်များ၊ မတူကွဲပြားတဲ့ အရည်အချင်း ထူးခြားစွာပါဝင်လာကြပါတယ်။ ဘယ်ခေါင်းဆောင်မှ ခေါင်းအုပ်မပါလာဘူး။ ဦးဆောင်အပိုလည်း ပါမလာပါဘူး။ စုပေါင်းခေါင်းဆောင်၊ စုပေါင်းအခြေရာဆောင်ရွက်မှုသာ၊ ပိုမိုကောင်းမွန်တဲ့ အခြေများရရှိလာမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

နိုင်ငံရေးပါတီတိုင်းမှာ မတူညီတဲ့ အတွေးအခေါ်၊ အတွေးအကြံရင့်ကျက်သူတွေကို ရွေးကောက်ပွဲစနစ်ပုံစံ ပြောင်းလိုက်ရင် မြန်မာနိုင်ငံကြီးအတွက် ကောင်းမွန်၍ မတူညီသည့် အင်အားသစ်တွေ ပေါ်ထွန်းလာမှာဖြစ်ပါတယ်။ နိုင်ငံရေး ယဉ်ကျေးမှု အသစ်တစ်ရပ်လည်း ပေါ်ထွန်းလာမှာဖြစ်ပါတယ်။

ကျွန်တော်တို့ ပါတီရဲ့ဗွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေအပေါ် သဘောထားအမြင်မှာ

ကမ္ဘာပေါ်မှာ ဘယ်လိုဗွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေမှ အနာဂတ်ကို ကြိုမြင်နိုင်ပါဘူး။ ဒါကြောင့် သုံးမယ်၊ ပြင်မယ်၊ ဖျက်မယ်ဆိုသည့် မူအတိုင်းဖြစ်ပါတယ်။

ပါတီရဲ့သဘောထား - မိမိအကျိုးစီးပွားနှင့်ပါတီအကျိုးစီးပွားယှဉ်လျှင် ပါတီ အကျိုးစီးပွားကို ဦးစားပေးပါ။ ပါတီအကျိုးစီးပွားနှင့်အမျိုးသားအကျိုးစီးပွား ယှဉ်လာ လျှင် အမျိုးသား အကျိုးစီးပွားကို ဦးစားပေးပါ။ မူအရဗွဲ့စည်းပုံအခြေခံ ဥပဒေလေ့လာ ရာတွင် ပါတီအကျိုးစီးပွားထက် တစ်မျိုးသားလုံးရဲ့အကျိုးစီးပွားကိုရေတွန်းတင်ပြီး သုံးမယ်၊ ပြင်မယ်၊ ဖျက်မယ် မူအရ ဖြစ်ပါတယ်။ အများစံထားသည့် အမေရိကန်ဗွဲ့စည်းပုံ အခြေခံဥပဒေသည်ပင်လျှင် (၂၇) ကြိမ်တိုင်အောင် ပြင်ခဲ့ပြီးဖြစ်ပါတယ်။

စီးပွားရေးမူဝါဒမှာ - လေးချောင်းထောက်စီးပွားရေးမူဝါဒဖြစ်ပါတယ်။ မြန်မာ နိုင်ငံလွတ်လပ်ရေးကို ရယူခဲ့ကြသော ခေါင်းဆောင်ကြီးများဟာ မြန်မာပြည်ဒုတိယကမ္ဘာ စစ်ကြီးဒဏ်နှင့် ပြည်တွင်းစစ်မီးကြီးလောင်မြိုက်ချိန်၊ ငြိမ်ဝပ်ပိပြားမှု အားနည်းနေ ချိန်မှာပင် စုပေါင်းဦးဆောင်၊ စုပေါင်းဆောင်ရွက်ပြီး ပြည်တွင်းလုပ်ငန်းရှင်များ၊ စီးပွားရေးပညာရှင်များအား အလေးပေးဆက်ဆံပြီး ဆောင်ရွက်ခဲ့သဖြင့် အရှေ့တောင် အာရှမှာ ထိုင်း၊ စင်ကာပူတို့မှပင် နမူနာယူခဲ့ကြရပါတယ်။

အောင်မြင်မှုမှာ ဖခင်ပေါင်းတစ်ထောင်ရှိတယ်။ ဆုံးရှုံးမှုမှာ ဖခင်ခွဲဆိုစကားရှိသဖြင့် ပြည်တွင်း အင်အားပြည့်တွင်းမှာသာရှိ ဆိုသကဲ့သို့ ပြည်တွင်းလုပ်ငန်းရှင်များ၊ စီးပွားရေးပညာရှင်များအား အားပေးတိုင်ပင်ပြီး ကျွန်တော်တို့ ဆောင်ရွက်ပါမယ်။

ကမ္ဘာ့စီးပွားရေးအင်အားဟာ အနောက်မှအရှေ့သို့ ရွေ့လျားနေစဉ် ကျွန်တော်တို့ နိုင်ငံသည် ကုန်သွယ်လမ်းကြောင်းရဲ့ အဓိကနေရာမှာ နေရာယူဖော်ဆောင်နိုင်လျှင် အာဆီယံမှာထိပ် ပြန်ရောက်နိုင်ပါတယ်။

ပညာရေးနှင့်ကျန်းမာရေး - ကျွန်တော်တို့ပါတီရဲ့မူဝါဒမှာ အရွယ်ရောက်သူတိုင်း ပညာသင် ကြားခွင့်နှင့်ဝိသနာပါရာကို သင်ယူနိုင်စွမ်းရှိခွင့်၊ စိုက်ပျိုးရေးနှင့်မွေးမြူရေး၊ အထက်တန်း ကျောင်းနှင့် စက်မှုလက်မှုအထက်တန်းကျောင်းများကို တိုင်းနှင့် ပြည်နယ် (၁၄)ခုတွင် ပိုမို ဖွင့်လှစ်နိုင်ရေးနှင့်ကလေးသူငယ်မွေးဖွားနှုန်းတိုးတက်ရေး၊ ကလေး သူငယ်သေဆုံးမှု ကျဆင်းရေးကို ဦးစားပေးပါမယ်။

လူမှုရေး - ကလေး(၄)ယောက်နှင့် အထက်ရှိသောမိသားစုများ ပညာရေးနှင့် ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်ရေး ရန်ပုံငွေဖွင့်လှစ်ထားရှိခြင်း၊ သက်ကြီးရွယ်အိုနှင့်ခိုကိုးရာမဲ့ ကိုယ်ခန္ဓာမသန်စွမ်းသူများ အလုပ်အကိုင်ဖန်တီးနိုင်ရေးတို့ဖြစ်ပါတယ်။

အလုပ်သမား၊ လယ်သမားကဏ္ဍ - အလုပ်ရှင်လည်းကြီးပွား၊ အလုပ်သမားလည်း ချမ်းသာမှုအရ အများပိုင်ကုမ္ပဏီများနှင့် လုပ်ငန်းခွင်၌ အလုပ်သမားမှ အစုရှယ်ယာ ထည့်ပိုင်ခွင့်ရှိသော ကုမ္ပဏီကို အခွန်စည်းကြပ်မှု လျှော့ပေါ့ရေးမူချမှတ်ခြင်း၊ စက်ရုံ၊ အလုပ်ရုံတည်ထောင်သော လုပ်ငန်းရှင်များအား ဝန်ထမ်းအိမ်ရာစနစ်ပါသော စက်ရုံ၊ အလုပ်ရုံများအား ဦးစားပေးလုပ်ခွင့်ပြုခြင်း၊ တန်ဖိုးနည်းအိမ်ရာအစား အိမ်ငှားစနစ်ကို ဦးစားပေးချထားခြင်းစနစ်ကျင့်သုံးခြင်း၊ ဝန်ထမ်းအိမ်ရာစနစ် တိုးမြှင့်ခြင်း၊ အိမ်အကူအလုပ်သမားများအား တရားဝင်မှတ်ပုံတင်ပြုလုပ်၍ ငှားရမ်းရန်တို့ဖြစ်ပါ တယ်။

လယ်ယာကဏ္ဍ ၌ လယ်လုပ်သူ လယ်ပိုင်ခွင့်ရှိစေရမည် မူအရ လယ်ယာမြေ အငြင်းပွားမှုများအား တည်ဆဲဥပဒေများဖြင့် အခါမလွန်အောင် ဆုံးဖြတ်ပေးခြင်း၊ သီးနှံဈေးနှုန်းများအား နိုင်ငံတော်မှ စံအဖြစ် သတ်မှတ်ပေးခြင်း၊ ဝယ်ယူပေးခြင်း

စီမံကိန်းရေးဆွဲရန်နှင့် တောင်သူများ အား အာဆီယံနိုင်ငံများရှိ တောင်သူများ နှင့် အပြန်အလှန် ဒေသဖွံ့ဖြိုးမှု ဆည်းပူး နိုင်ရန် စီမံကိန်းဆောင်ရွက်ရပါမယ်။

ငြိမ်းချမ်းရေးပေါ် သဘောထား အမြင်မှာ - နှစ်ပေါင်း (၆၀) ကျော် လောင် မြိုက်သောစစ်မီးကို တစ်ခါတည်းနဲ့ မငြိမ်းသတ်နိုင်ပါ။ ယခုလို ငြိမ်းချမ်းရေး ညီလာခံ (၂၁-ရာစုပင်လုံ) ကြီးတွင် မညီမျှ မှုများအား ကိုယ့်သဘောတရားကို နောက်ထားပြီး တစ်ပါးသူရဲ့အမြင်ကို

ဦးစားပေး၍ ဆွေးနွေးပါလျှင် အောင်မြင် မည်မရှိဖြစ်ပါတယ်။ မြန်မာပြည် ကံကောင်းချိန်မှာ သက်ဆိုင်သူ အသီးသီးညှဉ်ကောင်းကြပါစေ၊ နှလုံးသားကို ရှေ့တန်းမတင်ဘဲ ဦးနှောက်ကိုရှေ့တန်းတင်၍ ဆွေးနွေးကြလျှင် အနာဂတ် မြန်မာနိုင်ငံတော်ကြီးသည် ထွန်းတောက်သည့် တက်နေဝန်းကဲ့သို့ ဖြစ်လာပါ လိမ့်မည်။ **တကယ်တမ်းတော့ ကျွန်တော်တို့အားလုံးဟာ မြန်မာနိုင်ငံသားများသာ ဖြစ်ပါတယ်** ဆိုတာကို မမေ့သင့်ပါ။

နိဂုံးချုပ်အနေဖြင့် လေးစားရပါသော မြန်မာနိုင်ငံသူ နိုင်ငံသားအပေါင်းတို့ ခင်ဗျား။ လွှတ်တော်ဆိုတဲ့ နိုင်ငံရေးကစားကွင်းဟာ နိုင်ငံရေးသမား လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များအတွက်ဖြစ်သည့်အတိုင်း မြန်မာနိုင်ငံသူ နိုင်ငံသားများအနေနှင့် ရွေးကောက်ပွဲကြီးမှာ ပါတီကိုမကြည့်ဘဲ နိုင်ငံရေးသမားစစ်စစ်ကိုသာ ရွေးချယ်ပြီး မဲပေးကြပါလို့ တင်ပြရင်း နိဂုံးချုပ်ပါတယ် ခင်ဗျား။ အားလုံးကို ကျေးဇူးတင်ပါတယ် ခင်ဗျား။



တူညီဆန္ဒ

စေးရေး-ထွင့်ခေါင်တင်
စေးဆိုး-ရွာ

- ❑ ရောင်နီလင်းဖြာ နေခြည်သာလှတာ၊ နံနက်ခင်းရဲ့ မင်္ဂလာပါ။ ထွန်းလင်းတောက်ပ တို့ပြည့်ရွာ၊ ညီညွတ်ခြင်းနဲ့ လက်တွဲညီခါ၊ မဲရုံကို သွားကြမယ်ကွာ။
- ❑ ရွှေလီဝင်းဝါ ချိန်ခါသမယမှာ၊ အရုဏ်ဦးရဲ့ တေးသံဖြာ နိုးကြားထက်မြက် တို့ပြည့်မြန်မာ၊ တူယှဉ်နှလို့ ပေါင်းစုညီခါ၊ မဲရုံကို သွားကြမယ်ကွာ။
- ❑ (မဲပေးကြမှာ)၂ ပြည်သူ့အကျိုးပြုပြည်သူပါတီ၊ ဒီမိုကရက်တစ်ပါတီအား မဲပေးကြမယ်ကွာ။
- ❑ အသည်းကြားက မဲတစ်ပြားမှာ ၊ တန်ဖိုးကြီးစွာ မဲပေးကြတော့ မှာ၊ ပြည်သူ့အတွက် အားထားရာ ဒီမိုကရက်တစ်ပါတီပါ။ တူညီဆန္ဒမဲပေးကြမှာ၊ ဝမ်းမြောက်ကြည့်သာ ပြည်သူ့အတွက် နှိုးဆော်လိုက်ပြီကွာ။

ကြက်သွန်နီလက်ကားတစ်ပိဿာ ၂၀၀၀ ကျပ် အထက်ရောက်၊ ခွဲတမ်းစနစ်ဖြင့် ရောင်းချ

ရန်ကုန် ဖေဖော်ဝါရီ ၁
ရန်ကုန်ဘုရင့်နောင်ပွဲရုံဝင်းတွင် ဇန်နဝါရီ ၃၁ ရက် ဆိပ်ဖြူ ကြက်သွန်နီလက်ကားတစ်ပိဿာ ခိုင်စွင့်ဈေးလတ်သန့် ငွေကျပ် ၁၈၀၀၊ ရယ်နှင့် လတ်ကြီး ငွေကျပ် ၁၉၀၀နှုန်းရှိပြီး ပုံမှန်ဝယ်ယူသူများကိုသာ တစ်ယောက်လျှင် သုံးအိတ်ခွဲတမ်းချ ရောင်းချမှုရှိသည်ဟု သိရသည်။ တစ်ပိဿာလျှင် ခိုင်ဈေးထက် ငွေကျပ် ၁၀၀ ဝန်းကျင်အပိုပေးဝယ်မှု ထပ်မံကြက်သွန်နီဝယ်ယူ၍ ရသည်။ ယင်းအပိုပေးရငွေ တစ်ပိဿာ ငွေကျပ် ၁၀၀ ဝန်းကျင် တစ်အိတ်လျှင် ငွေကျပ် ၂၅၀၀ ဝန်းကျင်သည် နယ်မြေကြက်သွန်နီ ပို့ကုန်သည်များမရဘဲ ရန်ကုန်ဈေးကွက်တွင် ရောင်းချသူများ သာရရှိသည်ဟု ညောင်ပင်လေးဈေးမှ ဈေးဝယ်လာသူများ၊ နယ်ပို့အဝယ်တော်များက ပြောသည်။

မြစ်သားကြက်သွန်နီမှာမူ အရွယ်အစားမရွေး(ဒုံး) တစ်ပိဿာလက်ကား ငွေကျပ် ၂၀၅၀ ဟု သိရသော်လည်း ဝယ်ယူရာတွင် ခဲယဉ်းမှုကြုံတွေ့ရသည်။ ၂၀၁၆ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီ ၃၀ ရက်တွင် ဆိပ်ဖြူကြက်သွန်နီတစ်ပိဿာ ၃၂၅ကျပ်၊ ၄၇၅ ကျပ်၊ ၅၅၅ ကျပ်နှုန်း၊ မြစ်သား ငွေကျပ် ၆၂၅၊ ၇၅၀၊ ၇၇၅၊ ၈၀၀ နှုန်း၊ ရှမ်းကြက် သွန်ဖြူ အောင်ပန်းတစ်ပိဿာ ငွေကျပ် ၃၆၅၀၊ ၃၈၀၀၊ ၃၉၀၀၊ ၄၀၀၀ နှုန်း၊ အာလူးတစ်ပိဿာ ငွေကျပ် ၃၅၀၊ ၄၅၀၊ ၅၀၀၊ ၅၀၀၊ ၅၀၀ နှုန်းသာရှိရာ ယခုနှစ် ဇန်နဝါရီလကုန်

ဈေးနှုန်းသည် ယခင်နှစ်ကာလထက် များစွာဈေးမြင့်နေပြီး ရန်ကုန်ဈေးကွက်တွင် အထူးသဖြင့် ဈေးနှုန်းစံချိန်တင်မြင့် သော်လည်း အဝယ်ခက်နေသည်ဟု သိရသည်။

ရန်ကုန်ဈေးမြင့်တင်၍ နယ်ဈေးမြင့်လာရခြင်းသာဖြစ် သော်လည်း နယ်ဈေးမြင့်၍ ရန်ကုန်ဈေးမြင့်လာရသည်ဟု ပြောဆိုခြင်းဖြင့် ရန်ကုန်ဈေးကွက်တွင် ဈေးမြင့်တင်မှုများကြောင့် လှောင်သမား၊ ရောင်းချသူများ အကျိုးအမြတ်များစွာ ရရှိသော် လည်း စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်သူများမှာ ထူးခြားသော ဝင်ငွေမျိုး ရရှိမှုနည်းနေဆဲဟု သိရသည်။

မျိုးတူပြည်ပကုန်စည်ဈေးနှုန်းထက် လွန်စွာ ပြည်တွင်း တွင် ဈေးနှုန်းတိုးမြှင့်တတ်သည့် အလေ့အထ ရန်ကုန် ဈေးကွက်တွင် ခိုင်မာစွာကျင့်သုံးလာသဖြင့် ပြည်ပမျိုးတူ ကုန်စည်ဈေးနှုန်းများထက် ဈေးနှုန်းမြင့်တင်ရောင်းချနေမှုများ အပေါ် စားသုံးသူများအကျိုးအတွက် သက်ဆိုင်ရာမှ အလေးထား ဆောင်ရွက်ပေးသင့်သည်ဟု နယ်ပို့အဝယ်တော် ကိုထွန်းက ပြောသည်။

လှောင်သမားတို့ ကြက်သွန်နီဝယ်ယူလေ့ရှိသည့် မတ်လ ဝန်းကျင်ပြည်တွင်း ကြက်သွန်နီဈေးနှုန်းသည် အကြမ်းဖျင်း တစ်ပိဿာငွေကျပ် ၃၀၀၀ ဝန်းကျင်သာ ဈေးနှုန်းရှိတတ်သည်။ သို့သော် လှောင်လက်တို့ ထုတ်ရောင်းချိန် အထူးသဖြင့်

နှစ်ကုန်လများတွင်အကြောင်း အမျိုးမျိုးပြု၍ ပြည်ပကြက်သွန်နီ ဈေးထက် လွန်စွာစွာ ဈေးနှုန်းတင်ရောင်းချမှုများ ရန်ကုန် ဈေးကွက်တွင် မကြာခဏတွေ့ကြုံခဲ့ရသည်။

၂၀၀၆ ခုနှစ်၊ ၂၀၀၉၊ ၂၀၁၀ ဝန်းကျင်တို့တွင် ပြည်တွင်း ကြက်သွန်နီဈေးမြင့်တက်မှုကြောင့် ပြည်ပကြက်သွန်နီများ ပြည်တွင်းသို့ဝင်ရောက်လာရာမှ ပြည်တွင်းဈေးနှုန်းတစ်ပိဿာ အလုံး ကြီးလက်ကားဈေးနှုန်း ငွေကျပ် ၃၇၀၀ အထိဈေးမြင့် ခဲ့သော ၂၀၁၅ ဒီဇင်ဘာလဆန်းပိုင်းတွင် တရုတ်-အိန္ဒိယကြက် သွန်နီများ ပြည်တွင်းဈေးကွက်သို့ ဝင်ရောက်လာမှုကြောင့် ဈေးနှုန်း ထပ်မံမြင့်တက်မှုမရှိဘဲ ဈေးကျဆင်းလာသည်။

ဈေးကွက်စီးပွားရေးအရ ဈေးနှုန်းထိန်းချုပ်မှုမရှိနိုင် သော်လည်း ပြည်ပဈေးနှုန်းများထက် ဈေးမြင့်တင်နေသော ပြည်တွင်းစိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်သည့် ကြက်သွန်နီ ဖြူ၊ အာလူး၊ ထန်းလျက်ဈေးနှုန်းများသည် နှစ်စဉ် ပုံမှန်ဈေးနှုန်းများထက် များစွာကြီးမြင့်ဝယ်ယူစားသုံးနေရသော စားသုံးသူအများစု ခံစားနေရသည့် ဝိသမလောဘဇောကြောင့် ဖြစ်ပေါ်နေသည်ဟု ယူဆရသည်။ ကုန်ဈေးနှုန်းအချို့ကြီးမြင့်နေရမှုအပေါ် သက်ဆိုင် ရာမှ အလေးထားဆောင်ရွက်ပေးသင့်သည်ဟု ပြောဆိုမှုများ ကြားသိရသည်။

ခင်ဆိုင်

ယာဉ်အန္တရာယ်၊ လမ်းအန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေးစဉ်းစား

လားရှိုး ဖေဖော်ဝါရီ ၁
လားရှိုးမြို့ယာဉ်အန္တရာယ်၊ လမ်းအန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေးလုပ်ငန်း ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကို လားရှိုးမြို့၊ ခရိုင်အထွေထွေအုပ်ချုပ် ရေးရုံးအစည်းအဝေးခန်းမ၌ ဇန်နဝါရီ ၃၁ ရက်က ကျင်းပသည်။ အဆိုပါ အစည်းအဝေးတွင် ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ခရိုင် အုပ်ချုပ်ရေး မျိုး ဦးကောင်းစံလင်းက အမှာစကားပြောကြားပြီး ကော်မတီအဖွဲ့ဝင်များကလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မည့် အခြေအနေ များကို ရှင်းလင်းတင်ပြကြရာ တက်ရောက်လာသူများက လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှု အခြေအနေ၊ ယာဉ်စည်းကမ်း၊ လမ်း စည်းကမ်းများမှတစ်ဆင့်အခြေအနေ၊ လုပ်ငန်း လိုင်စင်နှင့် သယ်ယူပို့ ဆောင်ရေး ဆောင်ရွက်မှုအခြေအနေများကို ဆွေးနွေးခဲ့ ကြောင်း သိရသည်။

ဇော်လွင် (လားရှိုး)

မီးလောင်မှုဖြစ်ပွားလျှင်

(၁) မီးလောင်မှုဖြစ်ပွားလျှင် ထွက်မပြေးပါနှင့် ပတ်ဝန်းကျင်ကို အကူအညီ တောင်းပါ။

(၂) မီးတောင်လောင်ကျွမ်းသောအချိန်တွင် ငြိမ်းသတ်နိုင်လျှင် မီးလောင်ဆုံးရှုံးမှု မများနိုင်ပါ။

(၃) အိမ်တိုင်း၊ အဆောက်အအုံတိုင်း၊ ဈေးဆိုင်တိုင်းတွင် D.C.P (Dry Chemical Powder Extinguisher) မှာတူဒေသပေါင်းဒါမုန့်ခြောက် မီးသတ်ဆေးဘူးများ ဆောင်ထားခြင်းဖြင့် အလျင်အမြန် မီးငြိမ်းသတ်နိုင်ပြီး မီးဘေးအန္တရာယ်မှ ကာကွယ်နိုင်ပါသည်။

မီးသတ်ဦးစီးဌာန

အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်း ပိုမိုပေးအပ်နိုင်ရန် ပြုပြင်ပြောင်းလဲရေးလုပ်ငန်းစဉ်များ ဆက်တိုက်ပြုလုပ်နေ

သတင်း - ခင်ရတနာ၊ ဓာတ်ပုံ - သော်တာဝင်း

ရွှေ့ပြောင်းသွားလာခြင်းဆိုင်ရာ အလုပ်သမားအရေးကိစ္စများ အတွက် စီမံကိန်းများရေးဆွဲညွှန်ကြားသည့် Migration Stakeholders အစည်းအဝေးကို ယနေ့နံနက်က နေပြည်တော် သင်္ဘောတန်းကျွန်းရှိ ကျင်းပခဲ့သည်။ ဩစတြေးလျနိုင်ငံ Department of Foreign Affairs and Trade အကူအညီဖြင့် လုပ်သားရွှေ့ပြောင်းသွားလာခြင်းမှ အာဆီယံဒေသအတွင်း ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုအပေါ် အထောက်အကူပြု တိုးတက်လာစေရန် ရည်ရွယ်၍ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် ILO Tripartite Action လုပ်ငန်းအစီအစဉ် ၂၀၁၅-၂၀၂၅ ခုနှစ်နှင့် Livelihood and Food Security Trust Fund ရန်ပုံငွေအရ ဆောင်ရွက်လျက် ရှိသည့် Developing International and Internal Migration Governance လုပ်ငန်းအစီအစဉ် ၂၀၁၆-၂၀၁၈ ခုနှစ် အပါအဝင် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ အလုပ်သမားရေးရာအဖွဲ့က ဆောင်ရွက်နေသည့် ရွှေ့ပြောင်းသွားလာခြင်းဆိုင်ရာ လုပ်ငန်း စီမံကိန်း (2017 ILO Labour Migration Workplan) များကို ရေးဆွဲအတည်ပြုသည့် အစည်းအဝေးဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါအခမ်းအနားတွင် ရွှေ့ပြောင်းသွားလာခြင်းဆိုင်ရာ စီမံကိန်းများအတွင်း အကြံဉာဏ်များ ပေးအပ်နိုင်စေရေးနှင့် ကော်မတီတစ်ရပ် ဖွဲ့စည်းနိုင်ရေးအတွက် သုံးပွင့်ဆိုင်စီမံချက် လုပ်ငန်းများကို ယခင်ကလည်း ကျင်းပစဉ်ပေးခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ယခု အစည်းအဝေးကို ၂၀၁၆ ခုနှစ် ရွှေ့ပြောင်းသွားလာခြင်း လုပ်ငန်းစီမံချက်များကို သုံးသပ်အကဲဖြတ်နိုင်ရန် ပါဝင်ဆောင်



ရွက်သူများ၏ အကြံပြုချက်များဖြင့် ၂၀၁၇ ခုနှစ်အတွက် လုပ်ငန်းစီမံချက်အပါအဝင် နည်းဗျူဟာနှင့် လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှုများ တိုးတက်လာစေရန်နှင့် ၂၀၁၇ ခုနှစ်အတွက် လုပ်ငန်းစီမံချက်များကို အတည်ပြုကြရန် ရည်ရွယ်ကျင်းပခြင်း ဖြစ်သည်။

မြန်မာနိုင်ငံ၌ ရွှေ့ပြောင်းသွားလာသည့်လုပ်ငန်းစဉ်များကို ၁၉၉၀ ပြည့်နှစ်ကတည်းက ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး ပြည်ပနိုင်ငံများသို့ သွားရောက်အလုပ်လုပ်ကိုင်မည့် အလုပ်သမားများအတွက် ရွှေ့ပြောင်းအလုပ်သမားဌာနနှင့် ၂၀၁၂ ခုနှစ်တွင် စတင်ဖွင့်လှစ်ခဲ့သည်။ ရွှေ့ပြောင်းသွားလာခြင်းလုပ်ငန်းစဉ်တွင် မသွားရောက်မီ ကြိုတင်ပြင်ဆင်ခြင်း၊ ရောက်ရှိပြီး

အလုပ်လုပ်ခြင်း၊ မိခင်နိုင်ငံသို့ ပြန်လာခြင်းနှင့် မိသားစုပြန်လည်ပေါင်းစည်းခြင်းတို့ ပါဝင်သည်။ အဆိုပါ ရွှေ့ပြောင်းသွားလာမှု လုပ်ငန်းစဉ်များတွင် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ အလုပ်သမားအဖွဲ့ (ILO)၊ ရွှေ့ပြောင်းသွားလာခြင်းဆိုင်ရာ နိုင်ငံတကာအဖွဲ့အစည်း (IOM) နှင့် UN အဖွဲ့အစည်းများ၊ အခြားသော လူမှုအဖွဲ့အစည်းများက အလုပ်သမားရေးရာ ကာကွယ်စောင့်ရှောက်မှုများ ပေးအပ်နိုင်ရန်အတွက် ကဏ္ဍအလိုက် ကူညီပေးလျက်ရှိသည်ကို မြင်တွေ့ရသည်။

အဆိုပါအခမ်းအနားသို့ အလုပ်သမား၊ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးသိန်းဆွေ တက်ရောက်ခဲ့ပြီး ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက

ကောင်းမွန်သည့် ရွှေ့ပြောင်းသွားလာမှု ဖြစ်စေရေးအတွက် ရည်ရွယ်ချက်ချင်းတူညီပြီး လုပ်ဆောင်သည့်အတွက် ILO/IOM တို့မှ ကဏ္ဍများခွဲခြားလုပ်ကိုင်ရန် ယခုအစည်းအဝေးအတွင်း လုပ်ကိုင်မည့် အစီအစဉ်များကို ဆွေးနွေးပေးစေလိုကြောင်း ပြောကြားခဲ့ပြီး အဖွဲ့အစည်းအသီးသီးကလည်း ရွှေ့ပြောင်းအလုပ်သမားရေးရာ ကိစ္စရပ်များအတွက် ချပြဆွေးနွေးမှုများ ပြုလုပ်ခဲ့ကြသည်။

ထို့အပြင် ကုလသမဂ္ဂမှ ရွှေ့ပြောင်းအလုပ်သမားများ၏ အခွင့်အရေးကို ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေးနှင့် မြှင့်တင်ရေး၊ ရွှေ့ပြောင်းသွားလာမှုအတွက် လူမှုရေးနှင့် စီးပွားရေးဆိုင်ရာ ကုန်ကျစရိတ်များ လျော့ချနိုင်ရေး၊ ရွှေ့ပြောင်းသွားလာမှု အကျိုးတရားများ အများဆုံးရရှိနိုင်ရေးတို့အတွက် သင့်တော်ကောင်းမွန်သည့်မူဝါဒနှင့် လုပ်ငန်းစဉ်များ ချမှတ်ကာ မြှင့်တင်လျက် ရှိသည်ကို မြင်တွေ့ရသည်။

မြန်မာအစိုးရအနေဖြင့်လည်း ကမ္ဘာပေါ်၌ အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများ ဖန်တီးပေးရေးသည် အရေးပါသည့် ကဏ္ဍတစ်ခုဖြစ်လာခြင်းကြောင့် ပြုပြင်ပြောင်းလဲရေးလုပ်ငန်းစဉ်များကို ချမှတ်ကာ ပြည်သူ့ထုထု လူမှုစီးပွားဘဝ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့် ဆင်းရဲမှုလျှော့ချရေးအတွက် သင့်တော်ကောင်းမွန်သည့် အလုပ်အကိုင်များရရှိစေရန် ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက ပြောကြားသည်။

အဆိုပါ အခမ်းအနားသို့ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ ပြည်တွင်း ပြည်ပ အလုပ်သမားအသင်းအဖွဲ့များမှ ကိုယ်စားလှယ်များနှင့် အလုပ်အကိုင်ရှာဖွေရေး အေဂျင်စီများမှ တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။

မူးယစ်ဆေးဝါးပပျောက်ရေးဆောင်ပုဒ်များ ဖိတ်ခေါ်ခြင်း

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၁

မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့် စိတ်ကိုပြောင်းလဲစေသော ဆေးဝါးများအန္တရာယ် တားဆီးကာကွယ်ရေးဗဟိုအဖွဲ့မှ ကြီးမှူးကျင်းပမည့် ၂၀၁၇ ခုနှစ် ဇွန်လ ၂၆ ရက်နေ့တွင် ကျရောက်မည့် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ မူးယစ်ဆေးဝါးအလှည့်ပွဲနှင့် တရားမဝင်ရောင်းဝယ်မှုတိုက်ဖျက်ရေးနေ့ အကြိမ်(၂၀) မြောက် ဝတ္ထုကို ဆောင်းပါး၊ ကဗျာ၊ တေးသီချင်း၊ ဓာတ်ပုံ၊ ကွန်ပျူတာပုံစံတော်၊ ပန်းချီ၊ ကာတွန်း၊ ပုံစံတော်၊ ကွန်ပျူတာပန်းချီပြိုင်ပွဲများတွင် ခေါင်းစဉ်အဖြစ် အသုံးပြုရန်အတွက် ဆောင်ပုဒ်(၅)ခု ရွေးချယ်မည်ဖြစ်ပါ၍ ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်ရန် ဖိတ်ခေါ်ပါသည်။

- (၁) တစ်ဦးလျှင် ဆောင်ပုဒ် (၂) ခုစီ ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်နိုင်ပါသည်။
- (၂) ဆောင်ပုဒ် (၁) ခုချင်းစီအား မြန်မာ-အင်္ဂလိပ် နှစ်ဘာသာဖြင့် ယှဉ်ပြိုင်ရမည်။
- (၃) မြန်မာဘာသာအတွက် Font size- 13, Myanmar-3 ဖြင့် လည်း

(မူးယစ်ပတ်)

ဆက်သွယ်ရေးနံပါတ်လျာထားသတ်မှတ်ချက် (Telecommunications Numbering Plan) ထုတ်ပြန်

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၁

ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ဆက်သွယ်ရေးညွှန်ကြားမှု ဦးစီးဌာနသည် ဆက်သွယ်ရေးနံပါတ်ဆိုင်ရာနည်းဥပဒေများ အခန်း(၂) အပိုဒ်(၃)ပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ ရေးဆွဲအတည်ပြုခဲ့သည့် ဆက်သွယ်ရေးနံပါတ် လျာထားသတ်မှတ်ချက်(Telecommunications Numbering Plan)ကို ဇန်နဝါရီ ၃၁ ရက်က ထုတ်ပြန်ပြီးဖြစ်ပါသဖြင့် ဝန်ကြီးဌာန၏ Website ဖြစ်သည့် www.motc.gov.mm/news/ptd-news တွင် ဝင်ရောက်ကြည့်ရှုနိုင်ပါကြောင်း ဆက်သွယ်ရေးညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာနက အသိပေးတင်ပြထားကြောင်း သိရသည်။

(မြန်မာ့အလင်း)

ပျောက်ဆုံးကြောင်း
AYEYARWADDY TOE FAMILY Co., Ltd အမည်ဖြင့် IDNO 764226 17-11-15 ဖော်တော် ယာဉ်မူရင်းစာရွက်များ ပျောက်ဆုံးသွားပါကြောင်း။ ဖုန်း-၀၉-၃၁၀၇၈၉၀၂

ပေးကြွေးပေးရန်
ယာဉ်အမှတ် 6B/6417၏ ဖောင်းကြွနံပါတ်ပြားပျောက်ဆုံး၍ ထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသဖြင့် ယခင်ဖောင်းကြွနံပါတ်ပြားပျက်ပြယ်ပါကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။ ကညန (ရွာသာကြီး)

ဆရာဇွဲ နှင့် သမီး- ဆရာမ ဒွေးစန္ဒာလွင်
B.A (Hons), M.A (English)
အင်္ဂလိပ်စာ သဒ္ဒါ နှင့် အရေးသီးသန့်၊ တစ်နိုင်ငံလုံးမှ လူတို့တွင်သင်ကြားသော သုံးဆင့်သင်ညီသစ် စာအုပ် (၁/ခုတွဲ) အဖြေဖြင့် ဆိုင်တိုင်တွင်ရရှိ၊ တစ်ပတ်(၂)ရက် (၅)လက်နံနက် လုပ်ရတတ်မည်။
ဘွဲ့ကြို ဘွဲ့ရ ၁၀-တန်းဖြေ/အောင် အလုပ်ဝင်နေသူ အရွယ်မရွေးတက်ပါ။
အခြေခံညီသည့်ဟု ယူဆလျက် မဖြစ်မနေတက်ပါ။
ပေးပါဝါရီ (၄/၉)ရက်နေ့ (၁/၃)တန်းခွဲသစ်ဖွင့်မည်။ လစဉ်တန်းခွဲသစ် ဖွင့်မည်။
ဧည့် - Essay, Letter လက်ခံခြင်း။
၂၂၄၊ ပန်းဆိုးတန်း(ထက်)ရုံးတံတားအဆင်း၊ မီးဖိုခန်း၊ ရန်ကင်းမြို့။
Ph: 01-375970, 0951 72096, 09254541441

ယာဉ်မှတ်ပုံတင်မိတ္တူလျှောက်ထားခြင်း
ယာဉ်အမှတ် ၅၀၂/၂၆၄၀၄ Honda Wave 125 M/Cယာဉ် လက်ဝယ်ရှိသူ ဒေါ်စောတင်ယုခိုင် ၉/မရမ(နိုင်)၀၀၇၇၉၇ က (ကမ-၃)ပျောက်ဆုံး၍ မိတ္တူထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသည်။ ကန့်ကွက်လိုပါက ခိုင်လုံသောအထောက်အထားများဖြင့် ကြော်ငြာသည့်ရက်မှ ၁၅ ရက်အတွင်း အောက်ဖော်ပြပါရုံးသို့ လူကိုယ်တိုင်လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ ကညန၊ ခရိုင်ရုံး(မန္တလေးမြောက်ပိုင်း)၊ မန္တလေးမြို့။

တံတားဦးစီးဌာနတည်ဆောက်ရေးအဖွဲ့(၁) တံတားအထူးအဖွဲ့(၁) တည်ဆောက်ရေးပစ္စည်းတင်ဒါခေါ်ယူခြင်း
၂၀၁၆-၂၀၁၇ ဘဏ္ဍာရေးနှစ် တင်ဒါအမှတ်စဉ်(၅/၂၀၁၆-၂၀၁၇)
ရက်စွဲ၊ ၂၀၁၇ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီလ ၃၁ ရက်

(က) ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန၊ တံတားဦးစီးဌာန၊ တံတားအထူးအဖွဲ့(၁)မှ ၂၀၁၆-၂၀၁၇ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်၊ ကချင်ပြည်နယ်အတွင်းရှိ ပြည်ထောင်စု/ပြည်နယ် ဘဏ္ဍာရန်ပုံငွေဖြင့် ဆောင်ရွက်မည့် တံတားတည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းများအတွက် လိုအပ်သော တည်ဆောက်ရေး ပစ္စည်းများအား လုပ်ငန်းခွင်အရောက် မြန်မာကျပ်ငွေဖြင့် ဝယ်ယူလိုပါသည်။ တင်ဒါလျှောက်လွှာစတင်ရယူနိုင်သည့်ရက် - ၂-၂-၂၀၁၇ ရက် တင်ဒါစတင်သွင်းရမည့်ရက်အချိန် - ၁၆-၂-၂၀၁၇ ရက်၊ နံနက် ၉:၃၀ နာရီ - ၁၆-၂-၂၀၁၇ ရက်၊ နံနက် ၁၀:၀၀ နာရီ - ဒုညွှန်ကြားရေးမှူးရုံး တံတားအထူးအဖွဲ့(၁) မြစ်ကြီးနားမြို့၊ မြစ်ကြီးနားမြို့။

(ခ) တင်ဒါပုံစံ၊ တင်ဒါစည်းကမ်းချက်များနှင့် အသေးစိတ်အချက်အလက်များအား ဒု-ညွှန်ကြားရေးမှူးရုံး၊ တံတားအထူးအဖွဲ့(၁)၊ မြစ်ကြီးနားမြို့တွင် ရုံးချိန်းအတွင်း ဆက်သွယ် မေးမြန်းဝယ်ယူနိုင်ပါသည်။ တင်ဒါစီစဉ်ရေးချယ်ရေးကော်မတီ တံတားအထူးအဖွဲ့(၁) ဖုန်း-၀၇၄-၂၂၁၉၇၊ ၀၉-၉၇၁၀၉၇၇၇၊ ၀၉-၂၅၃၇၈၂၀၀

ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း

ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ ကမာရွတ်မြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ် (၃၆-ဘီ)၊ မြေကွက်အမှတ်(၁၄-စီ/၂-စ)၊ ဧရိယာ ၀ ဒသမ ၂၅၁ ဧက ရှိ မြေပိုင်မြေအမျိုးအစားမြေကွက်နှင့် ယင်းမြေကွက်ပေါ်ရှိ အမှတ် (၁၀၂-ဘီ)၊ အင်းလျားလမ်းသွယ်၊ ကမာရွတ်မြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့နယ်တွင် တွင်သည့် အဆောက်အအုံနှင့် တွယ်ကပ်တပ်ဆင်ထားသည့် ပစ္စည်းများ အပါအဝင် အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ်အားလုံးကို ရန်ကင်းမြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ၊ မြို့ပြစီမံကိန်းနှင့် မြေစီမံခန့်ခွဲမှုဌာန၊ မြို့မြေစာရင်းတွင် အမည်ပေါက်တည်ရှိသူ ဒေါ်အေးအေးအေး ၂/လကန(နိုင်)၀၁၃၉၆၅ မှ ပိုင်ဆိုင်မှုအရှုပ်အရှင်ကင်းရှင်းပြီး ပြန်လည်ရောင်းချပိုင်ခွင့်ရှိကြောင်း ဝန်ခံကတိပြုပြောကြားလာသဖြင့် ကျွန်ုပ်၏မိတ်ဆွေများက အပြီးအပိုင် ဝယ်ယူရန် စရန်ငွေအဖြစ်(ရောင်းဖိုးငွေ၏တစ်စိတ်တစ်ဒေသကို) ပေးချေထားပြီးဖြစ်ပါသည်။ ကန့်ကွက်လိုသူများရှိပါက ခိုင်လုံသောစာချုပ်စာတမ်း မူရင်းအထောက်အထားများဖြင့် ဤကြော်ငြာပါသည့်ရက်မှစ၍ ၁၄ ရက်အတွင်း ကျွန်ုပ်ထံ လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ ကန့်ကွက်သူမရှိပါက ဤအရောင်းအဝယ်အား ဥပဒေနှင့်အညီ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။

လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ - ဒေါ်စန္ဒာစန္ဒာချို(LLB) အထက်တန်းရေးရာ(စဉ်-၂၂၂၉၉) အမှတ် ၁၂၂၊ ပထမထပ်(ယာ)၊ မဟာဗန္ဓုလပန်းခြံလမ်း၊ ကျောက်တံတားမြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့၊ ဖုန်း-၀၉-၂၅၀၆၅၇၇၇၊ ၀၉-၇၉၇၆၄၀၆၁၆

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြော်ငြာ
ဒဂုံမြို့သစ်(မြောက်ပိုင်း)မြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ် (၄၈U10)၊ မြေကွက်အမှတ်(၄၇၇)၊ မြေကွက်တည်ဆောက်ရေးအမှတ် (၄၇၇)၊ ဗိုလ်မှူးဗလင်းလမ်း၊ (၄၈U10) ရပ်ကွက်၊ ဒဂုံမြောက် ဦးလှသန်း အမည်ပေါက်၊ နှစ်(၆၀)ဂရုနံမြေအား ဦးလှသန်း ၁၂/၁၈၄(နိုင်)၀၀၄၂၉၀ မှ နှစ်(၆၀)ဂရုနံမြေရောင်းပျောက်ဆုံးကြောင်း ရပ်ကွက်၊ ရဲစခန်းထောက်ခံချက်များနှင့် ကျမ်းကျိန်လွှာတို့တင်ပြ၍ နှစ်(၆၀) မြေငှားစာချုပ်ဂရုနံမြေလျှောက်ထားလာရာ တရားဝင်ခိုင်လုံသော အထောက်အထားများဖြင့် ခုနှစ်ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်းနှင့် ကန့်ကွက်မှုမရှိပါက လုပ်ထုံးလုပ်နည်းအတိုင်း ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ပေးမည်ဖြစ်ပါကြောင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။ မြို့ပြစီမံကိန်းနှင့်မြေစီမံခန့်ခွဲမှုဌာန ရန်ကင်းမြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ

နှစ်ဦးသဘောတူ ကွာရှင်းပြတ်စဲပြီးစီးကြောင်း

ကျွန်တော် ဦးဆွေတင့် (၁၂/ပထမ(နိုင်)၀၂၄၃၄၀) နှင့် ဒေါ်မိုးသက်နှင်း (၁၂/ပထမ(နိုင်)၀၂၀၈၀၃) တို့သည် စိတ်သဘောထားချင်း မတိုက်ဆိုင်ပါသဖြင့် (၁၂-၅-၂၀၁၅)နေ့တွင် ဒဂုံမြို့သစ် (မြောက်ပိုင်း) မြို့နယ်တရားရုံး၌ တရားဝင် ကွာရှင်းပြီးစီးပါကြောင်း သိစေအပ်ပါသည်။

ဦးဆွေတင့်
(၁၂/ပထမ(နိုင်)၀၂၄၃၄၀)

တစ်ဦးတည်းဖြစ်ပါကြောင်း
မော်လမြိုင်ကျွန်းမြို့နယ်၊ ဝဲဒေါင်-ဝက်ကွင်း အထက် (ခွဲ)မှ မစုဝေအောင်၏ ဖခင် ဦးအောင်မင်းဆွေ(ခ)ဦးမင်းမင်းမှာ တစ်ဦးတည်းဖြစ်ပါသည်။

လူပျောက်ကြော်ငြာ

အထက်ဖော်ပြပါဓာတ်ပုံရှင် မစန္ဒာဝင်း ၈/ပမက(နိုင်)၀၇၄၈၉၃၃ သည် မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ပခုက္ကူမြို့ မပုက္ကူမြို့ အမှတ် (၂)စွန်သိုက်ရပ် အောင်တော်လှမ်းနေအိမ်မှ ၂၀-၁-၂၀၁၇ တွင် လက်ဝတ်ရတနာအပြည့်အစုံနှင့် ငွေသားအချို့တို့ဖြင့် ထွက်ခွာသွားရာ ပြန်လည်ရောက်ရှိလာခြင်းမရှိဘဲ ပျောက်ဆုံးနေပါသဖြင့် တွေ့ရှိပါက အောက်ပါဖုန်းနံပါတ်များသို့ ဆက်သွယ်ပေးပါရန် မေတ္တာရပ်ခံအပ်ပါသည်။

သွေးဆောင်ဖြားယောင်းပြီး လက်ခံထားသူများအား တရားဥပဒေအရ အရေးယူမည်ဖြစ်ပါကြောင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။
ဖုန်း-၀၉-၃၃၂၂၉၆၇၊ ၀၆၂-၂၂၉၃၅၊ ၀၉-၇၆၇၉၆၅၅၂၂
မောင်ကျော်သက် ၈/ပမက(နိုင်)၀၅၀၁၃၀

သမီးအဖြစ်မှအမွေပြတ်စွန့်လွှတ်ခြင်း

ကျွန်တော် ဦးစိုင်းမောင်ဝင်း ၁/မကန(နိုင်)၀၈၂၄၄၁ နှင့် ကျွန်မ ဒေါ်နန်းအောင် ၁/မကန(နိုင်)၀၇၁၃၅၄၅၅ သမီး မဒွေးအင်းအောင် ၁/မကန(နိုင်)၀၅၄၆၄၄၄၄ သို့မဟုတ်မိသားစုအဖွဲ့အစည်းမှ မိမိဆန္ဒအလျောက် ပြုမူသွားပါသဖြင့် ယနေ့မှစ၍ သမီးအဖြစ်မှ အမွေပြတ်စွန့်လွှတ်လိုက်သည်။ (စုံစမ်းမေးမြန်းခြင်းသည်ခံပါ။)

ဦးစိုင်းမောင်ဝင်း- ဒေါ်နန်းအောင်

မိုးညှင်းမြို့နယ်၌ အမိုးနီယမ်နိုက်ထရိတ်အိတ်များ ဖမ်းဆီးရမိ၊ ဒေသန္တရလက်လုပ်မိုင်း တွေ့ရှိ

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၁ - ကချင်ပြည်နယ် မိုးညှင်းမြို့နယ်အတွင်းရှိ အင်ကြင်းကျွန်းကျေးရွာ လမ်းဆုံ၌ တပ်မတော်သားများ၊ မြန်မာနိုင်ငံ ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် ယမန်နေ့ မွန်းလွဲပိုင်းက UD အမျိုးအစား ၁၂ ဘီးယာဉ်များပေါ်မှ အမိုးနီယမ်နိုက်ထရိတ်အိတ်များ ဖမ်းဆီးရမိခဲ့သည်။

တပ်မတော်သားများ၊ မြန်မာနိုင်ငံ ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် ယမန်နေ့ မွန်းလွဲ ၁၂ နာရီခွဲခန့်က ယာဉ်ဝင်ထွက် သွားလာမှုများကို စစ်ဆေးစဉ် မန္တလေးမှ ဇားကန်ဘက်သို့ ယာဉ်မောင်း မိုးကျော်နှင့် ဝေဇင်လတ်

မောင်းနှင်လာသော UD အမျိုးအစား ၁၂ ဘီးယာဉ်များပေါ်မှ အမိုးနီယမ်နိုက်ထရိတ် အိတ် ၆၀၀၊ ကာလတန်ဖိုး ငွေကျပ် သိန်း ၃၀၀ ခန့်ကို ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ပြီး ၎င်းတို့ကို မိုးညှင်းမြို့နယ် ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ရုံးသို့ စနစ်တကျလွှဲပြောင်းပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အလားတူ ကချင်ပြည်နယ် မိုးညှင်း မြို့နယ်နှင့် မော်ဟန်မြို့နယ် သွားသည့် ၁၀ မိုင်ရွာသစ်နှင့် မော်ဟန်မြို့ကြား၌ ယမန်နေ့ညနေ ၅ နာရီခန့်က မိုင်းတစ်လုံး တွေ့ရှိခဲ့ပြီး တပ်မတော်သားများ သွားရောက်ရှင်းလင်းရာ အဆိုပါ မိုင်းမှာ စစ်ကျန်ပုံသီးဖြစ်ပြီး အဝေးထိန်း စနစ်ဖြင့် ဖောက်ခွဲရန်အတွက် စီစဉ်



ထားသော မိုင်းဖြစ်ကြောင်း စစ်ဆေးကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ တွေ့ရှိရသဖြင့် သက်မဲ့ပြုလုပ်နိုင်ခဲ့ (သတင်းစဉ်) ဓာတ်ပုံ-နီတိုး

တရုတ်ပြည်သို့ ထွက်ပြေးတိမ်းရှောင်နေသော လူကုန်ကူးသူအမျိုးသမီးတစ်ဦးကို ဖမ်းဆီးရမိ

လွယ်ဂျယ် ဖေဖော်ဝါရီ ၁ - တရုတ်ပြည်သို့ ထွက်ပြေးတိမ်းရှောင်နေသော အမျိုးသမီးတစ်ဦးကို လွယ်ဂျယ် လူကုန်ကူးတပ်စိတ် (၂)က ဇန်နဝါရီ ၃၀ ရက်က လွယ်ဂျယ်မြို့ ဟိုတယ်တစ်ခု၌ ဖမ်းဆီးရမိလိုက်သည်။

ဖြစ်စဉ်မှာ ဇန်နဝါရီ ၃၀ ရက် မြစ်ကြီးနားမြို့မရဲစခန်း ၂၀၁၇၊ လကက ပုဒ်မ ၂၄/၂၆(ခ)၊ (၂)လကတစု(၁၂) မြစ်ကြီးနားမြို့မှ လွယ်ဂျယ် လူကုန်ကူး တပ်စိတ် (၂)ထံသို့ လူကုန်ကူးသူ မနူးနူး (ခ)မခေါလွေ(ခ) အက်လီဇဘက် ကို ကူညီစုံစမ်းဖမ်းဆီးပေးရန် အကြောင်းကြားချက်အရ တရုတ်နိုင်ငံ ရင်ကျန်းမြို့တွင် ရောက်ရှိနေသော မနူးနူး ကို ဖမ်းဆီးရမိသူ ကျော်နိုင်နှင့် ဖုန်းဆက်သွယ်စေခဲ့ပြီး လွယ်ဂျယ်မြို့ ဟိုတယ်တစ်ခုသို့ ဇန်နဝါရီ ၃၀ ရက်က ရောက်ရှိလာစဉ် လွယ်ဂျယ် လူကုန်ကူး တပ်စိတ် (၂) ဒုရဲမှူး အောင်လွင်နှင့်

တပ်ဖွဲ့၊ နယ်မြေခံရဲတပ်ဖွဲ့တို့က ဖမ်းဆီး ရမိလိုက်သည်။

သို့ဖြစ်၍ မနူးနူး(ခ)မခေါလွေ(ခ) အက်လီဇဘက် မိုးကောင်းမြို့နယ် စီတုံ ကျေးရွာနေသူကို မြစ်ကြီးနား မြို့မ ရဲစခန်းက ဆက်လက်အရေးယူ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

ရင်ငြိမ်းပန်း(လွယ်ဂျယ်)



မူးယစ်ဆေးဝါးသုံးစွဲနေသူများကို နယ်မြေခံပူးပေါင်းအဖွဲ့က ဖမ်းဆီး

တောင်ကြီး ဖေဖော်ဝါရီ ၁ - ရှမ်းပြည်နယ်တောင်ပိုင်း လွိုင်လင်ခရိုင် နှစ်စန်မြို့နယ် အမှတ်(၄) ကျေးရွာစက်မှုဇုန်(၂)ရှိ ခြံတစ်ခုအတွင်း၌ ယာယီတစ်လုံးအတွင်း၌ ဇန်နဝါရီ ၃၀ ရက်က မူးယစ်ဆေးဝါးသုံးစွဲရောင်းချနေကြောင်း သတင်းအရ

သက်ဆိုင်ရာနယ်မြေခံအဖွဲ့က ဖမ်းဆီးခဲ့ရာ မူးယစ် ဆေးဝါးသုံးစွဲသူများနှင့် သိမ်းဆည်းရမိခဲ့သည်။

အဆိုပါ ယာယီမိုးကာတဲအတွင်း လှဝင်းဦး၊ ရဲဝင်းနိုင်၊ အောင်မျိုးဦး၊ စိုးညီညီထက်တို့ မူးယစ်ဆေးဝါးသုံးစွဲရန် ဆောင်ရွက်ထားကြောင်း သိရသည်။ (၁၆၄)

ရောက်ရှိနေသည်ကို တွေ့ရှိရသဖြင့် ရာဇဗေဒ စိတ်ကြွ ရူးသွပ်ဆေးပြား ၄၉၇ ပြား အလေးချိန် ၄၉ ဒဿမ ၇ ဂရမ် ခန့်နှင့် ဆိုင်ကယ်တစ်စီးကို ရှာဖွေတွေ့ရှိ သိမ်းဆည်းခဲ့ပြီး အဆိုပါလေးဦးကို နှစ်စန်မြို့နယ် မြို့မရဲစခန်းက အရေးယူ ဆောင်ရွက်ထားကြောင်း သိရသည်။ (၁၆၄)

ပြလိုကျေးရွာ၌ ပိုင်ယာရှော့ဖြစ်ပြီး မီးလောင်မှုဖြစ်ပွား

အောင်လံ ဖေဖော်ဝါရီ ၁ - မကွေးတိုင်းဒေသကြီး အောင်လံမြို့နယ် ပြလိုကျေးရွာ ဦးဂျိုး၏ နေအိမ်၌ ဖေဖော်ဝါရီ ၁ ရက် နံနက် ၉ နာရီ ၅၅ မိနစ်ခန့်က ထမင်းပေါင်းအိုးဖြင့် ထမင်းချက်ပြုတ်စဉ် ပိုင်ယာရှော့ဖြစ်ပြီး ၎င်း၏ (၃)ဝင်မြေစိုက် သွပ်မိုးထရံကာ ပျဉ်ခင်းအိမ်မှာ မီးလောင်မှု ဖြစ်ပွားခဲ့သည်။

မီးလောင်မှုကြောင့် အိမ်ချင်းကပ်လျက်ရှိသော ဦးဌေးဝင်း၏ သွပ်မိုး ထရံကာ ပျဉ်ခင်းအိမ်သို့ ကူးစက်လောင်ကျွမ်းခဲ့ရာ ပြလိုရဲတပ်ဖွဲ့စခန်းမှ ရဲအုပ်လှမြင့်၊ စကား တောင်ရဲတပ်ဖွဲ့စခန်းမှ ရဲအုပ်ကျော်စွာလတ်နှင့် တပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ ပြလိုကျေးရွာ အရန် မီးသတ်တပ်ဖွဲ့အုပ်စွဲမှူး ဦးမျိုးဝင်းနှင့် တပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ ကျေးရွာသူ ကျေးရွာသားများ ပိုင်းဝန်းငြိမ်းသတ်ခဲ့ရာ ၁၀ နာရီ ၁၅ မိနစ်တွင် မီးညွှန်ကျိုးခဲ့သည်။ ထို့ကြောင့် ဦးဂျိုး ကို ဒုရဲဝင်ရဲစခန်းမှ အမှုဖွင့်အရေးယူဆောင်ရွက်ထားကြောင်း သိရသည်။

သိန်းလွင်(အောင်လံ)

တရားမဝင်သစ်များနှင့် လက်နက်/ခဲယမ်းများ သိမ်းဆည်းရမိ

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၁ - ကယားပြည်နယ် မယ်စွဲမြို့ဝန်းကျင်တစ်ဝိုက်၌ တပ်မတော်စစ်ကြောင်းနှင့် ပူးပေါင်း အဖွဲ့သည် နယ်မြေရှင်းလင်းရေးဆောင်ရွက်စဉ် ယနေ့ နံနက် ၉ နာရီခွဲခန့်က မယ်စွဲမြို့၏ အနောက်တောင်ဘက် ၄ မိုင်ခန့်အကွာ၌ တရားမဝင် ကျွန်း၊ သစ်ရာ၊ ပျဉ်ကတိုးနှင့် အင်ကြင်းအမျိုးအစား သစ်လုံး စုစုပေါင်း ၃၀ လုံး(ခန့်)နှင့် ၇ ဒဿမ ၁ တန်ခန့်နှင့် သစ်ရွက်များဖြင့် ဖုံးအုပ်ထားသည့် ပြိုင်-၂၂ သေနတ် တစ်လက်၊ ယင်းကျည်အိမ် တစ်ခုနှင့် ယင်းကျည် လေးတောင့်တို့ကို ပိုင်ရှင်မဲ့ တွေ့ရှိသိမ်းဆည်းရမိခဲ့သည်။ အဆိုပါ သိမ်းဆည်းရမိသစ်များကို မယ်စွဲမြို့သစ်တောဦးစီးဌာနသို့ စနစ်တကျ လွှဲပြောင်းအပ်နှံခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ (သတင်းစဉ်)

မီးရထားဝန်ထမ်းတစ်ဦး ရေမြောင်းထဲပြုတ်ကျ သေဆုံး

မော်လမြိုင် ဖေဖော်ဝါရီ ၁ - မော်လမြိုင်မြို့ မုပွန်ရပ်ကွက်ရှိ မီးရထားလမ်းဝန်ထမ်း နားနေဆောင်ရိပ်သာရှေ့ ရေမြောင်းအတွင်း ဇန်နဝါရီ ၃၀ ရက်က မီးရထားဝန်ထမ်းတစ်ဦး ရေနစ်သေဆုံးနေ ကြောင်း သိရသည်။ သေဆုံးသူမှာ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး တောင်ငူမြို့ မီးရထားဝန်ထမ်း လိုင်းဝင်း လိုင်းခန်း၌နေသူ ဦးကျော်အောင်ဖြစ်ပြီး အရက်သေစာသောက်စားကာ အဆိုပါရိပ်သာရှေ့ အကျယ် ၁၀ ပေ၊ အနက် မြောက်ပေ၊ ရေအနက် လေးပေခန့်ရှိ ရေမြောင်းဘေး၌ အပေါ့သွားရာမှ ရေမြောင်းအတွင်းသို့ ပြုတ်ကျ၍ ရေနစ်သေဆုံး နေကြောင်း သိရသည်။

ဖြစ်စဉ်နှင့်ပတ်သက်၍ မုပွန်နယ်မြေရဲစခန်းက မေ့တာအတိုင်း သေဆုံးခြင်း ဟုတ် မဟုတ် စစ်ဆေးဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

တင်ထွင့်(မော်လမြိုင်)

<p>မြန်မာတစ်ပြည်လုံး TOP TEN (အငွေဆင့်) ဆရာ ၁၂၄၂ ဖောင်ခန့်စင်ထက် (၂၀၁၅)</p>	<p>မြန်မာတစ်ပြည်လုံး TOP TEN (တတ်ယဆင့်) ဆရာ ၁၀၄၅ မဟောကေခိုင်ဦး (၂၀၁၆)</p>	<p>ALL D ဆရာ ၁၀၄၅ မဟောကေခိုင်ဦး (ရုတ်ပေါင်း ၅၆၀၊ သေဆုံးရက် ၁၀၀)</p>	<p>ဆရာ ၁၀၄၉ ဖောင်ဆက်ကောင်းခန့် ALL D</p>	<p>ALL D ဆရာ ၁၀၂၁ ဖောင်သီဟအောင်</p>	<p>ALL D ဆရာ ၁၀၄၀ မခိုင်မေဦး</p>	<p>ဆရာ ၃၇၀ မထက်အိဖြာမိုး ALL D</p>
---	---	---	--	-------------------------------------	----------------------------------	------------------------------------

‘ရလဒ်’ ကောင်းဖို့ ‘ကျောင်းကောင်း’ ရွေးပါ

ပျော်ပန်းနဲ့ လက်ခွန်

တည်ထောင်သည့် ကိုယ်ပိုင်အထက်တန်းကျောင်း

ကျောင်းကြီး၊ ကျေးရွာ၊ ဝိုင်း တက်စရာ မလိုတော့ပါ။ STUDY GUIDE နှင့် စာသင်၊ စာကျက်၊ စာစစ် စီစဉ်ပေးသည်။ ၁၀ တန်း(မတ် ၁၅)၊ ၉ တန်း(ဧပြီ ၂၇)၊ ၈၊ ၇၊ ၆၊ ၅ တန်း (မေ ၄) စသည်။ ကျောင်းကား(ကြို့/ရိ) ferry စီစဉ်ပေးသည်။

ကျောင်း ကြိုအမှတ် (၉)၊ မနော်ဟရီလမ်း၊ ဒဂုံမြို့နယ်၊ ဝန်း ၀၁ ၂၃၀ ၂၀၇၇၊ ၀၁ ၂၃၀ ၂၀၈၉၊ ၀၉ ၂၅၀ ၃၁ ၂၀၂၀

အဆင့်မြင့် ဘော်ဒါ

ပစ္စမတန်းမှ တက္ကသိုလ်ဝင်တန်းအထိ [ဧပြီ ၂၇ ကျောင်းသို့၊ ဧပြီ ၂၉ ကျောင်းသား ဘော်ဒါ ၀.၀၆ရမည်]

ဘော်ဒါ အမှတ်(၁၁၁/၁၁၃)၊ ၅၇ လမ်း၊ ပုဇွန်တောင်မြို့နယ်။ ဝန်း ၀၁ ၃၉၇၉၃၉၊ ၀၉ ၅၁၉ ၇၇၂၆၊ ၀၉ ၅၁၇ ၆၅၄၃၊

FORWARD အဆင့်မြင့် တာဝန်ပိုင်း

၁၀ တန်း၊ ၉ တန်း၊ ၈ တန်း (ဘာသာစုံ)

၁၀ တန်း | ဉာဏ်ရည်မြင့်(၉)ယောက်ပိုင်း | အထူးသီးသန့် ရှိသည်။

၁၀ တန်း(မတ် ၁၅)၊ ၉ တန်း(ဧပြီ ၂၇)၊ ၈ တန်း(ဧပြီ ၂၉)၊ ၀.၆၂၅။

ပိုင်း အမှတ်(၄၄)၊ ဝိုင်းရာညွန့်လမ်း၊ ဒဂုံမြို့နယ်။ ဝန်း ၀၁ ၂၄၉ ၆၄၉၊ ၀၁ ၃၀၅ ၀၉၇၊

၂၀၁၇-၂၀၁၈ ပညာသင်နှစ်အတွက် ကျောင်းအပ် လက်ခံပါပြီ [ကြိုအပ်ခြင်းဖြင့် သေချာမှုကို ရယူပါ]

ကျောင်း(ဒို့) ဘော်ဒါ(ဒို့) စာသင်ပိုင်း ကြိုက်ရာ ရွေးချယ် အပ်နှံနိုင်သည်။

Hot Line: 01 249 649, 01 230 2009, 09 250 31 2020, 09 519 7726

ဆရာအာသာ SUCCESS Language Academy (မြို့လယ်ကျောင်း) အမှတ်(၁၁၉)၊ Y.W.C.A ဘိုကလေးရေးလမ်း၊ လှည်းတန်းကျောင်းခွဲ

နယ်လမ်း၊ ဝန်း ၀၁ ၂၃၀ ၂၀၇၇၊ ၀၁ ၂၃၀ ၂၀၈၉၊ ၀၉ ၂၅၀ ၃၁ ၂၀၂၀

ကလေးများအတွက် နွေရာသီအင်္ဂလိပ်စာ

သူငယ်တန်းဖြေမှ (၉)တန်းဖြေအတွက် 4-Skill English (Level 1 to 5)

Morning : 10 to 12 a.m. Evening : 3 to 5 p.m. Mon to Thurs (တစ်ပတ် ၄ ရက်)

March 13 စပယ် သင်တန်းကြေး-၇၀၀၀၀/ ကျောင်းကားစရိတ်ခံနိုင်ပါသည်။

လုပ်ငန်းခွင်ဝင်၊ နိုင်ငံခြားသွားလိုသူ နှင့် အလုပ်ကောင်းရလိုသူများအတွက်

BASIC ENGLISH SPEAKING 1-4:00 (Sat+Sun) 29 Jan 6-7:30 (Mon-Thurs) 30 Jan 9-12:00 (Sat+Sun) 4 Feb 1-2:30 (Mon-Thurs) 6 Feb	PRE-INTERMEDIATE (4-Skill English) 6-7:30 (Mon-Thurs) 30 Jan 3:30-5 (Mon-Thurs) 6 Feb 1-4:00 (Sat+Sun) 18 Feb 10-11:30 (Mon-Thurs) 20 Feb 9-12:00 (Sat+Sun) 25 Feb	BASIC ENGLISH SPEAKING 10-11:30 (Mon-Thurs) 30 Jan 3:30-5 (Mon-Thurs) 30 Jan 7:30-9 (Mon-Thurs) 13 Feb 1-2:30 (Mon-Thurs) 22 Feb	BASIC GRAMMAR 7:30-10:30 (Sat+Sun) 29 Jan
BASIC FOUR SKILLS ENGLISH 6-7:30 (Mon-Thurs) 30 Jan 1-4:00 (Sat+Sun) 4,11 Feb 1-2:30 (Mon-Thurs) 6 Feb 3:30-5 (Mon-Thurs) 13 Feb 9-12:00 (Sat+Sun) 18 Feb 1-3:00 (Mon-Thurs) 22 Feb	INTERMEDIATE (ACADEMIC ENGLISH) 1-2:30 (Mon-Thurs) 13 Feb 9:30-12:30 (Sat+Sun) 26 Feb	BASIC FOUR SKILLS ENGLISH 3:30-5 (Mon-Thurs) 30 Jan 6-7:30 (Mon-Thurs) 6 Feb 10-11:30 (Mon-Thurs) 8 Feb 1-2:30 (Mon-Thurs) 13 Feb	PRE-INTERMEDIATE (4-Skill English) 7:30-9 (Mon-Thurs) 30 Jan 6-7:30 (Mon-Thurs) 6 Feb 9-12:00 (Sat+Sun) 26 Feb
BASIC GRAMMAR 10-11:30 (Mon-Thurs) 20 Feb	IELTS (Preparation) 1-3:30 (Mon-Thurs) 30 Jan 1-4:30 (Sat+Sun) 4 Feb	INTERMEDIATE (ACADEMIC ENGLISH) 3:30-5 (Mon-Thurs) 30 Jan 6-7:30 (Mon-Thurs) 6 Feb 10-11:30 (Mon-Thurs) 8 Feb 1-2:30 (Mon-Thurs) 13 Feb	INTERMEDIATE (ACADEMIC ENGLISH) 3:30-6:30 (Sat+Sun) 4 Feb 6-7:30 (Mon-Thurs) 6 Feb

(၆+၇) တန်း ဖြေထားသူများအတွက် ၈ တန်းအထောက်အကူပြု Grammar သင်တန်းများ သင်တန်းကြေး-၄၅၀၀၀/

7:30-9 (Mon to Thurs) Mar 13
1-2:30 (Mon to Thurs) Mar 13

တက္ကသိုလ်ဝင်တန်းအထောက်အကူပြု Letter Writing + Essay (၆+၇) တန်းဖြေ - Level 1 (၈+၉) တန်းဖြေ - Level 2 သင်တန်းကြေး-၄၅၀၀၀/

7:30-10:30 (Sat+Sun) Mar 4 } စပါ
12-3:00 (Sat+Sun) Mar 4 } မည်

(၈+၉) တန်းဖြေထားသူများအတွက် တက္ကသိုလ်ဝင်တန်းအထောက်အကူပြု Letter Writing + Essay သင်တန်းများ ၄၅၀၀၀/

7:30-10:30 (Sat+Sun) 5 Mar
7:30-9:00 (Mon to Thurs) 6 Mar

(၆+၇) တန်း ဖြေထားသူများအတွက် ၈ တန်းအထောက်အကူပြု Grammar သင်တန်း

1-4:00 (Sat+Sun) March 4 ၄၅၀၀၀/

ဖောင်းကြွပျောက် လျှောက်ထားခြင်း

ယာဉ်အမှတ် 7G/1231၏ ဖောင်း ကြွန်ပါတ်ပြားပျောက်ဆုံး၍ ထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသဖြင့် ယခင်ဖောင်းကြွန်ပါတ်ပြား ပျက်ပြယ်ပါကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။ ကညန၊ ခရိုင်ရုံး(ရန်ကုန်အောက်ပိုင်း)

ယာဉ်မှတ်ပုံတင်စာအုပ် မိတ္တူလျှောက်ထားခြင်း

ယာဉ်အမှတ် ၂၁၁/၅၀၉၇၇ Jianshe JS 110 ယာဉ်လက်ဝယ်ရှိသူ ဦးမြင့်ထွန်း နိုင် ၇/၁၀၀၀(နိုင်)၁၀၀၂၇၇က(ကမ-၃) ပျောက်ဆုံး၍ မိတ္တူထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသည်။ ကန့်ကွက်လိုပါက နိုင်လိုသော အထောက်အထားများဖြင့် ကြော်ငြာသည့် ရက်မှ ၁၅ ရက်အတွင်း အောက်ဖော်ပြပါရုံးသို့ လူကိုယ်တိုင် လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ ကညန၊ ခရိုင်ရုံး (သာယာဝတီ)

၂၀၁၇-၂၀၁၈ ဘဏ္ဍာနှစ် အမျိုးသားစီမံကိန်းဥပဒေကြမ်း

အများပြည်သူသိရှိလေ့လာအကြံပြုနိုင်ပါရန် ဖော်ပြခြင်းဖြစ်ပါသည်။

ယမန်နေ့မှအဆက်

- (စ) နှစ်အလိုက်ဈေးနှုန်းများအရ စုစုပေါင်းရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုတွင် နိုင်ငံပိုင် အခန်းမှ အချိုးအစားအားဖြင့် ၂၂ ဒသမ ၅၁ ရာခိုင်နှုန်း၊ သမဝါယမပိုင် အခန်းမှ အချိုးအစားအားဖြင့် ၀ ဒသမ ၀၁ ရာခိုင်နှုန်း၊ ပုဂ္ဂလိကပိုင် အခန်းမှ အချိုးအစားအားဖြင့် ၇၇ ဒသမ ၄၈ ရာခိုင်နှုန်း ရင်းနှီးမြှုပ်နှံရန်၊
- (ဆ) နှစ်အလိုက်ဈေးနှုန်းများအရ ပြည်ပပို့ကုန်ကို ကျပ် ၁၆၅၉၀ ဒသမ ၀ ဘီလီယံတင်ပို့ရန်နှင့် ပြည်ပသွင်းကုန်ကို ကျပ် ၁၇၇၅၅ ဒသမ ၀ ဘီလီယံ တင်သွင်းရန်၊

(ဇ) လူတစ်ဦးစီ၏ ပျမ်းမျှ ထုတ်လုပ်မှုနှင့် ဝန်ဆောင်မှုတန်ဖိုး (Per Capita GDP)ကို နှစ်အလိုက်ဈေးနှုန်းအရ ကျပ် ၁,၅၃၃,၂၀၅ မှ ၁,၇၀၀,၅၈၂ သို့ဖြစ်ပေါ်လာရန်၊

အခန်း(၃) အထွေထွေ

၅။ သက်ဆိုင်ရာဌာနနှင့် အဖွဲ့အစည်းများသည် ပူးတွဲ (၁)(၂)(၃)(၄)(၅)(၆) နှင့်(၇) တို့တွင် ဖော်ပြထားသော စီမံကိန်းရည်မှန်းချက်များကို အဆက်အစပ်မိမိ ပေါင်းစပ်စွဲစည်း အကောင်အထည်ဖော်ကြရန်ဖြစ်သည်။ သက်ဆိုင်ရာဌာန၊ အဖွဲ့

အစည်းများအလိုက်၊ ဒေသအလိုက် လိုအပ်သော လုပ်ငန်းအစီအစဉ်များနှင့် ညွှန်ကြားချက်များကို အသေးစိတ်ရေးဆွဲ ဆောင်ရွက်နိုင်သည်။
၆။ သက်ဆိုင်ရာဌာနနှင့် အဖွဲ့အစည်းများသည် စီမံကိန်းများ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရာတွင် စီမံကိန်းများအား လေ့လာဆန်းစစ်၍ နိုင်ငံတော်နှင့် နိုင်ငံသားများ အကျိုးစီးပွားအတွက် အမှန်တကယ် အကျိုးဖြစ်ထွန်းစေမည့် စီမံကိန်းများအား ဆက်လက်အကောင်အထည်ဖော်ရမည်။ သို့ရာတွင် အကျိုးစီးပွား ဖြစ်ထွန်းမှု မရှိသော စီမံကိန်းများအား ငြင်းပယ်ခြင်း၊ ဆိုင်းငံ့ခြင်း၊ လျှော့ချ၍ ခွင့်ပြုခြင်းများ ဆောင်ရွက်ရမည်။
၇။ အမျိုးသားစီမံကိန်းကို အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရာတွင် နိုင်ငံတော်မှ ချမှတ်ထားသည့် စီးပွားရေးမူဝါဒများနှင့်အညီ ချိတ်ဆက်ပေါင်းစပ် ဆောင်ရွက်ရမည် ဖြစ်သည်။
၈။ သက်ဆိုင်ရာဌာနနှင့် အဖွဲ့အစည်းများသည် နိုင်ငံတော်နှင့် နိုင်ငံသားအတွက် လက်ဝင်၊ ရေတိုနှင့်ရေရှည် အကျိုးဖြစ်ထွန်းစေပြီး ထာဝရရှင်သန်စေမည့် အမျိုးသားဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးစီမံကိန်းဖြစ်သော လူသားအရင်းအမြစ်များ ဖွံ့ဖြိုးရေး စီမံကိန်းအတွက် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုကိုလည်း အလေးထားဆောင်ရွက်ရမည်။

ပူးတွဲ-၃

ပူးတွဲ-၅

၂၀၁၇-၂၀၁၈ ဘဏ္ဍာနှစ် အမျိုးသားစီမံကိန်းအရ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များ၏ စုစုပေါင်းထုတ်လုပ်မှုနှင့် ဝန်ဆောင်မှုတန်ဖိုးရည်မှန်းချက် (၂၀၁၀-၂၀၁၁ ဘဏ္ဍာနှစ်၊ ပုံမှန်ဈေးနှုန်းအရ)

၂၀၁၇-၂၀၁၈ ဘဏ္ဍာနှစ် အမျိုးသားစီမံကိန်းအရ ကဏ္ဍအလိုက် စုစုပေါင်းပြည်တွင်းထုတ်လုပ်မှုနှင့် ဝန်ဆောင်မှုတန်ဖိုးရည်မှန်းချက် (နှစ်အလိုက်ဈေးနှုန်းအရ)

အမှတ်စဉ်	တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်	၂၀၁၆-၂၀၁၇ ဘဏ္ဍာနှစ် (နှစ်ကုန်ခန့်မှန်းခြေ)			၂၀၁၇-၂၀၁၈ ဘဏ္ဍာနှစ် (အမျိုးသားစီမံကိန်း)		
		တန်ဖိုး	ပါဝင်မှု အမျိုး (ရာခိုင်နှုန်း)	တိုးတက်မှုနှုန်း (ရာခိုင်နှုန်း)	တန်ဖိုး	ပါဝင်မှု အမျိုး (ရာခိုင်နှုန်း)	တိုးတက်မှုနှုန်း (ရာခိုင်နှုန်း)
၁	ကချင်ပြည်နယ်	၁,၁၂၈,၆၅၉.၂	၁.၉	၂.၃	၁,၁၉၆,၇၉၉.၉	၁.၉	၆.၀
၂	ကယားပြည်နယ်	၂၀၀,၉၀၆.၁	၀.၃	၃.၀	၂၀၄,၂၇၀.၄	၀.၃	၁.၆
၃	ကရင်ပြည်နယ်	၁,၁၃၉,၀၁၉.၇	၁.၉	၇.၁	၁,၂၁၅,၇၁၁.၄	၁.၉	၆.၇
၄	ချင်းပြည်နယ်	၂၄၅,၁၇၈.၄	၀.၄	၁၇.၅	၂၇၄,၉၂၉.၀	၀.၄	၄.၀
၅	စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး	၇,၂၉၄,၅၇၅.၁	၁၂.၂	၆.၈	၇,၈၈၉,၈၇၉.၅	၁၂.၄	၈.၂
၆	တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး	၂,၁၂၃,၈၀၀.၉	၃.၅	၄.၄	၂,၂၁၈,၄၈၉.၂	၃.၅	၄.၅
၇	ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး	၅,၁၅၈,၅၈၆.၅	၈.၇	၅.၄	၅,၄၉၀,၇၃၅.၈	၈.၆	၆.၀
၈	မကွေးတိုင်းဒေသကြီး	၅,၅၂၅,၅၄၇.၅	၉.၃	၃.၆	၅,၉၃၈,၇၆၄.၈	၉.၃	၇.၅
၉	မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး	၆,၇၅၂,၉၈၇.၄	၁၁.၃	၆.၇	၇,၂၃၇,၀၉၅.၉	၁၁.၃	၇.၂
၁၀	မွန်ပြည်နယ်	၂,၅၄၄,၆၅၅.၇	၄.၃	၆.၂	၂,၆၇၉,၇၆၀.၉	၄.၂	၅.၃
၁၁	ရခိုင်ပြည်နယ်	၂,၁၂၂,၃၇၄.၉	၃.၅	၃.၈	၂,၂၀၉,၉၁၁.၅	၃.၅	၄.၁
၁၂	ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး	၁၄,၄၃၃,၃၈၅.၆	၂၄.၂	၇.၇	၁၅,၆၅၃,၇၀၈.၄	၂၄.၅	၈.၅
၁၃	ရှမ်းပြည်နယ်	၃,၇၃၀,၈၄၅.၅	၆.၃	၄.၆	၃,၉၄၅,၅၄၅.၄	၆.၂	၅.၈
၁၄	ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး	၅,၉၅၅,၃၀၆.၅	၁၀.၀	၂.၅	၆,၃၃၄,၄၅၀.၄	၉.၉	၆.၄
၁၅	နေပြည်တော်ကောင်စီနယ်မြေ	၁,၂၉၂,၉၄၁.၈	၂.၂	၄.၉	၁,၃၆၂,၉၆၆.၄	၂.၁	၅.၄

ပူးတွဲ-၄

၂၀၁၇-၂၀၁၈ ဘဏ္ဍာနှစ် အမျိုးသားစီမံကိန်းအရ ကဏ္ဍကြီးများအလိုက် စုစုပေါင်းပြည်တွင်းထုတ်လုပ်မှုနှင့် ဝန်ဆောင်မှုတန်ဖိုးရည်မှန်းချက် (နှစ်အလိုက်ဈေးနှုန်းအရ)

အမှတ်စဉ်	ကဏ္ဍကြီး/ကဏ္ဍ	၂၀၁၆-၂၀၁၇ ဘဏ္ဍာနှစ် (နှစ်ကုန်ခန့်မှန်းခြေ)			၂၀၁၇-၂၀၁၈ ဘဏ္ဍာနှစ် (အမျိုးသားစီမံကိန်း)		
		တန်ဖိုး	ပါဝင်မှု အမျိုး (ရာခိုင်နှုန်း)	တိုးတက်မှုနှုန်း (ရာခိုင်နှုန်း)	တန်ဖိုး	ပါဝင်မှု အမျိုး (ရာခိုင်နှုန်း)	တိုးတက်မှုနှုန်း (ရာခိုင်နှုန်း)
၁	လယ်ယာကဏ္ဍကြီး	၂၀,၄၉၂,၉၆၄.၄	၂၅.၃	၂၀,၇၉၄,၈၈၅.၃	၂၃.၈	၆.၄	
၁	လယ်ယာ	၁၃,၉၅၇,၂၉၈.၀	၁၇.၂	၁၄,၇၅၃,၃၀၆.၂	၁၆.၁	၅.၇	
၂	သားငါး	၆,၄၈၃,၄၉၇.၇	၈.၀	၆,၉၇၀,၉၀၄.၆	၇.၆	၇.၅	
၃	သစ်တော	၅,၀၅၂,၁၆၈.၇	၆.၃	၅,၀၆၀,၆၇၀.၅	၆.၁	၃.၉	
၄	စက်မှုကဏ္ဍကြီး	၂၈,၃၄၇,၂၀၃.၅	၃၄.၉	၃၂,၅၃၃,၈၂၁.၇	၃၅.၉	၁၅.၅	
၁	စွမ်းအင်	၃,၀၇၉,၇၉၁.၇	၃.၈	၃,၀၄၄,၁၄၅.၇	၃.၃	၁.၂	
၂	သတ္တုနှင့်တွင်းထွက်ပစ္စည်း	၅,၀၉၅,၅၇၆.၉	၆.၃	၅,၂၆၆,၆၆၈.၁	၆.၈	၆.၆	
၃	စက်မှုလက်မှု	၁၈,၂၀၃,၁၅၅.၂	၂၂.၄	၂၁,၈၁၅,၅၂၆.၈	၂၅.၉	၁၉.၈	
၄	လျှပ်စစ်ဓာတ်အား	၁,၁၈၇,၁၄၉.၃	၁.၅	၁,၂၅၃,၄၇၀.၉	၁.၄	၅.၆	
၅	ဆောက်လုပ်မှု	၅,၁၅၅,၅၂၈.၄	၆.၃	၅,၉၃၈,၇၆၄.၈	၆.၅	၁၄.၇	
၆	ဝန်ဆောင်မှုကဏ္ဍကြီး	၃၂,၂၈၇,၈၁၆.၅	၃၉.၈	၃၆,၇၀၀,၇၂၅.၇	၄၀.၃	၁၃.၉	
၁	ပို့ဆောင်ရေး	၉,၀၅၈,၉၄၅.၁	၁၁.၂	၉,၉၀၉,၉၄၅.၇	၁၀.၉	၁၀.၂	
၂	ဆက်သွယ်ရေး	၁,၆၇၂,၉၄၈.၈	၂.၁	၁,၇၆၀,၉၉၃.၂	၁.၉	၅.၃	
၃	ငွေရေးကြေးရေး	၂,၀၅၃,၄၈၃.၁	၂.၅	၂,၂၀၉,၉၁၁.၅	၂.၄	၁၀.၅	
၄	လူမှုရေးနှင့်စီမံခန့်ခွဲရေး	၂,၈၀၃,၃၁၁.၇	၃.၄	၂,၉၂၈,၆၆၄.၇	၃.၂	၄.၅	
၅	ငှားရမ်းခနှင့်အခြားဝန်ဆောင်မှု	၂,၂၃၅,၇၃၁.၆	၂.၈	၂,၃၅၃,၂၄၄.၇	၃.၀	၂.၁	
၆	ကုန်သွယ်မှု	၁၆,၃၁၁,၄၉၆.၂	၂၀.၁	၁၉,၁၆၃,၉၂၅.၂	၂၁.၁	၁၇.၅	
၇	စုစုပေါင်းပြည်တွင်းထုတ်လုပ်မှုနှင့် ဝန်ဆောင်မှုတန်ဖိုး (ဂျီဒီပီ)	၈၀,၁၂၉,၉၈၃.၄	၁၀၀.၀	၉၁,၃၁၄,၄၃၂.၇	၁၀၀.၀	၁၂.၆	

ပူးတွဲ-၆

၂၀၁၇-၂၀၁၈ ဘဏ္ဍာနှစ် အမျိုးသားစီမံကိန်းအရ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များ၏ စုစုပေါင်းထုတ်လုပ်မှုနှင့် ဝန်ဆောင်မှုတန်ဖိုးရည်မှန်းချက် (နှစ်အလိုက်ဈေးနှုန်းအရ)

အမှတ်စဉ်	တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်	၂၀၁၆-၂၀၁၇ ဘဏ္ဍာနှစ် (နှစ်ကုန်ခန့်မှန်းခြေ)			၂၀၁၇-၂၀၁၈ ဘဏ္ဍာနှစ် (အမျိုးသားစီမံကိန်း)		
		တန်ဖိုး	ပါဝင်မှု အမျိုး (ရာခိုင်နှုန်း)	တိုးတက်မှုနှုန်း (ရာခိုင်နှုန်း)	တန်ဖိုး	ပါဝင်မှု အမျိုး (ရာခိုင်နှုန်း)	တိုးတက်မှုနှုန်း (ရာခိုင်နှုန်း)
၁	ကချင်ပြည်နယ်	၁,၅၃၂,၆၃၈.၇	၁.၉	၁,၆၅၃,၉၆၂.၃	၁.၈	၇.၉	
၂	ကယားပြည်နယ်	၂၇၈,၇၁၁.၇	၀.၃	၃၀၁,၉၉၁.၅	၀.၃	၈.၄	
၃	ကရင်ပြည်နယ်	၁,၄၇၂,၃၅၉.၆	၁.၈	၁,၆၅၅,၆၀၃.၉	၁.၈	၁၂.၄	
၄	ချင်းပြည်နယ်	၃၅၅,၈၂၁.၂	၀.၄	၃၉၃,၂၀၁.၄	၀.၄	၁၀.၅	
၅	စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး	၉,၄၉၅,၂၁၃.၈	၁၁.၇	၁၀,၈၅၅,၂၁၁.၈	၁၁.၉	၁၃.၉	
၆	တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး	၃,၃၉၄,၁၄၀.၉	၄.၂	၃,၆၄၅,၂၄၉.၂	၄.၀	၇.၅	
၇	ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး	၆,၇၁၉,၃၇၆.၂	၈.၃	၇,၁၅၅,၅၄၅.၅	၈.၂	၁၁.၉	
၈	မကွေးတိုင်းဒေသကြီး	၅,၃၃၃,၉၉၁.၆	၉.၀	၅,၅၅၆,၄၈၂.၈	၉.၀	၁၂.၉	
၉	မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး	၈,၅၈၄,၃၁၂.၀	၁၀.၆	၉,၂၅၉,၉၃၇.၇	၁၀.၇	၁၃.၇	
၁၀	မွန်ပြည်နယ်	၃,၂၃၅,၈၂၁.၁	၄.၀	၃,၅၉၃,၂၆၈.၈	၃.၉	၁၁.၀	
၁၁	ရခိုင်ပြည်နယ်	၃,၇၃၈,၃၁၉.၃	၄.၆	၃,၉၈၃,၃၃၅.၂	၄.၄	၇.၂	
၁၂	ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး	၁၉,၂၈၃,၂၀၂.၃	၂၃.၈	၂၂,၄၀၀,၉၆၄.၁	၂၄.၅	၁၆.၂	
၁၃	ရှမ်းပြည်နယ်	၄,၈၇၉,၉၈၀.၇	၆.၀	၅,၄၅၂,၁၁၁.၅	၆.၀	၁၁.၂	
၁၄	ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး	၉,၁၃၄,၇၉၃.၀	၁၁.၃	၁၀,၀၃၀,၂၆၃.၆	၁၁.၀	၉.၈	
၁၅	နေပြည်တော်ကောင်စီနယ်မြေ	၁,၅၂၉,၂၉၃.၃	၂.၁	၁,၈၈၀,၁၅၅.၀	၂.၁	၈.၇	

(ဆက်လက်ဖော်ပြပါမည်)

အင်ဂျင်နီယာလောကကို ဘယ်လိုအဆင့်မြှင့်တင်ကြမလဲ (အပိုင်း- ၂)

— သိပ္ပံစာရေးဆရာကိုကိုအောင် —

မြန်မာနိုင်ငံ အင်ဂျင်နီယာကောင်စီ၏ လုပ်ငန်းဆောင်တာများကို မြန်မာနိုင်ငံအတွင်းရှိ အင်ဂျင်နီယာများ၊ ပြည်ပနိုင်ငံများ၌ သွားရောက်အလုပ်လုပ်ကိုင်လျက် ရှိနေကြသော မြန်မာနိုင်ငံသား အင်ဂျင်နီယာများ၊ မြန်မာနိုင်ငံအတွင်းရှိ နည်းပညာတက္ကသိုလ်များ၌ ပညာသင်ယူနေကြသော အင်ဂျင်နီယာလောင်းများနှင့် ၎င်းတို့၏ မိဘဆွေမျိုးသားချင်းများ အားလုံးတို့က ရှင်းရှင်းလင်းလင်း နားလည်သဘောပေါက်လာစေရန်နှင့် ထိုကဲ့သို့ နားလည်သဘောပေါက်လာသည်နှင့်အမျှ မြန်မာနိုင်ငံ အင်ဂျင်နီယာ လောကတစ်ရပ်လုံး ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ပြီး အဆင့်အတန်း မြင့်မားလာကြစေရေးအတွက် ဝိုင်းဝန်း၍ပေးပိုင်ပါဝင် လက်တွဲဆောင်ရွက်နိုင်ကြစေရန် ရည်ရွယ်ချက်ဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံ အင်ဂျင်နီယာကောင်စီဥက္ကဋ္ဌနှင့် လည်းကောင်း၊ ကောင်စီဝင်တစ်ဦးနှင့် လည်းကောင်း၊ စည်းကမ်းထိန်းသိမ်းရေး ကော်မတီဝင်များနှင့် လည်းကောင်း အခါအားလျော်စွာ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးခဲ့သည်။

အလားတူပင် ၂၀၁၇ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီလ ၁၅ ရက် နံနက်ပိုင်းက ရန်ကင်းနည်းပညာတက္ကသိုလ် (ယခင်ရန်ကင်းစက်မှုတက္ကသိုလ်) စုဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပပြုလုပ်သော မြန်မာနိုင်ငံ အင်ဂျင်နီယာအသင်းနှစ်ပတ်လည် အသင်းသားစုံညီ ညီလာခံအထိမ်းအမှတ် အင်ဂျင်နီယာ ဘာသာရပ်ဆိုင်ရာ စာတမ်းဖတ်ပွဲ ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်ပါရန် မြန်မာနိုင်ငံ အင်ဂျင်နီယာကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ၏ ဖိတ်ကြားချက်အရ အဆိုပါ ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားသို့လည်း တက်ရောက်ခဲ့သည်။

ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားအပြီးတွင် မြန်မာနိုင်ငံ အင်ဂျင်နီယာကောင်စီဥက္ကဋ္ဌပါမောက္ခ ဒေါက်တာချာလီသန်း၊ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌများဖြစ်ကြသော ဒေါက်တာချိုဝင်းမော်နှင့် ဦးအောင်မြင့်၊ စည်းကမ်းထိန်းသိမ်းရေး ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာနွယ်နီဝေ၊ အဖွဲ့ဝင်ဒေါက်တာကျော်ကျော်မိုးတို့နှင့်သီးခြားတွေ့ဆုံခဲ့သလို... မြန်မာနိုင်ငံ အင်ဂျင်နီယာကောင်စီရုံးချုပ်၌လည်း စည်းကမ်းထိန်းသိမ်းရေး ကော်မတီဝင်များဖြစ်ကြသော ဒေါက်တာလှသန်း၊ ဒေါ်ခင်ဆွေဦးတို့နှင့်လည်းကောင်း၊ အကြီးတန်းအထူးအရာရှိ ဦးခင်မောင်သန်းနှင့်လည်းကောင်း သီးခြားစီတွေ့ဆုံဆွေးနွေးခဲ့ရာ မြန်မာနိုင်ငံ အင်ဂျင်နီယာကောင်စီ၏ လက်ရှိလုပ်ငန်းဆောင်တာများနှင့် ရေရှည်မျှော်မှန်းချက်များကို သိရှိခဲ့ရသည်။

မြန်မာနိုင်ငံ အင်ဂျင်နီယာကောင်စီ၏ ပထမအဆင့် ရည်မှန်းချက်မှာ အာဆီယံအဆင့်တွင် ပါဝင်လက်မှတ်ရေးထိုးရန်၊ ဒုတိယအဆင့် ရည်မှန်းချက်မှာ အာဆီယံ ၁၀ နိုင်ငံနှင့်တကွ အိန္ဒိယ၊ တရုတ်၊ ဟောင်ကောင်၊ ထိုင်း၊ မောရစ်သွယ်၊ ပီရူး၊ အမေရိကန်ပြည်ထောင်စု၊ ဂျပန်၊ တောင်ကိုရီးယားနှင့် ဩစတြေးလျနိုင်ငံများ ပါဝင်သည့် Federation of the Engineering Institutions of Asia and the Pacific - FEIAP အဆင့်တွင် ပါဝင်လက်မှတ်ရေးထိုးရန်နှင့် တတိယအဆင့် အိန္ဒိယရည်မှန်းချက်မှာ Washington Accord တွင် ပါဝင်လက်မှတ်ရေးထိုးရန် ဖြစ်သည်။

ကမ္ဘာပေါ်ရှိ နိုင်ငံအသီးသီး၌ အင်ဂျင်နီယာပညာ သင်ကြားပုံနည်းစနစ်မှာ တစ်ကျောင်းတစ်ဂါထာဆိုသလို ကွဲပြားနေကြသည့်အတွက် သင်ကြားပေးထုတ်ပေးလိုက်သည့် အင်ဂျင်နီယာပညာရှင်များ၏ အရည်အသွေးချင်း တူညီသည် ဟု သတ်မှတ်ကြသော နိုင်ငံတစ်ချို့က Washington Accord ဆိုသော သဘောတူစာချုပ်တစ်ခုကို ၁၉၈၉ ခုနှစ်က လက်မှတ်ရေးထိုးခဲ့ကြသည်။

အမေရိကန်ပြည်ထောင်စု၊ ဗြိတိန်၊ ကနေဒါ၊ အိုင်ယာလန်၊ နယူးဇီလန်နှင့် ဩစတြေးလျ ခြောက်နိုင်ငံတို့က ကနဦးလက်မှတ်ရေးထိုးခဲ့ကြပြီး ၁၉၉၅ ခုနှစ်တွင် ဟောင်ကောင်က လည်းကောင်း၊ ၁၉၉၉ ခုနှစ်တွင် တောင်အာဖရိကနိုင်ငံက လည်းကောင်း၊ ၂၀၀၅ ခုနှစ်တွင် ဂျပန်နိုင်ငံက လည်းကောင်း၊ ၂၀၀၆ ခုနှစ်တွင် စင်ကာပူနိုင်ငံက လည်းကောင်း၊ ၂၀၀၇ ခုနှစ်တွင် တရုတ်(တိုင်ပေ)နှင့် တောင်ကိုရီးယားနိုင်ငံတို့ကလည်းကောင်း၊ ၂၀၀၉ ခုနှစ်တွင် မလေးရှားနိုင်ငံက လည်းကောင်း၊ ၂၀၁၁ ခုနှစ်တွင် တူရကီနိုင်ငံကလည်းကောင်း၊ ၂၀၁၂ ခုနှစ်တွင် ရုရှားဖက်ဒရေရှင်းက လည်းကောင်း၊ ၂၀၁၄ ခုနှစ်တွင် အိန္ဒိယနှင့် သီရိလင်္ကာနိုင်ငံများကလည်းကောင်း ထပ်မံ၍ အသီးသီးပါဝင်ကာ လက်မှတ်ရေးထိုးခဲ့ကြသည်။

ထိုနိုင်ငံများထဲတွင် အမေရိကန်ပြည်ထောင်စုသည် အဆိုပါ ဝါရှင်တန် သဘောတူညီချက်အရ ပါဝင်လက်မှတ်ရေးထိုးထားသည့် နိုင်ငံများမှ အင်ဂျင်နီယာပညာရှင်များကိုသာ အသိအမှတ်ပြုပြီး နည်းပညာကျွမ်းကျင်သူများနှင့် နည်း

ပညာရှင်များကိုမူ အသိအမှတ်ပြုခြင်းမရှိပေ။ မြန်မာနိုင်ငံ အင်ဂျင်နီယာကောင်စီ၏ အရည်အချင်းစစ်ဆေးမှုများထဲ၌ မူ အင်ဂျင်နီယာပညာရှင်များအပြင် နည်းပညာကျွမ်းကျင်သူများနှင့် နည်းပညာရှင်များကိုပါ ထည့်သွင်း၍ လမ်းဖွင့်ပေးထားသဖြင့် Technician နှင့် Technologist များအတွက် အခွင့်အရေးတစ်ရပ်ပင် ဖြစ်သည်။

လက်ရှိတွင် မြန်မာနိုင်ငံ အင်ဂျင်နီယာကောင်စီသည် မှတ်ပုံတင် နည်းပညာကျွမ်းကျင်သူလက်မှတ် (R.Tech.) မှတ်ပုံတင်ခွင့်ရ နည်းပညာကျွမ်းကျင်သူလက်မှတ် (R.G.Tech.) မှတ်ပုံတင် အင်ဂျင်နီယာလက်မှတ် (R.E.) မှတ်ပုံတင် အကြီးတန်းအင်ဂျင်နီယာလက်မှတ် (R.S.E.) နှင့် မှတ်ပုံတင်အင်ဂျင်နီယာပညာရှင် လက်မှတ် (P.E.) လျှောက်ထားသူဦးရေ ထောင်ပေါင်းများစွာကို စိစစ်ပေးနေပြီး မှတ်ပုံတင်အင်ဂျင်နီယာလက်မှတ်၊ မှတ်ပုံတင် အကြီးတန်း အင်ဂျင်နီယာလက်မှတ်နှင့် မှတ်ပုံတင် အင်ဂျင်နီယာပညာရှင် လက်မှတ်ရရှိသူ ရာပေါင်းများစွာကို မွေးထုတ်ပေးခဲ့ပြီးဖြစ်သည်။

ထို့ပြင် မှတ်ပုံတင်အင်ဂျင်နီယာပညာရှင် လက်မှတ် (P.E.) ရရှိထားသူများအနက် အာဆီယံပဋိညာဉ်ခံ အင်ဂျင်နီယာပညာရှင် လက်မှတ် (A.C.P.E.) လျှောက်ထားသူများကို အရည်အချင်း စိစစ်ကာ ASEAN Chartered Professional Engineer Coordinating Committee - A.C.P.E.C.C သို့ ဆက်လက်ထောက်ခံ တင်ပြပေးခြင်းဖြင့် အာဆီယံပဋိညာဉ်ခံ အင်ဂျင်နီယာပညာရှင်များကိုပါ မွေးထုတ်ပေးလျက်ရှိသည်။

မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် အင်ဂျင်နီယာအတတ်ပညာ သင်ယူခဲ့မှု သမိုင်းကြောင်းကို ပြန်ပြောင်း လေ့လာကြည့်လျှင် တက္ကသိုလ်အဆင့်ဖြင့် သင်ကြားကာ အင်ဂျင်နီယာပညာ ဆိုင်ရာ သိပ္ပံဘွဲ့ B.Sc.(Engg.) ကို ပေးအပ်နိုင်ရေးအတွက် စတင်ခဲ့သောကာလမှာ ၁၉၂၄ ခုနှစ်ဖြစ်ပြီး တက္ကသိုလ်

ဘီအိုစီ ကောလိပ်တွင် တက္ကသိုလ်အဆင့် စက်မှုအင်ဂျင်နီယာ၊ လျှပ်စစ် အင်ဂျင်နီယာနှင့် မြို့ပြအင်ဂျင်နီယာ ပညာရပ်များကို သင်ကြား ပို့ချပေးခဲ့သည်။ ရန်ကင်းတက္ကသိုလ် လက်အောက်ခံ ဖြစ်သော်လည်း ထိုစဉ်ကဗြိတိသျှပိုင် ကုမ္ပဏီဖြစ်သည့် Burma Oil Company ၏ကမကထပြုမှုဖြင့် တည်ထောင် ဖွင့်လှစ်ခဲ့သော ကောလိပ်ဖြစ်သည့်အတွက် B.O.C College ဟု ခေါ်တွင်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

ဒုတိယကမ္ဘာစစ် မဖြစ်ပွားမီအချိန်အထိ ဘီအိုစီ ကောလိပ်၏ သင်ကြားရေးဆရာအများစုမှာ ဗြိတိန်နှင့် အိန္ဒိယ နိုင်ငံတို့မှ လာရောက်သင်ကြား ပို့ချပေးနေသူများ ဖြစ်ကြပြီး အနည်းစုသော ဆရာတို့ကသာလျှင် မြန်မာနိုင်ငံသားများ ဖြစ်ကြသည်။ ဒုတိယကမ္ဘာစစ်ကြီး ဖြစ်ပွားပြီးချိန်စစ်ပြီးခေတ်ကာလ အရောက်တွင်မူ အင်ဂျင်နီယာပညာရပ်ကို သင်ကြား ပို့ချပေးနိုင်သော ဆရာအရေအတွက်မှာ သိသိသာသာ လျော့နည်းသွားသည့်အတွက် ဆရာများကို ထပ်မံခေါ်ယူ ခန့်အပ်ခဲ့ရာတွင် ဗြိတိန်နိုင်ငံ လန်ဒန်တက္ကသိုလ်မှ ဆရာများ

တင်မကဘဲ အမေရိကန်နိုင်ငံ မက်ဆာချူးဆက် ပြည်နယ်ရှိ မက်ဆာချူးဆက် စက်မှုတက္ကသိုလ် (Massachusetts Institute of Technology - M.I.T) မှ ဆရာများကိုပါ ခေါ်ယူသင်ကြားစေခဲ့သည်။

M.I.T မှ ရောက်ရှိလာသော ဆရာများအနက်ပါမောက္ခ ဟောဝုဒ် (Professor Horwood) M.I.T ၏သင်ရိုးနှင့် သင်ကြားနည်းစနစ်များအတိုင်း သင်ကြားပို့ချပေးခဲ့ရုံမျှမက မြန်မာနိုင်ငံသား အင်ဂျင်နီယာကျောင်းသားများကို M.I.T သို့ စေလွှတ်သင်ယူစေခြင်း၊ မူလရှိနှင့်ပြီးဖြစ်သော အင်ဂျင်နီယာဘာသာရပ်များအပြင် ဓာတုအင်ဂျင်နီယာဘာသာရပ်၊ သတ္တုဗေဒအင်ဂျင်နီယာဘာသာရပ်၊ သတ္တုတူးဖော်ရေးအင်ဂျင်နီယာဘာသာရပ်၊ ချည်မျှင်နှင့် အထည်အင်ဂျင်နီယာ ဘာသာရပ်၊ ဝိသုကာပညာဘာသာရပ် စသည်

တို့ကိုလည်း တိုးချဲ့သင်ကြားပေးခြင်းတို့ကိုပါ မြန်မာ့ပညာရေး ဘုတ်အဖွဲ့က ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ခဲ့သည်။

M.I.T မှ အင်ဂျင်နီယာဘွဲ့၊ မဟာအင်ဂျင်နီယာဘွဲ့နှင့် ပါရဂူဘွဲ့များကို ရရှိခဲ့ကြသော မြန်မာနိုင်ငံသား အင်ဂျင်နီယာပညာရှင်တို့သည် မြန်မာနိုင်ငံသို့ ပြန်လည်ရောက်ရှိလာ ပြီးနောက် အင်ဂျင်နီယာပညာဆိုင်ရာ တက္ကသိုလ်၏ ပါမောက္ခချုပ်၊ ပါမောက္ခ၊ ကထိကစသော သင်ကြားရေး ဆရာများနှင့် သင်ကြားမှုဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲရေးပညာရှင်များအဖြစ် ပြန်လည်တာဝန်ထမ်းဆောင်ခဲ့ကြသည်။

၁၉၆၂ ခုနှစ်တွင် ရန်ကင်းတက္ကသိုလ်၏ အင်ဂျင်နီယာပညာ မဟာဌာနသည် လွတ်လပ်ပြီး သီးခြားရပ်တည်နိုင်သော မြန်မာနိုင်ငံစက်မှုတက္ကသိုလ် (Burma Institute of Technology-B.I.T) ဖြစ်လာခဲ့သည်။ အဆင့်မြင့်ပညာ ဦးစီးဌာန၏ လက်အောက်ခံဖြစ်သော ဘီအိုစီတို့သည် တစ်နှစ်ခန့်အတွင်းမှာပင် ရန်ကင်းစက်မှုတက္ကသိုလ် (Rangoon Institute of Technology-R.I.T) အဖြစ် အမည်ပြောင်းလဲသွားခဲ့သည်။

ဤသို့အားဖြင့် ကမ္ဘာ့အကောင်ဆုံးနည်းပညာ တက္ကသိုလ်ဖြစ်သော အမေရိကန်ပြည်ထောင်စု မက်ဆာချူး

ဆက် စက်မှုတက္ကသိုလ်၏ သင်ရိုးညွှန်းတမ်းနှင့် သင်ကြားမှု နည်းစနစ်များနှင့်အညီ ကမ္ဘာ့အဆင့်မီ အင်ဂျင်နီယာဘွဲ့ ရရှိခဲ့ကြသော မြန်မာလူငယ်များသည် မက်ဆာချူးဆက် စက်မှုတက္ကသိုလ်ကြီး၌ပင် မဟာအင်ဂျင်နီယာဘွဲ့နှင့် ပါရဂူဘွဲ့များကို ထပ်မံရယူကာ ၎င်းတို့ ပြန်လည်တာဝန် ထမ်းဆောင်သည့် ရန်ကင်းစက်မှု တက္ကသိုလ်၌လည်း M.I.T ၏ သင်ကြားမှုနည်းစနစ်များအတိုင်း အင်ဂျင်နီယာ ပညာရပ်များကို ထပ်ဆင့်ပေး သင်ကြားပေးခဲ့ကြခြင်းကြောင့် ရန်ကင်းစက်မှုတက္ကသိုလ် (R.I.T) ကို အကြောင်းပြုကာ နိုင်ငံတကာ အဆင့်မီ အင်ဂျင်နီယာဘွဲ့များစွာကို မွေးထုတ်ပေးနိုင်ခဲ့သည်။

ရန်ကင်းစက်မှုတက္ကသိုလ်တွင် စက်မှုအင်ဂျင်နီယာဌာန၊ မြို့ပြအင်ဂျင်နီယာဌာန၊ လျှပ်စစ်ဓွမ်းအားနှင့် လျှပ်စစ် ဆက်သွယ်ရေး အင်ဂျင်နီယာဌာန၊ ဓာတုအင်ဂျင်နီယာဌာန၊ ချည်မျှင်နှင့်အထည် အင်ဂျင်နီယာဌာန၊ သတ္တုဗေဒ အင်ဂျင်နီယာဌာန၊ သတ္တုတူးဖော်ရေး အင်ဂျင်နီယာဌာန၊ ရေနှင့် အင်ဂျင်နီယာဌာန၊ ဝိသုကာပညာဌာန စသည်တို့ကို ဖွင့်လှစ်ပြီး မက်ဆာချူးဆက် စက်မှုတက္ကသိုလ်၏ သင်ကြားရေး နည်းစနစ်များအတိုင်း သင်ကြားပေးခဲ့မှုကြောင့် အင်ဂျင်နီယာဘွဲ့နှင့် ဝိသုကာဘွဲ့များကို ရရှိခဲ့ကြသော မြန်မာလူငယ်များသည် ခေတ်အဆက်ဆက် ပြောင်းလဲခဲ့သည့် မြန်မာ့သမိုင်းတွင် အင်ဂျင်နီယာပညာရှင်များအဖြစ် တစ်တပ်တစ်အား ပါဝင်ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြသည်။

မြန်မာ့သမိုင်းကို ပြန်ပြောင်းကြည့်လျှင်၊ အင်ဂျင်နီယာ လောကသား အားလုံးတို့အတွက် အားကိုးအားထားပြုရာ ပထမဦးဆုံးသော အဖွဲ့အစည်းဟုဆိုရမည့် မြန်မာနိုင်ငံ အင်ဂျင်နီယာကွန်ဂရက် (The Burme Engineering Congress) ကို ၁၉၁၆ ခုနှစ် ကတည်းက စတင်ဖွဲ့စည်းနိုင်ခဲ့သည်ကို လေ့လာတွေ့ရှိကြရမည် ဖြစ်သည်။ ထိုကာလသည် ဗြိတိသျှကိုလိုနီ ခေတ်ကာလဖြစ်ပြီး မျိုးချစ်မြန်မာလူငယ်များက သူ့ကျွန်ုပ်တို့မှ လွတ်မြောက်လိုသော အမျိုးသားရေး စိတ်ဓာတ်များ တဖွားဖွားပေါ်ပေါက်နေသော ခေတ်ကာလလည်းဖြစ်သည်။

ထိုမှတစ်ဆင့် ၁၉၂၇ ခုနှစ်တွင် မြန်မာနိုင်ငံ အင်ဂျင်နီယာများအသင်း (The Association of Engineers in Burma) ကို ဖွဲ့စည်းနိုင်ခဲ့သည်။ သို့ရာတွင် အသင်း၏လှုပ်ရှား ဆောင်ရွက်မှုများသည် ဒုတိယကမ္ဘာစစ် ကာလဖြစ်သော ၁၉၃၉ ခုနှစ်မှ ၁၉၄၅ ခုနှစ်များအတွင်း ရပ်တန့်သွားကာ ၁၉၄၆ ခုနှစ်ရောက်မှ ပြန်လည်စတင်နိုင်ခဲ့သည်။ ထို့နောက် ၁၉၆၂ ခုနှစ်တွင် တော်လှန်ရေးအစိုးရတက်လာပြီး၊ ၁၉၆၃ ခုနှစ် မြန်မာနိုင်ငံအစိုးရ အက်ဥပဒေအရ အခြားသော အသင်းအဖွဲ့များနှင့်အတူ မြန်မာနိုင်ငံ အင်ဂျင်နီယာများ အသင်းလည်း ဖျက်သိမ်းခံခဲ့ရတော့သည်။

ထိုကဲ့သို့ အခြားသော အသင်းအဖွဲ့များနှင့်အတူ ဖျက်သိမ်းခြင်းခံခဲ့ရသည့် မြန်မာနိုင်ငံ အင်ဂျင်နီယာများ အဖွဲ့အစည်း နှစ်ပေါင်း ၃၀ ကျော် တိမ်မြုပ်ပျောက်ကွယ်သွားခဲ့ရာမှ၊ ၁၉၉၅ ခုနှစ်အရောက်တွင် မြန်မာနိုင်ငံ အင်ဂျင်နီယာအသင်း (Myanmar Engineering Society - M.E.S.) အဖြစ် ပြန်လည် ပေါ်ထွက်လာခဲ့သည်။ ထိုမှဆက်လက်၍ ၂၀၁၃ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာလ ၂၈ ရက်နေ့က ပြည်ထောင်စုထွက်တော် ဥပဒေအမှတ် ၃၇ အဖြစ် ထွက်ပေါ်လာသော မြန်မာနိုင်ငံ အင်ဂျင်နီယာကောင်စီ ဥပဒေအရ ၂၀၁၃ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလတွင် မြန်မာနိုင်ငံ အင်ဂျင်နီယာကောင်စီကို ဖွဲ့စည်းနိုင်ခဲ့သည်။

မြန်မာနိုင်ငံ အင်ဂျင်နီယာကောင်စီကို ဖွဲ့စည်းနိုင်ရန် အတွက် မြန်မာနိုင်ငံအင်ဂျင်နီယာအသင်းတွင် ပါရဂူ အင်ဂျင်နီယာကြီးများသည် အစည်းအဝေးပေါင်း (၄၆) ကြိမ် အထိ ကျင်းပကာ အပြန်ပြန်အလှန်လှန် ဆွေးနွေးခဲ့ကြပြီး ကမ္ဘာ့နိုင်ငံ အသီးသီးတို့မှ အင်ဂျင်နီယာကောင်စီ ဥပဒေများကို ကိုးကား လျက် ဥပဒေကြမ်းကိုရေးဆွဲခဲ့ကြသည်။

ယင်းဥပဒေကြမ်းကို ပြည်ထောင်စုရွေးချယ်ရုံးနှင့် နိုင်ငံတော်သမ္မတ၏ ဥပဒေအကြံပေးအဖွဲ့တို့က စိစစ်ပြီး လွှတ်တော်သို့ ဆက်လက်တင်ပြခဲ့သည်။ လွှတ်တော်နှစ်ရပ် စလုံးတွင် အကြိမ်ကြိမ် ဆွေးနွေးခဲ့ကြပြီးနောက် အများပြည်သူတို့ လေ့လာအကြံပြုနိုင်ရန် နေ့စဉ်ထုတ် သတင်းစာများတွင် ဥပဒေကြမ်းကို ထည့်သွင်းဖော်ပြကာ အကြံဉာဏ်များ ရယူခဲ့သည်။ ထိုကဲ့သို့အဆင့်ဆင့် ဆောင်ရွက်ခဲ့မှုများ၏ ရလဒ်အဖြစ် မြန်မာနိုင်ငံအင်ဂျင်နီယာကောင်စီ ဥပဒေပေထွက် လာခြင်းဖြစ်သည်။

သို့ဖြစ်၍ မြန်မာနိုင်ငံအင်ဂျင်နီယာ ကောင်စီသည် ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်၏ ဥပဒေနှင့်အညီ ပေါ်ထွန်းလာသော အဖွဲ့အစည်းတစ်ရပ်ဖြစ်သည့်အတွက် အင်ဂျင်နီယာလောကသား အားလုံးတို့က အားကိုးအား ထားပြုရာ၊ အင်ဂျင်နီယာတို့၏ အဆင့်အတန်းကို မြှင့်တင်ပေးရာ၊ အင်ဂျင်နီယာလုပ်ငန်းများကို စနစ်တကျကြပ်မတ် ထိန်းသိမ်းပေးရာ အဖွဲ့အစည်းကြီးတစ်ရပ်အဖြစ် ရပ်တည် သွားနိုင်လိမ့်မည်ဟု မျှော်လင့်ရပေသည်။



မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် အင်ဂျင်နီယာအတတ်ပညာသင်ယူခဲ့မှု သမိုင်းကြောင်းကို ပြန်ပြောင်းလေ့လာကြည့်လျှင် တက္ကသိုလ်အဆင့်ဖြင့် သင်ကြားကာ အင်ဂျင်နီယာပညာဆိုင်ရာ သိပ္ပံဘွဲ့ B.Sc.(Engg.) ကို ပေးအပ်နိုင်ရေးအတွက် စတင်ခဲ့သောကာလမှာ ၁၉၂၄ ခုနှစ်ဖြစ်ပြီး တက္ကသိုလ်ပညာအဆင့်မဟုတ်သေးဘဲ ကျောင်းအဆင့်ဖြင့်စတင်ခဲ့သော အချိန်ကာလများကမူ ၁၈၉၅ ခုနှစ်မှ ၁၈၉၈ ခုနှစ်များ အတွင်းဖြစ်သည်ကို တွေ့ရှိရမည်ဖြစ်သည်။

လျှင်ဘေးအန္တရာယ်အခြေအနေ အရေးပေါ်တုံ့ပြန်နိုင်ရန် ဇာတ်တိုက်လေ့ကျင့်ခြင်း အစီအစဉ်ပထမဆုံး ပြုလုပ်

စာသင်ကျောင်းများ၊ ဘေးကင်းလုံခြုံရေးအစီအစဉ်အရ ဘေးအန္တရာယ်ကြုံတွေ့ပါက အရေးပေါ်အခြေအနေ တုံ့ပြန်နိုင်ရန်နှင့် ထိခိုက်ဆုံးရှုံးနိုင်ခြေများ လျော့ပါးသက်သာစေရန် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ လျှင်ဘေးအန္တရာယ်နှင့်ပတ်သက်၍ သတ္တန်တူ ဇာတ်တိုက်လေ့ကျင့်ခြင်းအစီအစဉ်ကို ပထမဆုံးအကြိမ်အဖြစ် ရန်ကုန်မြို့လှိုင်သာယာမြို့နယ်ရှိ အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း အမှတ် (၂)တွင် ဇန်နဝါရီ ၂၇ ရက်က ကျင်းပပြုလုပ်ခဲ့သည်။

အဆိုပါအစီအစဉ်ကို ဆောင်ရွက်ခြင်း၏ အဓိကရည်ရွယ်ချက်မှာ စာသင်ကျောင်းများ၊ ဘေးကင်းလုံခြုံရေးနှင့် ဘေးအန္တရာယ်ကြောင့် ထိခိုက်ဆုံးရှုံးနိုင်ခြေ လျော့ပါးသက်သာစေရန်၊ ဘေးမဖြစ်မီ ဖြစ်နေစဉ် ဖြစ်ပြီးအချိန်များတွင် လုပ်ဆောင် ရမည့်အစီအစဉ်များကို တစ်ဦးချင်းလိုက်၊ အတန်းလိုက်၊ တစ်ကျောင်းလုံး စနစ်တကျ လုပ်ဆောင်လာတတ်စေရန်၊ အစမ်း ဇာတ် တိုက်လေ့ကျင့်ခန်းပြုလုပ်ခြင်းမှတစ်ဆင့် မိမိတို့ကျောင်းတွင်းရှိ ထိခိုက်လွယ်သော အပိုစပေးများကို ထည့်သွင်းစဉ်းစားလာပြီး ဦးစား ပေးလုပ်ဆောင်ရန်အဆင့်များတွင် ထည့်သွင်းထားရှိရန်၊ ကျောင်း၏ ဘေးအန္တရာယ် စီမံခန့်ခွဲမှုလုပ်ငန်းစဉ်များအား သုံးသပ်ခြင်း၊ အကဲဖြတ်ခြင်းများ တိုးမြှင့်လုပ်ဆောင်နိုင်ရန်၊ သဘာဝ ဘေးအန္တရာယ်ကြောင့် ဆုံးရှုံးနိုင်ခြေလျော့ချရေးနှင့် ပတ်သက်ပြီး ကျောင်းသားကျောင်းသူများ စိတ်ပါဝင်စားမှုနှင့် ပူးပေါင်းပါဝင်မှု ပိုမိုအားကောင်းလာစေရန်၊ ဘေးအန္တရာယ်ကြိုတင်သတိပေး စနစ်များ၊ ခိုလှုံ့ရန်အစီအစဉ်များ၊ တုံ့ပြန်နိုင်မှုများအား လက်တွေ့နားလည်ဆောင်ရွက်လာစေနိုင်ရန်၊ ကျောင်းသား ကျောင်းသူ များအတွက် ဘေးကင်းလုံခြုံမှုဆိုင်ရာ အလေ့အကျင့်ကောင်းများ မြှင့်တင်ပေးရန်တို့အတွက် အဓိက ရည်ရွယ်ချက်ပေးခြင်းဖြစ်ပြီး စီမံချက်အလိုက် စာသင်ကျောင်းများတွင် ဇာတ်တိုက်လေ့ကျင့်ခြင်းများ၊ အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲများနှင့် သင်တန်းများပေးခြင်း၊ စာသင်ကျောင်းများ၊ ဘေးကင်းလုံခြုံရေး အထောက်အကူပစ္စည်းများ ထောက်ပံ့ခြင်း (ရှေးဦးပြုစုရေးသေတ္တာ၊ ရှာဖွေကယ်ဆယ်ရေး ပစ္စည်းများနှင့် ကြိုတင်သတိပေးရေး အထောက်အကူပြုပစ္စည်းများ)၊ မီးသတ်ဆေးဘူး၊ လေ့ကျင့်ခန်းစာအုပ်နှင့် Halmet များ ဖြန့်ဝေပေးခြင်းတို့ကိုလည်း လုပ်ဆောင်လျက်ရှိသည်ဟု သိရသည်။

“လျှင်ဘေးအန္တရာယ် ကြိုတင်ဇာတ်တိုက်လေ့ကျင့်ခြင်းကို ရန်ကုန်မှာ ပထမဆုံးအကြိမ် ပြုလုပ်တာဖြစ်ပါတယ်။ ကလေး တွေရဲ့ အချိန်အများစုက စာသင်ကျောင်းမှာ ဖြစ်ကြတဲ့အတွက် စာသင်ကျောင်းတွေ ဘေးကင်းလုံခြုံရေးက အဓိကကျပါတယ်။ ဘယ်လို ဘေးအန္တရာယ်တွေ ကြုံတွေ့နိုင်လဲ၊ ဘေးအန္တရာယ်ကြုံနေချိန်မှာ ဘယ်လိုလုပ်မလဲ ဒါတွေကို သင်တန်းတွေ၊ အသိ ပညာပေးတာတွေ၊ အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲတွေလုပ်ပြီး ဆောင်ရွက်နေပါတယ်။ ကျောင်းရဲ့ ဘေးအန္တရာယ်စီမံခန့်ခွဲမှု ကော်မတီမှာ ဆိုလည်း ဆရာ၊ ဆရာမတွေအပြင် ကလေးတွေကိုပါ ပါဝင်ဖွဲ့စည်းထားပြီးတော့ အရေးပေါ်ကြုံတွေ့တဲ့အခါ ဆောင်ရွက်နိုင်ဖို့ လုပ်ဆောင်နေပါတယ်။ အခု လှိုင်သာယာ အ.ထ.က (၂) မှာ လျှင်ဘေးအန္တရာယ်ပတ်သက်တဲ့ ကြိုတင်ဇာတ်တိုက်လေ့ကျင့်ခြင်းအစီ အစဉ်ပြီးရင် မြို့တွင်းမြို့နယ်မှာလည်း ကြိုတင်ဇာတ်တိုက်လေ့ကျင့်မှုတွေ လုပ်သွားပေးဖို့ရှိပါတယ်” ဟု Plan International

Myanmar မှ စီမံကိန်း တာဝန်ရှိသူတစ်ဦးက ပြောသည်။

အဆိုပါ လျှင်ဘေးအန္တရာယ် ဇာတ်တိုက်လေ့ကျင့်ခြင်းအစီအစဉ် ဆောင်ရွက်မည့် လှိုင်သာယာ အ.ထ.က (၂) တွင် ကျောင်းသား ၁၅၇၉ ဦး၊ ကျောင်းသူ ၁၇၄၃ ဦး၊ ဆရာ ၁၂ ဦး၊ ဆရာမ ၉၅ ဦး စုစုပေါင်း ၃၄၂၉ ဦးရှိပြီး ဇန်နဝါရီ ၂၇ ရက်က ဇာတ် တိုက်လေ့ကျင့်ခြင်းအစီအစဉ်ကို Plan International Myanmar အဖွဲ့ကြီးနှင့်အတူ သက်ဆိုင်ရာဌာန ဆိုင်ရာများမှ ပူးပေါင်းပါဝင်ပြုလုပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဘေးကင်းလုံခြုံမှုသည် စာသင်ကျောင်းများစီမံချက် အကောင်အထည်ဖော်လျက်ရှိရာတွင် Plan International Myanmar အဖွဲ့အစည်းမှ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန၊ အခြေခံပညာဦးစီးဌာန၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဦးစီးဌာန၊ မီးသတ် ဦးစီးဌာနစသည့် သက်ဆိုင်ရာ ဌာနဆိုင်ရာများနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သည့် အစီအစဉ်တစ်ရပ်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ဆန်းလဲ့၊ ဇာတ်ပုံ - ခင်မောင်ဝင်း (ကြေးမုံ)



မူဝါဒအသိပညာပေးဟောပြော

မာန်အောင် ဖေဖော်ဝါရီ ၁

ရခိုင်ပြည်နယ် မာန်အောင်မြို့နယ် ပြန်ကြားရေးနှင့်ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနက ကြီးမှူး၍ မူဝါဒအသိပညာပေးဟောပြောပွဲကို ဇန်နဝါရီ နောက်ဆုံးပတ်က မြို့နယ် ပြန်/ဆက် ဦးစီးဌာနရုံးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

အဆိုပါ ဟောပြောပွဲတွင် မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး၊ ဦးကျော်ကျော်က အမှာစကား ပြောကြားပြီး မြို့နယ် ပြန်/ဆက်ဦးစီးမှူး ဒေါ်ရွှေရောင်လင်းကျော်က ဟောပြောပွဲ ပြုလုပ်ရခြင်း၏ ရည်ရွယ်ချက်ကို ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။

ထို့နောက် မြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ရဲမှူးသိန်းထွန်းအေးက ယာဉ်စည်းကမ်း၊ လမ်းစည်း ကမ်းနှင့် လူကုန်ကူးမှုကိုလည်းကောင်း၊ ဒုတိယမြို့နယ် ဥပဒေအရာရှိဦးထက်ပိုင်ကျော်က မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့်စိတ်ကိုပြောင်းလဲစေသော ဆေးဝါးများအန္တရာယ်နှင့် ဖြစ်မှု၊ ပြစ်ဒဏ်များကို လည်းကောင်း၊ ကျောင်းသားကျောင်းသူများအား မူဝါဒအသိပညာ ရရှိစေရန် ဟောပြောခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ (ပြည်နယ် ပြန်/ဆက်)

လက်ပံတန်းမြို့ ၌ အားကစားပြိုင်ပွဲများ ကျင်းပမည်

လက်ပံတန်း ဖေဖော်ဝါရီ ၁

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး သာယာဝတီခရိုင် လက်ပံတန်းမြို့ရှိ အစိုးရစက်မှုလက်မှုသိပ္ပံကျောင်း တွင် ကျောင်းအုပ်ကြီး ဦးမင်းမင်းဦး၏ စီစဉ်မှုဖြင့် ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများ၊ ဆရာ ဆရာမများပါဝင်သည့် နာယကများ၊ ပြိုင်ပွဲကျင်းပရေးကော်မတီ၊ ဆပ်ကော်မတီများ ဖွဲ့စည်းကာ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ၏ ကျန်းမာကြံ့ခိုင်သော နည်းလမ်းများ ပေါ်ထွက်ရေးနှင့် ထူးချွန်ထက်မြက်သော အားကစားသမားများ ပေါ်ထွက်ရေးတို့အတွက် ဖေဖော်ဝါရီ ၃ ရက်မှစတင်၍ အမျိုးသားဘောလုံးပြိုင်ပွဲ၊ အမျိုးသား/အမျိုးသမီး ဘော်လီဘောပြိုင်ပွဲ၊ ပိုက်ကျော်ခြင်းပြိုင်ပွဲ၊ ထုပ်ဆီးတုံးပြိုင်ပွဲများကို ဖေဖော်ဝါရီ ၁၂ ရက် (ပြည်ထောင်စုနေ့)အထိ ကျင်းပပြီး ဝိုင်းလှည့်ပွဲများနှင့် ဆုပေးပွဲများကိုလည်း တစ်ဆက်တည်း ကျင်းပမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ (၀၅၃)

မူဝါဒကျဆင်းရေး ပြည်သူ့လူထုပူးပေါင်းပါဝင်သော ရဲလုပ်ငန်းစဉ်များ ရှင်းလင်းပြောကြား

မော်လမြိုင် ဖေဖော်ဝါရီ ၁

မွန်ပြည်နယ် ရဲတပ်ဖွဲ့မှ ကြီးမှူးဖွင့်လှစ်သော ပြည်သူ့ဗဟိုရဲလုပ်ငန်းစနစ်(ဆင့်ပွား) သင်တန်း အမှတ်စဉ် (၂/၂၀၁၇) မှ သင်တန်းသားအရာရှိများသည် ဇန်နဝါရီ ၃၀ ရက် နံနက်က မော်လမြိုင်မြို့ဇေယျာသီရိရပ်ကွက်အတွင်း နေထိုင်သည့် ပြည်သူ့လူထု များအား မူဝါဒကျဆင်းရေးနှင့်ပြည်သူ့လူထုပူးပေါင်းပါဝင်သော ရဲလုပ်ငန်းစနစ်အား တစ်အိမ်တက်ဆင်း ရင်းနှီးပွင့်လင်းစွာ ရှင်းလင်းပြောကြားပြီး ရဲတပ်ဖွဲ့အပေါ် ပြည်သူများ ၏ဝေဖန်အကြံပြုချက်များကို အလေးထားမှတ်သား နာယူကြကြောင်း သိရသည်။

ထိုသို့ ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြရာတွင် မူဝါဒများလျော့နည်းကျဆင်းလာရေးကို ကြိုတင် ကာကွယ်မှုဖြင့် အခြေခံပြီး ဥပဒေကို လေးစားလိုက်နာသော ပြည်သူ့လူထုနှင့်ပူးပေါင်းကာ ရဲတပ်ဖွဲ့လုပ်ငန်းစဉ်များ အောင်မြင်လာရေးအတွက် ရည်ရွယ်ချက်ဖြင့် လုပ်ဆောင်ရခြင်း ဖြစ်ကြောင်း၊ သင်တန်းနည်းပြများဖြစ်ကြသည့် ဒုရဲမှူး၊ စိုးမွန်နှင့်ဒုရဲမှူးမျိုးသန့်တို့က ရှင်းလင်းပြောကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

တင်ထွန်း(မော်လမြိုင်)

ဆင်ခြေထောက်ရောဂါကင်းဝေးရေး သန်ချဆေးတိုက်ကျွေး



ချောင်းဦး ဖေဖော်ဝါရီ ၁

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ချောင်းဦးမြို့နယ်၌ ဆင်ခြေထောက်ရောဂါ ကင်းဝေးရေး သန်ချဆေးတိုက်ကျွေးခြင်းကို ရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာများ တွင် ဇန်နဝါရီ ၂၀ ရက်က စတင်တိုက်ကျွေးခဲ့သည်။

ထို့နောက် ချောင်းဦးမြို့နယ် မိခင်နှင့် ကလေးစောင့်ရှောက်ရေး အသင်း၊ အမျိုးသမီးရေးရာအဖွဲ့တို့သည် မြို့နယ်ကျွန်းမာ ရေးဦးစီး ဌာနနှင့် ပူးပေါင်း၍ ရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာများအတွင်း ကွင်းဆင်းပြီး ပြည်သူများအား ဆင်ခြေထောက်ရောဂါ ကင်းဝေးစေရေးအတွက် သန်ချဆေးများ တိုက်ကျွေးခဲ့သည်။

ဆင်ခြေထောက်ရောဂါကာကွယ်ဆေးများ တိုက်ကျွေးရေး အစီအစဉ်အရ ဒေါက်တာ စန္ဒာလွင်က ဆင်ခြေထောက်ရောဂါ ကာကွယ်ဆေး သောက်သုံးခြင်း နည်းစနစ်များနှင့် ဆေးသောက် ခြင်းကြောင့် ရရှိလာမည့် အကျိုးကျေးဇူးများကို ရှင်းလင်း ပညာပေးပြီး မြို့နယ်မိခင်နှင့် ကလေးစောင့်ရှောက်ရေးအသင်း ဥက္ကဋ္ဌ ဒေါ်ခင်နိုင်မော်နှင့် မြို့နယ်အမျိုးသမီးရေးရာအဖွဲ့အမှုဆောင် ဒေါ်ရတနာစိုးတို့က မြို့သစ်ရပ်ကွက်ရှိ ပြည်သူများအား သန်ချ ဆေးများ ကိုယ်တိုင် တိုက်ကျွေးခဲ့သည်။

ဆင်ခြေထောက်ရောဂါကင်းဝေးရေး သန်ချဆေးများကို ဇန်နဝါရီ ၂၉ ရက်တွင် ရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာများတွင် အပြီးတိုက် ကျွေးပြီးဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ (မြို့နယ် ပြန်/ဆက်)

ကလေးငယ်များ ဉာဏ်ရည်ဉာဏ်သွေးထက်မြက်စေရေး စာဖတ်စွမ်းရည်ပြိုင်ပွဲများ ကျင်းပ

လေရိုး ဖေဖော်ဝါရီ ၁

မြန်မာနိုင်ငံ၏ အနာဂတ်တွင် ခေါင်းဆောင်များဖြစ် လာမည့် ကလေးများ၏ ဉာဏ်ရည်ဉာဏ်သွေးနှင့် အယူအဆများ ထက်မြက်လာစေရန်၊ ကလေးများ၏ တီထွင်ဖန်တီးလိုစိတ်များ ရင့်သန်လာစေရန်နှင့် ကလေး များ၏ အပြောအဆိုနှင့် နှုတ်မူရေးရာစွမ်းရည်များ မြှင့်မားလာစေရန် ရည်ရွယ်ပြီး ပြန်ကြားရေးနှင့်ပြည်သူ့ ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနနှင့် မြို့နယ်အမျိုးသမီးရေးရာ အဖွဲ့တို့ပူးပေါင်းမှုဖြင့် ဇန်နဝါရီ ၃၀ ရက်က စစ်ကိုင်း

တိုင်းဒေသကြီး နာဂကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ လေရိုးမြို့နယ် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီး ဌာနရုံး စာကြည့်တိုက်တွင် ပုံပြောပြိုင်ပွဲ ကဗျာ ရွတ်ပြိုင် ပွဲနှင့် စာဖတ်စွမ်းရည်ပြိုင်ပွဲများ ကျင်းပခဲ့ကြောင်း သိရ သည်။

အဆိုပါ ပြိုင်ပွဲများတွင် လေရိုးမြို့ပေါ်ရှိ အမက ကျောင်းဝင်းကျောင်းမှ မူလတန်းအဆင့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၄၅ ဦး ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့ကြပြီး ထူးချွန်ဆုရရှိ သည့် ကလေးငယ်များအား မြို့နယ်အမျိုး သမီးရေးရာ

အဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဒေါ်မေဝါကိုနှင့်အဖွဲ့ဝင်များ၊ မြို့နယ် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန ဦးစီးမှူး ဒေါ်ခင်ဆွေနှင်းတို့က ဆုများပေးအပ်ချီးမြှင့်ခဲ့ကြ သည်။

ထိုကဲ့သို့ ပြိုင်ပွဲများကို ကျင်းပပေးခြင်းအားဖြင့် ကလေးငယ်များ စာပေနှင့် ရင်းနှီးလာပြီး လွတ်လပ် ပေါ့ပါး ပျော်ရွှင်ကြည်နူးစွာဖြင့် ဉာဏ်ရည်များ ဖွံ့ဖြိုးလာ စေမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

စိုးချမ်း(မုံရွာ)

ကျေးရွာချင်းဆက် ရေကျော်တံတားဖွင့်ပွဲ ဘိုကလေး၌ကျင်းပ

ဘိုကလေး ဖေဖော်ဝါရီ ၁

ရောဝတီတိုင်းဒေသကြီး မော်ကျွန်းမြို့နယ် မြတ်သာကျေးရွာအုပ်စု ရေကျော်ကျေးရွာနှင့် ဘိုကလေးမြို့နယ်မဂ္ဂကျေးရွာအုပ်စု သာယာကုန်းကျေးရွာတို့ကို ဆက်သွယ်ပေးသော သာယာကုန်းရေကျော်တံတားဖွင့်ပွဲကို ဇန်နဝါရီ ၂၉ ရက် နံနက်က ကျင်းပခဲ့သည်။

ဖွင့်ပွဲတွင် ဘိုကလေးမြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးတင်လွင်၊ မော်ကျွန်းမြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးမျိုးဝင်းတို့နှင့်အတူ ဘိုကလေးမြို့မှ အလှူရှင်ဒေါ်တင်ရီတို့က ဖဲကြိုး ဖြတ်ဖွင့်လှစ်ပေးခဲ့သည်။ အဆိုပါတံတားမှာ အလျား ပေ ၁၅၀၊ အကျယ် ရှစ်ပေ၊ ရေလမ်းကင်းလွတ်အမြင့် ၁၃ ပေရှိသော ဘိုးပိုင်သံကူကွန်ကရစ်တံတားဖြစ်ပြီး ဘိုကလေးမြို့နယ် အမှတ်(၈) ရပ်ကွက် ရတနာ(၃)လမ်း ဒေါ်တင်ရီ မိသားစုက ငွေကျပ် ၃၇၆သိန်းကျော် အကုန်အကျခံ လှူဒါန်းခြင်းဖြစ်သည်။ ယင်းတံတားကြောင့် မော်ကျွန်းဘက်ခြမ်းမှ ကျေးရွာပေါင်း ၂၀ ကျော်၊ ဘိုကလေးဘက်အခြမ်းမှ ကျေးရွာ ၂၀ ကျော်တို့ လူမှုရေး၊ ကျန်းမာရေး၊ စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာမည်ဖြစ်၍ ဒေသခံများက ဝမ်းသာလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

ဋ္ဌေးနိုင်-ဘိုကလေး

သတိပြုစေချင် အမ်လာတော်ဆင် (Aflatoxin)

ဝင်းသန်း (DOA)

အမ်လာတော်ဆင်(Aflatoxin) ဟူသောစကားလုံးသည် Aspergillus flavus မှိုနှင့် toxin (အဆိပ်) စကားလုံးနှစ်လုံးကို ပေါင်းစပ်ခေါ်ဝေါ်သော လက်တင် စကားလုံးဖြစ်သည်။ အမ်လာတော်ဆင် (Aflatoxin) သည်မှိုများမှ ထုတ်လုပ်သော အဆိပ်၊ မိုက်ကိုတော်ဆင် (Mycotoxin)တစ်မျိုးဖြစ်သည်။ ထိုအမ်လာတော်ဆင် များသည် အလွန်အဆိပ်ပြင်းထန်သော ဓာတ်ပေါင်းများဖြစ်ပြီး လူနှင့် အခြား တိရစ္ဆာန်များကို ချက်ချင်းအဆိပ်သင့်ပြီး အန္တရာယ်ဖြစ်စေနိုင်သလို နာတာရှည် အဆိပ်သင့်ကာ ကင်ဆာရောဂါဖြစ်စေ၍ အသက်ဆုံးရှုံးနိုင်သည်။

စိုက်ပျိုးရေးသီးနှံများတွင် ကျရောက်ဖျက်ဆီးတတ်သော မှိုရောဂါများ ဖြစ်စေသည့် မှိုအမျိုးမျိုးအနက် အမ်လာတော်ဆင် အဓိကထုတ်သောမှိုများမှာ Aspergillus flavus နှင့် Aspergillus parasiticus တို့ဖြစ်ကြသည်။ အခြားAspergillus မှိုမျိုးရင်းဝင်များဖြစ်သော Aspergillus nomius and Aspergillus niger တို့သည်လည်း အမ်လာတော်ဆင် ထုတ်ကြသည်။ Aspergillus မှိုမျိုးရင်းဝင် မှိုများသည် မြေကြီး၊ သီးနှံပင်ကြွင်းပင်ကျန်များနှင့် လေထဲတွင် ပျံ့နှံ့နေသည်။ ကမ္ဘာကြီး၏ ပူနွေးစွတ်စိုသော နေရာဒေသများတွင် ယင်းမှိုများ ပေါက်ရောက်မှုများသည်။

ယင်းမှိုများသည်စိုက်ပျိုးသီးနှံအများစုနှင့် သိုလှောင်သီးနှံများတွင် ကျရောက် တတ်သည်။ အစိုဓာတ် အနည်းငယ်နှင့် အပူချိန် (၁၃-၃၇) ဒီဂရီ စင်တီဂရိတ်တွင် ပေါက်ပွားနိုင်ပြီး အမ်လာတော်ဆင်များ ထုတ်လုပ်နိုင်သည်။

အမ်လာတော်ဆင်များတွင် B1, B2, G1, နှင့် G2 ဟူသော အမျိုးအစား လေးမျိုးရှိပြီး သဘာဝအတိုင်းအစားအစာများတွင် တွေ့ရသည်။ ယင်းတို့အနက် B1 အမျိုးအစားသည် အစားအစာများတွင် အများဆုံးတွေ့ရပြီး အလွန်အဆိပ် သင့်စေတတ်ကာ လူကို ကင်ဆာဖြစ်စေသည်။ ယင်းအပြင် အမ်လာတော်ဆင် ပါဝင်သော အစားအစာများကို စားသောက်ရသော နို့စားနွားများမှ ထုတ်လုပ်ရရှိသော နို့နှင့်နို့ထွက်ပစ္စည်းများတွင် အမ်လာတော်ဆင်မှ ဆင်းသက်လာသော ဓာတ်ပေါင်း ဖြစ်သည့် အမ်လာတော်ဆင် (Aflatoxin) M1 နှင့် M2 အမျိုးအစားများ ပါဝင်သည်။

၁၉၆၀ပြည့်နှစ်၌ ဗြိတိန်နိုင်ငံ၌ ကြက်ဆင်အကောင်တစ်သိန်းနှင့် အခြား ကြက်ခြံ များမှကြက်များ တစ်ပြိုင်နက်သေဆုံးရာမှ ကျွေးသောအစာ (မြေပဲပါဝင် သောအစာ)မှ အဆိပ်သင့်မှုဖြစ်ကြောင်းခြေရာခံမိပြီး နောက်ပိုင်းတွင် ထိုအစားအစာ တွင် အဆိပ်ဖြစ်ပေါ်ခြင်းမှာ အမ်လာတော်ဆင်ကြောင့်ဖြစ်ကြောင်း သိရှိနိုင်ခဲ့သည်။

အိန္ဒိယနိုင်ငံတွင်၁၉၇၄ခုနှစ်တွင်လူပေါင်း ၄၀၀ ခန့်သည်အမ်လာတော် ဆင်ပါဝင်သော ပြောင်းများကို စားသုံးပြီးနောက် အသည်းရောင်အသားဝါဖြစ်ကာ ဖျားနာမှုဖြစ်ပွားခဲ့ပြီး လူပေါင်း ၁၀၀ ကျော်သေဆုံးခဲ့သည်။ ကင်ညာနိုင်ငံတွင် လည်း ၂၀၀၄ ခုနှစ်၌အလားတူဖြစ်ရပ်မျိုးလူပေါင်း ၃၁၇ တွင် ဖြစ်ပွားရာ ၁၂၅ ဦး အသက်ဆုံးရှုံးခဲ့သည်။

စိုက်ပျိုးရေးထွက်ကုန်များဖြစ်သော နံစားသီးနှံများ၊ ဆီထွက်သီးနှံများ၊ ဟင်း ခတ်အမွှေးအကြိုင်များနှင့် အခွံမာအသီး၏ အဆန်များမှထုတ်လုပ်သော အစားအစာပစ္စည်းများတွင် အမ်လာတော်ဆင် ပါဝင်နိုင်လေသည်။ သင့်လျော် သော သိုလှောင်မှုအခြေအနေမရှိသော နှမ်း၊ နေကြာ၊ ပြောင်း၊ မြေပဲ၊ ငရုတ်၊ ဂျုံ၊ ပဲပုပ်၊ ငရုတ်ကောင်း၊ အသီးခြောက်များ၊ ဝါစေ့၊ ကွမ်းသီး၊ ပဲအမျိုးမျိုး၊ သစ်နံ့သီး၊ သလံသီး၊ ပီလောပီနှင့် အဆန်ပါသောအသီးများ စသည်တို့တွင် အမ်လာတော်ဆင် ပါဝင်နိုင်သည်။ နို့၊ ချိစ်နှင့် အခြားသော နို့ထွက်ပစ္စည်းများသည်လည်း အမ်လာ တော်ဆင် ပါဝင်နိုင်မှု အန္တရာယ်မြင့်မားသည်။ ကမ္ဘာကြီး၏ ပူနွေးသောဒေသများမှ ကုန်ပစ္စည်းများတွင် အမ်လာတော်ဆင် ပါဝင်မှု အမြင့်မားဆုံးကို တွေ့ရပြီး ရာသီဥတု ပြောင်းလဲမှုနှင့် လွန်စွာဆက်စပ်လျက်ရှိသည်။

အစားအစာထုတ်လုပ်သော မူလကုန်ပစ္စည်းများတွင် အမ်လာတော်ဆင် ထုတ်သော မှိုများပါဝင်မှုရှိပါက အမ်လာတော်ဆင်သည် ဆက်လက်တည်မြဲနေပြီး ယင်းမှ ထုတ်လုပ်သော ဆက်စပ်ပစ္စည်းများတွင် အမ်လာတော်ဆင် ပါဝင်နိုင်သော ကြောင့် သတိထားသင့်ပေသည်။ ဥပမာအားဖြင့်မြေပဲထောပတ်တွင် ဤပြဿနာကို တွေ့ရှိနိုင်သည်။

အန္တရာယ်ဖြစ်စေရန်လုံလောက်သော မြင့်မားသည့် အမ်လာတော်ဆင် ပမာဏရရှိပါက အော့အန်ခြင်း၊ ဝိုက်အောင့်ခြင်း၊ အဆုတ်ထဲရေဝင် ခြင်းစသည်တို့ လတ်တလောခံစားရတတ်သည်။ ရေရှည်တွင်အကြောဆွဲ၍ ခန္ဓာကိုယ်တုန်တက်ခြင်း၊ မေ့မြောခြင်း၊ ကင်ဆာဖြစ်ခြင်း၊ မျိုးရိုးဗီဇပြောင်းလဲခြင်းနှင့် အသက်ဆုံးသည်အထိ အန္တရာယ်ဖြစ်စေနိုင်သည်။ အသည်းကို ထိခိုက်ပျက်စီးမှု အများဆုံးဖြစ်စေနိုင်ပြီး အခြားသော ကိုယ်ခန္ဓာအစိတ်အပိုင်းဖြစ်သည့် အဆုတ်၊ ကျောက်ကပ်၊ ဦးနှောက်

နှင့်နှလုံးတို့တွင်လည်း အမ်လာတော်ဆင် ပမာဏပါဝင်မှု မြင့်မားပြီး တစ်ခုချင်း ပျက်စီးသည်ကို တွေ့ရပါသည်။

အမ်လာတော်ဆင်ထုတ်သော မှိုတစ်မျိုးဖြစ်သည့် Aspergillus flavus သည် ခြောက်သွေ့သောရာသီဥတုအခြေအနေတွင် စိုက်ပျိုးထားသော မြေပဲတွင် အဆိုပါမှိုကျရောက်မှုကို အားပေးတတ်ပြီး ပြောင်းစိုက်ခင်းတွင် အင်းဆက်ပိုးတို့ကျ ရောက်ဖျက်ဆီးပါက Aspergillus flavus မှိုပိုမိုကျရောက် နိုင်လေသည်။ သီးနှံများသိုလှောင်ရာတွင် အပူချိန်၁၃-၃၇ ဒီဂရီစင်တီဂရိတ်နှင့် အစိုဓာတ် (approximate minimum A_w 0.82) အနည်းဆုံး ၀ ဒသမ ၈၂ ရရှိလျှင်ပင် Aspergillus flavus ပေါက်ပွားတတ်ပြီး အမ်လာတော်ဆင် ထုတ်လုပ်နိုင်လေ သည်။

သိုလှောင်ထားသော သီးနှံများတွင် မှိုများပေါက်ပွားမှုနှင့် အမ်လာတော်ဆင် ထုတ်လုပ်မှုသည်လည်း အရေးကြီးသည်။ အထူးသဖြင့်သိုလှောင်သော သီးနှံသည် လုံလောက်သော ခြောက်သွေ့မှု မရရှိခြင်း၊ အင်းဆက်ဖျက်ပိုးများ ကျရောက်မှုရှိ ခြင်းတို့ကြောင့် မှိုများပေါက်ပွားပျံ့နှံ့စေသည်။

အမ်လာတော်ဆင်သည် ပြိုကွဲရန်မလွယ်ကူသည့် တည်မြဲနေနိုင်သော ဓာတ် ပေါင်းများ ဖြစ်သည်။ မြင့်မားသော အပူချိန်တွင်ပင် တည်မြဲနေနိုင်ပြီး အနည်း ငယ်သာပြိုကွဲနိုင်သည်။ သို့သော်လည်း အပူပေးခြင်းနှင့် ချက်ပြုတ်ခြင်းတို့ကြောင့်

လျှင် ၂၀ (20 ppb) အထိသာ ပါဝင်ရမည်ဖြစ်သည်။ တိရစ္ဆာန် အစားအစာများတွင်မူ သန်း ၁၀၀၀ လျှင် ၃၀၀ (300 ppb) အထိ ခွင့်ပြုထားသည်။

ဥရောပသမဂ္ဂနိုင်ငံများတွင် အစားအစာ၌ အမြင့်ဆုံးပါဝင်နိုင်မှု ကန့်သတ်ထား သောနှုန်းထားမှာ သန်း ၁၀၀၀ လျှင် 4 - 15 (4 to 15 ppb) ဖြစ်သည်။

မရိတ်သိမ်းမိစိုက်ခင်း၌ပင် အမ်လာတော်ဆင် ပါဝင်မှုကို ထိန်းချုပ်ကာကွယ် ခြင်းသည် အကောင်းဆုံးနည်းလမ်းဖြစ်သည်။ ကင်းမွန်သော စိုက်ပျိုးရေးနည်းလမ်း ကောင်းများ၊ (Good Agricultural Practice - GAP) ကို လုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက် ခြင်းဖြင့် အမ်လာတော်ဆင်ထုတ်လုပ်နိုင်သော မှိုပေါက်ပွားမှု၊ ပါဝင်မှုကို ထိန်းချုပ် ကာကွယ်နိုင်ပါသည်။

- စိုက်ခင်းမြေကို ကောင်းစွာပြုပြင်ပါ။
- သီးနှံ ပင်ကြွင်း ပင်ကျန်များကို ဖျက်ဆီးပစ်ပါ။
- သီးနှံများ အာဟာရဓာတ်အပြည့်အစုံရအောင် မြေဩဇာကို လိုအပ်သလို သုံးပါ။
- သီးနှံများကို အလှည့်ကျ စိုက်ပျိုးပါ။
- မှိုနှင့်အင်းဆက်ဖျက်ပိုးများ ခံနိုင်ရည်ရှိသော မျိုးများသုံးစွဲပါ။
- မျိုးစေ့ကို ဟိုမိုင်း၊ ကာပင်ဒါဇင်၊ ဘီနိုမိုင်းစသော ဆေးတို့ဖြင့် လူးနယ် စိုက်ပျိုးပါ။

အမ်လာတော်ဆင်များတွင် B1, B2, G1, နှင့် G2 ဟူသော အမျိုးအစား လေးမျိုးရှိပြီး သဘာဝအတိုင်းအစားအစာများတွင် တွေ့ရသည်။ ယင်းတို့အနက် B1 အမျိုးအစားသည် အစားအစာများတွင် အများဆုံးတွေ့ရပြီး အလွန်အဆိပ် သင့်စေတတ်ကာ လူကို ကင်ဆာဖြစ်စေသည်။ ယင်းအပြင် အမ်လာတော်ဆင် ပါဝင်သော အစားအစာများကို စားသောက်ရသော နို့စားနွားများမှ ထုတ်လုပ်ရရှိသော နို့နှင့်နို့ထွက်ပစ္စည်းများတွင် အမ်လာတော်ဆင်မှ ဆင်းသက်လာသော ဓာတ်ပေါင်း ဖြစ်သည့် အမ်လာတော်ဆင် (Aflatoxin) M1 နှင့် M2 အမျိုးအစားများ ပါဝင်

အမ်လာတော်ဆင် ပါဝင်မှုအားလုံး ပြိုကွဲပျက်စီးမှု မဖြစ်နိုင်ပေ။ ဥပမာအားဖြင့် ကော်ဖီစေ့အား အပူချိန် ၁၈၀ ဒီဂရီစင်တီဂရိတ်တွင် ၁၀ မိနစ်အပူပေးရာ အမ်လာ တော်ဆင် (Aflatoxin B1) ပါဝင်မှု၅၀ရာခိုင်နှုန်းသာ လျော့ကျသွားသည်။

ပဲများ၊ အစေ့အဆန်များအား အပူချိန် ၁၀၀ နှင့် ၁၅၀ ဒီဂရီစင်တီဂရိတ်တွင် ၉၀ မိနစ် အပူပေးရာ အမ်လာတော်ဆင်(Aflatoxin B1)ပါဝင်မှု ၄၁ ဒသမ ၉ ရာခိုင်နှုန်းနှင့် ၈၁ ဒသမ ၂ ရာခိုင်နှုန်းအထိ လျော့ကျစေကြောင်း စမ်းသပ်တွေ့ရှိရသည်။ သို့သော် ထိုသို့အပူချိန်ကြာမြင့်စွာပေးခြင်းသည် ပဲများအစေ့အဆန်များတွင် ပါဝင်သော အာဟာရဓာတ်များ၊ ဝိတာမင်များကို ပျက်စီးစေသည့်အတွက် အပူပေး ခြင်းသည် တိကျသော လိုအပ်သော ဖြေရှင်းချက်မဟုတ်ပေ။

မြန်မာနိုင်ငံမှ ထုတ်လုပ်သော မြေပဲဆီ၊ နှမ်းဆီများ (ဆုံဆီနှင့်စက်ဆီ) တွင် အမ်လာတော်ဆင် ပါဝင်မှုရှိခြင်းမှာ ဆီကြိတ်သောဆုံ (သို့) စက်များတွင် မှိုပေါက် ပွားမှုများ ရှိနိုင်သလို မြေပဲ၊နှမ်းတို့တွင်လည်း ထိုမှိုများ ပါဝင်နေမှုတို့ကြောင့်ဖြစ်နိုင် သည်။

ငရုတ်သီးမှန်ပြုလုပ်ရန် ငရုတ်သီးများသိုလှောင်ရာတွင် အစိုဓာတ်ကို အတတ် နိုင်ဆုံး လျော့ချရန်ဖြစ်သော်လည်း ခြောက်သွားပါက သယ်ယူပို့ဆောင်ရာတွင် အသီးများကွဲအက်ကာ အစေ့များထွက်ကျ ကုန်သဖြင့် အလေးချိန်လျော့သွားခြင်း၊ အစိုဓာတ်မရှိသဖြင့် အလေးချိန်လျော့သွားခြင်း စသည်တို့ မဖြစ်စေရန်အတွက် အစိုဓာတ်ကို လိုအပ်သလောက် မလျော့ခြင်းများကြောင့် မှိုပေါက်ပွားမှုကို အားပေး စေသည်။ ယင်းမှိုများပါဝင်သောငရုတ်သီးများကို အမူန့်ကြိတ်ပါက အမ်လာ တော်ဆင်ပါဝင်မှု ရှိမည်ဖြစ်သည်။

အမ်လာတော်ဆင် ပါဝင်မှုကို TLC (Thin layer chromatography), HPLC (High Performance Liquid Chrom- atography) နှင့် ELISA (Enzyme-Linked Immunosorbent Assay) စသောခေတ်မီနည်းပညာ များဖြင့် စမ်းသပ်စစ်ဆေးနိုင်သည်။ သို့သော် သီးနှံအစု အပုံများ၌ မှိုနှင့် အမ်လာတော် ဆင် ပါဝင်မှုကို စမ်းသပ်ရာတွင် လုံလောက်သော နမူနာနှင့် ကိုယ်စားပြု နမူနာဖြစ်ရန် လိုအပ်သည်။

အမေရိကန်နိုင်ငံ အစားအစာနှင့်ဆေးဝါးကွပ်ကဲရေး (FDA) မှအစားအစာ များတွင် အမ်လာတော်ဆင်ပါဝင်မှု သတ်မှတ်ထားသော နှုန်းထားမှာ သန်း ၁၀၀၀

- အင်းဆက်ဖျက်ပိုးများကို နှိမ်နင်းပါ။
- ရောဂါကျရောက်မှုကို နှိမ်နင်းပါ။
- ခြောက်သွေ့မှုမရှိစေရန် ရေသွင်းဆောင်ရွက်ပါ။
- သီးနှံရင့်မှည့်မှုအဆင့် မှန်ကန်သော အချိန်နှင့် မှန်ကန်သင့်လျော်သော အစိုဓာတ်ရှိချိန်တွင် ခူးဆွတ်ရိတ်သိမ်းပါ။

ရိတ်သိမ်းချိန်နောက်ပိုင်းနှင့် သိုလှောင်ချိန်တွင် အရေးကြီးဆုံးနှင့် ထိရောက်သော ကာကွယ်နည်းမှာ အစိုဓာတ်ပါဝင်မှုကို ထိန်းချုပ်သော နည်းဖြစ်သည်။

အစိုဓာတ်သင့်လျော်သောအချိန်တွင် ရိတ်သိမ်းခြင်း၊ ရိတ်သိမ်းပြီး သီးနှံများအား သိုလှောင်ရာတွင် သတ်မှတ်ထားသော အစိုဓာတ်ရရှိအောင် ဆောင်ရွက်ခြင်းသည် မှိုများပေါက်ပွားမှုနှင့် အမ်လာတော်ဆင် ထုတ်လုပ်မှုကို တားဆီးပေးရာတွင် အလွန်အရေးပါသည်။ သိုလှောင်ရာ၌ ပြောင်းသီးနှံအတွက် ၂၀ ဒီဂရီ စင်တီဂရိတ်တွင် လုံခြုံစိတ်ချရသော အစိုဓာတ်သည် ၁၄ ရာခိုင်နှုန်းဖြစ်သော်လည်း မြေပဲအတွက်မူ ကား ၇ ရာခိုင်နှုန်းခန့်ဖြစ်သည်။ ထိုအစိုဓာတ်ကို သိုလှောင်ရာနှင့် သယ်ယူပို့ဆောင် ရာတွင် ထိန်းသိမ်းထားရန်လိုအပ်သည်။

အပူချိန် ၁၃ ဒီဂရီစင်တီဂရိတ်အောက်တွင် Aspergillus flavus မှိုပေါက်ပွားမှု နှေးကွေးသွားပြီး ၃၇ ဒီဂရီစင်တီဂရိတ်တွင် ပေါက်ပွားမှု အမြန်ဆုံးဖြစ်သည်။

ယခုအခါ မြန်မာနိုင်ငံမှ ထိုင်းနိုင်ငံသို့ တင်ပို့မည့်မြေပဲများတွင် အမ်လာ တော်ဆင်ပါဝင်မှုကို သန်း၁၀၀၀လျှင် ၂၀ (20 ppb) အထိသာ ခွင့်ပြုပြီး စိုက်ပျိုး ရေးဦးစီးဌာနအောက်ရှိ သီးနှံကွယ်ရေးဓာတ်ခွဲခန်းမှ စစ်ဆေးမှုများ ပြုလုပ်ကာ လက်မှတ်များ ထုတ်ပေးလျက်ရှိသည်။

ဘေးကင်းလုံခြုံစိတ်ချရသော အစားအစာအတွက် အမ်လာတော်ဆင် ပါဝင်မှုကို တရားဝင် အတည်ပြုပြုငြာနှုန်းထားခြင်း မရှိသေးသော်လည်း ဖွံ့ဖြိုးပြီး နိုင်ငံများတွင် ရောင်းချသော အစားအစာများတွင် အမ်လာတော်ဆင် ပါဝင်မှုသည် လွန်စွာနည်းပါးသည်။

အစားအစာများတွင် အမ်လာတော်ဆင် ပါဝင်မှုကို သာမန် မျက်စိဖြင့် ခွဲခြား နိုင်ခြင်း မရှိသဖြင့် အကောင်းဆုံး ကြိုတင်ကာကွယ်နည်းမှာ အစားအစာများကို သေချာစွာ စစ်ဆေးပြီး မှိုတက်သော အသီးအနှံနှင့် အစားအစာများကို စားသုံးခြင်း မပြုဘဲ စွန့်ပစ်ခြင်းပင်ဖြစ်ပေသည်။

ရေကြည်မြို့နယ်အတွင်း ချောင်းကော၊ မြောင်းကောများအား ပြန်လည်တူးဖော်လျက်ရှိ

ရေကြည် ဖေဖော်ဝါရီ ၁
ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ပုသိမ်ခရိုင် ရေကြည်မြို့နယ်အတွင်း ၂၀၁၆ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလမှစ၍ ၂၀၁၆-၂၀၁၇ တိုင်းဒေသကြီးရန်ပုံငွေဖြင့် ဆည်မြောင်းဦးစီးအရာရှိ(မြို့ပြ) ဦးဝင်းမော်က တာဝန်ယူကာ ကြာအင်း-မှော်သေး၊ မိတ္ထီလာရိုး၊ ဂွေးတောက်ရိုး၊ ချောင်းဖျားချောင်း၊ ညောင်စင်ရိုး-ရေလယ်ရိုး၊ ကျုံတာရိုး(ခ)ကြုံလာတာရိုး၊ စစ်တပင် ရေသွယ်မြောင်းမကြီး ကိုင်းချောင်း-ယိုးဒယားမြောင်း၊ အမှတ်(၁၈) မြောင်းမကြီး-ထန်းကျွန်းဆိပ်သာ-အောက်အင်း စသည့် မြောင်းကိုးမြောင်းကို ချောင်းကော မြောင်းကောများ တူးဖော်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။
အဆိုပါတူးဖော်မှုသည် ၅၀ ရာခိုင်နှုန်း ပြီးစီးနေပြီဟု သိရပြီး ချောင်းကော မြောင်းကောများ တူးဖော်ပြီးပါက အောင်ရေများအဖြစ် အကျိုးပြုစေကာ ၂၃၀၀၀ ကျော်ခန့်ကို အကျိုးပြုနိုင်မည် ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
မင်းဇော်ဦး(ရေကြည်)

ဝက်စ်ဟမ်း ကစားသမားတွေက အလိုမရှိတော့တဲ့ ပါယက်စ်

ဝက်စ်ဟမ်း ကစားသမားများက တိုက်စစ်မှူး ဒီမစ်ထရီပါယက်စ်အား မာဆေးသို့ မပြောင်းမီ ပြောင်းရွှေ့ရန် လိုလားမှုရှိခဲ့ကြောင်း အသင်းဥက္ကဋ္ဌ ဒေးဗစ်ဆူလ်ဗန်က ဆိုပါတယ်။ အသက် ၂၉ နှစ်အရွယ်ရှိ ပြင်သစ်တိုက်စစ်မှူး ပါယက်စ်ဟာ ပေါင် ၂၅ သန်းနဲ့ ပြင်သစ် လီဂူး-၁ ကလပ် မာဆေးကို ပြောင်းရွှေ့ခဲ့ပါတယ်။ သူဟာ ပြီးခဲ့တဲ့လ က ဝက်စ်ဟမ်းအသင်းအတွက် ကစားပေးရန် ငြင်းဆိုခဲ့ပြီးနောက် ပြင်သစ်ကလပ် မာဆေးသို့ ပြောင်းရွှေ့ခြင်းဖြစ်ပါတယ်။ သူဟာ ၂၀၁၅ ခုနှစ် ဇွန်လက ဝက်စ်ဟမ်း အသင်းသို့ ရောက်ရှိလာပြီး အခြားကစားသမားတွေနဲ့လည်း စကားပြောဆိုခဲ့ခြင်းမရှိ ပါဘူးဆို ဆိုပါတယ်။ သူဟာ ပထမနှစ်ထဲမှာ ၁၂ ဂိုးအထိ သွင်းယူပေးနိုင်ခဲ့တဲ့အတွက် PFA အကောင်းဆုံး ဘောလုံးသမားဆု ဆန်ခါတင် စာရင်းမှာ ပါဝင်ခဲ့ပါတယ်။ သို့သော်လည်း စက်တင်ဘာလမှ ဒီဇင်ဘာလအတွင်းမှာ သုံးဂိုးသာ သွင်းယူပေးနိုင်ခဲ့ ပါတယ်။ သူဟာ ဝက်စ်ဟမ်းအသင်းအတွက် ကစားပေးဖို့ လိုလိုလားလားမရှိတော့ ဘူးလို့ နည်းပြ ဘီလ်က ဆိုပါတယ်။ သူဟာ ခြောက်လကြာ အရန်ကစားသမားအဖြစ် သာ ရှိနေခဲ့ပါတယ်။ ကစားခြင်းမရှိဘဲ ပေါင် သုံးလေးသန်းလောက် အလဟဿ ကုန် ကျနေတဲ့အတွက် ဝက်စ်ဟမ်းအသင်းက နောက်ဆုံးမှာ ရောင်းထုတ်ခဲ့ရတယ်လို့ ဆိုပါ တယ်။



ချယ်လ်ဆီးက ပစ်မှတ်ထားနေတဲ့ ဆဲလ်တစ် တိုက်စစ်မှူး

ဇန်နဝါရီလ အပြောင်းအရွှေ့မှာ ချယ်လ်ဆီးအသင်းက ဆဲလ်တစ်တိုက်စစ်မှူး မော့ဆာ ဒမ်ဘီလီကို ခေါ်ယူသွားဖို့ သေချာနေတယ်လို့ ဆိုပါတယ်။ ချယ်လ်ဆီးက တိုက်စစ်မှူး ဒမ်ဘီလီကို ခေါ်ယူဖို့ စိတ်ဝင်စားနေပါတယ်။ သို့ပေမယ့် ပေါင်သန်း ၃၀ ကျော်ပေးပြီး ဝယ်ယူရဖွယ်ရှိပါတယ်။ ဒမ်ဘီလီဟာ စကော့တလန် ပရီမီယာလိဂ်ထိပ်သီး ဆဲလ်တစ် အသင်းအတွက် အခုနှစ်ရာသီမှာ ဂိုးပေါင်း ၂၀ သွင်းယူပေးထားတဲ့ တိုက်စစ်မှူးဖြစ်ပါ တယ်။ ချယ်လ်ဆီး တာဝန်ရှိသူတွေက တိုက်စစ်မှူး ဒမ်ဘီလီနဲ့ တွေ့ဆုံပြီး အပြောင်း အ ရွှေ့ ကိစ္စစဉ်နေပြီလို့ ဆိုပါတယ်။ ဒီတိုက်စစ်မှူးဟာ ဘရိတိန်ရဲ့ ချယ်လ်တစ် အ သင်းကို နှစ်ပေါင်း ၅၀ အတွင်း ရှုံးပွဲမရှိအောင် အဓိက ကူညီပေးတဲ့ တိုက်စစ်မှူးဖြစ် ပါတယ်။ အခြား ပရီမီယာလိဂ် အသင်းတွေကလည်း အသက် ၂၁ နှစ်အောက် ပြင်သစ် ကစားသမား ဒမ်ဘီလီကို အရခေါ်ယူသွားဖို့ စိတ်အားထက်သန်နေကြတယ်လို့ ဆိုပါ တယ်။ သူဟာ ဒီနှစ်ထဲမှာ ဆဲလ်တစ်အသင်းအတွက် ဂိုးတွေ များများသွင်းထားပေးနိုင် သလို အဓိကအားထားရသူလည်း ဖြစ်ပါတယ်။ နည်းပြ ကွန်တီးက ဆဲလ်တစ် တိုက်စစ် မှူးကို ခေါ်ယူပြီး မိချိုင်းဘတ်ဆွာရီကို ဝက်စ်ဟမ်းအသင်းကို အငှားချထားဖို့ ရှိပါတယ်။



ဒေါ့မွန်နဲ့ လိုက်ပင်စ်တို့ ထိပ်တိုက်ဆုံမယ့် ဘွန်ဒက်စ်လီဂိုပွဲစဉ် (၁၉)

ဂျာမနီမြေက ဘွန်ဒက်စ်လီဂိုပွဲစဉ်(၁၉)ကို ဖေဖော်ဝါရီ ၄ ရက်နဲ့ ၅ ရက်တွေမှာ ကစားကြမှာဖြစ်ပါတယ်။ အင်အားနဲ့ လျင်မြန်မှုကို ဦးစားပေးကစားတဲ့အသင်းတွေ တဖြည်းဖြည်း များလာတဲ့ ဘွန်ဒက်စ်လီဂိုပွဲစဉ်တွေဟာ ပရိသတ်အကြိုက်ဖြစ်လာပြီး ရသစုံကို ခံစားအားပေးနေကြတာမို့ ပွဲကောင်းတွေဖြစ်လာပါတယ်။ ဒီတစ်ပတ်အတွက်ကတော့ ခြေစွမ်းပြ နေတဲ့ အသင်းကြီးတွေရဲ့ အားထုတ်မှုက ရလဒ်ကောင်းတွေ ထွက်ပေါ်ဖို့ များနေတာတော့ အမှန်ပါပဲ။



ဘိုင်ယန်မြူးနစ်နှင့် ရှော်လ်ကေး
တန်းစီဇယားထိပ်ဆုံးကို ဦးဆောင်နေတဲ့ ဘိုင်ယန်မြူးနစ်တို့က ဒုတိယနေရာက လိုက်ပင်စ်ရဲ့ ဖိအားပေးမှုကြောင့် ဒီပွဲကို အနိုင်ရအောင် ကြိုးစားပါလိမ့်မယ်။ အသင်း လိုက်ရော တစ်ဦးချင်းပါ စွမ်းဆောင်မှုကောင်းနေတဲ့ ဘိုင်ယန်မြူးနစ်တို့က အခုပွဲမှာ အကောင်းဆုံးကစားသမားတွေနဲ့ ပွဲထွက်လာမှာ သေချာပြီး ရှော်လ်ကေးကို အသာ ရအောင် ကစားမှာပါ။ ရှော်လ်ကေးတို့က အဝေးကွင်းမှာ ရလဒ်မကောင်းတတ်မယ့် ဘိုင်ယန်မြူးနစ်တို့ ဆုံတိုင်း ခက်ခဲခဲ့တာချည်းဖြစ်လို့ ဒီပွဲမှာ တစ်မှတ်ရဖို့တောင် မလွယ် ပါဘူး။

ကိုလုံးနှင့် ဝုဗ်ဘတ်
တိုက်စစ်မှူး မိုဒက်စ်တေရဲ့ သွင်းဂိုးတွေနဲ့ အမှတ်တွေရယူနေတဲ့ ကိုလုံးတို့လည်း ခြေစွမ်းမာကျောတဲ့ ဝုဗ်ဘတ်ကို ခက်ခက်ခဲခဲကျော်ဖြတ်ရမယ့် အနေအထားရှိနေပါ တယ်။ ဝုဗ်ဘတ်ရဲ့ အားနည်းချက်က အဝေးကွင်းမှာ တိုက်စစ်မှူးတွေ ဂိုးသွင်းအား ကျဆင်းတတ်တာပါပဲ။ ကိုလုံးတို့ရဲ့ အိမ်ကွင်းကြိုးစားမှုက ရလဒ်ကောင်းကို ဆောင် ကြဉ်းနိုင်တာမို့ ဒီပွဲရဲ့ အနိုင်ရလဒ်က ဂိုးမပြတ်နိုင်ပေမယ့် အိမ်ရှင်အတွက်ပဲ ဖြစ်သွား နိုင်ပါတယ်။

ဒေါ့မွန်နှင့် လိုက်ပင်စ်
ဒီနှစ် ဘွန်ဒက်စ်လီဂိုမှာ ထူးထူးခြားခြားခြေစွမ်းပြနေတဲ့လိုက်ပင်စ်တို့အတွက် အခု ပွဲက ပွဲကျပ်ဖြစ်နေပါတယ်။ အိမ်ကွင်း၊ အဝေးကွင်းမှာ ခြေစွမ်းတည်ငြိမ်အောင် ကစား နိုင်တဲ့ လိုက်ပင်စ်တို့က ဂိုးသွင်းအားကောင်းတဲ့ ဝါနာကိုအားထားပြီး ထိုးဖောက်ဖို့ ကြိုးစားမှာပါ။ တန်းစီဇယား စတုတ္ထနေရာမှာ ရပ်တည်နေတဲ့ ဒေါ့မွန်တို့က ဒီပွဲမှာ အန်ဖိုးဆိုးတစ်မှတ်ရအောင် ကြိုးစားမှာဖြစ်ပေမယ့် အမှတ်ပြည့်ရယူရေးကိုပဲ အားသွန် ခွန်စိုက် ပုံဖော်ပါလိမ့်မယ်။ ဒီပွဲက ဒေါ့မွန် အိမ်ကွင်းဖြစ်ပေမယ့် အမှတ်ခွဲယူရသွားနိုင် ပါတယ်။

ဟာသာဘာလင်နှင့် အင်ဂိုစတက်
တန်းဆင်းဇန်နဝါယာကျဆင်းအောင် ရုန်းကန်နေရတဲ့ အင်ဂိုစတက်တို့အတွက်တော့ ဟာသာဘာလင်က ပွဲကျပ်တစ်ခုအဖြစ် ကြုံတွေ့စေရဦးမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဟာသာဘာ လင်တို့က ဒီနှစ် ဘွန်ဒက်စ်လီဂိုမှာ ပုံမှန်ခြေစွမ်းရရှိနေပြီး အထူးသဖြင့် အိမ်ကွင်းမှာ အမှတ်ရအောင်ယူနိုင်နေပါတယ်။ ခံစစ်ပိုင်း ယုံယွင်းနေတဲ့ အင်ဂိုစတက်တို့ကတော့ ဒီပွဲမှာ ခံစစ်ကို လုံအောင်အခြေပြုပြီး ရင်ဆိုင်မှာမို့ ဟာသာဘာလင်တိုက်စစ်မှူးတွေ ရဲ့ ထိုးဖောက်ဂိုးသွင်းမှုတွေကိုပဲ စောင့်ကြည့်ရမှာပါ။ အိမ်ရှင် ပရိသတ်တွေ ပျော်ရွှင် ရမယ့်ပွဲဖြစ်ပါလိမ့်မယ်။

ဟော့ဖန်ဟိန်းနှင့် မိန့်
ဒီနှစ်မှာ ပုံမှန်ခြေစွမ်းရနေတဲ့ ဟော့ဖန်ဟိန်းတို့ ပွဲတိုင်းအမှတ်ရအောင် ကြိုးစားနိုင် နေပါတယ်။ ဟော့ဖန်ဟိန်းမှာ တက်ဂနာက ဂိုးသွင်းနိုင်စွမ်းရှိပြီး ဒီနှစ်မှာတော့ တစ်ဦး တည်း ၁၀ ဂိုးသွင်းယူထားနိုင်ပါတယ်။ မိန့်တို့ကတော့ ခြေစွမ်းအတက်အကျရှိနေပြီး ပြိုင်ဘက်တိုက်စစ်ကို ဟန့်တားထိန်းချုပ်ရာမှာ အားနည်းချက်တွေရှိနေဆဲပါပဲ။ အခု ပွဲမှာ အိမ်ကွင်းလည်းဖြစ်တာမို့ ဒီနှစ် ဘွန်ဒက်စ်လီဂိုမှာ တစ်ပွဲသာရှုံးထားသေးတဲ့ ဟော့ဖန်ဟိန်းရဲ့ ကြိုးစားမှုက အောင်ပွဲအဖြစ် ပုံဖော်နိုင်ပါလိမ့်မယ်။

ဟမ်းဘတ်နှင့် လော့ကူဆင်
တန်းဆင်းဇန်နဝါယာ ရောက်နေတဲ့ ဟမ်းဘတ်တို့အတွက် ဒီပွဲမှာ အမြင့်ဆုံး တစ်မှတ်ရ အောင် ကြိုးစားရမယ့်အနေအထားပါပဲ။ ဟမ်းဘတ်တို့က တိုက်စစ်ရော ခံစစ်ပါ အားရ စရာမရှိတာမို့ အိမ်ကွင်းဆိုပေမယ့် မျှော်လင့်ချက်ကြီးကြီးထားလို့ မရပါဘူး။ လော့ ကူဆင်တို့ကတော့ နိုင်ပွဲလိုအပ်နေပြီး အမှတ်ပြည့်ရယူရေးအတွက် အားသွန်ကစား မှာမို့ ဒီပွဲမှာ ဧည့်သည်တို့ နိုင်ပွဲရသွားနိုင်ပြီး အိမ်ရှင်တို့အတွက် ကံကောင်းမှ တစ်မှတ် လောက်ပဲ ရပါလိမ့်မယ်။

မိုးမြင့်လင်းလက်

လိဂ်မဟုတ်တဲ့အသင်းတွေ တက်ခွင့်ရတဲ့ အက်ဖ်အေဖလားပြိုင်ပွဲ

အက်ဖ်အေဖလား စတုတ္ထဆင့်တွင် လိဂ်ယူနိုင်တတ်အသင်းကို တစ်ဂိုး-ဂိုးမရှိနဲ့ အနိုင် ရခဲ့တဲ့ ဆွတ်တန်ယူနိုက်တက်အသင်းဟာ ပဉ္စမဆင့်ပြိုင်ပွဲမှာတော့ အာဆင်နယ် အသင်းကို အိမ်ရှင်အဖြစ် လက်ခံကစားရမှာဖြစ်ပါတယ်။ နေရှင်နယ်လိဂ်မှာ ဦးဆောင်နေတဲ့ ဆွတ်တန်ယူနိုက်တက်အသင်းဟာ (၁၂)ကြိမ် ချန်ပီယံဖြစ်ခဲ့တဲ့ အာဆင်နယ်ကို အိမ်ကွင်းမှာ လက်ခံကစားရမှာဖြစ်ပါတယ်။ နေရှင်နယ်လိဂ်မှာ ဦးဆောင်အသင်းတစ်သင်းဖြစ်တဲ့ လင်ကွန်းစီးအသင်းကတော့ ဘန်လေအသင်း နဲ့ ယှဉ်ပြိုင်ကစားရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ လက်ရှိချန်ပီယံ မန်ယူကတော့ ပဉ္စမအဆင့်မှာ ဘလက်ဘန်းအသင်းနဲ့ ကစားရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ပရီမီယာလိဂ် ထိပ်တန်း ငါးသင်း ကတော့ ပဉ္စမဆင့်ပြိုင်ပွဲမှာ အဝေးကွင်းတွေ ကစားရမှာဖြစ်ပါတယ်။ ချယ်လ်ဆီးက ဝုဗ်အသင်း၊ စပါးက ဖူလ်ဟမ်း၊ မန်စီးစီးက ဟွတ်ဒါဖီးလ်တို့နဲ့ ယှဉ်ပြိုင်ကစားရမှာဖြစ် ပါတယ်။ နှစ်ပေါင်း ၁၄၆ နှစ်အတွင်း လိဂ်အသင်း မဟုတ်သော အသင်းနှစ်သင်း ၁၆ သင်းပြိုင်ပွဲသို့ တက်ရောက်နိုင်မှုမှာ အက်ဖ်အေဖလားမှာ ပထမဆုံးအကြိမ်ဖြစ် ပါတယ်။



ကောင်းမြတ်သူ - စုစည်းသည်။

(၆၉)ကြိမ်မြောက် တိပိဋကဓရ၊ တိပိဋကကောဝိဒရွေးချယ်ရေးစာမေးပွဲ သဘောရေးဖြေနှင့် အာဂုံပြန်အောင်စာရင်း ရေးဖြေအောင်စာရင်းထုတ်ပြန်

ယမန်နေ့မှအဆက်

ဝိနယပိဋက၊ ဝိနည်း(ပထမပိုင်း) နှစ်ကျမ်းအာဂုံအောင်
ဥဘတောဝိဘင်္ဂဓရ (၄၇)ပါး

- ၁။ ပလ္လင်အမှတ် (၉၀) အရှင်နေမိန္ဒ၊ အသက်(၃၅)နှစ်၊ သိက္ခာ (၁၆)ဝါ တိပိဋက မဟာဂန္ထဝင်နိကာယ်ကျောင်းတိုက်၊ ဒဂုံမြို့သစ်အရှေ့ပိုင်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
- ၂။ ပလ္လင်အမှတ် (၉၁) အရှင်သုမန၊ အသက် (၃၀) နှစ်၊ သိက္ခာ (၁၀)ဝါ၊ တိပိဋကနိကာယကျောင်းတိုက်၊ မိုးမိတ်ကုန်းမြေ၊ မင်းကွန်း စစ်ကိုင်းမြို့၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး
- ၃။ ပလ္လင်အမှတ် (၉၂) အရှင်ဥဏ္ဍဝါ၊ အသက်(၃၁ နှစ်)၊ သိက္ခာ (၁၀) ဝါ၊ တိပိဋကစုဆန်းလီကျောင်းတိုက်၊ ပုလဲမြို့နယ်၊ မင်္ဂလာဒုံမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
- ၄။ ပလ္လင်အမှတ် (၉၃) အရှင်ကုဗ္ဗ၊ အသက် (၂၉ နှစ်)၊ သိက္ခာ (၉) ဝါ၊ တိပိဋကစုဆန်းလီကျောင်းတိုက်၊ ပုလဲမြို့နယ်၊ မင်္ဂလာဒုံမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
- ၅။ ပလ္လင်အမှတ် (၉၄) အရှင်ပညာသီဟ၊ အသက် (၂၉ နှစ်)၊ သိက္ခာ (၈) ဝါ၊ တိပိဋကမဟာဂန္ထဝင်နိကာယ်ကျောင်းတိုက်၊ ဒဂုံမြို့သစ်အရှေ့ပိုင်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
- ၆။ ပလ္လင်အမှတ် (၉၅) အရှင်နန္ဒသာမိ၊ အသက် (၂၈ နှစ်)၊ သိက္ခာ (၈) ဝါ၊ တိပိဋကနိကာယကျောင်းတိုက်၊ မိုးမိတ်ကုန်းမြေ၊ မင်းကွန်း စစ်ကိုင်းမြို့၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး
- ၇။ ပလ္လင်အမှတ် (၉၆) အရှင်ယောသိတ (ဟုမ္မလင်း)၊ အသက်(၂၈ နှစ်)၊ သိက္ခာ(၈) ဝါ၊ တိပိဋကနိကာယကျောင်းတိုက်၊ မိုးမိတ်ကုန်းမြေ၊ မင်းကွန်း စစ်ကိုင်းမြို့၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး
- ၈။ ပလ္လင်အမှတ် (၉၇) အရှင်စာရိန္ဒ၊ အသက် (၂၇ နှစ်)၊ သိက္ခာ (၈) ဝါ၊ တိပိဋကမဟာဂန္ထဝင်နိကာယ်ကျောင်းတိုက်၊ ဒဂုံမြို့သစ်အရှေ့ပိုင်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
- ၉။ ပလ္လင်အမှတ် (၉၈) အရှင်ဩဘာသ (တောင်ငူ)၊ အသက် (၂၆ နှစ်)၊ သိက္ခာ (၆) ဝါ၊ တိပိဋကနိကာယကျောင်းတိုက်၊ မိုးမိတ်ကုန်းမြေ၊ မင်းကွန်း စစ်ကိုင်းမြို့၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး
- ၁၀။ ပလ္လင်အမှတ် (၉၉) အရှင်ကိတ္တိဝိဒါလင်္ကာ၊ အသက် (၂၆ နှစ်)၊ သိက္ခာ (၅)ဝါ၊ မဟာဝိသုဒ္ဓါရုံ ပိဋကတ္တသိုလ်ရွှေကျင်တိုက်သစ်၊ ဗဟန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
- ၁၁။ ပလ္လင်အမှတ် (၁၀၀) အရှင်သာဂရ၊ အသက် (၂၅ နှစ်)၊ သိက္ခာ (၅) ဝါ၊ တိပိဋကနိကာယကျောင်းတိုက်၊ မိုးမိတ်ကုန်းမြေ၊ မင်းကွန်း စစ်ကိုင်းမြို့၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး
- ၁၂။ ပလ္လင်အမှတ် (၁၀၁) အရှင်မဏ္ဍလာလင်္ကာ၊ အသက် (၂၄ နှစ်)၊ သိက္ခာ (၄) ဝါ၊ တိပိဋကနိကာယကျောင်းတိုက်၊ မိုးမိတ်ကုန်းမြေ၊ မင်းကွန်း စစ်ကိုင်းမြို့၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး
- ၁၃။ ပလ္လင်အမှတ် (၁၀၂) အရှင်သုမန၊ အသက် (၂၃ နှစ်)၊ သိက္ခာ (၃) ဝါ၊ ဆင်ဖြူကျောင်းတိုက်၊ ဖော်လမြိုင်မြို့၊ မွန်ပြည်နယ်
- ၁၄။ ပလ္လင်အမှတ် (၁၀၃) အရှင်အပ္ပမေယျ၊ အသက် (၂၃ နှစ်)၊ သိက္ခာ (၃) ဝါ၊ တိပိဋကနိကာယကျောင်းတိုက်၊ မိုးမိတ်ကုန်းမြေ၊ မင်းကွန်း စစ်ကိုင်းမြို့၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး
- ၁၅။ ပလ္လင်အမှတ် (၁၀၄) အရှင်ပညာဇောတာလင်္ကာ၊ အသက် (၂၃ နှစ်)၊ သိက္ခာ (၁) ဝါ၊ သာမဏေကျော် ပရိယတ္တိစာသင်တိုက်၊ ဥယျာဉ်မြို့နယ်၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး
- ၁၆။ ပလ္လင်အမှတ် (၁၀၅) အရှင်သီဟဇောတာလင်္ကာ၊ အသက် (၂၀ နှစ်)၊ သိက္ခာ (၁) ဝါ၊ သာမဏေကျော် ပရိယတ္တိစာသင်တိုက်၊ ဥယျာဉ်မြို့နယ်၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး
- ၁၇။ ပလ္လင်အမှတ် (၁၀၆) အရှင်ပညာဒီပ၊ အသက် (၂၀)နှစ်၊ သိက္ခာ(၁)ဝါ၊ တိပိဋကမဟာဂန္ထဝင်နိကာယ်ကျောင်းတိုက်၊ ဒဂုံမြို့သစ်အရှေ့ပိုင်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
- ၁၈။ ပလ္လင်အမှတ် (၁၀၇) အရှင်သီရိန္ဒ၊ အသက် (၂၀ နှစ်)၊ သိက္ခာ (၁) ဝါ၊ ခမာဂုဓာရာမကျောင်းတိုက်၊ ရွှေပြည်သာမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
- ၁၉။ ပလ္လင်အမှတ် (၁၀၈) အရှင်ပဏ္ဍိတ၊ အသက် (၃၀ နှစ်)၊ သိက္ခာ (၁၂) ဝါ၊ ရွှေတောင်ဦး တိပိဋကဓမ္မပိလမဟာပိတာရကျောင်းတိုက်၊ မုံရွာမြို့၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး
- ၂၀။ ပလ္လင်အမှတ် (၁၀၉) အရှင်ပဏ္ဍိတ၊ အသက် (၃၀နှစ်)၊ သိက္ခာ(၁၁)ဝါ၊ တိပိဋကမဟာဂန္ထဝင်နိကာယ်ကျောင်းတိုက်၊ ဒဂုံမြို့သစ်အရှေ့ပိုင်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
- ၂၁။ ပလ္လင်အမှတ် (၁၁၀) အရှင်ဣန္ဒာစက္က၊ အသက်(၂၈နှစ်)၊ သိက္ခာ(၉)ဝါ၊ တိပိဋကမဟာဂန္ထဝင်နိကာယ်ကျောင်းတိုက်၊ ဒဂုံမြို့သစ်အရှေ့ပိုင်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
- ၂၂။ ပလ္လင်အမှတ် (၁၁၁) အရှင်ဥဏ္ဍဝါ၊ အသက်(၂၉ နှစ်)၊ သိက္ခာ(၈)ဝါ၊ မဟာဝိသုဒ္ဓါရုံပိဋကတ္တသိုလ် ရွှေကျင်တိုက်သစ်၊ ဗဟန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
- ၂၃။ ပလ္လင်အမှတ် (၁၁၂) အရှင်ဓမ္မရက္ခိတ၊ အသက် (၂၈နှစ်)၊ သိက္ခာ (၈)ဝါ၊ တိပိဋကမဟာဂန္ထဝင်နိကာယ်ကျောင်းတိုက်၊ ဒဂုံမြို့သစ်အရှေ့ပိုင်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
- ၂၄။ ပလ္လင်အမှတ် (၁၁၃) အရှင်သိရောမဏိ၊ အသက်(၂၈ နှစ်)၊ သိက္ခာ(၈) ဝါ၊ တိပိဋက မဟာဂန္ထဝင်နိကာယ်ကျောင်းတိုက်၊ ဒဂုံမြို့သစ်အရှေ့ပိုင်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး

- ၂၅။ ပလ္လင်အမှတ် (၁၄၀) အရှင်ဣန္ဒာစက္က၊ အသက် (၂၈ နှစ်)၊ သိက္ခာ (၈) ဝါ၊ တိပိဋကနိကာယကျောင်းတိုက်၊ မိုးမိတ်ကုန်းမြေ၊ မင်းကွန်းစစ်ကိုင်းမြို့၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး
- ၂၆။ ပလ္လင်အမှတ် (၁၄၁) အရှင်စန္ဒိမာလင်္ကာ၊ အသက် (၂၇ နှစ်)၊ သိက္ခာ (၇) ဝါ၊ တိပိဋကနိကာယကျောင်းတိုက်၊ အနီးစခန်း၊ ပြင်ဦးလွင်မြို့နယ်၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး
- ၂၇။ ပလ္လင်အမှတ် (၁၄၂) အရှင်နေမိန္ဒ(အရာတော်)၊ အသက် (၂၇ နှစ်)၊ သိက္ခာ (၇) ဝါ၊ တိပိဋကနိကာယကျောင်းတိုက်၊ မိုးမိတ်ကုန်းမြေ၊ မင်းကွန်း စစ်ကိုင်းမြို့၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး
- ၂၈။ ပလ္လင်အမှတ် (၁၄၃) အရှင်ဝရသာမိ၊ အသက် (၂၇ နှစ်)၊ သိက္ခာ (၇) ဝါ၊ တိပိဋကစုဆန်းလီကျောင်းတိုက်၊ ပုလဲမြို့နယ်၊ မင်္ဂလာဒုံမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
- ၂၉။ ပလ္လင်အမှတ် (၁၄၄) အရှင်ဝဏ္ဏသာမီလင်္ကာ၊ အသက်(၂၈ နှစ်)၊ သိက္ခာ (၇) ဝါ၊ ပိဋကသုံးပုံနိကာယ်စာသင်တိုက်၊ ဒဂုံမြို့သစ်တောင်ပိုင်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
- ၃၀။ ပလ္လင်အမှတ်(၁၅၀) အရှင်ဣန္ဒာဘာသ၊ အသက်(၂၆ နှစ်)၊ သိက္ခာ(၆) ဝါ၊ တိပိဋကမဟာဂန္ထဝင်နိကာယ်ကျောင်းတိုက်၊ ဒဂုံမြို့သစ်အရှေ့ပိုင်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
- ၃၁။ ပလ္လင်အမှတ် (၁၅၁) အရှင်စန္ဒာဝရာလင်္ကာ၊ အသက် (၂၅ နှစ်)၊ သိက္ခာ (၆) ဝါ၊ တိပိဋကမဟာဂန္ထဝင်နိကာယ်ကျောင်းတိုက်၊ အမှတ် (၉) ရပ်ကွက်၊ မရမ်းကုန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
- ၃၂။ ပလ္လင်အမှတ်(၁၅၂) အရှင်ထာဝရာလင်္ကာ၊ အသက်(၂၆)နှစ်၊ သိက္ခာ(၅)ဝါ တိပိဋကမဟာဂန္ထဝင်နိကာယ်ကျောင်းတိုက်၊ ဒဂုံမြို့သစ်အရှေ့ပိုင်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
- ၃၃။ ပလ္လင်အမှတ်(၁၅၃) အရှင်စန္ဒာဝရာ၊ အသက်(၂၅)နှစ်၊ သိက္ခာ(၅)ဝါ တိပိဋကမဟာဂန္ထဝင်နိကာယ်ကျောင်းတိုက်၊ ဒဂုံမြို့သစ်အရှေ့ပိုင်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
- ၃၄။ ပလ္လင်အမှတ်(၁၅၄) အရှင်ပညာသာရာလင်္ကာ၊ အသက်(၂၅)နှစ်၊ သိက္ခာ(၅)ဝါ တိပိဋကမဟာဂန္ထဝင်နိကာယ်ကျောင်းတိုက်၊ ဒဂုံမြို့သစ်အရှေ့ပိုင်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
- ၃၅။ ပလ္လင်အမှတ်(၁၅၅) အရှင်လာဘသာမီလင်္ကာ၊ အသက်(၂၄)နှစ်၊ သိက္ခာ(၄)ဝါ တိပိဋကမဟာဂန္ထဝင်နိကာယ်ကျောင်းတိုက်၊ ဒဂုံမြို့သစ်အရှေ့ပိုင်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး (အထူးအောင်)
- ၃၆။ ပလ္လင်အမှတ်(၁၆၀) အရှင်ပညာဝတ္ထု၊ အသက်(၂၄)နှစ်၊ သိက္ခာ(၄)ဝါ တိပိဋကမဟာဂန္ထဝင်နိကာယ်ကျောင်းတိုက်၊ ၉-ရပ်ကွက်၊ မရမ်းကုန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
- ၃၇။ ပလ္လင်အမှတ်(၁၆၂) အရှင်ဇဝန၊ အသက်(၂၅)နှစ်၊ သိက္ခာ(၃)ဝါ တိပိဋကမဟာဂန္ထဝင်နိကာယ်ကျောင်းတိုက်၊ ၉-ရပ်ကွက်၊ မရမ်းကုန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
- ၃၈။ ပလ္လင်အမှတ်(၁၆၃) အရှင်သီဝလီ၊ အသက်(၂၂)နှစ်၊ သိက္ခာ(၂)ဝါ တိပိဋကနိကာယကျောင်းတိုက်၊ မိုးမိတ်ကုန်းမြေ၊ မင်းကွန်းစစ်ကိုင်းမြို့၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး
- ၃၉။ ပလ္လင်အမှတ်(၁၆၄) အရှင်သုဝဏ္ဏ၊ အသက်(၂၁)နှစ်၊ သိက္ခာ(၂)ဝါ တိပိဋကနိကာယကျောင်းတိုက်၊ မိုးမိတ်ကုန်းမြေ၊ မင်းကွန်း စစ်ကိုင်းမြို့၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး
- ၄၀။ ပလ္လင်အမှတ်(၁၇၀) အရှင်ဇနိန္ဒ၊ အသက်(၂၈)နှစ်၊ သိက္ခာ (၇)ဝါ တိပိဋကစုဆန်းလီကျောင်းတိုက်၊ ပုလဲမြို့နယ်၊ မင်္ဂလာဒုံမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
- ၄၁။ ပလ္လင်အမှတ်(၁၇၁) အရှင်ကုမာရ(ယင်းမာပင်)၊ အသက်(၂၈)နှစ်၊ သိက္ခာ(၈)ဝါ တိပိဋကနိကာယကျောင်းတိုက်၊ မိုးမိတ်ကုန်းမြေ၊ မင်းကွန်းစစ်ကိုင်းမြို့၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး
- ၄၂။ ပလ္လင်အမှတ်(၁၇၂) အရှင်ပညာဝံသာလင်္ကာ၊ အသက်(၃၀)နှစ်၊ သိက္ခာ(၈)ဝါ ပိဋကတ္တသိုလ်ညောင်တုန်းကျောင်းတိုက်၊ ဗဟန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
- ၄၃။ ပလ္လင်အမှတ်(၁၈၀) အရှင်နန္ဒကာလင်္ကာ၊ အသက်(၂၉)နှစ်၊ သိက္ခာ(၈)ဝါ ဥယျာဉ်ပရိယတ္တိစာသင်တိုက်၊ ရန်ကင်းတောင်ရွာ၊ ပုသိမ်မြို့နယ်၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး
- ၄၄။ ပလ္လင်အမှတ်(၁၈၅) အရှင်ဥဏ္ဍဝါ၊ အသက်(၂၇)နှစ်၊ သိက္ခာ(၈)ဝါ တိပိဋကနိကာယကျောင်းတိုက်၊ မိုးမိတ်ကုန်းမြေ၊ မင်းကွန်း စစ်ကိုင်းမြို့၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး
- ၄၅။ ပလ္လင်အမှတ်(၁၉၆) အရှင်ဥတ္တရ၊ အသက်(၂၅)နှစ်၊ သိက္ခာ(၅)ဝါ တေဇစက္ကိကျောင်း၊ ၆-ရပ်ကွက်၊ မရမ်းကုန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
- ၄၆။ ပလ္လင်အမှတ်(၁၉၈) အရှင်တိက္ခဏာလင်္ကာ၊ အသက်(၂၅)နှစ်၊ သိက္ခာ(၄)ဝါ သဒ္ဓမ္မပဇ္ဇောတာရုံကျောင်းတိုက်၊ မုံရွာမြို့၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး
- ၄၇။ ပလ္လင်အမှတ်(၂၀၂) အရှင်ကေဝလ၊ အသက်(၂၂)နှစ်၊ သိက္ခာ(၁)ဝါ တိပိဋကနိကာယကျောင်းတိုက်၊ မိုးမိတ်ကုန်းမြေ၊ မင်းကွန်း စစ်ကိုင်းမြို့၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး

(ဘဒ္ဒန္တ ပညိဿရာဘိဝံသ) အဘိဓမ္မဟာရဋ္ဌဂုဏ်
ဥက္ကဋ္ဌ ဆရာတော်

(ဘဒ္ဒန္တဥယျာဘိဝံသ) အဂ္ဂမဟာပဏ္ဍိတ
အကျိုးတော်ဆောင်ဆရာတော်

တိပိဋကဓရ ရွေးချယ်ရေးဩဝါဒါစရိယအဖွဲ့

ဘုန်းတော်ကြီးသင်ကျောင်းများသို့ ဂျပန်အလှူရှင်များ လာရောက်လှူဒါန်း

မန္တလေး ဖေဖော်ဝါရီ ၁

မန္တလေးမြို့နှင့် ပုလဲမြို့ရှိ ဘုန်းတော်ကြီးသင်ပညာရေးကျောင်းများသို့ အလှူရှင်များကို ဂျပန်နိုင်ငံဝန်ကြီးချုပ်၏ဇနီး Mrs. Akie Abe နှင့် အလှူရှင်များအဖွဲ့ ဇနီးဝါရီ ၂၉ ရက်က သွားရောက်လှူဒါန်းခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဂျပန်အလှူရှင်အဖွဲ့သည် မန္တလေး ပြည်ကြီးတံခွန်မြို့နယ်(၅၉)လမ်းနှင့် ဗညားဒလလမ်းထောင့်ရှိ ဝါဆိုဘုန်းတော်ကြီးသင်ပညာရေးကျောင်း၊ ချမ်းအေးသာစံမြို့နယ် ၆၂ လမ်း၊ ၂၇ လမ်းနှင့် ၂၈ လမ်းကြားရှိ ဆင်တဲတိုက် နံ့သာဘုန်းတော်ကြီးသင် ပညာရေးကျောင်းနှင့် စဉ့်ကိုင်မြို့နယ် ပုလဲမြို့ရှိ ရေချမ်းအိုး ဘုန်းတော်ကြီးသင်ပညာရေးကျောင်း များသို့ အလှူငွေကျပ်သိန်း ၅၀ စီကို သွားရောက်လှူဒါန်းကြကာ ဘုန်းတော်ကြီးသင်ပညာရေး ကျောင်းများရှိ ကျောင်းသား ကျောင်းသူလေးများနှင့်လည်း ရင်းရင်းနှီးနှီး တွေ့ဆုံနှုတ်ဆက်၍ အမှတ်တရဓာတ်ပုံများ စုပေါင်းရိုက်ကူး ခဲ့ကြသည်။

အဆိုပါ လှူဒါန်းမှုများကို Greater Mekong Initiative (GMI) အစီအစဉ်အရ ဂျပန်နိုင်ငံဝန်ကြီးချုပ်၏ ဇနီးနှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ မြန်မာနိုင်ငံမှ အလှူရှင်များ၊ GMI မှ တာဝန်ရှိသူများက ပူးပေါင်းလှူဒါန်းကြခြင်းဖြစ်ပြီး ဘုန်းတော်ကြီးသင်ပညာရေးကျောင်းများမှ ကျောင်းသား ကျောင်းသူလေးများ၏ ပညာရေးအတွက် ငွေပဒေသာပင် ဖိုက် ထူနိုင်ရန် လှူဒါန်းခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

သန်းဇော်မင်း(ပြန်/ဆက်)



ပြည်တွင်းခရီးသွားများကို ဆွဲဆောင်နိုင်သော အပန်းဖြေနေရာဖြစ်လာသည့် နတ်ပေါက်ဆင်စခန်း

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ ကသာခရိုင် အင်းတော်မြို့နယ်အတွင်း ကသာ-အင်းတော် ကားလမ်း၏ မိုင်တိုင်အမှတ်(၁၀/၁)အနီး မြေသားလမ်းကလေးအတိုင်း ဝင်သွားပါက နတ်ပေါက်ဆင်စခန်းသို့ ရောက်ရှိမည်ဖြစ်သည်။ နတ်ပေါက်ဆင်စခန်းသည် သစ်တောဦးစီးဌာနက နှစ် ၄၀ ကျော်ခန့် ထိန်းသိမ်းပြုစုခဲ့သော ဖက်ဆွတ်ကြိုးပိုင်း ၂၆၆ ဒသမ ၆၆ ဧကအတွင်း တည်ရှိသည်။ ဖက်ဆွတ်ကြိုးပိုင်းသစ်တောရှိ ပျဉ်းကတိုး စိုက်ခင်း၊ ယူကလစ်စိုက်ခင်း၊ ကျွန်း၊ သစ်အယ်ပင်၊ ဝှံးပင်၊ ကြိုပင်၊ ယမနေ၊ ဝါးပင် အမျိုးမျိုးနှင့် အခြား အမြဲစိမ်းပင်များကြားမှ နတ်ပေါက်ဆင်စခန်းသည် ခရီးသွားများအား လာရောက်လည်ပတ်ရန် ဆွဲဆောင်နိုင်သော နေရာတစ်ခုဖြစ်လာလျက်ရှိသည်။

ဖက်ဆွတ်တောင်တန်းနှင့် သစ်တောသစ်ပင်များကို သစ်တောကြိုးပိုင်းသတ်မှတ်၍ သစ်မခုတ်ရန်အဖြစ် သတ်မှတ်ထိန်းသိမ်းထားရှိသဖြင့် ဖက်ဆွတ်ကြိုးပိုင်းတောသည် ခရီးသွားဧည့်သည်များအတွက် သဘာဝအတိုင်း အပန်းဖြေနိုင်သော ရပ်ဝန်းတစ်ခုအဖြစ် ဖြစ်နေရာတွင် ကြိုးပိုင်းတောအတွင်း နတ်ပေါက်ဆင်စခန်းကို ဖွင့်လှစ်ခဲ့သဖြင့် ပြည်တွင်းနှင့် နိုင်ငံခြားသား ခရီးသွားဧည့်သည်များ စိတ်ဝင်စားလာကြသော နေရာတစ်ခု ဖြစ်လာခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

ယခင်က ဆင်များကို မြန်မာ့သစ်ထုတ်လုပ်ရေးလုပ်ငန်းများတွင် မရှိမဖြစ် အားကိုးအသုံးပြုခဲ့ကြရာမှ ၂၀၁၆-၂၀၁၇ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်တွင် မြန်မာ့သစ်ထုတ်လုပ်ရေး သယ်ယူပို့ဆောင်ရေး ဝန်ဆောင်ခွန်ကင်းကွင်းထိန်းသိမ်းရေးအတွက် သစ်ထုတ်လုပ်ခြင်းကို ရပ်ဆိုင်းရန် စီမံဆောင်ရွက်နေသဖြင့် သစ်ထုတ်လုပ်ငန်းကို ဆိုင်းငံ့ထားရာ ဆင်များမှာ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ရန် မရှိတော့သည့်အတွက် ဆင်စခန်းများကို ဒေသအလိုက်ဖွင့်လှစ်ပြီး ပြည်တွင်းခရီးသွားလုပ်ငန်းကို အကျိုးပြုနိုင်ရန် ဆင်များကို ယဉ်ပါးအောင် လေ့ကျင့်ထိန်းကျောင်းကာ ဆင်စခန်းများ ဖွင့်လှစ်ထားကြသည့်အနက် နတ်ပေါက်ဆင်စခန်းကို ပြည်တွင်းခရီးသွားလုပ်ငန်းများအား ဆွဲဆောင်မှုကောင်းသည့်နေရာတစ်ခု ဖြစ်လာအောင် ဆောင်ရွက်ထားကြောင်း သိရသည်။

နတ်ပေါက်ဆင်စခန်းသည် ကသာအနောက် သစ်ထုတ်လုပ်ရေး လက်အောက်တွင်ရှိပြီး ဆင်ကောင်ရေ ၂၇ ကောင်ရှိသည်။ ကသာအနောက် သစ်ထုတ်လုပ်ရေးတွင် ဆင်ကောင်ရေ ၁၂၉ ကောင်ရှိရာ သစ်ထုတ်လုပ်ရေးလုပ်ငန်း ကျဆင်းလာသဖြင့် နတ်ပေါက်ဆင်စခန်းတွင် ဆင်များကိုထားရှိကာ ခရီးသွားများ လာရောက်လည်ပတ်အပန်းဖြေနိုင်ရန် ဆောင်ရွက်ထားခြင်းဖြစ်သည်။

ဆင်စခန်းခရီးသွားလုပ်ငန်းကို ဝန်ဆောင်မှုပေးနိုင်စေရန် ဆင်စခန်းတွင် ကြီးကြပ်စောင့်ရှောက်သူနှစ်ဦး ထားရှိပြီး ဆင်များအား အပျော်တမ်းအစာကျွေးရန်၊ ဆင်စီးနိုင်ရန်၊ ဆင်များရေချိုးပုံကို ကြည့်ရှုနိုင်ရန် ဝန်ဆောင်မှုများ ပေးထားကာ သစ်သားဖြင့် ထုလုပ်ထားသော အမှတ်တရဆင်ရုပ်များ ဝယ်ယူနိုင်ရန်လည်း ဆောင်ရွက်ပေးထား



ကြောင်း သိရသည်။

နတ်ပေါက်ဆင်စခန်းသို့ ဝင်ကြေးမှာ နိုင်ငံသားတစ်ဦးလျှင် ကျပ်တစ်ထောင်ဖြစ်ကာ နိုင်ငံခြားသား ခရီးသွားများအတွက် တစ်ဦးလျှင် ကျပ် ၂၀၀၀ ကောက်ခံကြောင်း၊ ခရီးတိုဆင်စီးလျှင် နိုင်ငံသားတစ်ဦးလျှင် ကျပ် ၃၀၀၀ နှင့် နိုင်ငံခြားသား တစ်ဦးလျှင် ကျပ် ၂၀၀၀ ယူကြောင်း၊ ခရီးရှည်ဆင်စီးခြင်းအတွက် မည်သူမဆို ကျပ် ၅၀၀၀ ယူကြောင်း၊ နတ်ပေါက်ဆင်စခန်းသို့ တစ်ဦးချင်း၊ အဖွဲ့လိုက် လာရောက်လည်ပတ်နိုင်

သည့်အပြင် ခရီးသွားကုမ္ပဏီများအနေဖြင့် လာရောက်လိုပါကလည်း လာရောက်နိုင်ပြီး ဆင်စခန်းတာဝန်ရှိသူ ဒေါက်တာသူရဦး ဖုန်း-၀၉-၄၀၀၄၄၄ ၂၀၄၆ ထံ ဆက်သွယ်နိုင်ကြောင်း သိရသည်။

နတ်ပေါက်ဆင်စခန်းသည် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်အနေအထား မပျက်ယွင်းသည့် ဖက်ဆွတ်ကြိုးပိုင်းတောအတွင်း ရှိသော်လည်း အင်းတော်မြို့နှင့် ခုနစ်မိုင်ခန့်သာ ကွာဝေးပြီး လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေး ကောင်းမွန်သည်။ ထို့ကြောင့် လာရောက်လည်ပတ် လေ့လာလိုသူများအနေဖြင့် ကား၊ ဆိုင်ကယ်များဖြင့် အလွယ်တကူ လာရောက်နိုင်ပြီး နေ့ချင်းပြန် သွားလာနိုင်ကြသည်။

သဘာဝသစ်တောသစ်ပင်များအကြားတွင် အေးချမ်းဆိတ်ငြိမ်စွာ တည်ရှိနေသည့် နတ်ပေါက်ဆင်စခန်းမှ လူများနှင့်ယဉ်ပါးကာ နူးညံ့လိမ္မာလာအောင် လေ့ကျင့်ပေးထားသော ဆင်များ၏ သရုပ်ပြမှုများကို စိတ်ဝင်စားစွာ လာရောက်လည်ပတ် ကြည့်ရှုကြသူများလာလျက်ရှိရာ နိုင်ငံဘဏ္ဍာငွေကို တစ်ဖက်တစ်လမ်းမှ ပိုင်းဝန်းရှာဖွေနိုင်သော ခရီးသွားလုပ်ငန်းတစ်ခု ဖြစ်လာလျက်ရှိသည်။

အင်းတော်မြို့မှ ဒေသခံတစ်ဦးကမူ နတ်ပေါက်ဆင်စခန်းအပါအဝင် ကသာခရိုင်အတွင်းမှ ခရီးသွားလုပ်ငန်းကို အခြေပြုသော လုပ်ငန်းများကို ယခုထက်ပို၍ တိုးချဲ့ဆောင်ရွက်ပါက ဝင်ငွေပိုမိုရရှိလာမည်ဖြစ်ကာ နိုင်ငံတော်နှင့် မြို့နယ်ဒေသများ ဖွံ့ဖြိုးရေးဆောင်ရွက်ရာတွင် ပို၍အထောက်အကူဖြစ်လာနိုင်ကြောင်း အကြံပြုပြောကြားသည်။

ဇွဲအိုး(ကသာ)

နတ်ပေါက်ဆင်စခန်းသည် ကသာအနောက် သစ်ထုတ်လုပ်ရေး လက်အောက်တွင်ရှိပြီး ဆင်ကောင်ရေ ၂၇ ကောင်ရှိသည်။ ကသာအနောက် သစ်ထုတ်လုပ်ရေးတွင် ဆင်ကောင်ရေ ၁၂၉ ကောင်ရှိရာ သစ်ထုတ်လုပ်ရေးလုပ်ငန်း ကျဆင်းလာသဖြင့် နတ်ပေါက်ဆင်စခန်းတွင် ဆင်များကိုထားရှိကာ ခရီးသွားများ လာရောက်လည်ပတ် အပန်းဖြေနိုင်ရန် ဆောင်ရွက်ထားခြင်း ဖြစ်သည်။ ဆင်စခန်းခရီးသွားလုပ်ငန်းကို ဝန်ဆောင်မှုပေးနိုင်စေရန် ဆင်စခန်းတွင် ကြီးကြပ်စောင့်ရှောက်သူနှစ်ဦး ထားရှိပြီး ဆင်များအား အပျော်တမ်းအစာကျွေးရန်၊ ဆင်စီးနိုင်ရန်၊ ဆင်များရေချိုးပုံကို ကြည့်ရှုနိုင်ရန် ဝန်ဆောင်မှုများ ပေးထားကာ သစ်သားဖြင့် ထုလုပ်ထားသော အမှတ်တရဆင်ရုပ်များ ဝယ်ယူနိုင်ရန်လည်း ဆောင်ရွက်ပေးထားကြောင်း သိရသည်။



ပြီးခဲ့သည့် စက်တင်ဘာလအတွင်းက မိုးအဆက်မပြတ်ရွာသွန်းခဲ့ခြင်းကြောင့် ပျက်စီးခဲ့သော မကွေးတိုင်းဒေသကြီး တောင်တွင်းကြီးမြို့နယ် သမန်းကုန်းကျေးရွာရှိ မယ်ချဉ်ပေါင်အုတ်ရေလွှဲဆည် မြေသားဆည်ပေါင်များကို ဇန်နဝါရီ ၃၁ ရက်မှစတင်ကာ မြို့နယ် ဆည်မြောင်းဦးစီးအရာရှိ ဦးသန်းဇင်ဦးနှင့် တာဝန်ရှိသူများ ကြီးကြပ်၍ စက်ယန္တရားကြီးဖြင့် ပြန်လည်ပြုပြင် တည်ဆောက်နေစဉ်။ (ဩပြင်ပြီးစီးပါက နေ့စပါး၊ မိုးစပါးနှင့် အခြားသီးနှံ ဧက ၅၀၀ ကျော်အတွက် စိုက်ပျိုးရေး ပေးဝေနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်) (၀၈၅)

နည်းပညာတက္ကသိုလ်တောင်ကြီး မောင်မယ်သစ်လွင်ကြိုဆို

တောင်ကြီး ဖေဖော်ဝါရီ ၁
နည်းပညာတက္ကသိုလ် (တောင်ကြီး) ISO 9001:2008 လက်မှတ်ပေးအပ်ပွဲနှင့် မောင်မယ်သစ်လွင်ကြိုဆိုပွဲအထိမ်းအမှတ် ပဒေသာကပွဲတို့ကို ဇန်နဝါရီ ၂၉ ရက်က တောင်ကြီးမြို့ အေသာယာမြို့သစ်ရှိ အဆိုပွဲတက္ကသိုလ်၌ ကျင်းပခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အခမ်းအနားတွင် တောင်ကြီး နည်းပညာတက္ကသိုလ် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများက မြကွန်းညီညီ သီချင်းဖြင့် အခမ်းအနားကို ဖွင့်လှစ်ပြီး ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဒေါက်တာလင်းထွဋ်က အမှာစကားပြောကြားရာတွင် အခမ်းအနားသဘာဝပေး ခေတ်မီဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်သော စည်းကမ်းပြည့်ဝသည့် ဒီမိုကရေစီနိုင်ငံတော်သစ်ကြီးကို ရည်မှန်းပုံဖော်၍ ဘက်စုံကဏ္ဍစုံ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး အစီအမံများ ချမှတ်အကောင်အထည်ဖော်ရာတွင် တက္ကသိုလ်မှ တွဲရပညာတတ်များ အထူးအပြင် အင်ဂျင်နီယာတွဲရ မျိုးဆက်သစ် လူငယ်လူရွယ်များ၏ အခန်းကဏ္ဍသည် အရေးကြီးကြောင်း တိုက်တာအဆောက်အအုံများ ခေတ်မီလုပ်ငန်း စံချိန်စံညွှန်းနှင့်အညီ အရည်အသွေးပြည့်မီရန်၊ စက်ရုံ အလုပ်ရုံများ စက်စွမ်းအားပြည့် လည်ပတ်ခြင်းဖြင့် ကုန်ထုတ်စွမ်းအားတိုးတက်စေရန်၊ သယ်ယူပို့ဆောင်ရေးလုပ်ငန်းနှင့် ခေတ်မီဆက်သွယ်ရေးလုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရန် စသည်တို့တွင် အင်ဂျင်နီယာပညာရှင်များ၏ အခန်းကဏ္ဍအရေးကြီးကြောင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် တောင်ကြီး နည်းပညာတက္ကသိုလ်ပါမောက္ခချုပ် ဒေါက်တာ ဒေါ်စန်းစန်းရီက အမှာစကားပြောကြားပြီး ISO လက်မှတ်ကို မန်နေဂျင်းဒါရိုက်တာ ဦးမင်းထွဋ်က ပါမောက္ခချုပ်ထံ ပေးအပ်သည်။ ထို့နောက် ကျောင်းသားကျောင်းသူ ငါးဦးအား ၁၀ လစာ ပညာသင်ထောက်ပံ့ပွဲ ကျပ်သိန်း ၅၀ လှူဒါန်းသော စိုင်းလောင်ဟိန်း သတ္တုတူးဖော်ရေးကုမ္ပဏီလီမိတက်အား ဂုဏ်ပြုပေးတမ်းလွှာကို ပါမောက္ခချုပ်က ပေးအပ်သည်။

ထို့နောက် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ဝန်ကြီးများ၊ တာဝန်ရှိသူများက အင်္ဂလိပ်ဘာသာစကားစွမ်းရည်ပြိုင်ပွဲ ဆုရရှိသူများနှင့် (၆၉)နှစ်မြောက် လွတ်လပ်ရေးနေ့ အထိမ်းအမှတ် စာစီစာကုံးပြိုင်ပွဲတွင် ဆုရရှိသူများအား ဆုများချီးမြှင့်ပေးခဲ့ကြသည်။

မောင်မောင်သန်း
(တောင်ကြီး)

ကလေးသေဆုံးမှု စောင့်ကြပ်လေ့လာခြင်းနှင့် တုံ့ပြန်ဆောင်ရွက်ခြင်းစနစ် ဆင့်ပွားသင်တန်းဖွင့်

တနင်္သာရီ ဖေဖော်ဝါရီ ၁
ကလေးသေဆုံးမှုစောင့်ကြပ်လေ့လာခြင်းနှင့် တုံ့ပြန်ဆောင်ရွက်ခြင်းစနစ် အသိပညာပေးဆွေးနွေးပွဲနှင့် ဆင့်ပွားသင်တန်း ဖွင့်ပွဲကို ဇန်နဝါရီ ၃၀ ရက်က တနင်္သာရီမြို့နယ် ပြည်သူ့ဆေးရုံ အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပခဲ့သည်။

သင်တန်းဖွင့်ပွဲတွင် တနင်္သာရီမြို့နယ် ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနမှ ဒေါက်တာလင်းထိုက်က ကလေးသေဆုံးမှု လျော့နည်းနိုင်သည့် လျော့နည်းရေးအတွက် စောင့်ကြပ်လေ့လာကြီးကြပ်ခြင်းနှင့် မြေပြင်အတွေ့အကြုံများမှတစ်ဆင့် တုံ့ပြန်မှုပြုနိုင်ရန်အတွက် ပြည်သူများပါ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ကြရန် လိုအပ်ကြောင်း အသေးစိတ်ရှင်းလင်းဆွေးနွေးသည်။

ထို့နောက် လက်ထောက်ဆရာဝန် ဒေါက်တာနွေးဟောမာသင်းက ကလေးသေဆုံးမှု လျော့နည်းကျဆင်းရေးအတွက် ဆင့်ပွားသင်တန်း ဖွင့်လှစ်ပို့ချခြင်း ရည်ရွယ်ချက်များကို ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။

ကလေးများ သေဆုံးမှုကို ဆန်းစစ်ခြင်း၊ စောင့်ကြပ်လေ့လာခြင်းနှင့် တုံ့ပြန်ခြင်းများ ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြင့် ကလေးများသေဆုံးမှုနှုန်း လျော့နည်းအောင် ဆောင်ရွက်နိုင်မည်ဖြစ်ရာ အဓိကအားဖြင့် ကျေးလက်နေ ဒေသပြည်သူများက ပူးပေါင်းပါဝင်လာကြရန် ရည်ရွယ်၍ အဆိုပါဆွေးနွေးပွဲနှင့် သင်တန်းကို ပြုလုပ်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

နန်းသာရီ-ထိန်ဝင်း(ပြန်/ဆက်)

စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းများကို တိုးတက်အောင်မြင်စေမည့် စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်ရေး သမဝါယမအသင်းများ

မြန်မာနိုင်ငံလူဦးရေ၏ ၇၀ ရာနှုန်းကျော်သည် ကျေးလက်ဒေသများတွင် နေထိုင်ကြပြီး စိုက်ပျိုးရေးကို အဓိကထား လုပ်ကိုင်စားသောက်နေကြသူများဖြစ်သည်။ ထိုကဲ့သို့ စိုက်ပျိုးလုပ်ကိုင်ကြရာတွင် သမားရိုးကျလုပ်ကိုင်ပါက ရိက္ခာလုံလောက်မှုမရှိသည့်အပြင် အမြဲလိုငွေပြန်ပြီး ဆင်းရဲနွမ်းပါးမှုများနှင့် ကြုံတွေ့နေရမည်ဖြစ်သည်။

သို့ဖြစ်၍ တောင်သူများအနေဖြင့် စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်ရေး သမဝါယမအသင်းများ ဖွဲ့စည်း၍ လယ်ယာမြေများ အဆင့်မြှင့်တင်ခြင်း၊ လယ်ယာသုံးစက်ကိရိယာများကို အသုံးပြုကာ စိုက်ပျိုးချိန်မှစ၍ စပါးကျို၊ ပုတ်ထဲရောက်သည်အထိ စက်ကိရိယာများအသုံးပြုခြင်း စသည်တို့ကို ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြင့် စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်း တစ်ခေတ်ဆန်းလာအောင် ကြိုးပမ်းရမည်ဖြစ်သည်။ ထိုကဲ့သို့ စက်ကိရိယာများသုံး၍ စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းများ လုပ်ကိုင်နိုင်ရေးတွင် နိုင်ငံတော်အစိုးရ၏ ထောက်ပံ့မှုသည်လည်း အဓိကလိုအပ်ပေသည်။

နိုင်ငံတော်အစိုးရအနေဖြင့် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များတွင် စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်ရေး သမဝါယမအသင်းများကို ဖွဲ့စည်းပေးခဲ့ပြီး ထိုအသင်းများအောင်မြင်ရေးအတွက် အဘက်ဘက်မှ ကူညီဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိသည်။ စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်ရေး သမဝါယမအသင်းများကို ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များတွင် ဖွဲ့စည်းဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ရာ နေပြည်တော်ကောင်စီနယ်မြေ ရှစ်မြို့နယ်ရှိ စိုက်ပျိုးရေးသမဝါယမအသင်းပေါင်း ၂၈၃ သင်း၊ အသင်းသား ၃၀၄၀၈ ဦး၊ ကချင်ပြည်နယ် ၁၃ မြို့နယ်တွင် အသင်းပေါင်း ၆၁၀ သင်း၊ အသင်းသား ၄၂၆၉၆ ဦး၊ ကယားပြည်နယ် မြောက်မြို့နယ်တွင် ၁၈၈ သင်း၊ အသင်းသား ၁၁၉၇၃ ဦး၊ ကရင်ပြည်နယ် ခုနစ်မြို့နယ်တွင် ၃၃၃ သင်း၊ အသင်းသား ၂၀၉၀၆ ဦး၊ ချင်းပြည်နယ် ကိုးမြို့နယ်တွင် ၄၄၄ သင်း၊ အသင်းသား ၂၀၉၄၄ ဦး၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ၃၄ မြို့နယ်တွင် ၄၆၉၆ သင်း၊ အသင်းသား ၃၇၇၇၇ ဦး၊ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး ၁၀ မြို့နယ်တွင် ၃၀၃ သင်း၊ အသင်းသား ၃၁၆၆၅ ဦး၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ၂၈ မြို့နယ်တွင် ၆၀၄၃ သင်း၊ အသင်းသား ၄၂၂၄၀၈



ညောင်တန်းမြို့နယ် ရွှေစွန်မင်း စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်ရေး သမဝါယမအသင်းက အရစ်ကျစနစ်ဖြင့် ရောင်းချသော ထွန်စက်များ

ဦး၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ၂၅ မြို့နယ်တွင် ၄၈၈၈ သင်း၊ အသင်းသား ၃၆၉၁၅ ဦး၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ၂၄ မြို့နယ်တွင် ၃၄၅၆ သင်း၊ အသင်းသား ၄၁၀၅၁၆ ဦး၊ မွန်ပြည်နယ် ၁၀ မြို့နယ်တွင် ၆၆၅ သင်း၊ အသင်းသား ၇၅၈၉၂ ဦး၊ ရခိုင်ပြည်နယ် ၁၇ မြို့နယ်တွင် အသင်း ၉၇၀ အသင်းသား ၄၈၁၁၇ ဦး၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ၃၅ မြို့နယ်တွင် ၉၇၂ သင်း၊ အသင်းသား ၁၁၈၃၅၈ ဦး၊ ရှမ်းပြည်နယ် ၃၈ မြို့နယ်တွင် ၁၃၃၆ သင်း၊ အသင်းသား ၁၁၂၂၀၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ၂၆ မြို့နယ်တွင် ၆၁၉၇ သင်း၊ အသင်းသား ၅၄၈၉၄၀ ဖြစ်သည်။

အသင်းသားအရေအတွက်မှာ ၂၆၄၁၅၀၅ ရှိနေပြီဖြစ်သည်။ ကလေးဘဝက သင်ခဲ့ဖူးသော စာလေးတစ်ပုဒ်ဖြစ်သည့် ဇွန်ပန်းရုံအနီး၊ လှည်းတီးနံ့ထဲကျနေသည်၊ ကျွန်ုပ်တို့နားပေးကြပါ၊ လေးလွန်း၍ မတွန်းနိုင်ဘူးလား၊ ပြိုင်တူတွန်းလျှင်ရွှေနိုင်ပါသည်။ ဆိုသလို စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းကိုလည်း တစ်ဦးတစ်ယောက်တည်း စေတနာများလုပ်ကိုင်ပါက အရာရာပြီးပြည့်စုံအောင် မလုပ်ကိုင်နိုင်ပေ။ သို့ဖြစ်၍ စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်ရေး သမဝါယမအသင်းများ ဖွဲ့စည်းတည်ထောင်ကာ စုပေါင်းအရင်းအနှီးဖြင့် လုပ်ကိုင်ပါက ပိုမိုအောင်မြင်လာနိုင်မည်ဖြစ်သည်။ သို့သော်လည်း စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်ရေး သမဝါယမအသင်းများ စုဖွဲ့လိုက်ရုံမျှဖြင့် စိုက်ပျိုးရေးအကျယ်ကြီးကို ထွန်ယက်စိုက်ပျိုးရန် ယခုလို

လုပ်သားရှားပါးချိန်မျိုးမှာ မဖြစ်နိုင်တော့ပေ။ စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ရန် လယ်ထွန်စက်၊ ရေပစ်စက်၊ ကောက်စိုက်စက်၊ တမန်းနီစက်၊ ရိတ်သိမ်း ချွေလှေစက် စသည့် စက်ကိရိယာများ လိုအပ်လာမည်ဖြစ်သည်။ ခေတ်မီစက်ကိရိယာများကို အသုံးပြုကာ ထွန်ယက်စိုက်ပျိုးနိုင်ရန်အတွက် ဗဟိုသမဝါယမအသင်းမှ စက်ကိရိယာများကို ဈေးနှုန်းသက်သာစွာဖြင့် ရောင်းချပေးခြင်း၊ အရစ်ကျစနစ်ဖြင့် ရောင်းချပေးခြင်းများကို ဆောင်ရွက်ပေးနေသည့်အပြင် အသေးစားအရင်းအနှီးချေးငွေနှင့် လယ်ယာမြေ အဆင့်မြှင့်တင်ခြင်း လုပ်ငန်းများအတွက် ချေးငွေများ ထုတ်ချေးပေးလျက်ရှိသည်။ စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်ရေး သမဝါယမအသင်းများ သို့ အသေးစားချေးငွေနှင့် လယ်ယာမြေအဆင့်

မြှင့်တင်ခြင်းလုပ်ငန်းများအတွက် ၂၀၁၇ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီလအတွင်း ချေးငွေထုတ်ချေးမှု အခြေအနေမှာ ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော်တွင် ချေးငွေကျပ် ၄၉၄၂ ဒသမ ၆၀၉ သန်း၊ ကချင်ပြည်နယ်တွင် ကျပ် ၁၆၉၇၆ ဒသမ ၈၃၁ သန်း၊ ကယားပြည်နယ်တွင် ကျပ် ၂၄၄၅ ဒသမ ၇၀၉ သန်း၊ ကရင်ပြည်နယ်တွင် ကျပ် ၄၃၉၀ ဒသမ ၁၂၆ သန်း၊ ချင်းပြည်နယ်တွင် ၇၃၉၈ ဒသမ ၇၈၇ သန်း၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးတွင် ကျပ် ၆၉၃၃၀ ဒသမ ၃၅၂ သန်း၊ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီးတွင် ကျပ် ၇၂၀၅ ဒသမ ၄၁၉ သန်း၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးတွင် ကျပ် ၈၅၄၄၄ ဒသမ ၆၃၂ သန်း၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီးတွင် ကျပ် ၆၈၀၂၆ ဒသမ ၆၃၂ သန်း၊ မန္တလေးတိုင်း ဒေသကြီးတွင် ကျပ် ၆၉၄၂၈ ဒသမ ၇၇၀ သန်း၊ မွန်ပြည်နယ်တွင် ကျပ် ၁၈၉၄၂ ဒသမ ၁၄၅ သန်း၊ ရခိုင်ပြည်နယ်တွင် ကျပ် ၁၀၆၈၉ ဒသမ ၀၂၈ သန်း၊ ရန်ကုန်တိုင်း ဒေသကြီး ကျပ် ၃၄၂၇၆ ဒသမ ၀၃၀ သန်း၊ ရှမ်း ပြည်နယ်တွင် ကျပ် ၂၉၈၄၅ ဒသမ ၉၉ သန်းနှင့် ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီးတွင် ကျပ် ၈၆၆၀၅ ဒသမ ၈၀၂ သန်းတို့ကို ထုတ်ချေးပေးခဲ့သည်။

တစ်နိုင်ငံလုံးအတိုင်းအတာအနေဖြင့် ၂၀၁၇ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီလတွင် စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်ရေး သမဝါယမအသင်းပေါင်း ၃၁၃၆၄ သင်းသို့ စုစုပေါင်း ထုတ်ချေးငွေပေါင်းမှာ ကျပ် ၅၁၅၉၅၄ ဒသမ ၂၇၇ သန်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ နိုင်ငံတော်အနေဖြင့် စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်ရေး သမဝါယမအသင်းများသို့ အသေးစားအရင်းအနှီးချေးငွေများကို နှစ်စဉ် ထုတ်ချေးပေးကာ ချေးငွေကို ပြေကျေအောင်ဆပ်ပြီးသော အသင်းများအား ချေးငွေအသစ်များ ထပ်မံထုတ်ချေးပေးခြင်းများကို ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။ ထိုသို့ စီမံဆောင်ရွက်ခြင်းအားဖြင့် နိုင်ငံတော်အနေဖြင့် လည်း အကျိုးအမြတ်ရရှိသကဲ့သို့ အသင်းသားတောင်သူလယ်သမားများ အနေဖြင့်လည်း အကျိုးအမြတ် ပိုမိုရရှိကာ ကျေးလက်ဒေသများတွင် ဆင်းရဲနွမ်းပါးမှုကို လျော့ချနိုင်မည်ဖြစ်ပေသည်။ **သန်းဦး (လေးမျက်နှာ) စာတတ်(သ/မ)**



ရခိုင်ပြည်နယ်တရားလွှတ်တော်တရားသူကြီးချုပ် ဦးကျောက်နှင့်အဖွဲ့သည် ဇန်နဝါရီလ နောက်ဆုံးပတ်က ကျောက်ဖြူအကျဉ်းထောင်၌ အကျဉ်းထောင်တာဝန်ခံအရာရှိမှ အကျဉ်းထောင်နှင့်ပတ်သက်သည့် အချက်အလက်များအားရှင်းပြပြီး အကျဉ်းထောင်အတွင်းရှိအဆောင်များ၊ စစ်ဆေးကာ ပြစ်ဒဏ်ကျခံနေရသူများ၊ အချုပ်တရားခံများနှင့်တွေ့ဆုံကာ စစ်ဆေးမေးမြန်းစဉ် ကျောက်ဖြူ (ပြန်/ဆက်)

မှုခင်းကြိုတင်ကာကွယ်တားဆီးရေး ပညာပေး ပြခန်းယာဉ်ဖြင့်ပြသ

ရန်ကုန် ဖေဖော်ဝါရီ ၁
မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့ဌာနချုပ်၏ စီစဉ်ညွှန်ကြားချက်အရ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ရဲတပ်ဖွဲ့မှူးရုံးမှ ပြည်သူများ မှုခင်းကြိုတင်ကာကွယ်တားဆီးရေး အသိပညာပေးပညာပေးပွဲများစေရန် ဇန်နဝါရီ ၃၁ ရက်က မြောက်ဥက္ကလာပမြို့နယ် (၂) ရပ်ကွက် သုမာလာလမ်းမ အထက် (၄) မြောက်ဥက္ကလာကျောင်းရှေ့၌ မှုခင်းပညာပေးပြခန်းယာဉ်ဖြင့် မြောက်ဥက္ကလာမြို့မှ ရဲစခန်းမှူး ဒုရဲမှူး၊ လူဦး၊ အမှတ် (၆) လူကုန်ကူးမှုတိုက်ဖျက်ရေးတပ်ဖွဲ့မှ ရဲအုပ်သန့်စင်၊ မူးယစ်ဆေးဝါးတားဆီးနယ်စွဲရေး တပ်ဖွဲ့မှ ၄၃ စုမှ ရဲအုပ်နေခြည်လင်း၊ ယာဉ်ထိန်းတပ်ဖွဲ့မှ ၃၅ စုမှ ရဲအုပ်အောင်မြင့်ထွန်းတို့က ကျောင်းသား ကျောင်းသူများနှင့် ရပ်ကွက်နေပြည်သူများအား မှုခင်းအသိပညာပေး ဟောပြောပြသခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ **အောင်သူရ**

အမျိုးသမီးများ၏ဘဝ လုံခြုံရေးနှင့် အခွင့်အရေးဆိုင်ရာများ ဆွေးနွေးပွဲကျင်းပ

ကြံခင်း ဖေဖော်ဝါရီ ၁
အမျိုးသမီးများလုံခြုံရေးနှင့် အခွင့်အရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များ ဆွေးနွေးပွဲကို ကြံခင်းမြို့နယ် အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန ဧရာဦးခန်းမ၌ ဇန်နဝါရီ ၃၀ ရက်က ကျင်းပခဲ့သည်။ ဆွေးနွေးပွဲတွင် တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးသော်ဇင်ဝင်းက အမျိုးသမီးများဘဝ လုံခြုံရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး၊ အမျိုးသမီးများ အခွင့်အရေး တရားဝင်ပြဌာန်းမှု၊ အမျိုးသမီး/အမျိုးသား ခွဲခြားမှု၊ အသိုင်းအဝိုင်း ဓလေ့ ခွဲခြားမှု၊ အမျိုးသမီးများအား ဖယ်ကြည့်မှုများ လျော့နည်းပပျောက်စေရေးနှင့် နိုင်ငံရေးတွင် အမျိုးသမီးများပါဝင်ရန်လိုအပ်ပုံများကို အသေးစိတ် ဆွေးနွေးဟောပြောပြီး မြို့နယ်ပညာရေးမှူး ဒေါ်ခင်ဆွေဦး၊ မြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနမှ ဒုတိယဦးစီးမှူး ဒေါ်ခင်မြတ်နုလှ၊ လူမှုကွန်ရက်အဖွဲ့မှ ဒေါ်ခင်မြတ်နုနှင့် မြို့နယ်ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနမှ သားဖွားဆရာမ ဒေါ်ခင်ယုဦးတို့က အမျိုးသမီးများဘဝလုံခြုံရေးနှင့် အခွင့်အရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များကို အပြန်အလှန် ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။ ဆွေးနွေးပွဲသို့ ကြံခင်းမြို့နယ် အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးမြိုးမင်းထိုက်၊ မြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ရဲမှူးအောင်ကို၊ မြို့နယ်အဆင့် ဌာနဆိုင်ရာများမှ အမျိုးသမီးဝန်ထမ်းများ၊ မြို့နယ်အမျိုးသမီးရေးရာအဖွဲ့ဝင်များ၊ မိခင်နှင့်ကလေးစောင့်ရှောက်ရေးအသင်းဝင်များ၊ ဒေသခံ အမျိုးသမီးများ တက်ရောက်ခဲ့သည်။ **ဝင်းမိုလ်(ပြန်/ဆက်)**



စားသုံးသူအကာအကွယ်ပေးရေး နှီးနှောဖလှယ်ပွဲ အရာတော်မြို့၌ ကျင်းပ

အရာတော် ဖေဖော်ဝါရီ ၁
စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး မုံရွာခရိုင် အရာတော်မြို့၌ စားသုံးသူ ပြည်သူများအား အကာအကွယ်ပေးနိုင်စေရန် ရည်ရွယ်ပြီး စားသုံးသူအကာအကွယ်ပေးရေး နှီးနှောဖလှယ်ပွဲကို ဇန်နဝါရီ ၂၈ ရက်က အမှတ်(၃) ရပ်ကွက်ရှိ ရွှေဘုံသာဓမ္မရုံ၌ ကျင်းပခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ နှီးနှောဖလှယ်ပွဲတွင် တိုင်းဒေသကြီး စားသုံးသူရေးရာ ဦးစီးဌာန ဒုတိယဦးစီးမှူး၊ ဦးကျော်ဝင်းက အမှာစကားပြောကြားပြီး စစ်ကိုင်းခရိုင်ဦးစီးမှူး

ဦးမြင့်စိုးက ဌာန၏ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှုအခြေအနေများနှင့် စားသုံးသူအကာအကွယ်ပေးရေးနှင့် ပတ်သက်၍ စားသုံးသူများ သိရှိလိုသည့် အကြောင်းအရာများကို အသေးစိတ်ရှင်းလင်းဟောပြောပြီး တက်ရောက်လာသူများက သိရှိလိုသည်များကို ပြန်လည်မေးမြန်းဆွေးနွေးကြသည်။ ထို့နောက် မြို့နယ်ဒုတိယအုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးဇော်လင်းက စားသုံးသူအကာအကွယ်ပေးရေး နှီးနှောဖလှယ်ပွဲကျင်းပခြင်း ရည်ရွယ်ချက်များကိုလည်း ကောင်း၊ မြို့နယ် စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနမှူး ဦးဘဌေးက

ဓာတုဆေးဝါး၊ ဓာတုနည်း မသုံးစွဲဘဲ သဘာဝ အော်ဂဲနစ်နည်းပညာအသုံးပြု စိုက်ပျိုးခြင်းအကြောင်းနှင့် အော်ဂဲနစ်နည်းပညာများကို ဟောပြောခဲ့သည်။ ဟောပြောပွဲသို့ တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးဝဏ္ဏ၊ တိုင်းဒေသကြီး စားသုံးသူရေးရာ ဦးစီးဌာနမှ တာဝန်ရှိသူများ၊ မြို့နယ်အဆင့် ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများ၊ ဒေသတွင်းမှ သနပ်ခါးထုတ်လုပ်ရောင်းချသည့် တောင်သူများနှင့် ဖိတ်ကြားထားသူများ တက်ရောက်ခဲ့ကြသည်။ **စိုးချမ်း(မုံရွာ)**

တိုင်းရင်းသားစည်းလုံးညီညွတ်မှုကို ဖော်ဆောင်နေသည့် ရှမ်းပြည်နယ်နေ့

စိုင်းသာလှိုင်(လိမ္မော်မြေ)၊ ဓာတ်ပုံ-စိုင်း(သိပေါ)

၂၀၁၇ ခုနှစ် ဇေဇော်ဝါရီလ ၇ ရက်နေ့သည် နှစ် (၇၀)မြောက် ရှမ်းပြည်နယ်နေ့ ဖြစ်သည်။ ၁၉၄၇ ခုနှစ်တွင် စတင်ထူထောင်ခဲ့ စဉ်ကစ၍ ရှမ်းပြည်နယ်သည် သက်တမ်းအားဖြင့် နှစ်(၇၀) ပြည့်ပြီဖြစ်သည်။

ဤနေ့သို့ရောက်တိုင်း ရှမ်းအမျိုးသားတို့သည် ၁၉၄၇ ခုနှစ် ဇေဇော်ဝါရီလက ကျင်းပခဲ့သော ပင်လုံညီလာခံကို အမှတ်ကြေးပေလိမ့်မည်။ ယင်းပင်လုံညီလာခံကြီးသည် ရှမ်းပြည်နယ်နေ့ကို မွေးဖွားပေးလိုက်သည့်အပြင် တိုင်းရင်းသား သွေးစည်းညီညွတ်မှု၏ရလဒ်ဖြစ်သော ပင်လုံစာချုပ်ကြီးကို အောင်မြင်စွာ ချုပ်ဆိုနိုင်ခဲ့ခြင်းကြောင့် ဖြစ်သည်။

အတိတ်သမိုင်းကို ပြန်ကြည့်လျှင် တိုင်းတစ်ပါးနယ်ချဲ့ သမားလက်အောက်မှ ကျွတ်လွတ်ထွက်မြောက်၍ တိုင်းရင်း သားလူမျိုးများနေထိုင်ရာ တောင်တန်းဒေသများအပါအဝင် တစ်နိုင်ငံလုံး၏ လွတ်လပ်ရေးအတွက် အမျိုးသားခေါင်းဆောင် ကြီး ဝိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်း၏ ဦးဆောင်မှုဖြင့် တိုင်းရင်းသား အားလုံးက တညီတညွတ်တည်း တောင်းဆိုတိုက်ပွဲဝင်လျက် ရှိသော နိုင်ငံရေးလှုပ်ရှားမှုအရှိန်အဟုန်သည် တစ်နိုင်ငံလုံးတွင် တစ်နေ့တခြား မြင့်တက်လျက်ရှိသည်။

နယ်ချဲ့တို့သည် ရှမ်းပြည်နယ်ကို သိမ်းပိုက်ပြီးကတည်းက ခေတ်အဆက်ဆက် ရှမ်းပြည်သူတို့ကို သွေးစုပ်ခဲ့သော ပဒေ သရာဇ်တို့ကို ၎င်းတို့၏ ခါးပိုက်ဆောင်များအဖြစ် မွေးထုတ်ကာ ယခင်အတိုင်းပင် ခြယ်လှယ်သွေးစုပ်ခွင့် ပေးခဲ့သည်။ နယ်ချဲ့တို့သည် ၎င်းတို့၏ အလိုကျပင် ပဒေသရာဇ်ကောင်စီကို ဖွဲ့စည်းပေးကာ ၎င်းတို့၏ ကိုယ်စား တိုင်းရင်းသားအချင်းချင်း ခြယ်လှယ်သွေးစုပ်ခွင့်၊ စီမံခန့်ခွဲအုပ်ချုပ်ခွင့်တို့ကို ပေးခဲ့သည်။

ထိုအချိန်တွင် ရှမ်းပြည်နယ်သားတို့သည် နယ်ချဲ့နှင့် နယ်ချဲ့ အလိုတော်ရိတို့၏ ခြယ်လှယ်မှုအောက်တွင် ကာလရှည်ကြာစွာ ခါးမလှ၊ ဝမ်းမဝဘဝဖြင့် ရပ်တည်ခဲ့ရပြီး နယ်ချဲ့နှင့်အပေါင်းတို့မှာ ရှမ်းပြည်နယ်သားတို့၏ အဆီကိုစား၍ အသားကိုမျိုခဲ့ကြသည်။ ထို့ကြောင့် ၎င်းတို့သည် ဝိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်း ဦးဆောင်မှုအောက်တွင် ရှမ်းပြည်နယ်သားတို့က မြေပြန့်နှင့်အတူ ပူးပေါင်းကာ လွတ်လပ်ရေးကို အရယူမည်ဆိုသော ကြွေးကြော်ချက်ကို မည်သို့မျှ လက်ခံမည်မဟုတ်ချေ။

ထို့ကြောင့်ပင် ဝိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းတို့ လွတ်လပ်ရေး



ယမန်နှစ်က ကျင်းပသည့် ရှမ်းပြည်နယ်နေ့ အခမ်းအနားကို တွေ့ရစဉ်

အတွက် ဘိလပ်သို့ သွားရောက်တောင်းဆို တိုက်ပွဲဝင်လျက်ရှိ ချိန်တွင် နယ်ချဲ့အလိုတော်ရိများက ဝိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းသည် ရှမ်းပြည်သူအားလုံး၏ ကိုယ်စားလှယ်မဟုတ်ကြောင်းကို ကြေး နန်းရိုက်ကာ ကန့်ကွက်ခဲ့ကြ သေးသည်။ သို့သော် မျိုးချစ်လူ ထုကိုယ်စားလှယ်များက ဝိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းသည် ရှမ်း ပြည်သူလူထု၏ ကိုယ်စားလှယ်ဖြစ်ကြောင်း ထပ်မံကြေး နန်းရိုက်မှ ဝိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းနှင့် ဆက်လက်ဆွေးနွေးခဲ့ ကြသည်။ ထို့အပြင် ပင်လုံ သို့မဟုတ် အခြားသင့်လျော်သည့် နေရာဒေသတစ်ခုခုတွင် ကွန်ဖရင့်တစ်ရပ် ကျင်းပကာ တိုင်းရင်းသားအားလုံး၏ ဆန္ဒကို စုံစမ်းဦးမည်ဟု နယ်ချဲ့တို့က ဆိုခဲ့သည်။ သို့အတွက် ၁၉၄၇ ခု နှစ် ဇေဇော်ဝါရီလ၌ ပင်လုံတွင် တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ တွေ့ဆုံကာ လွတ်လပ်ရေးကို ပူးပေါင်း ရယူရေးအတွက် တညီတညွတ်တည်း တောင်းဆိုရန် ရောက်ရှိ ခဲ့ကြသည်။

နယ်ချဲ့နှင့် အပေါင်းပါတို့သည် အဆိုပါအစည်းအဝေးကြီး တွင် ပြည်မနှင့်အတူ ရှမ်းပြည်နယ်အပါအဝင် တောင်တန်း ဒေသများကိုပါ လွတ်လပ်ရေးပေးရမည့်အရေး အောင်မြင်သွား မည်ကို များစွာစိုးရွံ့လျက်ရှိရာ ထိုရည်ရွယ်ချက်ပျက်ပြားစေရန် အစွမ်းကုန်ခြေထိုးနှောင့်ယှက်ခဲ့ကြသည့်အပြင် အထူးသဖြင့် ရှမ်းအမျိုးသားများကြားတွင် ခြေထိုးနှောင့်ယှက်ခဲ့ကြသည်။ သို့သော် သွေးစည်းညီညွတ်ပြီးဖြစ်သော ရှမ်းပြည်နယ် လူထု

ကြီးနှင့် အခြားသောတိုင်းရင်းသားလူမျိုးများကိုမူ သွေးခွဲ၍ မရခဲ့ပေ။ နှစ်ရှည်လများ နယ်ချဲ့တို့အလိုကျ ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြ သော ရှမ်းစော်ဘွားတို့သည် လူထုမပါလျှင် မည်သည့်ကိစ္စကိုမျှ အောင်မြင်မည်မဟုတ်သည်ကို နားလည်သဘောပေါက်ကာ ၁၉၂၂ ခုနှစ်တွင် နယ်ချဲ့တို့က ၎င်းတို့အလိုကျဖွဲ့စည်း ထားသော ရှမ်းပြည်နယ်အတွက် မည်သို့မျှအကျိုးမပြုခဲ့သော ပဒေသရာဇ် ကောင်စီကို ၁၉၄၇ ခုနှစ် ဇေဇော်ဝါရီလ ၇ ရက်နေ့တွင် ဖျက်သိမ်းပြီး ရှမ်းပြည်နယ်ကောင်စီကို ဖွဲ့စည်းလိုက် သည်။

ထို့ကြောင့် ဤနေ့သည် ပြည်နယ်စော်ဘွားကြီးများနှင့် လူထုကိုယ်စားလှယ်ခေါင်းဆောင်ကြီးများ ညီညွတ်သောနေ့ ဖြစ်သည့်အပြင် တိုင်းတစ်ပါးတို့၏အစီအမံဩဇာအာဏာကို တွန်းလှန်နိုင်သောနေ့ဖြစ်သည့်အလျောက် ဒီမိုကရေစီအခွင့် အရေးကို လူထုလက်သို့စတင်အပ်နှင်းပေးသော နေ့ထူးနေ့ မြတ်ဖြစ်သည့်အတွက် ရှမ်းပြည်နယ်နေ့ဟု ဇေဇော်ဝါရီလ ၁၂ ရက်နေ့ ပင်လုံညီလာခံအစည်းအဝေးက ဆုံးဖြတ်ခဲ့ကြသည်။

ထိုနေ့အစည်းအဝေးကြီးမှာပင် ရှမ်းအမျိုးသားသီချင်း နှင့်ရှမ်းအမျိုးသားအလံကို သတ်မှတ်ခဲ့ကြသည်။ ပင်လုံညီလာခံ တွင် သမိုင်းတွင်မည်ပင် ပင်လုံစာချုပ်လက်မှတ်ထိုးပြီးလျှင် ပြီး ချင်း ဝိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းအမှူးပြုသော ခေါင်းဆောင်ကြီး များ နှင့်ပြိုင်ဘက် အစိုးရကိုယ်စားလှယ်တို့သည် ရှမ်းအမျိုးသား အလံကို ရှေးဦးစွာလွှင့်ထူအလေးပြုခဲ့ကြသည်။ ဤသို့သမိုင်း

ဝင်မော်ကွန်းတင်ခဲ့သော ရှမ်းပြည်နယ်နေ့သည် ယခုအခါ နှစ် (၇၀) မြောက်ရှိခဲ့ပြီဖြစ်သည်။ ပင်လုံမြေတွင် ညီညွတ်ခဲ့သည့် အစဉ်အလာကြီးအတိုင်း ဆက်လက်ကြိုးပမ်းခဲ့ကြသဖြင့် မြန်မာ နိုင်ငံသည် လွတ်လပ်သောနိုင်ငံတစ်နိုင်ငံအဖြစ် ရပ်တည်လာ နိုင်ခဲ့သည်မှာ ယနေ့အထိဖြစ်ကာ (၂၀) ရာစုပင်လုံးအားလည်း အထောက်အကူပြုသည့် ဘူမိနက်သန်ဝသုန်မြေဖြစ်ပေ သည်။

တိုင်းရင်းသားစည်းလုံးညီညွတ်မှု၏ ကြီးမြတ်သော အောင်ပွဲများကိုရယူနိုင်သည်ဆိုခြင်းကပင် ထိုသမိုင်းမှတ်တိုင် များက ပြဆိုလျက်ရှိပေသည်။ ထို့ကြောင့် ရှမ်းပြည်နယ်နေ့တွင် ရှမ်းအမျိုးသားများသည် ရှေးအစဉ်အဆက်ကညီညွတ်ခဲ့သည့် စည်းလုံးညီညွတ်မှုအစဉ်အလာကြီးကို မပျက်မယွင်းအောင် ထိန်းသိမ်းပြီး နိုင်ငံတာဝန်များကို ဆက်လက်ထမ်းဆောင် သွားကြမည်ဟူသော သန္နိဋ္ဌာန်ချမှတ်အကောင်အထည်ဖော် သွားရန်လိုပေသည်။

မိမိတို့ ရှမ်းတိုင်းရင်းသားများအပါအဝင် တိုင်းရင်းသား လူမျိုးပေါင်းစုံနေထိုင်လျက်ရှိသည့် ပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံတော်သည် ခေတ်မီဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်သော ဒီမိုကရေစီ နိုင်ငံတော်ကိုတည်ဆောက်လျက်ရှိပေသည်။ နိုင်ငံတော်တွင် စီးပွားရေးစီမံကိန်းအောင်မြင်ရေး၊ ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးတို့ကို ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။ နယ်မြေအနေအထားကျယ်ပြန့်ပြီး စီးပွားရေးကဏ္ဍစုံသော ရှမ်းပြည်နယ်ရှိ တိုင်းရင်းသားတို့သည် စီးပွားရေးစီမံကိန်းများအပြည့်အဝအကောင်အထည်ဖော်နိုင် ရေး၊ အထူးအထွတ်တိုးစားပေး စိုက်ပျိုးရေးကို ဦးတည်ဆောင် ရွက်လာခဲ့သည်။ တစ်ဖက်မလည်း နိုင်ငံတော်အေးချမ်းသာယာ ရေးအတွက် အဟုန်အတားဖြစ်စေသည့် အဖျက်သမားဟူသမျှ ကို မိမိတို့ရှမ်းတိုင်းရင်းသားများသည် ပြည်သူတို့နှင့်အတူ ချေမှုန်းတိုက်ခိုက်ရမည်ဖြစ်ပေသည်။ သို့မှသာ အမိနိုင်ငံ တော်ကြီး ပိုမိုဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာပြီး လူနေမှုအဆင့်အတန်း ပိုမိုတိုးတက်လာမည်ဖြစ်သည်။ သို့ဖြစ်၍-

ပြည်ထောင်စုစိတ် ဓာတ်နိုးကြား ရှင်သန်ရေး၊ အမျိုးသား စည်းလုံးညီညွတ်မှုခိုင်မာအောင် တည်ဆောက်ရေး၊ ဒီမိုကရေစီ ဖက်ဒရယ်ပြည်ထောင်စု ပေါ်ပေါက်ရေး၊ ပြည်သူများ၏ လူမှုစီးပွားဘဝများ တိုးတက်မြင့်မားရေးစသည့် ၂၀၁၇ ခုနှစ် နှစ်(၇၀)မြောက် အမျိုးသားရေး ဦးတည်ချက်လေးရပ်ကို ရှမ်း တိုင်းရင်းသားတိုင်းသည် ရှမ်းပြည်နယ်နေ့အတွက် တပ်လှန့် နှိုးဆော်သံအဖြစ်ခံယူရင်း ရှမ်းပြည်နယ်နေ့အထိမ်းအမှတ် ကျင်းပခြင်းနှင့်အတူ နိုင်ငံအပေါ် တာဝန်ကျေပွန်ကြပါစေဟု တိုက်တွန်းဆန္ဒပြုအပ်ပါသည်။

လယ်ဝေးမြို့နယ်အတွင်း ကန်သာ-ကြိုးကြာအင်း တံတားဖွင့်လှစ်

လယ်ဝေး ဇေဇော်ဝါရီ ၁
ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ လယ်ဝေးမြို့နယ်
ကန်သာကျေးရွာအုပ်စု ကန်သာ-
ကြိုးကြာအင်းလမ်းပေါ်ရှိ ချောင်းမငယ်

လူကူးသစ်သားတံတား ဖွင့်ပွဲအခမ်း
အနားကို ဇန်နဝါရီ ၃၁ ရက်က အဆိုပါ
တံတားအနီး၌ ကျင်းပသည်။
အခမ်းအနားတွင် လယ်ဝေးမြို့နယ်

ကျေးရွာ ရပ်မိရပ်ဖွဲ့နှင့်ဆွေက
ကျေးဇူးတင်စကား ပြန်လည်ပြောကြား
သည်။ ထို့နောက် ကန်သာ-ကြိုးကြာအင်း
ချောင်းမငယ် လူကူးသစ်တံတားအား



သာသနာ့အလင်းရောင် စေတီတော်မြတ်ကြီး စိန်ဖူးတော်နှင့်ရွှေထီးတော် တင်လှူပူဇော်ပွဲကျင်းပ

မင်းတပ် ဇေဇော်ဝါရီ ၁
ချင်းပြည်နယ်တောင်ပိုင်း မင်းတပ်မြို့သာသနာ့အလင်းရောင်စေတီတော်မြတ်ကြီး စိန်ဖူးတော်၊ ရွှေထီးတော်တင်လှူပူဇော်ပွဲနှင့်
ရေစက်ချခြင်းအခမ်းအနားကို ဇန်နဝါရီ ၂၈ ရက်က မင်းတပ်မြို့ ဗဟိုကျောင်း၌ လှုပ်လှုပ်ခဲ့သည်။
အခမ်းအနားတွင် ဗဟိုကျောင်း ဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တသောဘဏထံမှ ကိုးပါးသီလခံယူဆောင်တည်ခဲ့ကြပြီး စေတီတော်
ကြီးအတွက် စိန်ဖူးတော်၊ ငှက်မြတ်နားတော်တို့ကို အလှူရှင်နန်းဦးလှိုင်နှင့်ဆိုင်ခွဲများမှ စုပေါင်း၍ လှူဒါန်းကြပြီး စေတီတော်၏
အောက်ခြေ ကြမ်းခင်းပြားများကို One Thousands ပရဟိတအဖွဲ့က လှူဒါန်းခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။
ဝေဇေ(ပြန်/ဆက်)

ကြိုးကြာအင်း ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်း
ဆရာတော်၊ နေပြည်တော် ကျေးလက်
ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဦးစီးဌာန
ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးဌေးဝင်း၊ ဒက္ခိဏာရိုင်
ဦးစီးမှူး ဦးစိုးလင်းနှင့် ရပ်မိရပ်ဖ
ဦးမောင်လွင်တို့က ဖဲကြိုးဖြတ်၍ ဖွင့်လှစ်
ပေးခဲ့သည်။

အဆိုပါ ကန်သာ-ကြိုးကြာအင်း
သစ်သားတံတားသည် ယခင်က
ကျေးရွာပြည်သူများ ထည့်ဝင်ငွေဖြင့်
တည်ဆောက် အသုံးပြုနေခြင်းဖြစ်ပြီး
၂၀၁၆ ခုနှစ် စက်တင်ဘာလတွင် တောင်
ကျချောင်းရေတိုက်စားမှုကြောင့် ကျိုးကျ
ပျက်စီးသွားခဲ့သည်။
ထို့နောက် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုး
တိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန၏ ရန်ပုံငွေနှင့်
ကျေးရွာပြည်သူများ ထည့်ဝင်လှူဒါန်း
ငွေကျပ်တို့ဖြင့် အရည်ပေ ၁၇၀၊ အကျယ်
ခြောက်ပေရှိ ချောင်းမငယ် လူကူးသစ်
သားတံတားကို အသစ်ပြန်လည် တည်
ဆောက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
ကျော်စွာ (ပြန်/ဆက်)

သာဓုဆံတော်ရှင်စေတီတော်မြတ် ပုဒ္ဒပူဇော်ယပွဲတော်ကျင်းပမည်

ရန်ကုန် ဇေဇော်ဝါရီ ၁

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ရွှေပြည်သာမြို့နယ် ကျက်သရေဆောင် ရှေးဟောင်းသမိုင်းဝင်
ကကုသန္ဓိတော်ပုဒ္ဒ၏ ဇီဝမာနက သကေသဓာတုစင် သာဓုဆံတော်ရှင် စေတီတော်မြတ်
ကြီး၏ ပုဒ္ဒပူဇော်ယပွဲတော်ကို ဇေဇော်ဝါရီ ၉ ရက်မှ ၁၈ ရက် အထိ ၁၀ ရက်တိုင်တိုင်
စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာ ကျင်းပမည်ဟု စေတီတော် ဂေါပကအဖွဲ့ထံမှ သိရသည်။

သာဓုဆံတော်ရှင်စေတီတော်မြတ်ကြီးတွင် ပုဒ္ဒပူဇော်ယပွဲတော်အကြံအဖြစ်
ဇန်နဝါရီ ၂၉ ရက်မှ ဇေဇော်ဝါရီ ၆ ရက်အထိ ၉ ရက်တိုင်တိုင် ရပ်ပြင်တော်ရာဟု ထောင့်
တန်ဆောင်း၌ စေတီတော်မြတ်ကြီး၏ ဩဝါဒစရိယဆရာတော်ကြီး ခုနစ်ပါးနှင့်
ပင့်သံဃာ ၂၅ ပါးတို့က အဘိဓမ္မာခုနစ်ကျမ်း ဒေသနာတော်ကြီးကို ရွတ်ဖတ်ပူဇော်
ကြမည်ဟု သိရသည်။
ထို့နောက် ပုဒ္ဒပူဇော်ယပွဲတော်ရက်တွင် နှစ်စဉ်ကျင်းပနေကျဖြစ်သော ဇေဇော်ဝါရီ
၁၁ ရက် (တပို့တွဲလပြည့်နေ့)၌ ဘုရားဒါယကာ ဦးမောင်မောင်သန်း၊ ဒါယိကာမ
ဒေါ်စုစုသန်းမိသားစုက ဘုရားအမှူးပြုသော သံဃာတော် ၅၅ ပါးနှင့်သီလရှင် ၁၅
ပါးတို့အား ဆွမ်းအစရှိသော လှူဖွယ်ဝတ္ထုများ ဆက်ကပ် လှူဒါန်းကာ ဗုဒ္ဓါဘိသေက
အနေကဇာတင်ခြင်းနှင့် ဆွမ်းဆန်စိမ်းလောင်း လှူခြင်းတို့ကို အလှူရှင်များနှင့်
စုပေါင်းကောင်းမှု ကုသိုလ်ပြုဆောင်ရွက်ကြ မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
မြင့်သန်းကြည်(ရွှေပြည်သာ)

မီးဖိုမီးအသုံးပြုလျှင်

၁။ လူစောင့်ထားပါ။
၂။ လောင်စာမီးအားကို လိုအပ်သည်ထက် ပိုမသုံးပါနှင့်။
၃။ မီးဖို မီးကြွင်းမီးကျန်များ ငြိမ်းသတ်ပါ။
၄။ မီးဖိုနှင့် အမိုးနံရံအကြား အပူခံ အကာအရံများထားပါ။
၅။ ဆီအိုးတည်ပြီး မမေ့ပါနှင့်။

မီးသတ်ဦးစီးဌာန

လေဆိပ်အနီး (၁.၄၇) ဧကပေါ်တွင် ဆောက်ထားပြီး နိုင်ငံခြားသားကိုဖြန့်လှည့်ရောင်းချနိုင်သော စုပေါင်းပိုင်အဆောက်အဦးအဖြစ်မှတ်ပုံတင်မည့် **ကွန်ဒို**

JUNE.2018 Key အုပ်

စရန်နှင့် **Key** အပ်ချိန်တွင် **13%** ကျန် **74%** ကို

148
လေ့ရွေးချယ်စနစ်
အတိုးမယူ
လစဉ်

4
ဆန်း

ရန်ကုန်တွင် ပထမဆုံး ကွန်ဒိုနေရာနှင့် Junction 8 သို့အသွားအပြန် နံနက် (၆) နာရီမှာည (၉)အထိ

FREE SHUTTLE BUS SERVICE ပါမည်။



ROYAL THIRI
CONDOMINIUM

ဦးဆုံး (15) ခန်းလက်ဆောင်
ပါကေး & AIR-CON

စတင်
၁၉
ဆန်း
ယူလာပါ

နေ့ရက် 4/5-Feb-2017(9AM to 9PM)
နေရာ ■ ဦးဝိစာရလမ်း၊ ရွှေတိဂုံစေတီအနောက်မုဒ်ရှေ့
People Park Myanmar Culture

မြန်မာနိုင်ငံသားများပိုင်ဆိုင်သော
i GREEN
DEVELOPMENT & ENGINEERING GROUP

ကွန်ဒိုနေရာသို့ ကြိုတင်လေ့လာရန် ရန်ကုန်မြို့ထဲမှ ပြည်လမ်းမအတိုင်းလာပြီး လေဆိပ်မီးပွိုင့်အကျော် YCDC ဂေါက်ကွင်းရှိရာ ဂျပန်လမ်းရောက်လျှင် ဘယ်ချိုးပါ မြင်မြင်ချင်းလမ်း သီရိမင်္ဂလာလမ်းသို့ရောက်လျှင် ဘယ်ချိုးပါ။ လမ်းဆုံးလျှင်ဘယ်ချိုး နိဗ္ဗာန် ၈ လမ်းတွေလျှင် ညာချိုးပါက ကွန်ဒိုသို့ရောက်မည်။

WISE College

General Manager/MD Course

နိုင်ငံတကာကုမ္ပဏီများတွင် Top Management Level တွင် လုပ်ကိုင်နေသူများ၊ ဝင်ရောက်ရန် ကြိုးပမ်းနေသူများ အတွက် ရည်ရွယ်၍ General Management အတွေ့အကြုံများရှိသည့် ဆရာ Dean Than Aung မှ



Chairman - **WDCS Co., Ltd**
Corporate culture များနှင့်အတူ လုပ်ငန်းရှင် အသုံးချနည်းများပါ သင်ကြားပို့ချပါမည်။

သင်ကြားပို့ချမည့်ခေါင်းစဉ်များ

- Management Finance
- Managing Sale & Marketing
- Managing Manufacturing & Operation Management (PSCM)
- Managing Human Resource & Administration
- General Management (Vision, Profit & dividend, stakeholder)

တက်ရောက်သင်ကြားသင့်သူများ

- *GM/MD ရာထူးသို့ ရည်ရွယ်ထားသူ Head of Sale/Financial Controller ဌာနမှူးကြီးများ
- *GM/MD သို့ တိုက်ရိုက် report လုပ်ရသူဌာနမှူးကြီးများ
- *GM/MD တာဝန်ရှိနေပြီး ပိုမိုထိရောက်သည့် စီမံခန့်ခွဲမှုများကို လေ့လာလိုသူများ
- *GM/MD များကို ခန့်ထားတာဝန်ပေး၍ မိမိကုမ္ပဏီတိုးတက်ဖွံ့ဖြိုးလိုသည့် လုပ်ငန်းရှင်ကြီးများ
- *လုပ်ငန်းဆိုင်ရာမေးခွန်းအသီးသီးတို့ကို အလုပ်ရုံသဘာဝ အသေးစိတ်ဆွေးနွေးကြားပေးရရှိလိုသူများ

Date : Sat & Sun Time : 5:30pm to 7:30pm
Starting Date : 18.2.2017

Downtown Campus
1st floor, 38th Street Plaza, Seikkanthar Street, Upper Block, Kyauktada Township, Yangon.
Facebook : WISE College Professional Diploma
Tel : 09-440 463 819, 09-440 378 781

ကမ္ဘာ့ရေဝပ်ဒေသများနေ့

ဖေဖော်ဝါရီလ (၂) ရက်နေ့

သဘာဝဘေးဒဏ်
လျော့ချရေး
ရေဝပ်ဒေသများမှ
ဆောင်ရွက်ပေး



- Healthy wetlands help us cope with extreme weather events
- Make a commitment to conserve and use wetlands wisely
- Enter the Wetlands Youth Photo Contest from 2 February to 2 March 2017

UNISDR, UNEP, FEDRR, IUCN, Wetlands, World Wetlands Day, Ramsar

လုံခြုံစိတ်အေးရစေမည့် MNZ မီးခံသေတ္တာ

၂၀၁၇ ၏ ပထမဆုံး ဝပါယံဂျယ် ဝပါယံဂျယ် ဘထူးအစီအစဉ်

မုန့်စဉ် နံနက် ၁၀ - ၁၂ နာရီ ဘတွင်း
Discount + Gift Item ဖြင့်တိုက်ရိုက်
ဝယ်ယူနိုင်မည့် ဘခွင့်အစောင့်

UP TO 30% OFF

09 320 70000, 01 860 3121

ဂုဏ်ထူးချီးနှောင်ခွင့်

2017 English Question 5 Sets

၂၀၁၇ အင်္ဂလိပ်စာ မေးခွန်း ၅ နှစ်

၂၅၂ ပန်းဆိုးတန်းလမ်း၊ ရန်ကင်း။ 01 252 919, 09 964 252 919

အများသိစေရန်ကြေညာခြင်း

မန္တလေးမြို့၊ ပြည်ကြီးတံခွန်မြို့နယ်၊ အကွက် (လလ-၈)၊ (ရ)ရပ်ကွက်၊ ဦးပိုင်အမှတ် (၃၈)၊ ဧရိယာ ၀ ဒသမ ၀၅၅၁ အကျယ်အဝန်းရှိမြေကွက်ကို မြို့ကွက်သစ်ဖော်ထုတ်ရေးလုပ်ငန်းအဖွဲ့မှ ဦးရဲညွန့်အမည်ဖြင့် မြေနေရာချထားပေးခဲ့ရာ အဆိုပါမြေကွက်ကို ကျွန်ုပ်၏မိတ်ဆွေဖြစ်သူ ဦးဘသန်း၏သမီး ဒေါ်ဝင်းဝင်းသန်း ၇/နတ်လ(နိုင်)၀၀၉၆၁၄က ၁၀-၁၁-၂၀၁၃ရက်က အရပ်ကတ်စာချုပ်အဆင့်ဆင့်ဖြင့် အပြီးအပိုင်ဝယ်ယူပြီး လက်ရှိနေထိုင်လျက်ရှိပါသည်။ အဆိုပါမြေကွက်နှင့်ပတ်သက်သည့် မြေနေရာချထားသည့် စာရွက်စာတမ်းများမှ နေရာအထားအသိုမှား၍ ပျောက်ဆုံးနေပါသည်။ သို့ဖြစ်ပါ၍ အဆိုပါမြေကွက်နှင့်ပတ်သက်၍ သက်ဆိုင်ရာဌာန များတွင် စာရွက်စာတမ်းများ၊ ဂရန်သစ်/ပြောင်း၊ ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ မြေပုံမြေရာဇဝင်ထုတ်ယူခြင်းများ၊ ဆောင်ရွက် တော့မည်ဖြစ်ပါ၍ ကန့်ကွက်လိုသူများရှိပါက ဤကြော်ငြာပါရှိသည့်ရက်မှ ၁၄ရက်အတွင်း ဒေါ်ဝင်းဝင်းသန်း၏ ရှေ့နေဖြစ်သူ ကျွန်ုပ်၏ထံသို့ စာရွက်စာတမ်းအထောက်အထားများနှင့်တကွ ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ အကယ်၍ ကန့်ကွက်ချက်တစ်စုံတစ်ရာမရှိပါက အဆိုပါမြေကွက်နှင့်ပတ်သက်၍ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်တော့မည်ဖြစ် ပါကြောင်း ကြေညာအပ်ပါသည်။

လွှဲအပ်ညွှန်ကြားသူ ဒေါ်ဝင်းဝင်းသန်း ၇/နတ်လ(နိုင်)၀၀၉၆၁၄ ဖုန်း-၀၉-၄၃၁၀၉၅၃၈

လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ- ဒေါ်ဖြူငြိမ်းအိ L.L.B အထက်တန်းရှေ့နေ (စဉ်-၄၃၃၃၄၇) အခန်း (B) -၃၀၃၊ နဝရတီအိမ်ရာ၊ ၃၄x၃၅ လမ်းကြားနှင့် ၆၈x၆၉ လမ်းကြား၊ ချမ်းအေးသာစံမြို့နယ်၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ ဖုန်း-၀၉-၅၁၇၉၀၇၈

ဖောင်းကြွပျောက် လျှောက်ထားခြင်း

ယာဉ်အမှတ် 8E/6613 ၏ ဖောင်းကြွနံပါတ်ပြား ပျောက်ဆုံး၍ ထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါ သဖြင့် ယခင်ဖောင်းကြွနံပါတ်ပြား ပျက်ပြယ်ပါကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။ ကညန၊ တိုင်းဒေသကြီးဦးစီးမှူးရုံး၊ ပဲခူး

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြော်ငြာ

ဒလမြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ် ၄၊ မြေကွက်အမှတ် ၅၆၁/၅၆၂၊ မြေကွက် တည်နေရာအမှတ် (၅၆၁/၅၆၂)၊ နဂါးတိုက် လမ်း၊ ကန်စစ်သားရပ်ကွက်၊ ဒလမြို့နယ် (ဦးကိုကိုဝင်း)အမည်ပေါက် ပါမိမိမြေအား (က)အမည်ပေါက်ဦးကိုကိုဝင်းထံမှ ဦးထွန်း ထွန်းဦး ၁၃/တတန(နိုင်)၀၀၉၂၇၄ ဝယ်ယူ သည့် ၃-၅-၂၀၀၈ ရက်စွဲပါ အရောင်း အဝယ်အရပ်ကတ်စာချုပ်၊ ဦးကိုကိုဝင်း (TYT-၀၀၀၂၂) အမည်ပေါက် မွေးချင်းပါမိ မှုရင်း၊ တင်ပြပါ ပါမိမိတွင် ဓာတ်ပုံမပါ ရှိခြင်းနှင့်ပတ်သက်၍ ဓာတ်ပုံပျောက်ဆုံး သွားကြောင်း ၂၃-၁၁-၂၀၁၆ ရက်စွဲပါ ဦးလေးရွှန်းဟိုက်(ခ)ဦးအောင်ရွှေ၏ ကျွမ်း ကျွန်ုပ်/အလုပ်ဖြစ်ပြီး၊ ဓာတ်ပုံပိုင်အရှေ့ ရပ်ကွက်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး၊ တောင်ခဲချက်နှင့် အလုပ်ဖြစ်ရန် ဆောင်ရွက်တင်ပြ၍ လေးရွှန်းဟိုက်(ခ)ဦးအောင်ရွှေ ၁၂/အလွန် (နိုင်)၀၁၆၆၂၄ မှ ပါမိမိမူရင်းဖြင့် ကန့် သစ်လျှောက်ထားလာရာ တရားဝင်နိုင်လှ သောအထောက်အထားများဖြင့် ဤ ကြော်ငြာပါသည့်ရက်မှစ၍ နှစ်ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်းနှင့် ကန့်ကွက်မှု မရှိပါက လုပ်ထုံးလုပ်နည်းအတိုင်း ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ပေးမည်ဖြစ်ပါကြောင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။ မြို့ပြစီမံကိန်းနှင့်မြေစီမံခန့်ခွဲမှုဌာန ရန်ကင်းမြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ

လွင်ဖြင့်အောင်

အမှတ်တံဆိပ်

ဖြင့်အောင် နာမည်ကြီး

- အသားအရေတင်းရင်းလှပစေခြင်း။
- အရေအကြောကြောများလျော့ပါးစေခြင်း။
- အနာကျက်မြန်စေခြင်း။
- သွေးလည်ပတ်မှုအားကောင်းစေခြင်း။
- သွေးကြောများကြိုင်မှုကိုကူညီထိန်းသိမ်းပေးခြင်း။
- ဦးနှောက်ကြည်လင်မှတ်တောက်ကောင်းစေခြင်း။
- စိတ်ပိုမိုလျော့နည်းစေခြင်း။
- လန်းဆန်းခွန်အားဖြစ်စေခြင်း။
- ဖီးရှင်းခြင်း။

ISO 9001:2008 နှင့် GMP လက်မှတ်ရရှိထားသော အင်ဒို-ဘေရိုဂျယ်(လီ) ကုမ္ပဏီလီမိတက် အမှတ် (၁၃၀/၇) ဝါးထပ်ကြီးဘုရားလမ်း၊ ဗဟန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့၊ ဖုန်း- ၀၁-၅၄၈၈၇၄၀၊ ၀၁-၅၄၈၅၅၄၄ မှ ထုတ်လုပ်သည်။ အဖြူဖြူအနယ်နယ် ခေးဆိုင်များ၊ City Mart (ခေးတောင်တာ) နှင့် စိန်စေတီ အရောင်းဆိုင်များတွင်လည်း ဝယ်ယူရရှိနိုင်ပါသည်။

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြော်ငြာ

ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ သန်လျင်- ကျောက်တန်းမြို့နယ်၊ သီလဝါစက်မှုဇုန်၊ မြေကွက်အမှတ် (၄၆)၊ ဧရိယာ ၁ ဒသမ ၈ ဧကကို အမည်ပေါက်ဒေါ်ကျား ၁၂/၀/န (နိုင်)၀၁၃၅၈၇ ထံမှ ဒေါ်ဝေဝေထွေး ၉/အမ(နိုင်)၀၀၀၀၄၄၄၄၄၄၄ စာချုပ်စာတမ်း များဖြင့် ဝယ်ယူခဲ့ပြီး မြို့ပြနှင့်အိမ်ရာဖွံ့ဖြိုး ရေးဦးစီးဌာနသို့ ပိုင်ဆိုင်မှုအတွက် ၎င်း အမည်ဖြင့် မြေချပါမိမိလျှောက်ထားလာမှု အပေါ် ခွင့်ပြုရန်မသင့်ကြောင်း ကန့်ကွက် လိုပါက ကြော်ငြာသည့်ရက်မှ ၁၄ရက် အတွင်း အထောက်အထားပြည့်စုံစွာဖြင့် မြို့ပြနှင့်အိမ်ရာဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာန (အိမ်ရာ ဖွံ့ဖြိုးရေးဌာန)သို့ တင်ပြကန့်ကွက်နိုင် ပါသည်။ အိမ်ရာဖွံ့ဖြိုးရေးဌာနမှ မြို့ပြနှင့်အိမ်ရာဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာန

အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်

ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး၊ ပန်းတနော်မြို့နယ်၊ ဗိုလ်ချုပ်လမ်း၊ အမှတ် ၂၂၀ ဟု ခေါ်တွင်သောနေအိမ်နှင့် နေအိမ်တွင်တပ်ဆင်ထားသော မရွေမပြောင်းနိုင်သည့် ပစ္စည်းများအား ပိုင်ရှင်(ရောင်းချပိုင်ခွင့်ရှိသူ) ဦးမြင့်ဆွေ (BS-003356) ၁၄/ မအပ(နိုင်)၁၃၇၀၀၅ ထံမှ ဝယ်ယူရန်အတွက် ကျွန်ုပ်တို့၏မိတ်ဆွေမှ စရန်ငွေ အချို့တစ်တက်ပေးချေထားပါသည်။ အဆိုပါအရောင်းအဝယ်နှင့် ပတ်သက်၍ ပိုင်ရှင်ပိုင်ခွင့်ရှိသူ သက်ဆိုင်သူများရှိပါက ယခုသတင်းစာတွင် ကြော်ငြာသည့် ရက်မှ ၁၅ ရက်အတွင်း ကျွန်ုပ်တို့ထံသို့ စာရွက်စာတမ်းအထောက်အထားနှင့်တကွ လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ ကန့်ကွက်ခြင်းမရှိပါက အရောင်းအဝယ်ကို ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန်ကြေညာအပ်ပါသည်။ ဦးတင်ရွှေ (စဉ်-၈၀၀၇) ဒေါ်စုစုခိုင် (စဉ်-၁၁၅၅၃) တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေများ တိုက် ၁၀/၁၂၊ အခန်း ၁၃၄ (H)၊ ပထမထပ်၊ ၃၅ လမ်းတို(အောက်) ကျောက်တံတားမြို့နယ်၊ ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ ဖုန်း-၀၉-၄၄၈၀၄၇၃၈၊ ၀၉-၉၃၇၃၈၅၇၄၊ ၀၉-၇၉၇၃၄၄၄၆၂၊ ၀၉-၇၃၀၂၆၀၉၉

ဖောင်းကြွနံပါတ်ပြားပျောက် လျှောက်ထားခြင်း	ယာဉ်အမှတ် AA/5586 ၏ ဖောင်းကြွနံပါတ်ပြားပျောက်ဆုံး၍ ထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထား လာပါသဖြင့် ယခင်ဖောင်းကြွနံပါတ်ပြား ပျက်ပြယ်ပါကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ် ပါသည်။ ကညန၊ ခရိုင်ရုံး(ရန်ကင်းအမှတ်ပိုင်)
ဖောင်းကြွပျောက် လျှောက်ထားခြင်း	ယာဉ်အမှတ် 1J/7454 ၏ ဖောင်းကြွနံပါတ်ပြား ပျောက်ဆုံး၍ ထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာ ပါသဖြင့် ယခင်ဖောင်းကြွနံပါတ်ပြား ပျက်ပြယ်ပါကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။ ကညန၊ ခရိုင်ရုံး(ရန်ကင်းအမှတ်ပိုင်)

ထိမ်းမြားမင်္ဂလာညွှန်ပွဲ ကျေးဇူးတင်လွှာ

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ ပန်းတောင်းမြို့နယ်၊ ရွှေပန်းတောကျေးရွာနေ (ဦးစံသိန်း-ဒေါ်သန်း)တို့၏ မြေး၊ ဦးဖိုးစိုး- ဒေါ်မေကြည်တို့၏ သား၊ ဦးကျော်ဌေး (ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူး၊ ခရိုင်ဦးစီးမှူး၊ လဝက၊ ကျောက်ဆည်ခရိုင်)- ဒေါ်သန္တာယဉ် (ကျောင်းအုပ်ကြီး၊ အထက တောင်နီ၊ တောင်ကြီးမြို့နယ်)တို့၏တူ

မောင်မောင်လတ်(ခ)ဖိုးစော်

B.A (Philosophy) Norwegian Refugee Council (NRC) (YGN)

နှင့်

ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး၊ မြောင်းမြမြို့ (၁၂)လမ်းနေ (ဦးမြဟန်)-ဒေါ်နန်းလှတို့၏မြေး၊ (ဦးမြင့်နိုင်)-

ဒေါ်မာမာဆွေ (မြောင်းမြမြို့နယ်)၏ တစ်ဦးတည်းသော သမီး၊ ရန်ကုန်မြို့နေ

ဦးအောင်မောင် (လ/ထ ကထိက(ဦးစီး)- ဒေါ်ကျော်လှိုင်၊ မြစ်ကြီးနားမြို့နေ ဦးသက်ခိုင်-ဒေါ်တင်တင်ဝင်းတို့၏တူမ

မဆွေနှင်းထက်(ခ)ချစ်စု

B.Com, DCA, Dip.IFR

(Embassy of Switzerland) (YGN)

တို့၏ ၁၉-၁၂-၂၀၁၆ရက် မြောင်းမြမြို့၊ ဟိုစိန်ဘုံကျောင်းမင်္ဂလာခန်းမနှင့် ၂၅-၁၂-၂၀၁၆ရက် ရွှေပန်းတောကျေးရွာတွင် ကျင်းပပြုလုပ်သော မင်္ဂလာညွှန်ပွဲအခမ်းအနားတွင် ကြွရောက်ချီးမြှင့်ခဲ့ကြသော နှစ်ဖက်သောဂုဏ်သရေရှိ ဧည့်သည် တော်များ၊ ဆွေမျိုးများနှင့်မိတ်ဆွေများ၊ သူငယ်ချင်းများ၊ မင်္ဂလာညွှန်ပွဲများတွင် အစစအရာရာအဆင်ပြေချောမွေ့ရန် အောက်ဘက်မှကူညီဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြသော နှစ်ဖက်ဆွေမျိုးများ၊ မိတ်ဆွေများ၊ သူငယ်ချင်းများ၊ ကျေးဇူးတင်ထိုက်သူ များအားလုံးတို့အား နှစ်ဖက်မင်္ဂလာများနှင့်မင်္ဂလာမောင်နှံတို့မှ အထူးကျေးဇူးတင်ရှိပါသည်။ နှစ်ဖက်မင်္ဂလာများနှင့် မောင်မောင်လတ်(ခ)ဖိုးစော်-မဆွေနှင်းထက်(ခ)ချစ်စု

မိလင်ကလေးမြို့နယ်အသင်း (ရန်ကုန်)

(၂၈) ကြိမ်မြောက် နှစ်ပတ်လည်အစည်းအဝေးနှင့် သက်ကြီးပူဇော်ပွဲ၊ ပညာရည်ချွန်ဆုပေးပွဲ ကျင်းပမည် ဖြစ်ပါသည်။

ကျင်းပမည့်နေ့ရက် - ၂၆-၂-၂၀၁၇ (တနင်္ဂနွေနေ့)

ကျင်းပမည့်အချိန် - နံနက် (၉) နာရီ

ကျင်းပမည့်နေရာ - မိလင်ကလေးမြို့နယ်အသင်းဓမ္မာရုံ၊ ၆ထပ်ကြီးဘုရားဝင်းရွှေတိုင်လမ်း၊ SSC ဆေးရုံရေ။

အသက်(၈၀)နှစ်နှင့်အထက်အသင်းဝင်ဘိုးဘွားများနှင့်(၂၀၁၅-၂၀၁၆)တက္ကသိုလ်ဝင်တန်း စာမေးပွဲတွင်ဂုဏ်

ထူးမြင့်အောင်မြင်သော အသင်းဝင်ဘိုးဘွား/သမီးများ (အမှတ်စာရင်း မိတ္တူပေးပို့ လျှောက်)ပါရသူတို့ရသူများသည် (၂၀-၂-၂၀၁၇)

ရက် နောက်ဆုံးထား၍ အောက်ပါပုဂ္ဂိုလ်များထံ ဆက်သွယ်ပါရန်နှင့် ဘိုးဘွားတစ်ဦးလျှင် (၃၀၀၀/-) ကံတော်လှူဒါန်းနိုင်ပါသည်။

မိတ်စာများကို စာတိုက်မှ ပေးပို့ပါသည်။

ဦးစောစော - ၀၉ ၅၁၀၈၇၀၅ ဦးခင်မောင်တင့် - ၀၉ ၅၀၇၉၂၀၈

ဦးသိန်းဝင်း - ၀၉ ၇၉၉၄၇၉၀၈၇ ဦးသိန်းညွန့် - ၀၉ ၇၃၀၇၇၅၇၇

ဦးစိုးအောင် - ၀၉ ၄၄၅၈၅၆၃၂၃ ဦးတင်လှ - ၀၁ ၂၂၄၈၂၄

ဦးကျော်သိန်း - ၀၉ ၃၁၇၆၈၄၀၀

ဦးဝင်းမြင့် - ၀၉ ၅၁၀၅၈၀၆

အသင်းတိုက် - ၀၁ ၂၁၂၅၀၈

(ဖြူးဆရာတော်၏ တပည့်)ဖြူးမဟာစည်ဆရာတော် ဒေါက်တာ ဘဒ္ဒန္တအဂ္ဂဝရ၏တရားပွဲများ

ဖြူးမဟာစည်သာသနာ့ရုပ်သာများနှင့် ရတနာစိန်စည်ပရိယတ္တိစာသင်တိုက်တို့၏ ပဓာန နာယက ဆရာတော်ဒေါက်တာဘဒ္ဒန္တအဂ္ဂဝရ (နိုင်ငံတော် ဓမ္မကထိကဗဟုဇန ဟိတဝေရ)၊ ပြည်တွင်းပြည်ပမဟာစည်နာယက၊ ကမ္မဋ္ဌာနာစရိယ၊ သာသနာပြုနယ်လှည့်ဓမ္မကထိက အရှင်သူမြတ်သည် ၁၃၇၈ ခု၊ တပို့တွဲလဆန်း(၃)ရက် ၃၀-၁-၂၀၁၇(တနင်္လာနေ့) စစ်ကိုင်း မြို့နယ်၊ ကုန်းသာရွာ ပဌာန်းအောင်ပွဲဓမ္မသဘင်၊ တပို့တွဲလဆန်း (၅) ရက်၊ ၁-၂-၂၀၁၇ (ဗုဒ္ဓဟူးနေ့)၊ ကျိုက်လတ်မြို့နယ်၊ ကျုံတာမဟာစည် တရားစခန်း၊ တပို့တွဲလဆန်း(၈)ရက်၊ ၄-၂-၂၀၁၇(စနေနေ့)၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ သာဝတ္ထိမြို့၊ စက်ရုံကျောင်း၊ မဟာစည် တရား စခန်း၊ တပို့တွဲလဆန်း(၉)ရက်၊ ၅-၂-၂၀၁၇(တနင်္ဂနွေနေ့) မှ ၆-၂-၂၀၁၇(တနင်္လာနေ့)ထိ တာချီလိတ်မြို့၊ ပရိယတ္တိ မူလစာပြန်ပွဲဓမ္မသဘင်၊ တပို့တွဲလဆန်း ၁၃ရက်၊ ၉-၂-၂၀၁၇ (ကြာသပတေးနေ့)၊ မန္တလေးမြို့၊ စက်မှုမြို့သစ်ဓမ္မသဘင်၊ တပို့တွဲလဆန်း (၁၄) ရက်၊ ၁၀-၂-၂၀၁၇(သောကြာနေ့) မန္တလေးမြို့၊ ၃၉လမ်းx ၄၀လမ်းကြား ဓမ္မသဘင်၊ တပို့တွဲ လပြည့်ကျော် (၂)ရက်၊ ၁၃-၂-၂၀၁၇ (တနင်္လာနေ့)၊ ဖြူးမြို့နယ်၊ သပြေခင်ရွာ မဟာစည် တရားစခန်း၊ တပို့တွဲလပြည့်ကျော်(၄)၊ ၁၅-၂-၂၀၁၇(ဗုဒ္ဓဟူးနေ့) ရန်ကုန်မြို့၊ စမ်းချောင်း မြို့နယ်၊ မြေနီကုန်းဓမ္မာရုံဓမ္မသဘင်၊ တပို့တွဲလပြည့်ကျော်(၅)ရက်၊ ၁၆-၂-၂၀၁၇(ကြာသပ တေးနေ့)၊ အိန္ဒိယနိုင်ငံ၊ ဗုဒ္ဓဂယာမဟာဗောဓိမြေမြတ်၊ မဟာအောင်မြေ၌ မဟာစည် သတိပဋ္ဌာန်ဝိပဿနာ (၉)ရက် တရားစခန်း၊ တပေါင်းလဆန်း (၁)ရက်၊ ၂၆-၂-၂၀၁၇ (တနင်္ဂနွေနေ့) ပျော်ဘွယ်မြို့နယ်၊ ကံဦးရွာ၊ ရဟန်းခံရင်ပြုအလှူတော်တို့၌ နိဗ္ဗာန်ရောက် ကြောင်း တရားတော်များကို ဟောကြားချီးမြှင့်ပေးမည်ဖြစ်ပါသည်။ ဆရာတော်၏ တရားပွဲများကို ပင့်လျှောက်လိုပါက ဖုန်း-၀၉-၅၃၉၀၄၁၊ ၀၁-၅၃၀၀၆၈၊ ၀၁-၅၃၀၁၁၃၊ ၀၅၄-၄၀၇၇၁၊ ၀၅၄-၄၀၀၁၂၊ ၀၉-၅၀၅၆၁၀၇၊ ၀၉-၂၅၀၂၁၄၉၇၇၊ ၀၉-၂၅၃၆၉၉၆၇၉ သို့ ဆက်သွယ်ပင့်လျှောက်နိုင်ပါသည်။

တစ်ဦးတည်းဖြစ်ပါကြောင်း သယ်နှံးကွန်မြို့နယ်နေ ဦးကျော်(ခ)ရွှေရီ အလက်ကြွေး၏ သားဖြစ်သူ မောင် ဝေယျာထွန်း(ခ)Donald Alexander (၁၂/သယံက(နိုင်)၁၅၅၃၅၈) မှာ တစ်ဦး တည်းဖြစ်ပါကြောင်း။

ဖခင်အမည်မှန် မုဒုံမြို့နယ်၊ အထက(၁)၊ သတ္တမ တန်းမှ မောင်အာကာမင်းထက်၏ ဖခင်အမည်မှန်မှာ ဦးခင်မောင်ကြိုင် ၁၀/မဒန(နိုင်)၂၄၆၄၆၁ ဖြစ်ပါ ကြောင်း။ ဦးခင်မောင်ကြိုင်

အမည်ပြောင်း ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ သာယာဝတီ မြို့နယ်၊ ဆရာစံမြို့သစ်၊ ရည်မွန်လမ်း၊ ကညနန်း ၀နံထမ်းသက်သာခြံဝင်းတွင် နေထိုင်နေသော မောင်ရဲဒီဟကျော်စွာ အောင်၏အမည်မှန်မှာ မောင်ရဲဝင်းထက် ၇/သတ(နိုင်)၁၀၆၇၅၂ ဖြစ်ပါကြောင်း။ မောင်ရဲဝင်းထက်

အမည်ပြောင်းလဲခြင်း ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး၊ လပွတ္တာ ခရိုင်၊ ပြင်စလူမြို့နယ်နေ အဖ (ဦးစန်း အောင်)၊ အမိ ဒေါ်အေးပုံ ၁၄/လဟာ (နိုင်)၁၂၃၈၄၃တို့၏သမီး မသီသီနိုင် ၁၄/လဟာ(နိုင်)၁၆၀၆၆၉အား ယနေ့မှ စ၍ မမိုးခံလွင်ဟု ပြောင်းလဲအမည်ပေးရန်။

ဖခင်အမည်မှန် ဂန့်ဂေါမြို့နယ် ဘော်ပြင်းရွာ အလက (ခွဲ)တတိယတန်းမှ မောင်ချစ်ဝေယံဟိန်း ၏ ဖခင်အမည်မှန်မှာ ၅/ယမ(နိုင်) ၀၂၉၉၁၀ အရ ဦးခင်မောင်မြင့် ဖြစ်ပါ ကြောင်း။ ဦးခင်မောင်မြင့်

ဖခင်အမည်မှန် ကျောက်တလုံးကြီးမြို့နယ်၊ ကတ္တူ ကျေးရွာအုပ်စု၊ ဆောင်းဖိုး(မ)ရွာနေ နန်းခံမွန်၏ ဖခင်အမည်မှန်မှာ ဦးမွန်သန်း ၁၃/တကန(နိုင်)၁၆၂၉၉၁ ဖြစ်ပါကြောင်း။ ဦးမွန်သန်း

မွေးသက္ကရာဇ်မှန် တောင်ကြီးမြို့၊ သစ်တောရပ် ကွက်၊ ဇော်တံကလမ်း၊ အိမ်အမှတ် ၂၆၇ နေ ဦးစောဦးဖာ(ခ)ဦးဖာ၏ သမီးနေမုမု ၂/လဟာ(နိုင်)၀၀၇၀၆၂ ၏မွေးသက္ကရာဇ်အမှန်မှာ ၂၀-၅-၁၉၉၆ ဖြစ်ပါကြောင်း။

ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း ယာဉ်အမှတ် ၃၆ယ/၉၀၉၆၂ ယာဉ်လက်ဝယ်ရှိသူ ဦးအောင်ထွေးဦး ၂/လကန(နိုင်)၁၇၈၉၉၈၈ (ကမ-၃) မျောက်ဆုံး၍ မိတ္တူထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသည်။ ကန့်ကွက် လိုပါက နိုင်လုံသောအထောက်အထား များဖြင့် ကြော်ငြာသည့်ရက်မှ ၁၅ ရက်အတွင်း အောက်ဖော်ပြပါရုံးသို့ လူကိုယ်တိုင် လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင် ပါသည်။ ကညန၊ ကယားပြည်နယ်ရုံး (လွိုင်ကော်)

အောင်ပြည့်စုံ အိမ်ခြံမြေ၊ အိမ်ထောင်ရေး၊ ဖြိုတိုင်း/နယ်စားများအတွက် ဈေးနှုန်းချိုသာစွာဖြင့် Box ကား မျိုးစုံဖြင့် အလုပ်သမားစိစဉ်ပေးသည်။ 09-250095114, 09-421041338, 09-73224763

ဒဂုံမြို့သစ် အရှေ့ပိုင်း ဆိပ်ကမ်းမြို့နယ် တောင်ပိုင်း၊ မြောက်ပိုင်းများရှိ မြေကွက်များကို ဈေးကောင်းပေးပါသည်။ ဖုန်း-၀၉-၈၆၂၃၁၈၈, ဖုန်း-၀၉-၅၀၈၄၁၂၉

“အမေရိကန်နိုင်ငံရဲ့ ကမ္ဘာကျော်တက္ကသိုလ်များသို့ ကုန်ကျစရိတ်သက်သာစွာဖြင့် ဝင်ရောက်ခွင့်ရလိုပါသလား”
• အမေရိကန်နိုင်ငံ အစည်ကားဆုံးနေရာတစ်ခုဖြစ်သော San Francisco ၏ Silicon Valley Area ရှိ Skyline College ကောလိပ်တွင် သင်ကြားခွင့်
• ကမ္ဘာကျော် တက္ကသိုလ်ကြီးများဖြစ်သော UC Berkeley, UC Los Angeles, UC San Diego, University of Chicago, University of Michigan, Yale University များသို့ ဆက်လက်တက်ရောက်နိုင်မည့် အခွင့်အရေး
• Skyline College ၏ International Student Program Manager မှ ကျောင်းသားများ မိမိတို့ရယူလိုသည့် ဘွဲ့အလိုက် အကျိုးရှိနိုင်မည့် ဘာသာရပ်များရွေးချယ်နိုင်ရန်အတွက် လူတွေ့ တိုင်ပင် ဆွေးနွေးပေးခြင်း
• ကျောင်းသားများ၏ ပညာအရည်အချင်းအလိုက် Skyline College ၏ ပထမစာသင်နှစ်(၁)နှစ်စာအတွက် စာသင်စရိတ် အပြည့် ထောက်ပံ့သည့်ပညာသင်ဆုများလျှောက်ထားနိုင်သည့်အခွင့်အရေး
YANGON Date : 7 Feb 2017 Time : 10:00 am - 12:00 noon Venue : CROWN Education Learning Center
MANDALAY Date : 8 Feb 2017 Time : 10:00 am - 12:00 noon Venue : Hotel Mandalay Room No - 119

ပျိုမေတို့တစ်တွေ အသားအရေ ဝါဝါဝင်း နုရိုရည်ထက် စိုပြည်ကာ သွေးသားသန့်ရှင်းရောဂါကင်းစေဖို့ ကေမ္ဘာမှ နန္ဒင်းလုံး ကို အစဉ်သုံးပါ။ တိုင်းရင်းသားများတို့အတွက် - 1010YR001475 မီးနေသည့်များပါ သုံးနိုင်ပါသည်။ ၈ကမ္ဘာ့မြန်မာ့ဆေးထုတ်လုပ်ခြင်းစီမံခန့်ခွဲရေး၊ ရန်ကုန်မြို့၊ ဝိလ်ဗျပ်ဓမ္မ (အထိထပ်)၊ အမှတ် (၂၈)၊ မြောက်ဘက်တန်း။ ဖုန်း-၅၄၉၀၁၆

အောင်သရဖူ အိမ်ခြံမြေ၊ အိမ်ခြေ၊ ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်း၊ လူကြိုက်အိမ်အိမ်ဆုံးရှုံးခြင်းဖြင့် အတွက်အလုပ်သမား နှင့် ကားစိစဉ်ပေးသည်။ အမှတ်-၁၀၄မြို့နယ်အိမ်ရာလေးထောင့်ကန်လမ်း။ 09254009334, 09254009335, 09254009336

ယဉ်မင်းအေး အိမ်ခြံမြေအကျိုးဆောင် ဈေးကောင်းပေးပေးလိုသည့် ဒဂုံအရှေ့၊ ဒဂုံမြောက်၊ ဒဂုံတောင်၊ ဆိပ်ကမ်း။ 09-421102649, 09-421094370, 09-458481315

ဈေးလျော့လိုက်ပြီ အမြန်ရောင်းမည် ပွဲစားလို့သည် ပွဲခ (၃%) တာမေ့မြို့နယ်၊ ပင်ရွှေညောင်လမ်းမ(ဂုတ်)ခြံ မွန်မြတ်မေတ္တာအိမ်ယာ မြေအကျယ်ပေ(၁၀၀)ပတ် လည်အိမ်အကျယ် (၆၀ပေx၆၀ပေ)၊ ၂ထပ် RCတိုက်သစ်၊ MBR(5)ခန်း၊ ဘုရားခန်းကြီးတစ်ခန်း၊ ဧည့်ခန်းကြီးတစ်ခန်း၊ ဧည့်ခန်းသေးတစ်ခန်း၊ ထမင်းစားခန်း၊ မီးဖိုချောင်၊ အိပ်ခန်းတိုင်းတွင် ဝရန် တာပါသည်။ ပါကေးခင်း၊ ကြွေပြားကပ်၊ လိုက်ကာခန်းစီးတပ်၊ အခန်းတိုင်းတွင် အံကွန်းပါသည်။ အိမ်ဖော်အိပ်ခန်း(၂)ခန်းပါသည်။ အဝီစိရေ၊ ဂျိုးဖြူရေ၊ ပါဝါမီတာ၊ ရိုးရိုးမီတာ၊ 25KVAမီးစက်၊ မာလကာပင်၊ သီးပင်၊ စားပင်များနှင့် ပန်းအလှပင်များစိုက်ပျိုးထားသည်။ (၁၀)နှစ်သား အသီး သီးနေသောသရက်ပင်(၃၅)ပင်ပါရှိသည်။ ခြံဝင်းတစ်ခုလုံးတွင် ကွန်ကရစ်ဘလောက်တုံးများခင်း ထားပြီးကား (၁၀)စီးဆုံ Steel Structure ကားဂိုဒေါင်ပါသည်။ အိမ်ပတ်လည် အုတ်တံတိုင်း အမြင့်ကာထားပြီး လုံခြုံရေး ဘလိတ်စားဆူးကြိုးများ တပ်ဆင်ထားသည်။ အိမ်ရှေ့ထိ ကွန်ကရစ် လမ်းခင်းထားသည်။ ယခင်ဆိုဈေး သိန်းနှစ်သောင်းခွဲ (ယခုဆိုဈေးသိန်းတစ်သောင်းရှစ် ထောင်) ညှိနှိုင်းဈေးဖြင့် အမြန်ရောင်းမည်။ ပင်ရွှေညောင်လမ်းသွယ်၊ အလိုတော်ပြည့်ကျောင်း တိုက်ဘေး၊ အခွန်လွတ်ဈေးအနီးတာမေ့မြို့နယ်တွင် ပိတ်ရက်မရှိလာရောက်ကြည့်ရှုနိုင်ပါသည်။ 09-3066613, 09-73179994, 09-5113863

သားအဖြစ်မှအမွေပြတ်စွန့်လွှတ်ခြင်း ကရင်ပြည်နယ်၊ သံတောင်ကြီးမြို့နယ်၊ သံတောင်မြို့၊ အမှတ် (၄) ရပ်ကွက်နေ ကျွန်တော် ဦးမျိုးတင် ၃/သတန(နိုင်)၀၀၃၇၀၇ နှင့် ကျွန်မ ဒေါ်ချိုချိုသိန်းသည် ၃/သတန (နိုင်)၀၀၁၆၃၁တို့၏သား မောင်ညီညီမျိုးပိုင် ၃/သတန(နိုင်)၀၀၂၆၄၆ သည် ဆွေမျိုးမိဘအစ်ကိုအစ်မများ၏ ဂုဏ်သိက္ခာကို ညှိုးနွမ်းစေသောလုပ်ရပ်များ ပြုလုပ်ပါသဖြင့် မောင်ညီညီမျိုးပိုင်အား သားအဖြစ် မှ အမွေပြတ်စွန့်လွှတ်ပြီး နောက်ဆောင် ငှင်းနှင့်ပတ်သက်သောကိစ္စအဝဝအား တာဝန်ယူဆောင်ရွက်ပေးမည်မဟုတ်ပါကြောင်း သိစေအပ်ပါသည်။ (မိဘ)ဦးမျိုးတင်-ဒေါ်ချိုချိုသိန်းရည်

စာရိတ္တ၊ စည်းကမ်း၊ ပညာတွင် စံပြု

ဂုဏ်ထူးဦးဆောင်ခိုင် (အင်္ဂလိပ်စာ)

သမိုင်းတံခွန်ဦးထွန်းနွယ်

ဦးစီးတည်ထောင်သော

ပညာနန်းတော်

အ.ထ.က

ကိုယ်ပိုင်အထက်တန်းကျောင်း အထူးအဆင့်မြင့်တက်

ဘော်ဒါဂဏန်း၊ ဥတန်း၊ ၁၀တန်း
(အတန်းငယ်များကို ဘော်ဒါလက်မခံပါ)

နေကျောင်းကြီး၊ သူငယ်တန်းမှအထိ

အဆောင်များ၊ ဘွဲ့ရ ဆရာ၊ ဆရာမများ အလိုရှိသည်။

ခြံအမှတ် 118 A/B ကျွန်းရွှေပြိုင်လမ်း၊ VIP-1 ရပ်ကွက်၊ ဝိလ်ချပ်ရွာ၊ သုဝဏ္ဏ၊ ရန်ကင်း၊ Tel : 01-577 605, 09 782 216 338

အကောင်းဆုံးပညာ အကောင်းဆုံးနေရာ အကောင်းဆုံးဘော်ဒါ

အကျင့်စာရိတ္တပျက်ပြုနိုင်ရေးသည်ပထမ - ယနေ့ခေတ် လူငယ်များအတွက် အဓိက စိန်ခေါ်ချက် ဖြစ်သည်။ စာရိတ္တကောင်းမှု ပညာရေးကောင်းမည်။ တည်ထောင်သူ ဆရာကြီးများသည် မိမိတို့ ကိုယ်တိုင်လည်း အကျင့်စာရိတ္တ မြင့်မားတည်ကြည်မှုကို တန်ဖိုးထားပြီး တပည့်များကိုလည်း ကောင်းစွာ ဆုံးမ လမ်းညွှန် လေ့ကျင့်ပေးပါသည်။

ပညာရည်ထူးချွန်ပြုနိုင်ရေးသည်အဓိက - ပါမောက္ခကြီးများ၊ ရန်ကင်းမြို့တော်၏ နယ်တံတစ် ကျူရှင် ဆရာကြီးများဖြင့် အခိုင်အမာဖွဲ့စည်းထားသည် အကောင်းဆုံးပညာရေး အင်အားစုကြီး ဖြစ်သည်။ နေ့ကျောင်းကြီးနှင့်တကွ ကျူရှင်ချိန်များတွင်ပါ ဤဆရာကြီးများသာ သင်ကြားကြသည်။ နေ့စဉ် သင်ကြားရေး၊ လေ့ကျင့်ရေးနှင့် စစ်ဆေးရေးတို့ကို စည်းကမ်းတိကျ စီမံချက်ချ၍ ဆောင်ရွက်သည်။ ထို့ကြောင့် နှစ်စဉ် အောင်ချက်ရာနှုန်းပြည့်နှင့် All-Dများ၊ TOP TEN များ၊ ဂုဏ်ထူးရှင် များစွာ ထွက်ရှိခဲ့ပါသည်။

နေထိုင်မှုစားသောက်မှုအဆင့်ရှိရေးသည်ပထမ - နေ့ကျောင်းနှင့် ဘော်ဒါဆောင်ကို တစ်ဝင်းတစ်ခြံတည်း တိုက်တစ်တိုက်တည်းတွင် အတူတူထားပါလျှင် များစွာ အနောင်အယုတ် ဖြစ်သောကြောင့် သူဝဏ္ဏ၊ ဝိလ်ချပ်ရွာ VIP-1 ရပ်ကွက်တွင် ကျောင်းသားသီးသန့်၊ ကျောင်းသားသီးသန့်၊ သီးခြားခြံဝင်းကျယ်၊ သီးခြား အဆင့်မြင့် ၂ ထပ်တိုက်၊ ၃ ထပ်တိုက်ကြီးများ၊ ပန်ကာ၊ လေအေးစက် အပြည့်အစုံ၊ ၂၄ နာရီ လျှပ်စစ်မီး၊ အစီစီရေနှင့် အဆင့်မြင့်နေထိုင်မှု ဖြစ်သည်။ အထူးသဖြင့် ကျောင်းသူဆောင်ကို ဆရာကြီးဦးထွန်းနွယ်၏ဇနီး ဆရာမကြီး ဒေါ်မြင့်မြင့်ကြည် (အ.ထ.ပြ-ငြိမ်း) ကိုယ်တိုင် အတူနေထိုင်၍ အပ်ချက်ပါသည်။ စားလျှာခြံသော စေတနာကောင်းတဲ့ အိမ်ထောင်၊ အိမ်ဟင်းကို သန့်သန့်ရှင်းရှင်း ချက်ပြုတ်ပြင်ဆင် ကျွေးမွေးပါသည်။

ငွေရေး ကြေးရေးသည်သာမည - ဘော်ဒါချင်းယှဉ်လျှင် အကောင်းဆုံးဝန်ဆောင်မှု ဖြစ်စေရမည်ဟု အာမခံသည်။ ငွေကြေးကိုမူ အသက်သာဆုံးနှင့် အဆင်အပြေဆုံးဖြစ်စေရန် အထူးစိစဉ်ထားပါသည်။ (၄-ရပ်ခွဲ၍ ပေးသွင်းရပါမည်။) တောတောင်အင်အားစုသာ နေရာအတွက် စိတ်ချရပါမည်။

ဖောင်းကြွန်ပါတ်ပြားပျောက် လျှောက်ထားခြင်း

ယာဉ်အမှတ် 11/6608 ၏ ဖောင်းကြွန်ပါတ် ပြားပျောက်ဆုံး၍ ထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထား လာပါသဖြင့် ယခင်ဖောင်းကြွန်ပါတ်ပြား ပျက်ပြယ်ပါကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာ အပ်ပါသည်။ ကညန၊ ဓရိုင်ရုံး (တာချီလိတ်)

တစ်ဦးတည်းဖြစ်ပါကြောင်း ဦးအိုက်အောင်၏ သား မက်မန်း မြို့နေ မောင်ကြိုင်မွန်း ၁၃/ပယန (နိုင်)၁၁၃၆၆၅ နှင့် မောင်ကြိုင်မွန်းမှာ တစ်ဦးတည်းဖြစ်ပါကြောင်း၊ မောင်ကြိုင်မွန်း(ခ)မောင်ကြိုင်မွန်း

Scaffolding & Pipe Support

ခြမ်း၊ T တိုင် - ငှားရန်ရှိသည်

ဆက်သွယ်ရန်ဖုန်းနံပါတ်

၀၉-၇၉၅၅၆၆၇၃၈

SEVEN ၀

ဒဂုံဆိပ်ကမ်း၊ အရှေ့ပိုင်း၊ တောင်ပိုင်းရှိ မြေကွက်များ ရောင်းလိုပါသလား? အိမ်အရောက်ဝင်ပေးရမည်။

“ပွဲလ လုံးဝ မယူပါ”

09-33 333 511
09-33 333 514
09-33 333 644

ချာချီးယား ဒဂုံမြို့နယ်

အရှေ့ပိုင်း၊ ဆိပ်ကမ်း၊ မြို့နယ် တောင်ပိုင်း၊ မြောက်ပိုင်း များရှိမြေကွက်များကို ဈေးကောင်းပေးပါသည်။

09-450026077
09-510 1862

တွန့်တရုတ် အုတ်ခဲအိတ်

ခေတ်မီမြေအုတ်ရိုက်စက် ရရှိ

09 4200 35882
09 4200 35884

(၆၀၄)အင်းလေး(၁)လမ်း(၂)တောင်ဒဂုံ

ဖခင်အမည်မှန်

ကျွန်ုပ်တို့၏ အခြေခံပညာအထက် တန်းကျောင်းမှ တတိယတန်း ကျောင်းသူ မလေပြေသွေး၏ ဖခင် အမည်မှန်မှာ ဦးဇော်မြစ်ပါကြောင်း။ ဦးဇော်မြစ် ကျွန်ုပ်တို့၏

မွေးသက္ကရာဇ်အမှန်

ကျွန်ုပ်တို့အေးအေး(၁)ဦးထွန်း အောင်ခိုင် ၁၁/၈တန်း(နိုင်)၀၅၅၄၉ ၏ မွေးသက္ကရာဇ်အမှန်မှာ ၂၄-၁၀-၁၉၆၈ ဖြစ်ပါကြောင်း။

ဦးဇော်မင်းအောင်

B.A (Korean), Y.U.F.L
(I.E.K.C.S) Song Kong Hoe University, S-Korea

ကိုရီးယားဘာသာစာထူးသိသန့်သင်တန်း

အမှတ်(၂)ပြင်၊ ဒုတိယထပ်၊ ကျိုက္ကလမ်းနှင့် ဝရဲလမ်းထောင့်၊ တာမွေမြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့။

သင်တန်းစတင်နေ့ - 8.2. 2017 (ဗုဒ္ဓဟူးနေ့)

သင်တန်းချိန် - 2 : 30 to 4 : 30 (PM)

သင်တန်းရက် - ဗုဒ္ဓဟူးနေ့၊ နေ့စဉ်၊ တနင်္ဂနွေနေ့

Ph. 09 450 048 814, 09 799 373 700, 09 425 292 545

3-2-2017 ထွက်ပြု

တေးရေး မင်းချစ်သူ၊ သောမတ်(စ်)၊ စတုန်း အေးချမ်းမေ၊ ထက်ဦးဟန်

အေးချမ်းမေ

အလိအပချီး

တေးဂီတ - DENNIS & THE BAND
အသံပေး - ငဝထွန်း (နဝရတ်)
MIXING & MASTERING DENNIS CHEN HARMONY
အေးချမ်းမေ၊ ကျော်သိဟ
ဟာပုံ - ကျော်စွာ

MUSICPLUG SOUND INC.
382, STRAND ROAD, LATHA TOWNSHIP, Bet. (21xLATHA)ST., YANGON, MYANMAR. Tel: 95-1-241068, 95-1-381972

Mingalar Cinemas

www.facebook.com/mingalarcinemas

သမ္မတ ၀၁-၂၄၆၆၆၂ ၀၁-၂၄၆၆၆၃	သွင် ၀၁-၃၇၂၅၉၄ ၀၉၇၃၂၅၉၆၀	မင်္ဂလာ သိမ်ကြီးဇေး ၀၁-၂၄၃၀၇၇ ၀၁-၂၄၃၀၇၈	မင်္ဂလာ စင်စင်(၂) ၀၉၇၃၂၅၉၀၁ ၀၉၇၃၂၅၉၀၂	နေပြည်တော် ၀၉ ၄၅၇၇၄၂၀၂ ၀၉ ၄၅၇၇၄၂၀၃	ရှေ့ဆောင် ၀၉၄၅၇၄၂၀၀၀ ၀၉၄၅၇၄၂၀၀၀	မင်္ဂလာစံပြ ၀၉၂၆၀၈၇၀၅ ၀၉၂၆၀၈၇၀၆
Top Royal (ရိပ်သာ-မိမိ) ၀၉၄၂၀၀၆၂၉၁ ၀၉၄၂၀၀၆၂၉၂	မင်္ဂလာဝင်္ဇာ (လှိုင်သာယာ) ၀၉၂၆၀၈၇၀၅၅ ၀၉၂၆၀၈၇၀၆၀၆	မင်္ဂလာ (ဂမုန်းပွင့်) (လှည့်ဆန်း-မိမိ) ၀၉၇၇၉၀၅၄၆၇၃ ၀၉၇၇၉၀၅၄၆၇၃	ဝင်းလိုက် မန္တလေး ၀၂-၃၉၁၂၀ ၀၂-၆၀၂၉၀	မြို့မ မန္တလေး ၀၂-၃၉၁၃၆ ၀၂-၃၉၁၃၇	မင်္ဂလာခိုင်းမွန်း (ယုဂလေး)မင်္ဂလာ မန်းနေပြည်တော် ၀၉၄၀၂၇၆၅၆၄၂ ၀၉၄၀၂၇၆၅၆၄၂	မင်္ဂလာထွန်းသီရိ (မြင်) ၀၉၇၉၁၀၇၅၅၀ ၀၉၇၉၁၀၇၅၅၀
မင်္ဂလာ ICON Mall(ပဲခူး) ၀၉၄၅၆၆၀၀၀၁၅ ၀၉၄၅၆၆၀၀၀၁၆	NEW 3D Cinema တောင်ငူ ၀၉၇၇၃၅၅၅၅၅၅ ၀၉၇၇၃၅၅၅၅၅၅	မင်္ဂလာစံပြ(မကွေး) ၀၉ ၇၆၀၅၂၅၅၄၀ ၀၉ ၇၆၀၅၂၅၅၄၀ ၀၉ ၇၆၀၅၂၅၅၄၀	၃-၂-၂၀၁၇ ရက်မှစတင်ပြသမည်တက်ကားသရုပ်များ			

ဟန်းနိုးမွန်း

ရန်ကင်း - သမ္မတ၊ သွင်၊ မင်္ဂလာ(သိမ်ကြီးဇေး)၊ မင်္ဂလာစံပြ၊ Top Royal၊ မင်္ဂလာ(ဂမုန်းပွင့်)

မန္တလေး - ဝင်းလိုက်၊ မြို့မ၊ မန်းနေပြည်တော်၊ မြင် - မင်္ဂလာထွန်းသီရိ

ပဲခူး - မင်္ဂလာ ICON Shopping Mall

တောင်ငူ - NEW 3D CINEMA

မကွေး - မင်္ဂလာစံပြ

RAEES

ရန်ကင်း - ရှေ့ဆောင်
မန္တလေး - မင်္ဂလာ ခိုင်းမွန်း

တိတ်နှင့် နိုးနတ်

ရန်ကင်း - ရှေ့ဆောင်

xxX: RETURN OF XANDER CAGE(3D)

ရန်ကင်း - နေပြည်တော်၊ မင်္ဂလာ(ဂမုန်းပွင့်)
မန္တလေး - မင်္ဂလာ ခိုင်းမွန်း၊ မကွေး - မင်္ဂလာစံပြ

LA LA LAND

ရန်ကင်း - နေပြည်တော်၊ မင်္ဂလာစံပြ
မင်္ဂလာ(ဂမုန်းပွင့်)
မန္တလေး - မင်္ဂလာ ခိုင်းမွန်း

MONSTER TRUCKS(3D)

ရန်ကင်း - နေပြည်တော်၊ မင်္ဂလာစံပြ(မကွေး)
မန္တလေး - မင်္ဂလာ ခိုင်းမွန်း
ပဲခူး - မင်္ဂလာ ICON မြင် - မင်္ဂလာထွန်းသီရိ

ဘယ်ရည်းစားကို အချစ်ဆုံးလဲ

ရန်ကင်း - မင်္ဂလာစံပြ၊ မင်္ဂလာ(ဂမုန်းပွင့်)
မင်္ဂလာဝင်္ဇာ(လှိုင်သာယာ)

BANIYA KA DIMAAG AUR MIYANBHAI KI DARING

SHAH RUKH KHAN
RAEES

VIN DIESEL
RETURN OF XANDER CAGE

RYAN GOSLING EMMA STONE
LA LA LAND

MONSTER TRUCKS

ယာဉ်အမှတ် ၄၁၁/၅၃၉၀၀ ယာဉ်လက်ဝယ်ရှိသူ ဒေါ်အေးမြန်းမျိုး / မညနီ (နိုင်)၁၄၀၀၁၂ က ယာဉ်ပိုင်ပိုင် တင်စာအုပ်နှင့်အပိုင်ပိုင်ပျောက်ဆုံး၍ မိတ္တူ ထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသည်။ ကန့်ကွက်လိုပါက ခိုင်လုံသောအထောက်အထားများနှင့်အတူ တင်ပြသည့်ရက် ၁၅ရက်အတွင်း အောက်ဖော်ပြပါရုံးသို့ လူကိုယ်တိုင်လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ ကညန၊ ဓရိုင်ရုံး(မိုးညှင်း)

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြော်ငြာခြင်း

နေပြည်တော်၊ ဧရာဝတီမြို့နယ်၊ သပြေကုန်းရပ်ကွက်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ် ၁/သပြေကုန်း၊ မြေကွက်/ဦးပိုင်အမှတ် ၇၁၄၊ ဧရိယာ ၀၁၁၀၀၅၈၅၈၅ ဒေါ်နီနီ အမည်ပေါက် အငှားဂရုန်မြေကွက်အား ဦးသန်းထွန်းဦး ၉/ကတ(နိုင်)၁၆၅၈၆၆ (ဘ) ဦးလှိုင်မှ မြေငှားဂရုန်စာချုပ်မူရင်း၊ မှတ်ပုံတင်အရောင်းအဝယ်စာချုပ်မူရင်း၊ နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြား၊ အိမ်ထောင်စုဇယားများတင်ပြ၍ မြေငှားဂရုန်စာချုပ်အမည်ပြောင်း လျှောက်ထားလာရာ ကန့်ကွက်လိုသူများအနေဖြင့် တရားဝင်ပိုင်ဆိုင်မှုစာချုပ်စာတမ်းများ၊ တရားရုံးအမိန့်ဒီကရီများဖြင့် အထောက်အထားခိုင်လုံစွာတင်ပြ၍ နေပြည်တော် စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ မြို့ပြစီမံကိန်းနှင့်မြေစီမံခန့်ခွဲမှုဌာနသို့ ၁၅ ရက်အတွင်း မြို့ပြစီမံကိန်းနှင့်မြေစီမံခန့်ခွဲမှုဌာန နေပြည်တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ

အများသိစေရန်

ညောင်ရွှေမြို့၊ မင်္ဂလာအောင်မြေ(၁)ရပ်ကွက် နေ ဦးလှိုင် ၁၃/တကန(နိုင်) ၀၃၃၄၉ သည် ကျွန်ုပ် ဒေါ်နီနီ(စဉ်-၁၇၇၁) တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေထံ လယ်ယာမြေကွက်စွန့်စပ်လျှော့၍အပ်နှံခဲ့ပြီး ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ပြီးသည်ဖြစ်၍ ဦးလှိုင်က သက်ဆိုင်ရာသို့ တိုင်ကြားမှုပြုလုပ်နေပါသဖြင့် စာရွက်စာတမ်းအထောက်အထားများဖြင့် မြေရှင်းပြီးဖြစ်ပါသည်။ ဂုဏ်သရော်ပေးအောင် ထပ်မံတိုင်ကြားလာပါက ဥပဒေနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း အသိပေးအပ်ပါသည်။

ဒေါ်နီနီ(စဉ်-၁၇၇၁)
တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြော်ငြာခြင်း

နေပြည်တော်၊ ဧရာဝတီမြို့နယ်၊ ရွှေကြာပင်ရပ်ကွက်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ် ၄/ရွှေကြာပင်၊ မြေကွက်/ဦးပိုင်အမှတ် (၆၃၇၊ ၆၃၉)၊ ဧရိယာ ၀၁၁၀၀၅၈၅၈၅ တေးအောင်ထက်ကျော်အမည်ပေါက် အငှားဂရုန်မြေကွက်အား ဦးသန်းထွန်းဦး ၉/ကတ(နိုင်)၁၆၅၈၆၆ (ဘ)ဦးလှိုင်မှ မြေငှားဂရုန်စာချုပ်မူရင်း၊ မှတ်ပုံတင်အရောင်းအဝယ်စာချုပ်မူရင်း၊ နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြား၊ အိမ်ထောင်စုဇယားများတင်ပြ၍ မြေငှားဂရုန်စာချုပ်အမည်ပြောင်းလျှောက်ထားလာရာ ကန့်ကွက်လိုသူများအနေဖြင့် တရားဝင်ပိုင်ဆိုင်မှု စာချုပ်စာတမ်းများ၊ တရားရုံးအမိန့်ဒီကရီများဖြင့် အထောက်အထားခိုင်လုံစွာတင်ပြ၍ နေပြည်တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ မြို့ပြစီမံကိန်းနှင့်မြေစီမံခန့်ခွဲမှုဌာနသို့ ၁၅ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။

မြို့ပြစီမံကိန်းနှင့်မြေစီမံခန့်ခွဲမှုဌာန
နေပြည်တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်အစိုးရ
စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန
စီမံကိန်းဦးစီးဌာန
နေပြည်တော်
လျှောက်လွှာခေါ်ယူခြင်း

၁။ စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန၊ စီမံကိန်းဦးစီးဌာန(နေပြည်တော်)တွင် ခန့်ထားရန် အောက်ဖော်ပြပါ ရာထူးနေရာများအတွက် လျှောက်ထားနိုင်ပါသည်။

စဉ်	ရာထူး	ရာထူးနေရာ	အနိမ့်ဆုံးပညာအရည်အချင်းသတ်မှတ်ချက်
က။	ဒုတိယဦးစီးမှူး (ကျပ် ၁၈၀၀၀-၂၀၀၀-၁၉၀၀၀)	၈ နေရာ	စိုက်ပျိုးရေးဘွဲ့(B.Agr.Sc)၊ စီးပွားရေး(စာရင်းအင်းပညာ)ဘွဲ့ B.Ecom(Statistics)၊ ဝိဇ္ဇာဘွဲ့(အင်္ဂလိပ်စာ) B.A (English)
ခ။	လက်ထောက်ဦးစီးမှူး (ကျပ် ၁၆၅၀၀-၂၀၀၀-၁၇၅၀၀)	၁၂ နေရာ	စိုက်ပျိုးရေးဘွဲ့(B.Agr.Sc)၊ စီးပွားရေး(စာရင်းအင်းပညာ)ဘွဲ့ B.Ecom(Statistics)၊ ဝိဇ္ဇာဘွဲ့(အင်္ဂလိပ်စာ)B.A(English)၊ ဥပဒေဘွဲ့(LL.B)

- ၂။ အထက်ဖော်ပြပါ ရာထူးနေရာများအတွက် လျှောက်ထားသူသည်-
- (က) ပြည်ထောင်စုမြန်မာနိုင်ငံသားဖြစ်ရမည်။
 - (ခ) လျှောက်လွှာပို့သည့်ရက်တွင် အသက်(၂၇)နှစ်ထက် မကျော်လွန်သူဖြစ်ရမည်။
 - (ဂ) နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းဖြစ်ပါက အသက်(၃၀)ထက် မကျော်လွန်သူဖြစ်ရမည်။
 - (ဃ) ကျန်းမာရေးကောင်းမွန်သူဖြစ်ရမည်။
 - (င) အနည်းဆုံးလုပ်သက်တစ်ဆက်တည်း သုံးနှစ်တာဝန်ထမ်းဆောင်ရမည်။
 - (စ) ရာထူးအားလုံးအတွက် ကွန်ပျူတာအခြေခံတတ်ကျွမ်းရမည်။
- ၃။ လျှောက်လွှာတွင် အောက်ပါအချက်အလက်များကို ပြည့်စုံစွာဖော်ပြရမည်။
- (က) လျှောက်ထားသူအမည်နှင့် နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်အမှတ်
 - (ခ) မွေးသက္ကရာဇ်
 - (ဂ) လူမျိုးနှင့်ကိုးကွယ်သည့်ဘာသာ
 - (ဃ) မိဘအမည်၊ နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်အမှတ်၊ ၎င်းတို့၏အလုပ်အကိုင်
 - (င) ဆက်သွယ်ရန်လိပ်စာ၊ ဖုန်းနံပါတ်
 - (စ) အမြဲတမ်းနေရပ်လိပ်စာ
- ၄။ လျှောက်လွှာနှင့်အတူ အောက်ပါစာရွက်စာတမ်းများပူးတွဲပါရှိရမည်။
- (က) ဘွဲ့လက်မှတ်(သို့)အောင်မြင်ကြောင်းထောက်ခံချက် မိတ္တူ
 - (ခ) အကျင့်စာရိတ္တကောင်းမွန်ကြောင်းနှင့် ပြစ်မှုကင်းရှင်းကြောင်း သက်ဆိုင်ရာစခန်းထောက်ခံစာမူရင်း၊
 - (ဂ) လိုင်စင်တတ်ပုံနှစ်ပုံ၊ (၂)လအတွင်းရှိကုသထားသော
 - (ဃ) ကျန်းမာရေးကောင်းမွန်ကြောင်း ထောက်ခံစာမူရင်း
 - (င) အလုပ်သမားမှတ်ပုံတင်မိတ္တူ
 - (စ) နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်မိတ္တူ
 - (ဆ) ဝန်ထမ်းဖြစ်ပါက သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာန၏ ခွင့်ပြုချက်နှင့် ဌာနဆိုင်ရာ ပြစ်မှုကင်းရှင်းကြောင်း ထောက်ခံချက်မူရင်း

၅။ လျှောက်ထားသူများသည် စာမေးပွဲကြေး ကျပ်(၁၀၀၀)(ကျပ်တစ်ထောင်တိတိ)ကို နေပြည်တော် မြန်မာ့စီးပွားရေး ဘဏ်တွင် ဖွင့်လှစ်ထားသည့် စီမံကိန်းဦးစီးဌာန၊ ငွေစာရင်းအမှတ် MD-010475 သို့ ပေးသွင်းရမည်ဖြစ်ပါသည်။ သတ်မှတ်ထားသောလျှောက်လွှာကို စီမံကိန်းဦးစီးဌာန၊ စီမံခန့်ခွဲရေးနှင့် ငွေစာရင်းဌာနရှိ ရုံးအမှတ်(၄၃)တွင် စာမေးပွဲကြေး(၁၀၀၀)(ကျပ်တစ်ထောင်တိတိ)ပေးသွင်းသည့် ချလက်မှတ်ရင်းပြသ၍ ၂-၂-၂၀၁၇ရက်မှ စတင်၍ ထုတ်ယူနိုင်ပါသည်။

၆။ လျှောက်ထားသူသည် ရေးဖြေစာမေးပွဲကို အောက်ပါအတိုင်း နေပြည်တော်တွင် ဖြေဆိုရမည်ဖြစ်ပါသည်။

- မြန်မာစာနှင့်အင်္ဂလိပ်စာ (၂) နာရီမေးခွန်း
- အထွေထွေဗဟုသုတ (၂) နာရီမေးခွန်း

၇။ လျှောက်လွှာများကို လျှောက်လွှာထုတ်ယူရရှိသည့်နေရာသို့ ၂၁-၂-၂၀၁၇ရက် ညနေ ၁၆:၃၀နာရီ နောက်ဆုံးထား၍ အရောက်ပြန်လှည့်ပေးရမည်။ ရေးဖြေစာမေးပွဲကို ၄-၃-၂၀၁၇ရက် နံနက် ၉နာရီတွင် စတင်ဖြေဆိုရမည်ဖြစ်ပြီး စာမေးပွဲဖြေဆိုခွင့်ကတ်များကို ၂၇-၂-၂၀၁၇ ရက်မှ ၂၈-၂-၂၀၁၇ရက်အထိ စီမံကိန်းဦးစီးဌာန၊ နေပြည်တော်ရုံးအမှတ်(၄၃) တွင် ထုတ်ပေးသွားမည်ဖြစ်ပါသည်။ ရေးဖြေအောင်မြင်သူများအား လူတွေ့စစ်ဆေးခြင်းကို ၁၈-၃-၂၀၁၇ရက်တွင် ဝင်ရောက်စာမေးပွဲတွင် စတင်ပြုလုပ်မည်။ လူတွေ့စစ်ဆေးချိန်တွင် အပိုင်(၄)ပါ စာရွက်စာတမ်းမူရင်းများ တင်ပြရမည်။

၈။ ပြည့်စုံခြင်းမရှိသော အချက်အလက်ရှိလာခြင်းမရှိသော လျှောက်လွှာများအား လက်ခံစဉ်စာမေးပွဲမဟုတ်ပါ။ အသေးစိတ်သိရှိလိုသော အချက်အလက်များကို ဖုန်း-၀၆၇-၄၁၀၅၅၄၊ ၄၁၀၁၀၁၊ ၄၁၀၁၁၂၊ ၄၁၀၁၁၅တို့သို့ ရုံးချိန်အတွင်း ဆက်သွယ်စုံစမ်းနိုင်ပါသည်။

ငြင်းချက်ထုတ်ရန်သမ္မန်စာ
တရားမကျင့်ထုံး ကိုစေ့ပဒေအိန်နီ ၅၊ နည်းဥပဒေ ၂၀
သာဓကတရားဌာနတရားရုံးတော်၌
၂၀၁၆ ခုနှစ် တရားကြီးမှုအမှတ်-၆၇

၁။ ဦးစော်မင်းမြိုး နှင့် ၁။ ဦးအေး
 (၄င်း၏အဖွဲ့ရက်ယံစားလှယ်ဒေါ်ခိုးမော်) ၂။ ဒေါ်ထွေးရီ

၂။ ဒေါ်ခိုးမော် တရားလိုများ
 တရားလိုများ
 ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ သာဓကတရားဌာန၊ ၄/မြောက်ရပ်ကွက်၊ မြို့မ(၁၂) လမ်း၊ အမှတ် (၂၇၀/က)နေ တရားမြှင့်များဖြစ်သော (၁)ဦးအေး၊ (၂)ဒေါ်ထွေးရီ သို့စေရမည်။

သင့်အပေါ်၌ တရားလိုများဖြစ်ကြသော (၁)ဦးစော်မင်းမြိုးနှင့် (၂)ဒေါ်ခိုးမော် မော်တော်က ပဋိညာဉ်အတိုင်း မြေနှင့် အိမ် အရောင်းအဝယ်မှတ်ပုံတင်စာချုပ် ချုပ်ပေးစေလိုမှုနှင့် လျှောက်ထားစွဲဆိုချက်ရှိသည်ဖြစ်၍ သင်တို့ကိုယ်တိုင်ဖြစ်စေ၊ သို့တည်းမဟုတ် ၎င်းအမှုနှင့်စပ်လျဉ်း၍ အရေးကြီးသည့်စကားအရပ်ရပ်တို့ကို ချေပပြောဆိုနိုင်သူ သင်တို့ကိုယ်တော်လှယ်ရုံး အခွင့်အမိန့် ရရှိနေခြင်းစေ သို့တည်းမဟုတ် ၎င်းအမှုနှင့်စပ်ဆိုင်သည့်အချက်များကို ချေပပြောဆိုနိုင်သူ တစ်ဦး တစ်ယောက် ၎င်းရှေ့နေနှင့်ပေါ်စွဲ၍ဖြစ်စေ ၂၀၁၇ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီ ၆ ရက် (၁၃၇၈ခုနှစ် တပို့တွဲလဆန်း ၁၀ရက်) မွန်းမတည့်မီ ၁၀ နာရီတွင် အထက်က အမည်ရေးသားပါရှိသူ တရားလိုတို့စွဲဆိုချက်ကို ထုချေရှင်းလင်းရန် ရုံးသို့လာ ရောက်ရမည်။ ၎င်းအပြင် သင်တို့သိစေရမည့်မှာ အထက်ကဆိုခဲ့သည့်ရက်တွင် သင်တို့မလာမီပျက်ကွက်ခဲ့လျှင် သင်တို့ကွယ်ရာတွင် ငြင်းချက်များကို ထုတ်ပေးလိမ့်မည်။ ၎င်းအပြင် တရားလိုများကကြည့်ရှုလိုသည့် စာရွက်စာတမ်း များနှင့် သင်တို့က ထုချေရှင်းလင်းလိုသည့် စာချုပ်စာတမ်းအစရှိသည်တို့ကို သင်တို့နှင့်အတူ ယူဆောင်လာရမည်။ သို့တည်းမဟုတ် သင်တို့၏ကိုယ်စားလှယ် ရှေ့နေလက်တွင် ထည့်အပ်လိုက်ရမည်။ သင်တို့က ထုချေရှင်းလင်းလိုလျှင် အမှုမဆိုင်မီလေးရက်က တင်သွင်းရမည်။

၂၀၁၇ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီ ၂၃ရက်တွင် ဤရုံးတံဆိပ်ရိုက်ခုံ၌ ကျွန်ုပ်လက်မှတ် ရေးထိုး ထုတ်ပေးလိုက်သည်။

(ခင်နီနီအေး)
 မြို့နယ်တရားသူကြီး
 သာဓကတရားဌာန

ဖခင်အမည်မှန်နှင့် မွေးသက္ကရာဇ်အမှန်
 မကွေးမြို့၊ အလက(ကန်သာ) ပဏ္ဍိတ(အ)မှ မအိန္ဒြေဟန်၏ ဖခင် အမည်မှန်မှာ ဦးကျော်တင်ဇော်ဖြစ် ပါကြောင်းနှင့် မအိန္ဒြေဟန်၏ မွေးသက္ကရာဇ်အမှန်မှာ ၁၇-၇-၂၀၀၅ ဖြစ်ပါကြောင်း။

ဦးကျော်တင်ဇော်

ယာဉ်မှတ်ပုံတင်စာအုပ် မိတ္တူလျှောက်ထားခြင်း
 ယာဉ်အမှတ် ၃၀၀/၈၃၆၀ Honda Wave NF 100 မော်တော်ဆိုင်ကယ် ယာဉ်လက်ဝယ်ရှိသူ ဦးခင်မောင်လေး ၆/မမ(နိုင်)၁၆၅၄၃၅က (ကမ-၃) ပျောက်ဆုံး၍ မိတ္တူထုတ်ပေးရန် လျှောက် ထားလာပါသည်။ ကန်ကွက်လိုပါက နိုင်လိုသော အထောက်အထားများဖြင့် ကြော်ငြာသည့်ရက်မှ ၁၅ ရက်အတွင်း အောက်ဖော်ပြပါရုံးသို့ လူကိုယ်တိုင် လာရောက်ကန်ကွက်နိုင်ပါသည်။

ကညန၊ ခရိုင်ဦးစီးမှူးရုံး(မြို့တော်)

ဖောင်းကြွပျောက် လျှောက်ထားခြင်း
 ယာဉ်အမှတ် 9F/3270 ၏ ဖောင်းကြွပျောက်ပျက် ပျောက်ဆုံး၍ ထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါ သဖြင့် ယခင်ဖောင်းကြွပျောက်ပျက် ပျက်ပြယ်ပါကြောင်း အများသိစေရန် ကြော်ငြာအပ်ပါသည်။

ကညန၊ ခရိုင်ရုံး(ရန်ကင်းအောက်ပိုင်း)

KABARAYE-CONDOMINIUM
 No.300,Kabaraye Pagoda Road,Mayangone Township,Yangon

နေရာ ရန်ကင်းမြို့၏ အချက်အခြာ ကမ္ဘာအစောဆုံး၊ ကမ္ဘာအဆင့်အားလုံးကြီးပေါ်တွင် တည်ရှိသည်။

ငရုနှုန်း ကာလပေါက်ငရုထက် သက်သာသော ငရုနှုန်းဖြစ်ပြီး တစ်စတုရန်းပေလျှင် ၁၅၇၀၀၀/- နှုန်းဖြင့် ရောင်းချပေးသွားပါသည်။

အသုံးပြုဆိုင် ထားရှိမှု Mitsubishi Air-Conditioner များ တပ်ဆင်ပေးထားပြီး Lighting Fixture များ၊ TV၊ ရေခဲသေတ္တာ၊ အဝတ်လျှော်စက်များ ပြည့်စုံစွာပါဝင်၍ Export Quality ကျွန်းလှူထိုး ကြမ်းသင်းပေးထားပါသည်။ အချိန်ပြည့် အသုံးပြုနိုင်သည့် တတ်လေကား (၂) စင်း ပါရှိပါသည်။

အကျယ်အဝန်း (၁၆၀၀) စတုရန်းပေပု (၃၆၇၀) စတုရန်းပေ အထိ ကျယ်ဝန်းသည့် အသုံးပြုနိုင်ပြီး အရေအတွက် (အနည်းငယ်သာ) ကျန်ရှိပါသည်။

အချိန်ကာလ ငွေငွေပြီး အသုံးတက်ရောက် နေနိုင်ပါသည်။ နိုင်ငံခြားသားများ ကြိုက်နှစ်သက်သည့် အသုံးပြုနိုင်ပြီး ချက်ခြင်း အားချထား၍ လစဉ် ပုံမှန်ငွေငွေ ရရှိနိုင်ပါသည်။

LAST STOCK SALE!

DEVELOPER- ကမ္ဘာ့ပိုင်ကုမ္ပဏီလီမိတက်၊ အမှတ် (၂၄၅)၊ ဗားကရာလမ်း၊ (ကမ္ဘာ့ပိုင်မြေကန်)၊ စမ်းချောင်းမြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့။

TEL: 01-524963, 01-526928, 01-516533~6

Since 1996 **Home** Think of Home, Think of Home

Kitchen Cabinet Special Promotion

Buy 4' Kitchen Set **Get 1Box လက်ဆောင်**

ပထမဆုံးဝယ်ယူသူ (၃၀)ဦးအထိသာ

ယခင်ဈေး 168,000 **ယခုဈေး 149,000**

(အင်းစိန်) (သက်န်ကျွန်း) (ပဲခူး) (မန္တလေး) (ငတင်ကြီး)
 (ငဘာသာကျွန်း) (မြောက်ဥက္ကလာ) (ပေါ်လမြိုင်) (ပြင်ဦးလွင်) (ပုဂံ) (ငပြည်တော်)

HOTLINE: 09-79 700 70 70
 09-79 700 70 80

iStock®

ကျွန်ုပ်တို့ထိန်း ကွန်ပျူတာစနစ်

- ကုန်ရောင်း/ကုန်ဝယ်
- ကုန်လက်ကျန်
- အကြွေး
- ငွေစာရင်း / အရုံးအမြတ်

Galaxy Galaxy Software Co., Ltd.
 www.galaxy.com.mm

Contact Us ...

Yangon > 09-420909100, 09-254151516 Naypyitaw > 09-257333214, 09-974432762
 > 09-43029798, 09-43064181 Patheingyi > 09-455042499, 09-455042500
 Mandalay > 09-440067577, 09-978030881 Taunggyi > 09-444200771, 09-444200772

မိဘအမည်မှန်
 မော်လမြိုင်မြို့၊ အထက (၁၁)၊ တက္ကသိုလ်လမ်း(က)မှ မအိန္ဒြေဟန်၏ မိဘအမည်မှန်မှာ ဦးအောင်တိုး(ခ) ဦးလှနွယ် ၁၀/မလ(နိုင်)၁၃၄၀၀၉ နှင့် ဒေါ်ခိုးမော် (ခ)ဒေါ်လေးလေးမြင့် ၁၀/မလ(နိုင်)၁၇၄၂၆၀ ဖြစ်ပါကြောင်း။

ဦးလှနွယ် ၁၀/မလ(နိုင်)၁၃၄၀၀၉ ဒေါ်လေးလေးမြင့် ၁၀/မလ(နိုင်)၁၇၄၂၆၀

ဖောင်းကြွပျောက် လျှောက်ထားခြင်း
 ယာဉ်အမှတ် 2G/3218 ၏ ဖောင်းကြွပျောက်ပျက် ပျောက်ဆုံး၍ ထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါ သဖြင့် ယခင်ဖောင်းကြွပျောက်ပျက် ပျက်ပြယ်ပါကြောင်း အများသိစေရန် ကြော်ငြာအပ်ပါသည်။

ကညန(ရွာသာကြီး)

အမည်ပြောင်း ဦးဝင်းတင်၏သမီး မြစ်ကြီးနားမြို့၊ အထက(၁) သတ္တမ တန်း(အ)မှ မမိမိကျော်အား ယနေ့မှစ၍ မခိုင်စာခြေသင်း မှ ပြောင်းလဲခေါ်ဆိုပါရန်။

အမည်ပြောင်း ဗဟန်းမြို့နယ်၊ မြို့မရပ်ကွက်၊ ရေတာရှည်လမ်းမောင်း၊ တိုက် ၂၃၊ အခန်း(၁)မှ ဦးတင်မောင်၏သား၊ ဦးဝင်းထွန်း ၁၄/ပသာရ(နိုင်) ၀၄၇၇၃၁ အား ဦးမေကြီးအောင်ဟု ပြောင်းလဲခေါ်ဆိုပါရန်။

ဦးမေကြီးအောင်

ဘဝနတ်ထံပျံလွန်တော်မူခြင်း
ဘဒ္ဒန္တနန္ဒဝံသမဟာထေရ် (စာသင်ဘုန်းဘုန်း)
 သက်တော်(၉၁)နှစ်၊ သိက္ခာတော်(၇၁)ဝါ
 ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ သန်လျင်မြို့နယ်၊ ငပကျေးရွာ၊ ရွာဦးလင်း ရောင်ခြည်ကျောင်း တိုက်၏နာယကဆရာတော် ရန်ကုန်မြို့၊ ဗဟန်းမြို့နယ်၊ ရွှေဂူတိုင်ကျောင်းတိုက်၏ နာယကချုပ် ဆရာတော်(ဆွမ်းစားကျောင်း) ဖြစ်တော်မူသော ကျေးဇူးတော်ရှင်ဘဒ္ဒန္တနန္ဒဝံသမဟာထေရ် ဆရာတော်ကြီးသည် (၁၃၇၈ခုနှစ် တပို့တွဲလဆန်း ၃ရက်) (တနင်္လာနေ့)ည ၇ နာရီတွင် ဘဝနတ် ထံပျံလွန်တော်မူသွားပါသဖြင့် (၁၃၇၈ခုနှစ် တပို့တွဲလဆန်း ၉ရက်) ၅-၂-၂၀၁၇ရက် (တနင်္ဂနွေနေ့)မွန်းလွဲ ၂နာရီတွင် အန္တိမအဂ္ဂိဇာပုဒ် ပူဇော်သောအခါ သန်လျင်မြို့ အမှီးနီသုသာန်၌ ကျင်းပမည်ဖြစ်ပါကြောင်း ရပ်ဝေးရပ်နီးမှ တပည့်ဒါယကာ၊ ဒါယကာမအပေါင်းတို့အား အကြောင်းကြားသိစေအပ်ပါသည်။

ဇာတိမြို့နယ်-ဇာတိမြို့
 ဇာတိကျောင်း-ဇာတိကျောင်း

ဘုရား၊ ကျောင်းဒါယကာကြီး
ဦးစောဟန်ဇယ် (ကျေးဇူး/ကျေးဇူး)
မြို့နယ်ဦးစီးအရာရှိ(ငြိမ်း)မွေး/ကု ဦးစီးဌာန၊ ကျေးဇူးမြို့နယ်
အသက်(၇၃)နှစ်
 ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ကျေးဇူးမြို့နယ်၊ မြို့သစ်ရပ်ကွက်၊ နေပြည်တော်လမ်း၊ အမှတ် ၄၀၀၈ (ဦးရွှေရင်-ဒေါ်နော်ဝါ)တို့၏အသား၊ (ဒေါ်နော်မြင့်)၏ခင်ပွန်း၊ ဦးခင်မောင်ဦး(၃-ညွှန်မျိုး၊ မွေး/ကုဦးစီးဌာန) ဒေါ်နော်ထူးထူးထွေးထွေးလားလား (ထက်/ပြုအထက ကျေးဇူး)၊ စောတိုးရာဇာ၊ စောကျော်မောင်မောင်ဟန်-မခင်သီတာသန်း၊ နော်မိုးကလျာဟန် (PSI.MYANMAR)၊ နော်စုမြတ်မြတ် (ထက်/ပြု အထက -၂၊ ၆/၁၃)တို့၏ဖခင်၊ မြေးလေးယောက်တို့၏အဘိုးသည် ၃၁-၁-၂၀၁၇ရက် (အင်္ဂါနေ့) ညနေ ၃းဝနာရီတွင် ရန်ကုန်မြို့ အောင်ရတနာဆေးရုံ၌ ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၂-၂-၂၀၁၇ရက် (ကြာသပတေးနေ့) မွန်းတည့် ၁၂နာရီတွင် ရေဝေးအေးတိုက်မှ ရေဝေးသုသာန်သို့ ပို့ဆောင်မီးသင်္ဂြိုဟ်မည် ဖြစ်ပါကြောင်း၊ (နေအိမ်မှကားများ နံနက် ၉ နာရီတွင် ထွက်ခွာပါမည်။) ကွယ်လွန်သွားစဉ်မှာ ၆-၂-၂၀၁၇ရက် (တနင်္လာနေ့) နံနက် ၈နာရီမှ ၁၁နာရီအထိ အထက်ပါနေအိမ်သို့ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတရားတော်အကြွရောက်ပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။ ကျန်ရစ်သူမိသားစု

အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း
ဦးကိုနီ
အသက်(၆၄)နှစ်
 ခင်မင်လေးစားရပါသော အစ်ကိုကြီး ဦးကိုနီ (တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေကြီး) သည် ၂၉-၁-၂၀၁၇ ရက်တွင် ရုတ်တရက် ကွယ်လွန်သွားကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့်ထပ်တူ အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။

မန္တလေးမှ ၁၉၇၃-၇၈ ဘွဲ့ရ ဥပဒေကျောင်းသားများ စိုင်းထွန်းလှ၊ ခင်မောင်သိန်း၊ တင်မောင်မြင့်၊ အောင်ဌေး၊ စံဝင်း၊ မောင်မောင်သွင်၊ မင်းအောင်၊ စောလွင်မောင်၊ ထွန်းမြင့်စိုး၊ ထင်အောင်စိန်၊ စိုးနိုင်၊ စိုင်းခွန်ဖုန်း၊ မြင့်ရီ၊ ခင်မအေး၊ နေနွယ်မြင့်၊ မြင့်မြင့်ကြည်၊ မြင့်ဌေး၊ ကြည်ကြည်လွင်

အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း
ဦးကိုနီ
(တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ)
 မြန်မာနိုင်ငံ လွတ်လပ်သော ရှေ့နေများအသင်း၏ ပြန်ကြားရေး တာဝန်ခံ ဦးကိုနီ (တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ) သည် ၂၉-၁-၂၀၁၇ ရက်တွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်း ကြားသိရ၍ မိသားစုများနှင့်ထပ်တူ အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။

မြန်မာနိုင်ငံလွတ်လပ်သောရှေ့နေများအသင်း (ရှမ်းပြည်နယ်)

ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း
ဗိုလ်ကြီးမောင်ဝင်း (ငြိမ်း) အသက်(၅၇)နှစ်
D.S.A(23)
 ရန်ကုန်မြို့နေ ဒေါ်သင်းသင်းမာ(အမက-၈၊ မုလုန်၊ သယံဇာတကျွန်းမြို့နယ်)၏ ခင်ပွန်း ဗိုလ်ကြီးမောင်ဝင်း(ငြိမ်း)သည် ၂၂-၁-၂၀၁၇ရက်တွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့် ကျန်ရစ်သူမိသားစုနှင့် ထပ်တူဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါကြောင်း။

ဦးအောင်လင်းထက်-ဒေါ်ဖြူဖြူအောင် (လ/ထ ညွှန်ကြားရေးမှူး၊ နေပြည်တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ)

ကန်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြော်ငြာ
 ဗဟန်းမြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ်-၂၁၊ မြေကွက်အမှတ်-၅၀၀၅/၄၊ မြေကွက် တည်နေရာအမှတ်-၇၊ ကိုယ့်မင်းကိုယ့်ချင်းရိပ်သာလမ်း၊ ငါးထပ်ကြီးအောက်ရပ်ကွက်၊ ဗဟန်းမြို့နယ် ဦးမြင့်သိန်း(စီအီး-၀၈၀၉၀)၊ ဒေါ်မြင့်မြင့်တင်(အေစီ-၀၆၀၀၂၄) အမည် ပေါက်မြေပိုင်ဆိုင်မှုအား အမည်ပေါက်ကံစဉ်အဖြစ် ဦးမြင့်သိန်းသည် Trinity the Hospice in the fyilde, low Moor Road, Block pool ဆေးရုံ၌ ၁၀-၆-၂၀၁၆ ရက်တွင် သေဆုံးကြောင်းအထောက်အထား၊ လန်ဒန်မြို့ရှိ မြန်မာသံရုံး၊ သံအမတ်ကြီးကိုယ်စား ပထမအထွင်းထွင်း ၁၉-၈-၂၀၁၆ ရက်နေ့ စာအမှတ်- ၃၇/၄၈-၁၂ (၂၀၁၆) ဖြင့် ဒေါက်တာ မြင့်သိန်း (နိုင်ငံကူးလက်မှတ်အမှတ်- M.၆၆၇၇၁၇) သည် ကွယ်လွန်ခဲ့သည်မှာ မှန်ကန်ကြောင်း ထောက်ခံချက်၊ အိမ်ထောင်စုစာရင်း၊ ဒေါ်မြင့်မြင့်တင်(အေစီ-၀၆၀၀၂၄) ၁၂/ဗဟန (နိုင်)၀၇၂၂၀၆၁၀၀၀၀၀ ဦးမြင့်သိန်း၏ တစ်ဦးတည်းသော တရားဝင်ဇနီးဖြစ်ကြောင်းနှင့် အမွေဆက်ခံကြောင်း ကျမ်းကျိန်လွှာ၊ ထောက်ခံကျမ်းကျိန်လွှာတို့တင်ပြ၍ ပိုင်ဆိုင်ကြောင်း မြေပိုင်ဆိုင်လျှောက်ထားလာရာ တရားဝင်နိုင်ငံလုံခြုံစေရန်အထောက်အထားများဖြင့် ဤကြော်ငြာပါသည့်နေ့မှစ၍ ခုနစ်ရက်အတွင်း ကန်ကွက်နိုင်ပါကြောင်းနှင့် ကန်ကွက်မှုမရှိပါက ဌာနမှ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းအတိုင်း ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ပေးမည်ဖြစ်ပါကြောင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။ မြို့ပြစီမံကိန်းနှင့်မြေစီမံခန့်ခွဲမှုဌာန၊ ရန်ကုန်မြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ

ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း
ဦးမြင့်စိုး
ရုပ်ရှင်ကောင်စီစည်းရုံးရေးကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌ(ဟောင်း)
ရုပ်ရှင်သက်ကြီးပညာရှင်
အသက်(၉၄)နှစ်
 ဦးမြင့်စိုး ရုပ်ရှင်ကောင်စီစည်းရုံးရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ(ဟောင်း) ၂၈-၁-၂၀၁၇ ရက်၊ နံနက် ၇း၃၀ နာရီတွင် ကွယ်လွန်ကြောင်း ကြားသိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့်အတူ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။

မြန်မာနိုင်ငံရုပ်ရှင်အစည်းအရုံး

ယာဉ်မှတ်ပုံတင်စာအုပ်
မိတ္တူလျှောက်ထားခြင်း
 ယာဉ်အမှတ် ၃၉၅/၄၇၂၃၄ Dream 110, M/C ယာဉ်လက်ဝယ်ရှိသူ ဦးနိုင်ဝင်း ၇/ပတတ(နိုင်)၀၇၉၉၇၂ တ (ကမ-၃) ပျောက်ဆုံး၍ မိတ္တူထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသည်။ ကန်ကွက်လိုပါက နိုင်ငံလုံသောအထောက်အထားများဖြင့် ကြော်ငြာသည့်ရက်မှ ၁၅ရက်အတွင်း အောက်ဖော်ပြပါရုံးသို့ လျှောက်ထားရန်အတွက် ကန်ကွက်နိုင်ပါသည်။

ကညန၊ ခရိုင်ရုံး(ပြည်)၊ ပြည်မြို့

နတ်တလင်းအသင်း(ရန်ကုန်)
ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း
ဒေါ်ဥဥခင် (မိုးကုတ် ယောဂီ)
အသက်(၈၃)နှစ်
 အသင်း၏နာယက (ဒုတိယဗိုလ်မှူးကြီး လှမောင်၊ ပဲခူးတိုင်း တရားသူကြီး အဖွဲ့ဝင်-ငြိမ်း)၏ ဇနီး နှစ်စဉ်ပညာရည်ချွန်ဆု ဦးသန်းမောင်ဆုအလှူရှင် မောင်နှမများ၏ အစ်မကြီး ဒေါ်ဥဥခင် အသက်(၈၃)နှစ်သည် ၂၃-၁-၂၀၁၇ (တနင်္လာနေ့)တွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့် ကျန်ရစ်သူမိသားစုနှင့်ထပ်တူ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။

အမှုဆောင်အဖွဲ့

ဗိုလ်ကြီးအောင်သူဟိန်း
ကြည်း-၃၈၆၃၁
အသက်(၃၃)နှစ်
 ရန်ကုန်မြို့၊ အင်းစိန်မြို့နယ်၊ စော်ဘွားကြီးကုန်းရပ်ကွက်၊ ရန်ကြီးအောင်လမ်း၊ အမှတ် ၅၂ နေ ဦးဝင်းမြင့်-ဒေါ်ခင်နှင်းယုတို့၏ သား၊ မောင်စည်သူဟိန်း၊ မောင်ကျော်သူဟိန်းတို့၏အစ်ကို၊ မစုပိုးဖြူ၏ ခင်ပွန်းသည် ၂၅-၁-၂၀၁၇ရက်တွင် တိုင်းပြည်တာဝန်ထမ်းဆောင်ရင်း ရှေ့တန်းတစ်နေရာတွင် ကျဆုံးသွားကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့်အတူ ထပ်တူထပ်မျှ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါကြောင်း။ သူငယ်ချင်းကောင်းရာသူကတိလား၊မစေလို့ ဆုတောင်းလျက်။

စစ်တက္ကသိုလ် အမှတ်စဉ်(၄၆)မှ သူငယ်ချင်းများ

ကျေးဇူးအထူးတင်ရှိခြင်း
ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း၊ ဇရပ်၊ ဇေယျာ၊ ဇေယျာဒါယကာကြီး
ဦးရဲမြင့်ဦး (Managing Director)
(Golden One Star Co., Ltd)
အသက် (၅၈) နှစ်
 မန္တလေးမြို့၊ အမှတ် (၃၅၈) (၈၂) လမ်း (၃၀ x ၃၀ လမ်းကြား) နှင့် ရန်ကုန်မြို့၊ လှိုင်မြို့နယ်၊ အမှတ် (၀-၈)၊ မြန်မာ့သာလမ်းနေ (ဦးယုစိန်)-ဒေါ်ရာရာမြင့် (စိန်ရတနာအထည်ဆိုင်) တို့၏သားကြီး၊ (ဦးခင်မောင်တိုး) - ဒေါ်မြင့်မြင့်စိန် (Director, Golden One Star Co., Ltd)၊ ဒေါ်မြင့်မြင့်ဦး (စိန်ရတနာအထည်ဆိုင်) ဦးရဲမြင့်ဦး (Golden Treasure Group Co., Ltd) ဦးရဲမြင့်ဦး + ဒေါ်ဝါဝင်းကြိုင် (Daung Nyi Naung Int'l Co., Ltd) တို့၏ အစ်ကိုကြီး၊ ဒေါက်တာ မပြည့်ဖြိုးသော်၊ မောင်ညွှန်လင်းမောင်၊ မေတာရတီစိုးကြိုင်၊ မေသီစိန်ကြိုင် တို့၏ ဘဝကြီးသည် (၂၃-၁-၂၀၁၇) ရက်နေ့၊ တနင်္လာနေ့၊ နံနက် (၅း၀၅) နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် (၂၅-၁-၂၀၁၇) ရက်တွင် ဇေယျာ သုနိသုသာန်၌ ဂူထွင်းသင်္ဂြိုဟ်ပြီးဖြစ်ပါသည်။

နာရေးကိစ္စဆောင်ရွက်စဉ် အဆင်ပြေချောမွေ့စေရန် မိသားစုသဖွယ် ဝိုင်းဝန်းကူညီဆောင်ရွက်ပေးခဲ့သောဆွေမျိုး၊ မိတ်ဆွေများ၊ နောက်ဆုံးခရီးသို့ လိုက်ပါပို့ဆောင်ပေးခဲ့ကြသော ရပ်နီး၊ ရပ်ဝေးမှ ဆွေမျိုးမိတ်သင်္ဂဟများသူငယ်ချင်းများ၊ ဆရာတော်ကြီးများ၊ ရဟန်းရှင်၊ သီလရှင်များအားလုံးကို အထူးပင် ကျေးဇူးတင်ရှိပါသည်။

ကျန်ရစ်သူမိသားစု

အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း
ကျွန်ုပ်တို့အား အလွှာဟ်သည်သာ စိုးပိုင်တော်မူ၏။
အမှန်ပင် ကျွန်ုပ်တို့သည် အရှင်မြတ်ထံတော်သို့သာ
ပြန်သွားရမည့်သူများဖြစ်ကြသည်။
(ကျမ်းမြတ်ကုရ်အာန်)
 အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်၏ ဗဟိုဥပဒေအထောက်အကူပြုအဖွဲ့ဝင် တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေကြီး ဆရာဦးကိုနီ မမျှော်လင့်ဘဲ ရုတ်တရက်ကွယ်လွန်သွားခြင်းအတွက် မိသားစုနှင့် ထပ်တူ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။ ထို့ပြင်သက်စွန့်သွားခဲ့သူ ဦးနေဝင်းအတွက်လည်း မိသားစုနှင့်ထပ်တူ ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်းဖြစ်ရပါသည်။

အပြစ်မဲ့လူသားတစ်ဦးကို သတ်ဖြတ်ခြင်းသည် လူသားထုတစ်ရပ်လုံးကို သတ်ဖြတ်ခြင်းမည်၏။ (ကျမ်းမြတ်ကုရ်အာန်) အဟ်မဒီယာမ္မတ်စလင်အသင်းတော်-မြန်မာနိုင်ငံ

ဖောင်းကြွပျောက်
လျှောက်ထားခြင်း
 ယာဉ်အမှတ် 2B/3499၏ ဖောင်းကြွပေါ်တိုက်ပျောက်ဆုံး၍ ထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသဖြင့် ယခင်ဖောင်းကြွပေါ်တိုက် ပျက်ပြယ်ပါကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။

ကညန(ရွာသာကြီး)

ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း
ဦးစိန်မာဒင် (သံတွဲမြို့၊ ကင်းမော်ရွာ)
အသက်(၉၄)နှစ်
 ရခိုင်ပြည်နယ်ကမ်းရိုးတန်းသွားသင်္ဘောပိုင်ရှင်များအသင်း၊ (အတွင်းရေးမှူး) ဦးဝင်းကြိုင်-ဒေါ်အမာနီ၏ဖခင် ဦးစိန်မာဒင် အသက်(၉၄)နှစ်သည် ၃၀-၁-၂၀၁၇ရက် (တနင်္လာနေ့) နံနက်ပိုင်းတွင် ကွယ်လွန်သွားပါကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့် ကျန်ရစ်သူ မိသားစုနှင့်အတူ ထပ်တူထပ်မျှ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။

ရခိုင်ပြည်နယ်ကမ်းရိုးတန်းသွားသင်္ဘောပိုင်ရှင်များအသင်း

အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း
ဦးကိုနီ
အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ၏ ဥပဒေအကြမ်းတမ်းလွှတ်တော်ရှေ့နေ
အသက်(၆၄)နှစ်
 သူနာပြုတက္ကသိုလ်(ရန်ကုန်)၊ ဆေးဝါးဗေဒဌာနမှ လက်ထောက်ကထိက ဒေါက်တာယဉ်နွယ်ခိုင်၏ဖခင် ဦးကိုနီအသက်(၆၄)နှစ်သည် ၂၉-၁-၂၀၁၇ရက် (တနင်္ဂနွေနေ့) ညနေ ၅း၀၈ နာရီတွင် ရုတ်တရက်ကွယ်လွန်သွားကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့် ကျန်ရစ်သူမိသားစုနှင့်အတူ ထပ်တူထပ်မျှ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။

ပါမောက္ခချုပ် ဒုတိယပါမောက္ခချုပ် ဆရာ/ဆရာမများနှင့်ဝန်ထမ်းများ သူနာပြုတက္ကသိုလ်၊ ရန်ကုန်

ရဲမှူးမျိုးလွင်
ရဲ ၃၀၈၇
ရှားတောမြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး
တပ်တွင်း ဒုရဲအုပ်လောင်းအမှတ်စဉ်(၁၄/၉၀)
အသက်(၇၃)နှစ်
 ကယားပြည်နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့၊ လှိုင်ကော်ရင်း၊ ရှားတောမြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ရဲမှူးမျိုးလွင်သည် ၂၈-၁-၂၀၁၇ရက် ညနေ ၁၅း၁၀နာရီတွင် လှိုင်ကော်ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီး၌ ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၃၀-၁-၂၀၁၇ရက် (တနင်္လာနေ့) မွန်းလွဲ ၁နာရီတွင် ရှားတောသုသာန်သို့ ပို့ဆောင်သင်္ဂြိုဟ်ပြီးဖြစ်ပါကြောင်း ရပ်နီးရပ်ဝေးမှ မိတ်သင်္ဂဟအပေါင်း သိရှိနိုင်ပါရန်နှင့် ကျန်ရစ်သူမိသားစုများနှင့်ထပ်တူ ဝမ်းနည်းကြေကွဲမိပါကြောင်း။

ကယားပြည်နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့နှင့်တပ်တွင်းဒုရဲအုပ်လောင်း အမှတ်စဉ်(၁၄/၉၀) သင်တန်းသား/သင်တန်းသူများ

အထူးကျေးဇူးတင်ရှိပါကြောင်း
 ၂၁-၁-၂၀၁၇ ရက်တွင် ခရစ်တော်၌ အိပ်ပျော်သွားပြီဖြစ်သော ဦးနန်းဇိန်လအောင် (လ/ထ ညွှန်ကြားရေးမှူး) လားရှိုးမြို့နယ် စည်ပင်၊ အသက် (၅၀)၏ ကြွင်းကျန်ရစ်သော ရုပ်ကလာပ်အား ၂၄-၁-၂၀၁၇ ရက်တွင် မြေသို့အပ်နှံခြင်းအစီအစဉ်၌ လာရောက် မေတ္တာပြသပေးကြသော အသင်းတော်အသီးသီးမှ ဆရာတော်များနှင့် ဓမ္မမိတ်ဆွေများ၊ ရပ်နီးရပ်ဝေးမှ နှစ်သိမ့်အားပေးကြသော ဆွေမျိုးမိတ်သင်္ဂဟများ၊ လိုက်ပါပို့ဆောင်ပေးခဲ့ကြသော မောင်နှမများ၊ နာရေးကိစ္စအဝဝတွင် မေတ္တာရေထူး၍ ကူညီဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြသော ရှမ်းပြည်နယ် စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ၊ ရှမ်းပြည်နယ်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီရုံးခွဲ (လားရှိုး)၊ မြို့နယ်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီမှ ဝန်ထမ်းမိသားစုများနှင့် ကျေးဇူးတင်ထိုက်သူအားလုံးကို အထူးပင် ကျေးဇူးတင်ရှိပါသည်။

အားလုံးအပေါ် ဘုရားသခင်ကောင်းချီးပေးပါစေ ကျန်ရစ်သူမိသားစု

အထူးကျေးဇူးတင်ရှိခြင်း
ပါမောက္ခ ဒေါက်တာဒေါ်မေသွင် (OG)
အသက်(၈၈)နှစ်
 ၁၅-၁-၂၀၁၇ရက်တွင် ရန်ကုန်မြို့၊ သယံဇာတကျွန်းမြို့နယ်၊ သုဝဏ္ဏ(၂၉) ရပ်ကွက်၊ ပေါ်ဆန်းမွေးလမ်း၊ နေအောင်လမ်းသွယ်၊ အမှတ် ၃၀၂နေအိမ်တွင် ကွယ်လွန်သွားသော ပါမောက္ခ ဒေါက်တာ ဒေါ်မေသွင်(သားဖွားဦးယု အထူးကု ဆရာဝန်ကြီး)နာမကျန်းဖြစ်နေစဉ်မှ ကွယ်လွန်ချိန်အထိ ကျန်းမာရေးဆောင်ရွက်မှု ပေးခဲ့သော ရန်ကုန်ဆေးရုံကြီးမှ အထူးကုသမားတော်ကြီး၊ ပါမောက္ခကြီးများ၊ လက်ထောက်ဆရာဝန်များ၊ ဆရာမများ၊ ဆေးရုံဝန်ထမ်းများ၊ ကွယ်လွန်ချိန်မှ နာရေးကိစ္စများ ပြီးဆုံးသည်အထိ အဘက်ဘက်မှ ကူညီပံ့ပိုး ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြသူများ၊ နာရေးသို့ ကိုယ်တိုင်လိုက်ပါပို့ဆောင်ခဲ့သူများ၊ လွှမ်းမူပေးခြင်းများ ပို့ပေးကြသူများ၊ မြန်မာနိုင်ငံသားဖွားဦးယုဆရာဝန်များအသင်း၊ ပါမောက္ခဌာနမှူး၊ ပါမောက္ခများနှင့် သားဖွားဦးယုအထူးကုဆရာဝန်များဆေးတက္ကသိုလ် (၁)ရန်ကုန်၊ ၁၉၆၄ ခုနှစ် ဆေးတက္ကသိုလ်(၁)မှ တပည့် ဆရာဝန်များ၊ ဖုန်းဖြင့် သော်လည်းကောင်း၊ လူကိုယ်တိုင်လာ၍သော်လည်းကောင်း အားပေးစကားပြောကြားကြသော ဆွေမျိုးမိတ်သင်္ဂဟများ၊ ငွေအား၊ လူအား၊ လျှို့ဝှက်ပစ္စည်းများပေးပို့ကူညီသူများနှင့် ကျေးဇူးတင်ထိုက်သူများအားလုံးကို ကျန်ရစ်သူ မိသားစုက အထူးကျေးဇူးတင်ရှိပါသည်။

ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ပျောက်ဆုံးကြောင်း
 ဒေါ်ငွန်းနွမ်း(ဘ)ဦးထန်ကျိန် ၄/မာခန(နိုင်)၀၀၆၀၀၀၏ မြန်မာနိုင်ငံကူးလက်မှတ် (နံပါတ် မမှတ်နိုင်)သည် ခရီးသွားရင်း ပျောက်ဆုံးသွား၍ တွေ့ရှိရ အကြောင်းကြားပေးပါရန်။

ဖုန်း-၀၉-၃၆၄၀၂၆၄



တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲဖြေဆိုမည့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအတွက် ၂၀၁၇ ခုနှစ်၊ တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲ သိကောင်းစရာ မြန်မာစာ

အချုပ်ပို စာမျက်နှာ (က) (ခ) တွင် ဖော်ပြထားသည်

မိုင်းခွဲခံရမှုကြောင့် ပျက်စီးခဲ့သော နမ္မတူချောင်းကူးတံတားပြုပြင်ပြီးစီး၍ ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်

ဟန်ဌေး(လားရှိုး)

လားရှိုး ဖေဖော်ဝါရီ ၁

၂၀၁၆ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာ ၂၀ ရက်က မိုင်းခွဲခံရပြီး ပျက်စီးသွားခဲ့သော မန္တလေး-လားရှိုး-မူဆယ် ပြည်ထောင်စုလမ်းမကြီးပေါ်ရှိ နမ္မတူချောင်းကူးသံကူကွန်ကရစ်တံတားအား ပြန်လည် ပြုပြင်နေစဉ်ကာလအတွင်း ယာဉ်ကြောတစ်ဖက်သာ သွားလာခွင့်ပြုခဲ့ရာမှ ဖေဖော်ဝါရီ ၁ ရက်တွင် နှစ်လမ်းသွားတံတားအဖြစ် ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်ပေးလိုက်ပြီဖြစ်သည်။ ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း) လားရှိုးခရိုင် သိန်းနီမြို့နယ်ရှိ နမ္မတူချောင်းကူး သံကူကွန်ကရစ် တံတားဖွင့်ပွဲကို ဖေဖော်ဝါရီ ၁ ရက် နံနက် ၉ နာရီက အဆိုပါတံတားထိပ်၌ ကျင်းပရာ လမ်းဦးစီးဌာန ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း)ညွှန်ကြားရေးမှူး(မြို့ပြ) ဦးဝဏ္ဏဇော်၊ မြို့နယ် အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးမြင့်ဦး၊ Oriental Highway (BOT) Co.,Ltd. မှ တာဝန်ခံ

ဦးတင်ကိုကိုနှင့် သိန်းနီမြို့မ၊ မြို့ဖ ဦးခိုင်စံအေးတို့က ဖဲကြိုးဖြတ် ဖွင့်လှစ်ပေးခဲ့သည်။ အဆိုပါ နမ္မတူတံတားသည် အရှည်ပေ ၁၈၀ နှစ်လမ်းသွား သံကူကွန်ကရစ်တံတား ဖြစ်ပြီး မိုင်းခွဲချက်ဆီးခံရမှုကြောင့် တံတား၏အရှည်ပေ ၆၀ သံကူကွန်ကရစ်ရက်မနှစ်ချောင်း အပြင် ကြမ်းခင်းလက်ရန်းများပါ ပျက်စီးသွားခဲ့သည်။ မန္တလေး-လားရှိုး-မူဆယ်လမ်းမကြီး တစ်လျှောက် ဒေသခံပြည်သူများ လုံခြုံချောမွေ့စွာ သွားလာနိုင်စေရန်နှင့် ယာဉ်ကြောပိတ်ဆိုမှု မရှိစေဘဲ ကုန်စည်စီးဆင်းမှု မြန်ဆန်စေရန် ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာနနှင့် ရှမ်းပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့တို့၏ကြီးကြပ်မှုဖြင့် Oriental Highway (BOT) Co.,Ltd. မှ မူလအတိုင်း နှစ်လမ်းသွားတံတားအဖြစ် ပြုပြင်ချိန် နှစ်လတာကာလအတွင်း ငွေကျပ် သိန်း ၇၀၀ ကျော် အကုန်အကျခံ ပြန်လည်ပြုပြင် တည်ဆောက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။



တောင်ကိုရီးယားသမ္မတ ရွေးကောက်ပွဲသို့ ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်မည်မဟုတ်ကြောင်း ဘန်ကီမွန်းပြောကြား

၈၁-၁၀

MNL ပြိုင်ပွဲ ပွဲစဉ်(၄)တွင် လက်ရှိချန်ပီယံရတနာပုံ ပွဲကျပ်ကစားရမည်

သတင်း - ညိုမြတ်သော်တာ
ဓာတ်ပုံ - ဖိုးသော်ဇင်

ရန်ကုန် ဖေဖော်ဝါရီ ၁

၂၀၁၇ ရာသီ MNL အမှတ်ပေးပြိုင်ပွဲ ပွဲစဉ်(၄)ကို ယခု တစ်ပတ်စနေ၊ တနင်္ဂနွေနေ့များတွင် ဆက်လက်ကျင်းပ မည်ဖြစ်ပြီး လက်ရှိချန်ပီယံ ရတနာပုံအသင်း ပွဲကျပ်ကစားရ မည်ဖြစ်သည်။ ပွဲစဉ်(၄)အဖြစ် ဖေဖော်ဝါရီ ၄ ရက်တွင် သုဝဏ္ဏကွင်း၌ ချင်းယူနိုက်တက်နှင့် ရှမ်းယူနိုက်တက်၊ တောင်ငူကွင်း၌ ဟံသာဝတီအသင်းနှင့် GFA အသင်း၊ ဖေဖော်ဝါရီ ၅ ရက်တွင်

ပုသိမ်ကွင်း၌ ဧရာဝတီအသင်းနှင့် ရတနာပုံအသင်း၊ ဝေသာလီ ကွင်း၌ ရခိုင်အသင်းနှင့် ဇွဲကပင်အသင်း၊ YUSC ကွင်း၌ ရန်ကုန်အသင်းနှင့် Southern အသင်း၊ ဝဏ္ဏသိဒ္ဓိကွင်း၌ နေပြည်တော်အသင်းနှင့် မကွေးအသင်းတို့ ယှဉ်ပြိုင်ကစားမည် ဖြစ်သည်။ ပွဲစဉ်(၄)အပြီးတွင် ရန်ကုန်နှင့် ရတနာပုံအသင်းတို့က ခုနှစ်မှတ်စီ၊ ဇွဲကပင်နှင့် ရှမ်းယူနိုက်တက်အသင်းတို့က ခြောက်မှတ်စီ၊ ချင်းယူနိုက်တက်၊ နေပြည်တော်နှင့် ဧရာဝတီ အသင်းတို့က လေးမှတ်စီ၊ ရခိုင်အသင်းက သုံးမှတ်၊ ဟံသာဝတီ နှင့် Southern အသင်းတို့က နှစ်မှတ်စီ၊ GFA နှင့် မကွေး အသင်းတို့က တစ်မှတ်စီရထားသည်။

စာမျက်နှာ ၁၄ ကော်လံ ၁



ဧရာဝတီနှင့် ရတနာပုံအသင်း ၂၀၁၆ ရာသီက တွေ့ဆုံပွဲစဉ်

KBZ BANK STRENGTH OF MYANMAR
BEST BANK IN MYANMAR
Awarded By : EUROMONEY
EUROMONEY AWARDS FOR EXCELLENCE 2016

၂၀၁၇ခုနှစ်၊ တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲ သိကောင်းစရာ မြန်မာစာ

ဒီကနေ့ပိုမိုမည်ပိုချချက်ကတော့ ၂၀၁၇ ခုနှစ် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲ ဖြေဆိုကြမယ့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူတွေအတွက် “မြန်မာစာဘာသာရပ် မေးခွန်းလွှာဆိုင်ရာ သိမှတ်ဖွယ်ရာများ” ဖြစ်ပါတယ်။ ဒီပိုချချက်ဟာ မြန်မာစာပြဋ္ဌာန်းစာတွေကို လေ့လာကျက်မှတ်ရာမှာ အထောက်အကူပြုနိုင်ဖို့နဲ့ တက္ကသိုလ်ဝင် စာမေးပွဲကြီး ဖြေဆိုရာမှာ ထူးချွန်ပေါက်မြောက်စွာ ဖြေဆိုစေနိုင်ဖို့ ရည်ရွယ်ပါတယ်။

ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ သိပြီးဖြစ်တဲ့အတိုင်း ဒသမတန်း မြန်မာစာ ဘာသာရပ်အတွက် ပြဋ္ဌာန်းထားတဲ့စာအုပ် ၄ အုပ်ရှိပါတယ်။

အဲဒီစာအုပ်တွေကတော့ -

မြန်မာသဒ္ဒါအတွဲ(၂) အခန်း(၆)

မြန်မာကဗျာလက်ရွေးစင်

မြန်မာစကားပြေလက်ရွေးစင်နဲ့

ရေသည်ပြဇာတ်တို့ ဖြစ်ပါတယ်။

မြန်မာစာဘာသာရပ်ကိုလေ့လာရာမှာ ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့် ပြည့်ပြည့်စုံစုံ လေ့လာထားရမှာဖြစ်ပေမယ့် စာမေးပွဲဖြေဆိုရာမှာတော့ စာမေးပွဲမေးခွန်းနဲ့အိုင်ခွင်ခွင်ဖြစ်အောင်၊ ပေးထားတဲ့အချိန်အတိုင်းအတာအတွင်း ကွက်တိဖြေဆိုနိုင်အောင်၊ လေ့လာကျက်မှတ် လေ့ကျင့်ထားဖို့လိုအပ်ပါတယ်။ ဒီလိုလေ့လာ ကျက်မှတ်လေ့ကျင့် နိုင်ဖို့အတွက် မြန်မာစာမေးခွန်းပုံစံကို ဦးစွာကျေကျေညက်ညက် သိရှိထားဖို့ လိုအပ်ပါ တယ်။

မြန်မာစာမေးခွန်းဟာ (၃) နှာရီမေးခွန်း ဖြစ်ပါတယ်။ ဒီမေးခွန်းမှာ မေးခွန်းကြီး (၆)ပုဒ် မေးထားပါတယ်။ သဒ္ဒါ(၁)ပုဒ်၊ ဝေါဟာရ အလင်္ကာ(၁)ပုဒ်၊ ကဗျာဓမ္မဓိဋ္ဌာန်နဲ့ ကဗျာ မေးခွန်းရှည် (၁)ပုဒ်၊ စကားပြေဓမ္မဓိဋ္ဌာန်နဲ့ စကားပြေမေးခွန်းရှည် (၁)ပုဒ်၊ ပြဇာတ်မေးခွန်း (၁)ပုဒ်၊ စာစီစာကုံး မေးခွန်း (၁)ပုဒ်တို့ ဖြစ်ပါတယ်။ မေးခွန်းအလိုက် ရွေးချယ်စရာတွေ ပါဝင်မှာ ဖြစ်ပါတယ်။

မေးခွန်း(၁)ကတော့ မြန်မာသဒ္ဒါပြဋ္ဌာန်းစာ အတွဲ(၂) အခန်း(၆)ကို အခြေခံ ထားတဲ့ မေးခွန်းဖြစ်ပါတယ်။ မြန်မာသဒ္ဒါ အတွဲ (၂) အခန်း(၆)မှာ အပိုင်း (၃) ပိုင်း ပါဝင်ပါတယ်။ (က) မြန်မာစာ မြန်မာစကားဆိုင်ရာ သိမှတ်ဖွယ်ရာများ၊ (ခ) ဝါစင်ဆိုင်ရာ သိမှတ်ဖွယ်ရာများ၊ (ဂ) ဝါကျဆိုင်ရာ သိမှတ်ဖွယ်ရာများတို့ ဖြစ်ကြပါ တယ်။ မေးခွန်း (၁) မှာ ဒီကဏ္ဍတွေကို မေးခွန်းပုဒ်ခွဲ ၃ ခုခွဲပြီး မေးလေ့ရှိပါတယ်။ မေးခွန်းပုဒ်ခွဲမေးရာမှာ ကဏ္ဍအလိုက် မေးတာမျိုးမဟုတ်ဘဲ မေးခွန်း ၁ (က)မှာ အပိုင်း ၃ ခုစလုံးက အဓိပ္ပာယ်ဖွင့်ဆိုချက်၊ ရှင်းလင်းဖော်ပြချက်စတဲ့ ကျက်မှတ်မှု ဆိုင်ရာ မေးခွန်းနဲ့၊ မေးခွန်း ၁ (ခ) နဲ့ (ဂ) ကတော့ မြန်မာသဒ္ဒါကို ဘယ်လောက် နားလည်မှု ရှိ မရှိ၊ ဘယ်လောက်လက်တွေ့အသုံးချနိုင်စွမ်း ရှိ မရှိဆိုတဲ့ နားလည်မှုနဲ့ ကျွမ်းကျင်မှုကို စစ်ဆေးအကဲဖြတ်တဲ့ မေးခွန်းဖြစ်ပါတယ်။

မေးခွန်း ၁ (က) မှာ အပိုင်း (၁) မြန်မာစာ မြန်မာစကားဆိုင်ရာ သိမှတ်ဖွယ်ရာ များအခန်းမှာ ကဏ္ဍ ၃ ခု ပါဝင်တဲ့အနက် မူရင်းအရေးအသားများ၊ စဉ်ကွင်းစာ၊ ကျောက်စာ၊ အုတ်ခွက်စာ၊ ပေစာ ပုရပိုက်စာ စတဲ့ စာအမျိုးမျိုး၊ ခရာဝန်း၊ ခရာထောင့်၊ ဇက္ခပြောင်းလဲပုံ၊ ညပြောင်းလဲပုံ၊ ဒထွေးပြောင်းလဲပုံ၊ နုဝယ်ပြောင်းလဲပုံ၊ အပြောင်းလဲ ပုံစတဲ့ မြန်မာအက္ခရာကဏ္ဍက မြန်မာအက္ခရာတွေရဲ့ ယေဘုယျပုံသဏ္ဍာန်နဲ့ အက္ခရာပုံသဏ္ဍာန် ပြောင်းလဲပုံတွေ၊ ဌာန၊ ကရိုဏ်းနဲ့ ပယတ်တို့ရဲ့ ဖွင့်ဆိုချက်များ၊ ဌာန၊ ကရိုဏ်း၊ ပယတ်တို့ကြောင့် ဖြစ်ပေါ်လာတဲ့ စကားသံအကြောင်း၊ လှုပ်ရှားနိုင်တဲ့ စကားသံဖြစ် အင်္ဂါ၊ မလှုပ်ရှားနိုင်တဲ့ စကားသံဖြစ်အင်္ဂါ၊ ဌာန ၇ မျိုး၊ ကရိုဏ်း ၇မျိုး၊ ဌာနနှင့်ကရိုဏ်း အတွဲ ၇မျိုး၊ ပယတ် ၄ မျိုး၊ သရရွတ်ဆိုပုံ၊ ဗျည်းရွတ်ဆိုပုံစတဲ့ ဌာန၊ ကရိုဏ်း၊ ပယတ်ကဏ္ဍက သိမှတ်ဖွယ်ရာတွေ၊ ပါဠိဆင့်ရေးနည်းနှင့် ဖတ်နည်းအခန်းက ပါဠိဆင့်ရေးနည်းနှင့် ဖတ်နည်း၊ အက္ခရာတူနှစ်လုံးဆင့်နည်း၊ အက္ခရာကွဲနှစ်လုံးဆင့်နည်း စတဲ့ရေးနည်းတွေကို ထုတ်နုတ်မေးမြန်းလေ့ရှိပါတယ်။

အပိုင်း(၂) ဝါစင်ဆိုင်ရာ သိမှတ်ဖွယ်ရာများအခန်းက နာမ်၊နာမ်စာ၊ နာမဝိသေ သန၊ ဝိသေသျှ ကြိယာ၊ ဝိဘတ်၊ သမ္ပန္န လိင်၊ စတဲ့ ဝါစင်များ အမျိုးမျိုးရဲ့ အဓိပ္ပာယ် ဖွင့်ဆိုချက်တွေနဲ့ အမျိုးအစားတွေအကြောင်းကို မေးမှာဖြစ်ပါတယ်။

အပိုင်း(၃) ဝါကျဆိုင်ရာသိမှတ်ဖွယ်ရာများအခန်းက ဝါကျရိုး သတ်မှတ်ချက်၊ ဝါကျရိုး ဖွဲ့ပုံအမျိုးမျိုး၊ ဝါကျရော သတ်မှတ်ချက်၊ ဝါကျရောဖွဲ့ပုံအမျိုးမျိုး၊ အနက် အဓိပ္ပာယ်အရ ဝါကျ (၅)မျိုး၊ ဖွဲ့စည်းတည်ဆောက်ပုံအရ ဝါကျ(၂) မျိုး၊ ပုဒ်အမျိုး အစား (၄) မျိုး၊ ပုဒ်ရ အမျိုးအစား (၃) မျိုး စတာတွေကိုလည်း မေးလေ့ရှိပါတယ်။

ဒီမေးခွန်းမှာ မေးတဲ့အကြောင်းအရာ အမျိုးအစား များပြားစုံလင်ပေမယ့်ရွေးချယ် စရာတွေပါဝင်တာကြောင့် မိမိစိတ်ကြိုက် အပုဒ်တွေကို ရွေးချယ်ဖြေဆိုနိုင်မှာ ဖြစ်ပါ တယ်။ ဖြေဆိုတဲ့အခါမှာ ကျက်မှတ်ထားသမျှကို အစီအစဉ် တကျရေးပြရမှာ ဖြစ်ပါ တယ်။ သဒ္ဒါအဓိပ္ပာယ်ဖွင့်ဆိုချက်တွေကို ဖြေဆိုရာမှာ လိုအပ်တဲ့သာဓကတွေကို ထည့်သွင်းဖြေဆိုရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒါကြောင့် လိုအပ်တဲ့နေရာတွေမှာ သာဓက ဆောင်နိုင်အောင် သာဓကများကိုလည်း ကျက်မှတ်ထားရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

- သာဓကအနေနဲ့ ပေစာ ပုရပိုက်စာကို ဖြေမယ်ဆိုကြပါစို့။
- ပေစာ ပုရပိုက်စာတို့ကို စာရေးကိရိယာအဖြစ် ပုဂံခေတ်ကပင် စတင်အသုံးပြု ခဲ့ကြမယ်လို့ ယုံကြည်ရကြောင်း။
- သို့သော် နှစ်ကာလ အလွန်ကြာညောင်းပြီးဖြစ်လို့ ထိုခေတ်က ပေ၊ ပုရပိုက် တို့ကို တွေ့နိုင်ရန် မလွယ်ကူတော့ကြောင်း။
- အစောဆုံးအနေဖြင့် မြန်မာသက္ကရာဇ် ၁၀၀၀ ခန့် (အေဒီ ၁၇ ရာစု)က ရေးခဲ့ သည့် ပေများကို တွေ့နိုင်ကြောင်း။
- ဒါကြောင့် သက္ကရာဇ် ၁၀၀၀မှ ယနေ့ ၁၃၀၀ ကျော်အထိ နှစ်ပေါင်း ၃၀၀ ကျော်အတွင်း ရေးသားခဲ့တဲ့ အက္ခရာတို့ရဲ့ ပုံသဏ္ဍာန်ကို ထိုပုရပိုက်များ တွင်လည်း တွေ့နိုင်ကြောင်း ဆိုတဲ့အချက်တွေကို ပြည့်ပြည့်စုံစုံ ဖြေဆိုရမှာ ဖြစ်တယ်။

မေးခွန်း ၁ (ခ) ကတော့ သဒ္ဒါလေ့ကျင့်ခန်းမေးခွန်း ဖြစ်ပါတယ်။ ဒီမေးခွန်းမှာ

မေးခွန်း(၆)ခု မေးပြီးတော့ (၄)ခုကို ဖြေဆိုရမှာဖြစ်ပါတယ်။ ဒီမေးခွန်းကို ဖြေဆိုနိုင်ဖို့ အတွက် သဒ္ဒါစာအုပ်ထဲက လေ့ကျင့်ခန်းတွေကို အထပ်ထပ်အခါခါ လေ့ကျင့်ထားဖို့ အပြင် မေးခွန်းကို သေချာဖတ်ပြီး မေးထားတဲ့အတိုင်း အတိအကျ ဖြေပေးရပါမယ်။ သာဓကပြရမယ်ဆိုရင် အောက်ပါတို့မှ လေးခုကို ရွေးချယ်၍ ဖွဲ့စည်းတည် ဆောက်ပုံအရ မည်သည့်နာမ်ဖြစ်ကြောင်း မေးထားတဲ့ “နေ၊ လက်စွပ်၊ ကူညီမှု၊ အကောင်း၊ မေတ္တာ၊ လွယ်အိတ်” တို့ကို ဖြေမယ်ဆိုရင်-

- “နေ”သည် ပင်ကိုနာမ်၊
- “လက်စွပ်”သည် ပေါင်းစပ်နာမ်၊
- “ကူညီမှု”သည် ကြိယာနာမ်၊
- “အကောင်း”သည် ဂုဏ်ရည်ပြနာမ်၊
- “မေတ္တာ”သည် ပင်ကိုနာမ်၊
- “လွယ်အိတ်”သည် ပေါင်းစပ်နာမ်

ဖြစ်ကြောင်း တိတိကျကျ ဖြေဆိုနိုင်အောင် ကျက်မှတ်လေ့ကျင့်ထားရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ပင်ကို နာမ်ကို ရေးသားရာမှာ စာလုံးပေါင်းမှန်ကန်ဖို့၊ သတိပြုရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ “ပင်ကို”ကို ရေးသားရာမှာ ယပက်လက်သတ် မပါဝင်ပါဘူး။ “ပင်ကိုယ်” လို့ ရေးသား မိရင် စာလုံးပေါင်းမှားတဲ့အတွက် အမှတ်ဆုံးရှုံးမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

“ဖွဲ့စည်းတည်ဆောက်ပုံအရ မည်သည့်ကြိယာဝိသေသနဖြစ်ကြောင်း မေးထား တဲ့ “ခင်ခင်မင်မင်၊ တမိုင်မိုင်၊ တက်လိုက် ဆင်းလိုက်၊ စီရရီ၊ ချိုချို သာသာ၊ ဆာတာ တာ” တို့ကို ဖြေရင်-

- “ခင်ခင်မင်မင်” သည် နှစ်ကြိမ်ထပ် ကြိယာဝိသေသန၊
- “တမိုင်မိုင်”သည် ပစ္စည်းဆက် ကြိယာဝိသေသန၊
- “တက်လိုက် ဆင်းလိုက်” သည် ပစ္စည်းဆက် ကြိယာဝိသေသန၊
- “စီရရီ” သည် ကာရန်လိုက် ကြိယာဝိသေသန၊
- “ချိုချိုသာသာ” သည် နှစ်ကြိမ်ထပ် ကြိယာဝိသေသန၊
- “ဆာတာတာ” သည် ကာရန်လိုက် ကြိယာဝိသေသန

ဆိုပြီး တိတိကျကျဖြေဆိုရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

မေးခွန်း ၁ (ဂ) ကတော့ သဒ္ဒါကို အမှန်တကယ် နားလည်တတ်ကျွမ်းမှု ရှိ၊ မရှိ စမ်းသပ်တဲ့ မေးခွန်းဖြစ်တယ်။ ဒီမေးခွန်းမှာ (၅) ခု မေးပြီး (၃)ခု ဖြေရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ များသောအားဖြင့် သဒ္ဒါအမျိုးအစားအလိုက် စကားလုံးတွေကို ပေးထားပြီးတော့ ဝါကျဖွဲ့ခိုင်းလေ့ ရှိပါတယ်။ ဝါကျထဲက စကားလုံးကို မျဉ်းသားပြီး ဝါစင်အမျိုးအစား ဖြေဆိုခိုင်းတာမျိုးလည်း မေးနိုင်ပါတယ်။

ဝါစင်အလိုက် ပေးထားတဲ့စကားလုံးတွေကို ဝါကျထဲမှာ ကွက်လပ်ဖြည့်ပြီး ဝါစင် အမျိုးအစားဖော်ပြခိုင်းတာမျိုးလည်း မေးနိုင်ပါတယ်။

- သာဓကအနေနဲ့-
- “အပူတပြင်း” ဆိုတဲ့ ကြိယာဝိသေသနကို ဝါကျဖွဲ့ခိုင်းရင်-
- “ကျွန်တော်သည် ပိုက်ဆံအိတ်ကျပျောက်သွားသဖြင့် အပူတပြင်း ရှာဖွေနေသည်။”
- “တိုင်အောင်” ဆိုတဲ့ အချိန်ဆက်တိုက်ပြုဝိဘတ်ကို ဝါကျဖွဲ့ခိုင်းရင်-
- “ညီမလေးသည် နေ့စဉ် ည ၂နာရီ တိုင်အောင် ကျောင်းစာများကို ကျက်မှတ်လေ့ရှိသည်။”
- “နိုင်” ဆိုတဲ့ ကြိယာပစ္စည်းကို ဝါကျဖွဲ့ခိုင်းရင်-
- “ကျောင်းသားတိုင်းသည် စာမကြိုးစားလျှင် စာမေးပွဲ မအောင်နိုင်ပါ။”

စသဖြင့် ဝါကျဖွဲ့ရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဝါကျဖွဲ့တဲ့အခါမှာ ဝါကျတွေ ပြည့်စုံမှန်ကန်ပြီး အဓိပ္ပာယ်ပေါ်လွင်ဖို့လိုပါတယ်။

မေးခွန်း ၂ (က) ဟာ စကားပြေ၊ ကဗျာ၊ ရေသည်ပြဇာတ်တွေထဲက စာသုံး ပေသုံး ရေးသုံးဝေါဟာရတွေကို အဓိပ္ပာယ်ဖွင့်ခိုင်းတဲ့မေးခွန်း ဖြစ်ပါတယ်။ ဒီမေးခွန်း မှာ (ခ)ခု ပေးထားပြီး (၅)ခု ဖြေရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဖြေဆိုတဲ့အခါမှာ ပြဋ္ဌာန်းစာပါ အတိုင်း အဓိပ္ပာယ်ဖွင့်ဆိုဖို့ လိုအပ်ပါတယ်။ အဓိပ္ပာယ်ဖွင့်ပုံ တိကျဖို့လည်း လိုအပ်ပါ တယ်။

ဝေါဟာရရဲ့ သဒ္ဒါ အမျိုးအစားနဲ့ ကိုက်ညီတဲ့ အဓိပ္ပာယ်ဖြစ်ဖို့လည်း လိုအပ်ပါ တယ်။ ဒီမေးခွန်းအတွက် ပြဋ္ဌာန်းစာအုပ်တွေထဲကခက်ဆစ်အဓိပ္ပာယ်တွေကို သေသေ ချာချာကျက်ထားရင် လုံလောက်ပါတယ်။

သာဓကအနေနဲ့-

သိယံသူ့ စကားပြေထဲက “သတင်းစင်” ဆိုတဲ့ ဝေါဟာရကို အနက်ဖွင့်မယ်ဆိုရင် “အကျင့်စင်ကြယ်သည်” ဆိုပြီး ဖွင့်ရပါမယ်။

“သတင်းစင်”ဟာ ကြိယာဖြစ်တဲ့အတွက်ကြောင့် အဖွင့်ဟာလည်း ကြိယာ အနက်ပဲ ဖြစ်ရပါမယ်။ ကိုယ့်အဓိပ္ပာယ်နဲ့ကိုယ် ဖွင့်တာမျိုးတွေ၊ ကြိယာ အနက် မဟုတ်ဘဲ နာမဝိသေသန အနက်၊ ကြိယာဝိသေသနအနက် စသည်ဖြင့် အနက်ပြောင်း ဖွင့်တာမျိုး မဖြစ်သင့်ပါဘူး။

မြင်စိုင်းရွှေပြည် ကဗျာထဲက “စောလူး” ဝေါဟာရကို အနက်ဖွင့်မယ်ဆိုရင် မြင်မြတ်၊ ပျိုရွယ်သောမင်း” လို့ဖွင့်ဆိုရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ နာမ်ဝေါဟာရဖြစ်တဲ့အတွက် ဖွင့်တဲ့အနက်ကလည်း နာမ်အနက်ပဲ ဖြစ်ရပါမယ်။

ရေသည်ပြဇာတ်ထဲက “ကရောသောပါး” ဆိုတဲ့ဝေါဟာရကို အနက်ဖွင့်မယ်ဆိုရင် “ကတိုက်ကရိုက်၊ အလောတကြီး” လို့ဖွင့်ဆိုရပါမယ်။ “ကရောသောပါး”ဟာ ကြိယာ ဝိသေသနဖြစ်တာမို့ အနက်ဖွင့်ကလည်း ကြိယာဝိသေသနအနက် ဖြစ်ရပါတယ်။

မေးခွန်း ၂ (က) မှာ စာသုံးပေသုံးရေးသုံး ဝေါဟာရတွေ အနက်ဖွင့်တဲ့ အခါမှာ အဓိပ္ပာယ်မှန်ကန်ဖို့နဲ့ သဒ္ဒါအသုံး မှန်ကန်ဖို့ အထူးလိုအပ်တယ်ဆိုတာ သတိပြုရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

မေးခွန်း ၂ (ခ) မှာတော့ စကားပြေ၊ ကဗျာ၊ ရေသည်ပြဇာတ်တွေမှာပါတဲ့ ဝေါဟာရတွေထဲက မျက်မှောက်ခေတ်တိုင် အသုံးပြုဆဲဖြစ်တဲ့ ခေတ်သုံး ဝေါဟာရ တွေကို ဝါကျဖွဲ့ခိုင်းတာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒီမေးခွန်းမှာလည်း (ခ) ခု မေးပြီးတော့ (၅)ခု

ဖြေရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ပေးထားတဲ့ ဝေါဟာရဟာ အဓိပ္ပာယ်တစ်မျိုးထက်မက ကွဲပြား မှုရှိနိုင်ပေမယ့် မေးခွန်းသဘောအရ ဝါကျဖွဲ့ရာမှာ ပြဋ္ဌာန်းစာမှာသုံးတဲ့အဓိပ္ပာယ် မျိုးပဲ ဖြစ်ရပါမယ်။ ဝေါဟာရရဲ့ အနက်ပေါ်လွင်တဲ့ ဝါကျမျိုးလည်း ဖြစ်ရပါမယ်။

ဝါကျဖွဲ့တဲ့အခါ အဓိပ္ပာယ်ပြည့်စုံဖို့ လိုအပ်ပါတယ်။ ကတ္တားမပါတဲ့ ဝါကျမျိုးလည်း မဖြစ်သင့်ပါဘူး။

သာဓကအနေနဲ့-

ဦးပေါင်းကျားနဲ့ မြင်းကျားရှင်စကားပြေထဲက “ကြုံးဝါး” ဆိုတဲ့ ဝေါဟာရ ကိုဝါကျဖွဲ့ရင် -

- “မောင်မောင်သည် စာမေးပွဲတွင် ခြောက်ဘာသာဂုဏ်ထူးရအောင် ဖြေဆိုမည်ဟု ကြုံးဝါးသည်။” ဆိုတဲ့ဝါကျမျိုးရေးသားနိုင်ပါတယ်။
- နွေဦးကာလ မြူထသောခါ ကဗျာက “မြူ” ဆိုတဲ့ဝေါဟာရကို ဝါကျဖွဲ့ရင်-
- “ နွေဦးကာလတွင် ပတ်ဝန်းကျင်တစ်ခုလုံး မြူ များအုံ့ဆိုင်းလျက်နေ သည်။” ဆိုတဲ့ ဝါကျမျိုးရေးဖွဲ့နိုင်ပါတယ်။
- ရေသည်ပြဇာတ်ထဲက “ဒလဟော” ဆိုတဲ့ဝေါဟာရကို ဝါကျဖွဲ့ရင်-
- “တောင်ကျချောင်းမှ ရေတိုသည် တောင်အောက်သို့ ဒလဟော စီးဆင်း နေသည်။” ဆိုတာမျိုးရေးနိုင်ပါတယ်။

ဝါကျဖွဲ့ရာမှာ ပေးထားတဲ့ဝေါဟာရရဲ့ အဓိပ္ပာယ် အသုံးမှန်ကန်ဖို့လိုသလို သဒ္ဒါ နေရာလည်း မှန်ဖို့လိုပါတယ်။ နာမ်စကားလုံးဆိုရင် နာမ်နေရာ၊ ကြိယာဆိုရင် ကြိယာ နေရာ၊ ကြိယာဝိသေသနဆိုရင် ကြိယာဝိသေသန သူ့နေရာနဲ့သူ မှန်အောင်ဝါကျဖွဲ့ရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

အလင်္ကာကို ဖြေဆိုရာမှာ ဥပမာအလင်္ကာကိုဖြေရင် အနှိုင်းခံနဲ့အနှိုင်းကို ဘယ်လို ခိုင်းနှိုင်းဖွဲ့ဆိုထားကြောင်း၊ ရူပကအလင်္ကာကိုဖြေရင် အနှိုင်းခံ နဲ့ အနှိုင်းကို ဘယ်လို ထပ်တူပြထားကြောင်း၊ ဝင်္ကေဝုတ္တိအလင်္ကာကိုဖြေရင် ဘယ်လို တိုက်ရိုက်မရေးဘဲ သွယ်ဝိုက်ရေးထားကြောင်း၊ အတိသယဝုတ္တိ အလင်္ကာကိုဖြေရင် ဘယ်လိုအလွန် အကြူးရေးထားကြောင်း၊ မြည်သံစွဲအလင်္ကာဖြေရင် ဘာမြည်သံကို ထည့်သွင်းဖွဲ့ ဆိုထားကြောင်းဆိုတဲ့ သက်ဆိုင်ရာ အလင်္ကာရဲ့ သတ်မှတ်အသုံးအနှုန်းတွေကို သုံးစွဲပြီးရှင်းပြရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

သာဓကအနေနဲ့-

- “မုဆိုးညစ်ထေး ငမိုက်ခွေး” ဆိုတဲ့ ရူပကအလင်္ကာကို ဖြေမယ်ဆိုရင်-
- ဤအလင်္ကာကို သောနတ္တရမုဆိုးနှင့် ဆဒ္ဒန်ဆင်မင်း စကားပြေမှ သောနတ္တရ မုဆိုး၏ မိုက်မဲပုံဖော်ပြရာ၌ ဆက်စပ်သုံးထားခြင်း ဖြစ်ကြောင်း၊
- မိုက်မဲဆိုးသွမ်းသော ဂုဏ်ရည်ချင်းတူသည့် မုဆိုး (အနှိုင်းခံ) နှင့် ငမိုက် ခွေး/ခွေးမိုက် (အနှိုင်း) ဂုဏ်ရည်တူချင်း ထပ်တူပြုရေးဖွဲ့ထားသောကြောင့် ရူပကအလင်္ကာမြောက်ကြောင်း ရှင်းပြရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။
- “ရွှေချသလို” ဆိုတဲ့ ဥပမာအလင်္ကာကို ဖြေမယ်ဆိုရင်-
- ဤအလင်္ကာကို ဦးပုည၏ ရေသည်ပြဇာတ်တွင် ရေသည်ယောက်ျားက မိမိဘဝ အခြေအနေ တိုးတက်လာမည့် အကြောင်းနှင့် ဆက်စပ်၍ ပြောဆို သည့် စကားအဖြစ် သုံးနှုန်းထားကြောင်း၊
- ဘဝအခြေအနေ ကောင်းမွန်တိုးတက် ပြောင်လက်လာပုံ (အနှိုင်းခံ) ကို ပစ္စည်းရွှေချ၍ ပြောင်လက်လာပုံ (အနှိုင်း)နှင့် ခိုင်းနှိုင်းရေးဖွဲ့ ထားသော ကြောင့် ဥပမာအလင်္ကာ မြောက်ကြောင်း ရှင်းပြဖြေဆိုရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။
- “ထိမ်ကွန်းငယ်ခို” ဆိုတဲ့ ဝင်္ကေဝုတ္တိအလင်္ကာကို ဖြေမယ်ဆိုရင်-
- ဤအလင်္ကာကို “ဌာနိပြည်ကြီးကဝေးသနှင့်” ကဗျာတွင် နေဝင်သွား ကြောင်း ဖော်ပြရာ၌ ဆက်စပ်သုံးနှုန်းထားကြောင်း၊
- “နေဝင်သွားသည်” ဟု တိုက်ရိုက်မရေးဘဲ နေသည် ထိမ်ပင်ပေါက်ရောက်ရာ အနောက်ကျွန်းသို့ ခိုဝင်သွားကြောင်း “ထိမ်ကွန်းငယ်ခို”ဟု သွယ်ဝိုက် ရေးသားထားသဖြင့် ဝင်္ကေဝုတ္တိအလင်္ကာမြောက်ကြောင်း ရှင်းပြဖြေဆိုရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

အလင်္ကာမေးခွန်းမှာ အလင်္ကာမြောက်ကြောင်း ပေါ်လွင်ထင်ရှားမှု မရှိတဲ့ အရေးအဖွဲ့မျိုးကို မေးမှာမဟုတ်သလို ဝိဝါဒကွဲပြားနိုင်တဲ့ အရေးအဖွဲ့ မျိုးကိုလည်း မေးမှာမဟုတ်ဘဲ အလင်္ကာမြောက်ကြောင်း ပေါ်လွင်ထင်ရှားတဲ့ အရေးအဖွဲ့မျိုးကို သာမေးမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဖြေဆိုရာမှာလည်းပါဝင်တဲ့ ပြဋ္ဌာန်းစာ၊ သက်ဆိုင်ရာအလင်္ကာ အမျိုးအစားအလိုက် ပါဝင်ရမယ့် သော့ချက် စကားလုံးတွေပါဝင်ပြီး မည်သည့် အလင်္ကာမြောက်ကြောင်း မှန်ကန်စွာ ဖြေဆိုနိုင်မယ်ဆိုရင် အမှတ်ပြည့်ရရှိမှာ ဖြစ်ပါ တယ်။

မေးခွန်း(၃)ကတော့ ကဗျာလက်ရွေးစင်ထဲက ကဗျာဆိုင်ရာမေးခွန်းများ ဖြစ်ပါတယ်။

၃ (က) မှာ ဓမ္မဓိဋ္ဌာန်မေးခွန်းတွေ မေးပါတယ်။ ၃ (က) ဓမ္မဓိဋ္ဌာန် မေးခွန်းတွေ အတွက်-

- ကဗျာတစ်ပုဒ်ချင်းရဲ့ မိတ်ဆက်မှာပါတဲ့ ကဗျာစာဆို အကြောင်း-
- ကဗျာရေးတဲ့ခေတ်၊
- ကဗျာအမျိုးအစား၊
- ကဗျာအကြောင်းနဲ့ ကဗျာသဘော၊
- ကဗျာမှာပါတဲ့ အချက်အလက်နဲ့ အနက်အဓိပ္ပာယ်၊
- ကဗျာနဲ့သက်ဆိုင်တဲ့ ထူးခြားချက်တွေကို လေ့လာကျက်မှတ်ထားဖို့ လိုအပ် ပါတယ်။

ရွှေနှင့်ယိုးများ ပန်းစကား ကဗျာကို ပုဂံခေတ်မှာ ရေးခဲ့ကြောင်း၊ မြင်စိုင်း ရွှေပြည် ကဗျာကို ငါးစီးရှင်ကျော်စွာ ရေးဖွဲ့ခဲ့ကြောင်း၊ ဝိဇ္ဇာသိပ္ပ လူ့ကိစ္စ ကဗျာကို ကိုးခန်းပျို့မှ ထုတ်နုတ်ထားကြောင်း၊ ဌာနိပြည်ကြီးကဝေးသနှင့် ကဗျာအမျိုးအစားမှာ ညည်းချင်းကဗျာ ဖြစ်ကြောင်း၊ ဆိုတာတွေ အပြင် ကဗျာမိတ်ဆက်မှာပါတဲ့ ကာချင်း၊ တျာချင်း၊ ရှစ်ဆယ်ပေါ်အဲ အစရှိတဲ့ ကဗျာအမျိုးအမည်တွေရဲ့ အနက်အဓိပ္ပာယ်များက အစ၊ သိမှတ်ဖွယ်ရာတွေကို မှတ်သားထားဖို့လိုအပ်ပါတယ်။

အချပ်ပို (ခ) သို့

အချုပ်ပို (က)မှ

မေးခွန်းနံပါတ် ၃ (က) ကဗျာမေးခွန်းတို့ကို ဖြေဆိုရာမှာ အထူးသတိပြုရမယ့် အချက်ကတော့ မေးခွန်းမှာ (ခ) ခုပေးထားပြီး (၅) ခုကိုသာ ရွေးချယ်ဖြေဆိုရတာ ဖြစ်လို့ ကိုယ်ရွေးချယ် ဖြေဆိုလိုက်တဲ့ (၅) ပုဒ်ရဲ့ မေးခွန်းမှာပါတဲ့ နံပါတ်စဉ်ကို မှန်ကန်စွာ ရေးသားဖို့လိုပါတယ်။ (ခ) ပုဒ် ပေးထားတဲ့ အထဲက (၅) ပုဒ်ကိုရွေးပြီး ဖြေဆိုလိုက်တဲ့အခါ မေးခွန်းမှာ ပေးထားတဲ့နံပါတ်အတိုင်း မဟုတ်ဘဲ ဖြေတဲ့အမှတ်စဉ်အတိုင်း ၁၊ ၂၊ ၃၊ ၄၊ ၅ အမှတ်စဉ် တပ်လိုက်လို့ ကိုယ်တပ်လိုက်တဲ့အမှတ်စဉ်နဲ့ မေးခွန်းရဲ့ အမှတ်စဉ် ကွဲလွဲနေမယ်ဆိုရင် အမှတ်ဆုံးရှုံးသွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ရွေးချယ်စရာပါလာတဲ့အခါမှာ မေးခွန်းရဲ့ နံပါတ်နဲ့ အခြေမှာ ရေးတဲ့နံပါတ် ကိုက်ညီရမယ်ဆိုတာ အထူးသတိပြုရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

မေးခွန်း ၃ (ခ) ကတော့ ရှင်းလင်းဆွေးနွေးရတဲ့ မေးခွန်းဖြစ်ပါတယ်။ ကဗျာ တစ်ပုဒ်ချင်းရဲ့ ရည်ရွယ်ချက်၊ အကြောင်းအရာ၊ အရေးအဖွဲ့နဲ့ ရရှိတဲ့ သုတရသတွေကို လေ့လာထားရပါမယ်။

အရေးအကြီးဆုံး အဓိကအချက်ကတော့ ဖြေဆိုရာမှာ မေးခွန်းနဲ့ ဘောင်ဝင်ဖို့ပဲ ဖြစ်ပါတယ်။ ကဗျာပါအကြောင်းအရာကို တိုက်ရိုက်မေးတာလား၊ ကဗျာစာဆိုက ဘယ်လို ဇွဲထားလဲလို့မေးတာလား၊ ဒီကဗျာနဲ့ပတ်သက်တဲ့ မိမိရဲ့အတွေးအမြင် ခံစားချက်ကို မေးတာလား စသည်ဖြင့် ကွဲကွဲပြားပြား သိဖို့လိုအပ်ပါတယ်။

သာဓကအနေနဲ့

တောင်သူကြီး ကဗျာမှပေးသော ရသနှင့်အသိအမြင်ကို တင်ပြပါဆိုတဲ့ မေးခွန်းကို ဖြေမယ်ဆိုပါစို့။

- ရသကိုသာဖြေပြီး အသိအမြင်ကိုမဖြေလို့ မရပါဘူး။ အသိအမြင်ဆိုတာ ဒီကဗျာနဲ့ပတ်သက်တဲ့ ကဗျာကပေးတဲ့ အသိကို ဖော်ပြရမှာ ဖြစ်တယ်။
- တောင်သူကြီးဟာဘေးဘိုးစဉ်ဆက် ဘုရင့် အမူတော်ထမ်းခဲ့ပုံ၊ ရန်အပေါင်း ဖြိုခွင်းနိုင်ပုံ၊ စတဲ့စွမ်းရည်သတ္တိတွေကို သိရတဲ့အတွက် ဝီရ ရသခံစားရကြောင်း၊
- ကုန်းဘောင်ခေတ်ကတည်းကပင် တိုင်းပြည်နဲ့ အရှင်မင်းမြတ်အပေါ် သစ္စာရှိတဲ့ ရဲစွမ်းသတ္တိနဲ့ပြည့်စုံတဲ့ သူရဲကောင်းတွေရှိနေပြီဆိုတာကို သိမြင်ရကြောင်း၊
- တိုင်းရေးပြည်မှုပြီးချိန်မှာ ပဲ၊ ပြောင်း၊ နှမ်း၊ ဝါ စိုက်ပျိုးပုံ၊ လှူပျိုကြီးဘဝ ပျော်မွေ့ ပုံ ကျေနပ်ပုံတို့ကို သိရတဲ့အတွက် အေးငြိမ်းတဲ့ သန္တရသခံစားရကြောင်း၊
- မြန်မာလူမျိုးတို့ဟာ တောင်သူလယ်လုပ် ရိုးရာအသက်မွေးမှုတို့ဖြင့် လုပ်ကိုင်ကြတယ်ဆိုတဲ့ အသိအမြင်များ သိမြင်လာကြောင်း၊
- တောင်သူကြီးဟာ ချက်ပြုတ်ပြီးတဲ့အခါ အပျိုငယ် ရွှေနံကားအောင် စားပါလှည့်လို့ စိတ်ခေါ်နေတဲ့အတွက် ပြုံးရွှင်ဖွယ်ဟာသာရသ ခံစားရကြောင်း၊
- ရိုးသားပွင့်လင်းတဲ့ မြန်မာတို့ရဲ့ စိတ်ဓာတ်နဲ့စရိုက်ဟာ မြတ်နိုးဖွယ်ကောင်းတယ်ဆိုတဲ့ အသိအမြင်တွေရရှိကြောင်း တင်ပြရမှာဖြစ်ပါတယ်။

ဒါကြောင့် ကဗျာမေးခွန်းကို ဖြေတဲ့အခါမှာ မေးခွန်းမှာပေးထားတဲ့ တောင်သူကြီး ကဗျာမှ ရသနှင့်အသိအမြင်ဆိုတဲ့ (၂) ပိုင်းကို (၂) ပိုင်း စလုံးပါအောင် ပြည့်စုံစွာ ဖြေဆိုနိုင်ဖို့ အလွန်အရေးကြီးပါတယ်။

ဖြေဆိုရာမှာ အချက်တစ်ချက်စီကို ရသတစ်လှည့် အသိအမြင်တစ်လှည့် ဖြေဆိုနိုင်သလို ရသတစ်ပိုင်း အသိအမြင်တစ်ပိုင်းလည်း ဖြေဆိုနိုင်ပါတယ်။ ဖြေဆိုတင်ပြမှုဟာ ကျောင်းသားကျောင်းသူတွေရဲ့ ကိုယ်ပိုင်အတင်အပြပဲ ဖြစ်သင့်ပါတယ်။ ကဗျာစာသား အကိုးအကား ကောက်နုတ်ချက်တွေကိုလည်း အလျဉ်းသင့်သလို ထည့်သွင်းဖော်ပြသင့်ပါတယ်။ ကျောင်းသားကျောင်းသူတွေအနေနဲ့ ကဗျာမေးခွန်းရှည်ဖြေဆိုနိုင်ဖို့အတွက် ပြင်ဆင်ရာမှာ ကဗျာတစ်ပုဒ်ရဲ့ အဓိကကျတဲ့အချက်အလက်နဲ့ ပေါ်လွင်ကောင်းမွန်တဲ့ ကဗျာစာသား ကောက်နုတ်ချက်တွေကို ထုတ်နုတ်ကျက်မှတ်ထားဖို့ လိုပါတယ်။ ကဗျာတစ်ပုဒ်ကို ရှုထောင့်အမျိုးမျိုးက မေးမြန်းနိုင်တဲ့ အတွက် အဓိကကျတဲ့အချက်နဲ့ ကောင်းမွန်တဲ့ စာသားကောက်နုတ်ချက်တွေကို အဓိအရ ကျက်မှတ်ထားမယ်ဆိုရင် ဘယ်လိုရှုထောင့်ကပဲမေးမေး မိမိရဲ့ကိုယ်ပိုင်အတင်အပြနဲ့ အဝင်ခွင်ကျဖြေဆိုနိုင်မှာ ဖြစ်ပါတယ်။ အဲဒီလိုမဟုတ်ဘဲ အဆင်သင့်အဖြေ အမျိုးမျိုးကို အစအဆုံး ကျက်မှတ်နေမယ်ဆိုရင် ပုဒ်ရေးများစွာ ကျက်မှတ်နေရမယ့်အပြင် မိမိကိုယ်ပိုင်အတင်အပြလည်း ဖြစ်မလာတဲ့အတွက် ကောင်းမွန်တဲ့ ရမှတ်ကို ရရှိနိုင်မှာ မဟုတ်ပါဘူး။

မေးခွန်း ၄ ကတော့ မြန်မာစကားပြေ လက်ရွေးစင်ထဲက မေးတာဖြစ်ပါတယ်။ မေးခွန်း ၄ မှာ (က) နဲ့ (ခ) ဆိုပြီး နှစ်ပိုင်းပါဝင်ပါတယ်။

မေးခွန်း ၄ (က) က ဓမ္မဓိဋ္ဌာန်မေးခွန်း ဖြစ်ပါတယ်။ ဒီနေရာမှာလည်း

- စကားပြေတစ်ပုဒ်ချင်းရဲ့ မိတ်ဆက်မှာပါတဲ့ စာရေးသူအကြောင်း
- ထုတ်နုတ်သည့် မူရင်းစာအုပ်
- စကားပြေ၏ ဆိုလိုချက် အကြောင်းအရာ၊
- အဲဒီစကားပြေရေးတဲ့ခေတ်၊

စတဲ့ စကားပြေဆိုင်ရာအချက်အလက်တွေကို လေ့လာကျက်မှတ်ထားရပါမယ်။ တိတိကျကျဖြေဆိုဖို့လည်း လိုအပ်ပါတယ်။

သိယံသုသမီးသည် မထီလို၏ မြေးဖြစ်ကြောင်း၊ ကျောင်းနေ ရဟန်း သံဃာတို့အတွက် လယ်၊ ဥယျာဉ်နှင့် ကျွန်များ လှူကြောင်း၊ စီးချင်းတိုက်ပွဲစကားပြေကို ရာဇာဓိရာဇ်အရေးတော်ပုံကျမ်းမှ ထုတ်နုတ်ထားကြောင်း၊ ဦးပေါင်းကျားနှင့် မြင်းကျားရှင် စကားပြေတွင် “ငါမအိုသေး” ဟု မိန့်တော်မူသော မင်းကြီးမှာ အလောင်းစည်သူဖြစ်ကြောင်း၊ မိခင်သောက စကားပြေကို ဝေဿန္တရာဇာတ်တော်ကြီး ဓမ္မိပဗ္ဗဒန်းမှ ကောက်နုတ်ထားခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ မိတဆိုးရှင်ပြုစကားပြေသည် ကိုထွန်းကျော်၏သား ရှင်လောင်းငုပု၏ ရှင်ပြုပွဲကို အသေးစိတ်ရေးထားသော စကားပြေဖြစ်ကြောင်း၊ ပတ္တမြားကျောက်စိစား ဝတ္ထုတိုတွင် သူရဲကောင်းတို့၏ လေးစားထိုက်သော ဂုဏ်ရည်ကိုပေါ်လွင်စွာ ရေးဖွဲ့ထားကြောင်းစတဲ့ စကားပြေဆိုင်ရာ သိမှတ်ဖွယ်ရာတွေကို စုစပ်လေ့သောစွာ လေ့လာကျက်မှတ်ထားရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

မေးခွန်း ၄ (က) စကားပြေ ဓမ္မဓိဋ္ဌာန်မေးခွန်းမှာလည်း မေးခွန်း ၃(က) ကဗျာ ဓမ္မဓိဋ္ဌာန်မေးခွန်းမှာလိုပဲ ရွေးချယ်စရာများပါဝင်တာကြောင့် မေးခွန်းမှာ ပေးထားတဲ့

မေးခွန်းနံပါတ်နဲ့ အခြေမှာ ကိုယ်ရွေးချယ်ဖြေဆိုတဲ့ နံပါတ်တူညီဖို့ သတိပြုရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

မေးခွန်း ၄ (ခ) ကတော့ ရှင်းလင်းဆွေးနွေးရတဲ့ စကားပြေ မေးခွန်းဖြစ်ပါတယ်။ စကားပြေတစ်ပုဒ်ချင်းရဲ့ ရည်ရွယ်ချက်၊ အကြောင်းအရာ၊ အရေးအသားနဲ့ သုတရသ သင်ခန်းစာတွေကို လေ့လာရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒီမေးခွန်းမှာလည်း ကဗျာမေးခွန်းတုန်းကလိုပဲ မေးခွန်းရဲ့ ဦးတည်ချက်ကို ကွဲကွဲပြားပြား သိဖို့လိုအပ်ပါတယ်။ မေးထားတဲ့မေးခွန်းဟာ အကြောင်းအရာကို ဦးတည်မေးတာလား၊ အရေးအဖွဲ့ကို ဦးတည်မေးတာလား အဲဒါတွေကို ကွဲကွဲပြားပြားနားလည်ရန် လိုအပ်ပါတယ်။ မိမိလေ့လာကျက်မှတ်ထားသမျှကို မေးခွန်းနဲ့ အဝင်ခွင်ကျဖြစ်အောင် ဖြေဆိုနိုင်ဖို့ အထူးအရေးကြီးပါတယ်။

၄ (ခ) မေးခွန်းသာကေအနေနဲ့ “စီးချင်းတိုက်ပွဲ စကားပြေမှ ပညားဒလ၏ သရုပ်ဖော်အဖွဲ့များကို လေ့လာတင်ပြပါဆိုတဲ့မေးခွန်းကို တင်ပြလိုပါတယ်။”

ဒီမေးခွန်းကိုဖြေတဲ့အခါမှာ ဒီစကားပြေမှာပါတဲ့ ကောင်းနိုးရာရာ သရုပ်ဖော်အရေးအဖွဲ့တွေကို ထုတ်နုတ်တင်ပြရမှာဖြစ်ပါတယ်။

နိဒါန်းအနေနဲ့ ဒီစကားပြေကို တောင်ငူခေတ် မွန်ဝန်ကြီး ပညားဒလရဲ့ ရာဇဓိရာဇ် အရေးတော်ပုံကျမ်းမှ ကောက်နုတ်ထားခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ ခေတ်သဘော၊ စစ်သဘော၊ သူရဲကောင်းတို့ရဲ့သဘောကို ဖော်ပြလိုတဲ့ ရည်ရွယ်ချက်နဲ့ သရုပ်ဖော်ရေးသားထားခြင်း ဖြစ်ကြောင်းဖော်ပြပြီး ဖျည်းနဲ့နှင့် ပညားနဲ့စီးချင်းထိုးရသည့်အကြောင်း၊ စီးချင်းမထိုးမီ အခြေအနေသရုပ်ဖော်အဖွဲ့၊ စီးချင်းတိုက်ပွဲ မြင်ကွင်းသရုပ်ဖော်အဖွဲ့၊ စီးချင်းတိုက်ပွဲ အပြီး အခြေအနေသရုပ်ဖော်အဖွဲ့၊ သူရဲကောင်းတို့သဘောနှင့် သူရဲကောင်း စိတ်ဓာတ်ကို ဖော်ပြသည့် သရုပ်ဖော်အဖွဲ့ စစ်သဘော သူရဲကောင်းတို့၏ သဘောကို မြင်ယောင်ကြားယောင်လာအောင်၊ အသက်ဝင်လာအောင် ရေးဖွဲ့ထားသော သရုပ်ဖော်အဖွဲ့တို့ကို စိတ်ဝင်စားဖွယ် ထုတ်နုတ်တင်ပြပြီး ထိုသရုပ်ဖော်အဖွဲ့များကြောင့် စကားပြေ အသက်ဝင်လာပုံကို ရှင်းလင်းဖြေဆိုရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

စကားပြေမေးခွန်းရှည် ဖြေဆိုနိုင်ဖို့အတွက် ပြင်ဆင်ရာမှာ ကဗျာမေးခွန်းရှည်မှာလိုပဲ စကားပြေတစ်ပုဒ်ရဲ့ အဓိကကျတဲ့ အချက်အလက်နဲ့ ပေါ်လွင်ကောင်းမွန်တဲ့ စာသားကောက်နုတ်ချက်တွေကို ထုတ်နုတ်ကျက်မှတ်ထားဖို့ လိုပါတယ်။ စကားပြေတစ်ပုဒ်ကိုလည်း ကဗျာမေးခွန်းရှည်လိုပဲ ရှုထောင့်အမျိုးမျိုးက မေးမြန်းနိုင်တဲ့အတွက် အဓိကကျတဲ့အချက်နဲ့ ကောင်းမွန်တဲ့ စာသားကောက်နုတ်ချက်တွေကို အဓိအရ ကျက်မှတ်ထားမယ်ဆိုရင် ဘယ်လိုရှုထောင့်ကပဲမေးမေး မိမိရဲ့ကိုယ်ပိုင်အတင်အပြနဲ့ အဝင်ခွင်ကျဖြေဆိုနိုင်မှာ ဖြစ်ပါတယ်။

မေးခွန်း ၅ ကတော့ ရေသည်ပြဇာတ် မေးခွန်းဖြစ်ပါတယ်။ မေးခွန်း ၅ မေးခွန်းမှာ (က) နဲ့ (ခ) ဆိုပြီးတော့ ၂-ပုဒ် မေးပါတယ်။

မေးခွန်း ၅ (က) မှာ စကားစပ် မေးပါတယ်။ စကားစပ်ကို ဖြေတဲ့အခါမှာတော့ ပေးထားတဲ့စာပိုဒ်ဟာ ဘယ်အခန်းက စကားဖြစ်တယ်။ ဘယ်သူက ဘယ်သူ့ကို ဘယ်အချိန် ဘယ်နေရာမှာ ဘာအကြောင်းနဲ့စပ်ပြီး ဘယ်လိုပြောတယ်ဆိုတာကို မှန်မှန်ကန်ကန် ပြည့်ပြည့်စုံစုံ ရေးနိုင်ရပါမယ်။ ဒီမေးခွန်းကို ဖြေနိုင်ဖို့အတွက် ပြဇာတ်ကို ကြည့်ကုန်အောင် လေ့လာထားရပါမယ်။

နောက်တစ်ခုကတော့ စကားစပ်မှာ ဖြေရမယ့်ဆိုလိုရင်းအဓိပ္ပာယ် ကိစ္စဖြစ်ပါတယ်။ ပေးထားတဲ့စာပိုဒ်ရဲ့ အဓိပ္ပာယ်ကို ဖြေရတဲ့အခါမှာ သတိပြုရမယ့်အချက်ကတော့ မူရင်းစာပိုဒ်အတိုင်း ပြန်မရေးရပါဘူး။ မပါတဲ့ စကားကိုဆက်ပြီး ထည့်ရေးတာမျိုး မဖြစ်သင့်ပါဘူး။ ဆိုလိုရင်းအဓိပ္ပာယ်ကို ဖြေတဲ့အခါမှာ မိမိစကားပြေနဲ့ ပြေပြေပြစ်ပြစ် ပြန်လည်ရေးသားဖို့တော့ အထူးလိုအပ်ပါတယ်။ ဒါကြောင့်မို့လို့ ဒီမေးခွန်းတွေ ဖြေနိုင်ဖို့ ပြဇာတ်ကို ကျေညက်နေအောင် လေ့လာထားရုံမျှသာမက ကိုယ့်စကားနဲ့ကိုယ် ပြန်ရေးတတ်ဖို့ လေ့ကျင့်ထားဖို့လည်း လိုအပ်ပါတယ်။

မေးခွန်း(၅) ပုဒ်ခွဲ (ခ)မှာတော့ ရေသည်ပြဇာတ်ရဲ့ အကြောင်းအရာကဏ္ဍကို မေးမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ပြဇာတ်ရဲ့ အကြောင်းအရာကဏ္ဍကို ၂-ပိုင်းခွဲလို့ ရပါတယ်။

- (၁) ကတော့ ဇာတ်လမ်းအဖြစ်အပျက်ပိုင်း ဖြစ်ပါတယ်။
- (၂) ကတော့ ဇာတ်ဆောင်တွေအကြောင်းနဲ့ ဇာတ်ဆောင်တွေရဲ့စရိုက် သဘာဝအဖွဲ့ ဖြစ်ပါတယ်။

- ဇာတ်လမ်းအဖြစ်အပျက်ပိုင်းမှာ ၅ ပိုင်းရှိပါတယ်။
- (၁) ရေသည်ယောက်ျားနှင့် ရေသည်မိန်းမဆင်းရဲပုံ
- (၂) ရေသည်ယောက်ျားငွေလေးရွေးတပ်မက်ပုံ
- (၃) ဥဒမလင်းအား သတ်ရန်ကြံစည်ပုံ
- (၄) အိမ်ရှေ့မင်းသား သတ်သံဝေဂရပုံနဲ့
- (၅) တောထွက်ရန်ပြောဆိုပုံတို့ ဖြစ်ပါတယ်။

အဲဒီ ဇာတ်လမ်းအဖြစ်အပျက် (၅) မျိုးကို အကြောင်းအရာကဏ္ဍမှာ မေးပါမယ်။ နောက်တစ်ပိုင်းက ဇာတ်ဆောင်စရိုက်အဖွဲ့ ဖြစ်ပါတယ်။ ဇာတ်ဆောင်စရိုက်မှာ ရေသည် ယောက်ျား၊ ရေသည်မိန်းမ၊ ဥဒမလင်းကြီးဆိုတဲ့ ဇာတ်ဆောင် ၃-ယောက်ရဲ့ စရိုက်တွေကို မေးလေ့ရှိပါတယ်။

အဲဒီအကြောင်းအရာမေးခွန်းကို ဖြေတဲ့အခါမှာလည်း စကားစပ်ရဲ့ ဆိုလိုရင်း အဓိပ္ပာယ်ကို ဖြေသလိုပဲ ဇာတ်စာမူရင်းအတိုင်း မရေးရပါဘူး။ မေးတဲ့ မေးခွန်းနဲ့ မသက်ဆိုင်တဲ့ အချက်အလက်တွေကို ထည့်ပြီး မရေးရပါဘူး။ ဒါပေမယ့် ရေသည်ပြဇာတ် စာဆို ဦးပညာရဲ့ သူသုံးစွဲခဲ့တဲ့ စကားလုံးတွေ၊ အသုံးအနှုန်းတွေ၊ သူရေးသား တင်ပြခဲ့တဲ့ အချက်အလက်တွေကိုတော့ သုံးစွဲရေးဖွဲ့ရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ရေးတဲ့အခါမှာ ကိုယ်ပိုင်စကားပြေနဲ့ရေးရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

ကိုယ်ပိုင်စကား ပြေကိုပိုပြီး အသက်ဝင်အောင်၊ မိမိအဖြေကို ပိုပြီး ပြည့်စုံအောင် ပြဇာတ်စာသားအကိုးအကား ထည့်မယ်ဆိုရင်လည်း ထည့်ရေးနိုင်ပါတယ်။

သာကေအနေနဲ့ အကြောင်းအရာ မေးခွန်းဖြစ်တဲ့ ရေသည်ယောက်ျားရဲ့ ပုံပန်းသွင်ပြင်နဲ့ ဘဝသရုပ်ကို ဖြေဆိုမယ်ဆိုကြပါစို့။ ရေသည်ယောက်ျားရဲ့ ရုပ်အသွင်အပြင်၊ ဝတ်စားဆင်ယင်ပုံနဲ့ ဘဝအခြေအနေတို့ပါအောင် ဖြေဆိုရပါမယ်။ သေးငယ်လှန်းလှတဲ့ ယောင်ဆံထုံး၊ မွဲခြောက်စုတ်ချာနေတဲ့ဆံပင် စတဲ့ရုပ်သွင်၊ စုတ်ဖွာညှပ်မျင်းလှတဲ့ခါးဝတ်ပုဆိုးကို တတ်ဆင်ထားပုံ၊ ထမင်းနှင့် ချဉ်ပေါင်ကိုသာ စားသောက်ရတဲ့ဘဝ၊ မြိုးခြိုးခြံခြံနှင့် ငွေလေးရွေး စုဆောင်းထားနိုင်ပုံ စတဲ့ရေသည် ယောက်ျားရဲ့ ဘဝအခြေအနေတို့ကို ပြဇာတ်ပါ ဇာတ်လမ်းနဲ့ဆက်စပ်ပြီး ဖြေပေးရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

မေးခွန်း(၆) ကတော့ စာစီစာကုံးမေးခွန်းဖြစ်ပါတယ်။ စာစီစာကုံးဟာ မြန်မာစာမေးခွန်းလွှာမှာ အမှတ်အများဆုံးပေးထားတဲ့ မေးခွန်းတစ်ပုဒ်ဖြစ်ပါတယ်။ အမှတ် (၂၀) ပေးတဲ့မေးခွန်းဖြစ်ပါတယ်။ ခေါင်းစဉ် ၃-ခု ပေးထားပြီးတော့ အဲဒီခေါင်းစဉ် ၃-ခုထဲက နှစ်သက်ရာတစ်ခုကို ဖြေဆိုရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ခေါင်းစဉ် ၃-ခုလုံးမှာလည်း ပုံကြမ်း အချက်အလက်တွေ ပေးထားမှာဖြစ်ပါတယ်။ စာစီစာကုံးရေးတဲ့အခါမှာ ပုံကြမ်းအချက်အလက်တွေကို အခြေခံပြီးတော့ ရေးရမှာဖြစ်ပါတယ်။

စာစီစာကုံးဟာ တစ်ပုဒ်လုံး အစအဆုံး အလွတ်ကျက်မှတ်ထားရမယ့် စာမျိုးမဟုတ်ဘဲ ကျက်သင့်တဲ့ အချက်အလက်တွေကိုကျက်၊ မှတ်သင့်တဲ့ အချက်အလက်တွေကိုမှတ်ပြီး မြန်မာစာအရေးအသားဆိုင်ရာ နည်းနာများနဲ့ အကြိမ်ကြိမ် အထပ်ထပ် လေ့ကျင့်ဆည်းပူးထားရမယ့် ကျင့်စားဖြစ်တယ်ဆိုတာ နားလည်ထားရမယ်။

စာစီစာကုံးဆိုတာ စာကိုပြေပြေပြစ်ပြစ် စီကုံးရေးသားရတဲ့ စကားပြေအဖွဲ့ပုံစံတစ်မျိုးဖြစ်တယ်။ စကားပြေအရေးအသားမှာ စာဟန်နဲ့ပြောဟန်ဆိုပြီး ဟန်နှစ်မျိုး ရှိတဲ့အနက် စာစီစာကုံး ရေးသားရင်တော့ စာဟန်ကိုပဲ အသုံးပြုရပါမယ်။

စာစီစာကုံးအမျိုးအစားကို အဖွဲ့ပုံသဏ္ဍာန်အရ သရုပ်ဖော်အဖွဲ့၊ ဖြစ်စဉ်ပြအဖွဲ့၊ ဖွင့်ဆိုရှင်းပြအဖွဲ့၊ ကျိုးကြောင်းပြအဖွဲ့ဆိုပြီး ၄ မျိုးခွဲလေ့ရှိတယ်။ သရုပ်ဖော်အဖွဲ့ဟာ သက်ရှိသက်မဲ့တွေရဲ့ ပုံပန်းသွင်ပြင်တွေ၊ အသံတွေ စတာကို မြင်ယောင်ကြားယောင်လာအောင် ရေးဖွဲ့ထားတဲ့ အရေးအဖွဲ့မျိုးဖြစ်တယ်။ မြင်ကွင်းနဲ့ ရှုခင်းတွေကို သရုပ်ဖော်လေ့ရှိတယ်။

ဖြစ်စဉ်ပြအဖွဲ့ကတော့ အချိန်ကာလရွေ့လျားတဲ့ အစဉ်အတိုင်း အဖြစ်အပျက်တွေကို စီကာစဉ်ကာရေးဖွဲ့ထားတဲ့ အရေးအဖွဲ့မျိုးဖြစ်တယ်။ ဖြစ်စဉ်ပြအဖွဲ့ဟာ သရုပ်ဖော်အဖွဲ့နဲ့ တွဲဖက်လေ့ရှိပါတယ်။ ခရီးသွားအတွေ့အကြုံတစ်ခု၊ အားကစားပြိုင်ပွဲ မြင်ကွင်းစတဲ့ ခေါင်းစဉ်တွေဟာ ဖြစ်ရပ်ဖြစ်စဉ် တစ်ခုကို ရွေ့လျားတဲ့အစဉ်အတိုင်း ရေးသားရမှာဖြစ်ပြီး ထိုဖြစ်စဉ်ကို ပေါ်လွင်အောင် သရုပ်ဖော်ရေးသားရမယ့် စာစီစာကုံးမျိုးဖြစ်တယ်။

ဖွင့်ဆိုရှင်းပြအဖွဲ့ဟာ အကြောင်းအရာတစ်ခုခုကို နားလည်သဘောပေါက်အောင် ရှင်းလင်းဖွင့်ဆိုပြတဲ့ အရေးအဖွဲ့မျိုးဖြစ်တယ်။ စည်းကမ်းလိုက်နာ ဘေးကင်းကွာ၊ စာအုပ်စာပေ လူ့မိတ်ဆွေ၊ ဝန်းကျင်သန့်ရှင်းရေးဂါကင်း၊ စတဲ့ ခေါင်းစဉ်တွေဟာ အကြောင်းရပ်တစ်ခုခုကို နားလည်သဘောပေါက်အောင် ဖွင့်ဆိုရှင်းလင်းရေးသားရတဲ့ စာစီစာကုံးခေါင်းစဉ်မျိုး ဖြစ်ပါတယ်။ ဖွင့်ဆိုရှင်းပြအဖွဲ့ဟာ ကျိုးကြောင်းပြအဖွဲ့နဲ့ ဆက်စပ်လျက်ရှိပါတယ်။

ကျိုးကြောင်းပြအဖွဲ့ကတော့ သဘောတစ်ခုခု အယူအဆတစ်ခုခုကို ယုံကြည်လက်ခံလာအောင် အကျိုးအကြောင်း ဆက်စပ်ဖွဲ့ပြတဲ့ အဖွဲ့မျိုးဖြစ်ပါတယ်။ ဝန်းကျင်အလှ ထိန်းသိမ်းကြ၊ ပညာမြင့်မား ပြည့်ထွန်းကား၊ ကျန်းမာခြင်းသည် လာဘ်တစ်ပါး စတဲ့ ခေါင်းစဉ်တွေဟာ ဆိုလိုချက်တစ်ရပ်ကို စာဖတ်သူ လက်ခံယုံကြည်လာအောင် အကျိုးသင့်အကြောင်းသင့် ဆက်စပ်ရေးသားရတဲ့ ခေါင်းစဉ်မျိုး ဖြစ်ပါတယ်။

ဖော်ပြခဲ့တဲ့ စာစီစာကုံးအမျိုးအစား ၄ မျိုးမှာ ဘယ်ခေါင်းစဉ်ဟာ မိမိနဲ့ သင့်လျော်မယ်ဆိုတာချိန်ဆပြီး ကိုယ်ရေးမယ့် စိတ်ကြိုက်ခေါင်းစဉ်ကို မှန်ကန်စွာ ရွေးချယ်ရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ စာမေးပွဲမေးခွန်းမှာ ပေးထားတဲ့ခေါင်းစဉ်တွေဟာ ကျောင်းသားကျောင်းသူများ စိတ်ကြိုက်ရွေးချယ်နိုင်ဖို့အတွက် စာစီစာကုံး အမျိုးအစားတွေ မျှတစွာ ပေးထားလေ့ရှိပါတယ်။

စာစီစာကုံးမေးခွန်းမှာ ခေါင်းစဉ်နဲ့အတူ ရေးသားမယ့် အကြောင်းအရာအတွက် ပုံကြမ်းများလည်း ပေးထားပါတယ်။ ပုံကြမ်းများဟာ ခေါင်းစဉ်နဲ့ အဝင်ခွင်ကျရေးသားနိုင်စေဖို့အတွက် အထောက်အကူပြုချက်တွေသာ ဖြစ်ပါတယ်။ ပုံကြမ်းပါအချက်တွေဟာ ယေဘုယျအချက်တွေသာ ဖြစ်တဲ့အတွက် မိမိအတွေ့အကြုံ၊ ဗဟုသုတကြွယ်ဝရင် ကြွယ်ဝသလောက်၊ အလေ့အကျင့်ကောင်းရင် ကောင်းသလောက် ထိရောက်စွာ အသုံးပြုနိုင်မယ့်အချက်များသာ ဖြစ်ပါတယ်။ အထူးသတိပြုရမယ့်အချက်ကတော့ ပုံကြမ်းပါအချက်တွေကို သတိမမူဘဲ ကိုယ်အလွတ်ကျက်ထားတာတွေကိုပဲ ပြန်ရေးချမယ်ဆိုရင်တော့ မေးခွန်းနဲ့ အဝင်ခွင်ကျဖြစ်နိုင်တော့တဲ့ အတွက် ရမှတ်တွေဆုံးရှုံးမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

စာစီစာကုံးရေးသားဖြေဆိုရာတွင် နိဒါန်း၊ စာကိုယ်၊ နိဂုံး ပြည့်စုံဖို့ လိုပါတယ်။ စာစီစာကုံးဟာ မေးခွန်းရဲ့ နောက်ဆုံးအပိုဒ်ဖြစ်တဲ့အတွက် ကျောင်းသား ကျောင်းသူအများစုဟာ စာစီစာကုံးကို နောက်ဆုံးမှ ရေးသားဖြေဆိုလေ့ရှိကြပါတယ်။ ဒီလိုဖြေဆိုရာမှာ စာစီစာကုံးကို စာမျက်နှာများစွာ ရေးသားခဲ့ပေမယ့် နိဂုံးမချုပ်မီ စာမေးပွဲအချိန်တွေသွားတဲ့အတွက် အဆုံးမသတ်နိုင်ခြင်းမျိုး ဖြစ်တတ်ပါတယ်။ ဒီအခါမှာ မိမိ စာစီစာကုံးဟာ ရှေ့ပိုင်းမှာ ဘယ်လောက် ကောင်းမွန်အောင် ရေးထား ရေးထားနိဂုံးမပါဘဲ၊ နိဂုံးမချုပ်နိုင်ဘဲ၊ စာစီစာကုံး အင်္ဂါရပ်နဲ့ မပြည့်စုံတဲ့ စာစီစာကုံးဖြစ်သွားပြီး ရမှတ်များစွာ ဆုံးရှုံးသွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ စာစီစာကုံးဟာ ကျောင်းသူ ကျောင်းသားတစ်ယောက် ဂုဏ်ထူးနဲ့ ထိုက်တန်မတန်ဆိုတာ အဆုံးအဖြတ်ပေးနိုင်တဲ့ မှတ်ကျောက်တစ်ခုဖြစ်တဲ့အတွက် အထူးအလေးထား ရေးသားရမယ့် စာတစ်ပုဒ် ဖြစ်ပါတယ်။

မြဲပြီးပြောရရင် မြန်မာစာဘာသာရပ် မေးခွန်းကို ကောင်းစွာဖြေဆိုနိုင်ပြီး ဂုဏ်ထူးမှတ်ရဖို့အတွက် ကျက်မှတ်နိုင်မှုအပြင် စာလုံးပေါင်း သတ်ပုံမှန်ကန်မှု၊ တစ်ချောင်းပုဒ်၊ ပုဒ်မစတဲ့ သင်္ကေတတွေကို တိကျမှန်ကန်စွာ အသုံးပြု တတ်မှု၊ ဆီလျော်သော စကားအသုံးအနှုန်း ရွေးချယ်တတ်မှု၊ ပုဒ်အထားအပို မှန်ကန်မှု၊ ဝါကျဖွဲ့ထုံးမှန်ကန်မှု၊ ဝါကျတစ်ခုနှင့်တစ်ခု ပြေပြစ်ညီညွတ်စွာ ချိတ်ဆက်နိုင်မှု၊ စာပိုဒ်ဖွဲ့ပုံကောင်းမွန်မှု၊ စာပိုဒ်တစ်ပိုဒ်နှင့်တစ်ပိုဒ် ပြေပြစ်ညီညွတ်စွာ ချိတ်ဆက်နိုင်မှု၊ စာပုဒ်လုံးဟာ ဆိုလိုချက်ကို ရှင်းလင်းစွာ ပေါ်လွင်စေမှုစတာတွေနဲ့ ပြည့်စုံဖို့ လိုအပ်ပါတယ်။ ဒါ့အပြင် လက်ရေးလက်သား သပ်ရပ်သန့်ရှင်းမှု၊ ဖျက်ရာခြစ်ရာကင်းစင်မှု၊ သေသပ်စွာ မျဉ်းသားမှု စတဲ့ သေသေသပ်သပ် ရေးသားဖြေဆိုနိုင်ဖို့လည်း အရေးကြီးပါတယ်။

အခု ဆွေးနွေးပို့ချခဲ့တဲ့ ပို့ချချက်ဟာ တက္ကသိုလ်ဝင်တန်းစာမေးပွဲ ဖြေဆိုကြမယ့် ကျောင်းသားကျောင်းသူတွေအတွက် အထောက်အကူများစွာ ဖြစ်စေမယ်လို့ ယုံကြည်ပါတယ်။ ကျောင်းသားကျောင်းသူအားလုံး ကိုယ်စိတ်နှစ်ခြာ ကျန်းမာရွှင်လန်းစွာနဲ့ စာမေးပွဲကြီးကို ကောင်းမွန်စွာ ဖြေဆိုနိုင်ကြပါစေလို့ ဆန္ဒပြုရင်း ပို့ချချက်ကို နိဂုံးချုပ်လိုက်ပါတယ်။

